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Ellen DeGeneres
»Prijazni moramo biti do vseh«

Ekskluzivni intervju: Sean Bean
Prihaja težko pričakovana serija Svet v plamenih TOČKA

1

Od 8. 11.

do 14. 11.2019

TV-spored

SPORED

»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«»Prijazni moramo biti do vseh«

Od 8. 11.
Od 8. 11.
Od 8. 11.
Od 8. 11.
Od 8. 11.
Od 8. 11.

do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.
do 14. 11.20192019201920192019

TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored
TV-spored

Jan Plestenjak
Odgovoren, ne pa nečimrn

Še se lahko 
prijavite!

Štormanu tudi po stečaju 
ostal večmilijonski dolg

Matej Ogrin, 
strokovnjak za 

geografijo prometa

BSH Hišni aparati: »Na krizo 
se pripravimo z novostmi«

Kako s peklenskega vrtiljaka 
zasvojenosti?
Odgovorov na vprašanje, zakaj nekdo zapade v začaran krog zlorabe prepovedanih substanc, je toliko, kot je osebnih zgodb 
narkomanov. A če smo sposobni stopiti čez lastne predsodke, so to tudi bolniki, ki so v kateri od zimskih noči še najbližje smrti 
zaradi podhladitve. str. 12-13

Foto: splet

Selmar d.o.o., Mariborska cesta 119, 3000 Celje 03 42 44 005 info-ce@selmar.si

* Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Citroën Financiranje za vozilo Citroën C4 Cactus Feel Pack PureTech 110 S & S BVM6 v rdeči barvi Aden; maloprodajna 
cena z DDV z vključenim Citroën Financiranje bonusom (v ceni je obračunanih 1.000 EUR popusta v primeru financiranja Citroën – PREMIUM BONUS, pod pogojem vsaj 
24 mesečne dobe financiranja) je 14.590 EUR; mesečno odplačevanje; mesečni obrok je 158 EUR pri pologu v višini 30 % in ročnosti 84 mesecev; višina pologa je pri akciji 
omejena od 10 % do 50 %, doba financiranja je vezana na ročnost od 36 mesecev do 84 mesecev; DDV je obračunan v obrokih; EOM na dan 27. 08. 2019 znaša 8,05 % 
in se spremeni, če se spremenijo elementi izračuna; izračun temelji na osnovi indeksa obresti – 3 mesečni EURIBOR s skupno letno obrestno mero 6,6 %; financirana vrednost 
10.213 EUR; skupni znesek za plačilo 17.257 EUR; stranka v primeru Citroën Financiranja prejme tudi jamstvo za dobo 5 let (vključuje dvoletno pogodbeno garancijo) oziroma 
100.000 km. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Citroën.

                               Povprečna poraba goriva: 3,4 – 5,2 l/100 km, emisije CO2: 89 –119 g/km, emisijska stopnja EURO 6.3, specifične emisije dušikovih oksidov 0,0134 
– 0,0449 (NOx). Pri dizelskih motorjih je vrednost specifične emisije trdih delcev 0,00003 – 0,00240 g/km, število trdnih delcev pa 0,01 – 9,52 × 1011. Ogljikov dioksid 
(CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti 
zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Slike so simbolične. Več informacij 
na www.citroen.si.

CITROËN C4 CACTUS
Feel PureTech 110 S & S BVM6
7” zaslon na dotik + Bluetooth®

Samodejna klimatska naprava
Električni sekvenčni pomik prednjih stekel
Led dnevne luči s samodejnim vklopom
Parkirni senzorji zadaj
Samodejni brisalci

ZA 14.590 €*
V PRIMERU CITROËN FINANCIRANJA

GA!
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ZADETKI

O pregradi med Šoštanjskim in Velenjskim jezerom 
so konec oktobra razpravljali na izredni seji občinske-
ga sveta. Kljub temu da ima Premogovnik Velenje na 
voljo premalo gradiva, s katerim bi področje ugreznin 
še bolj utrdil, miri, da je pregrada varna in da do 
razlitja Velenjskega jezera ne bo prišlo.

TINA STRMČNIK

ŽE 20 LET 
OHRANJAMO 
ČISTO VODO 
ZA PRIHODNJE 
RODOVE

URADNE URE
 

    PONEDELJEK in SREDA: 
8.00–10.00 in 11.00–14.00

PETEK: 
8.00–10.00 in 11.00–13.00

info@vo-ka-celje.si
(03) 42 50 300

Kmalu elektronski 
bolniški list

ŠOŠTANJ – Če je ogrožena varnost, naj premogovnik preneha izkopavati premog

O pregradi še na 
izredni seji

Šoštanjski župan Darko Menih 
je zadovoljen s pojasnili sodelav-
cev Premogovnika Velenje, da je 
območje pregrade med jezeroma 
geomehansko trdno in da ni boja-
zni, da bi pregrada popustila. Bil je 
razočaran, da se izredne seje niso 
udeležili predstavniki ministrstva 
za okolje in Holdinga Slovenske 
elektrarne.

Občinski svet Občine Šo-
štanj od Premogovnika Vele-
nje pričakuje, da bo z največjo 
stopnjo resnosti in odgovor-
nosti dograjeval območja sa-
nacije ugreznin med jezero-

ma. Če tega premogovnik ne 
more, naj preneha izkopavati 
premog in o varnosti pregra-
de obvesti pristojne v občini 
ter tiste, ki so dolžni ukrepati, 
zahtevajo v občinskem svetu. 

Med drugim člani sveta zah-
tevajo strokovno mnenje ne-
odvisne ustanove o tem, ali so 
dela, načrtovana na pregradi, 
izvedena ustrezno. Premogov-
nik pozivajo, naj razmisli o 
tem, ali je glede sprememb na 
nasipu in za morebitno preli-
tje vode iz Velenjskega jezera 
treba izdelati načrt o načinu 
reševanja ljudi in premože-
nja. Predstavniki občine so 
se s predstavniki premogov-
nika in Teša dogovorili, da se 
bodo sestajali štirikrat letno, 
o problematiki bodo redno 
obveščali javnost in lokalno 
skupnost.

Premogovnik miri, 
da je skrb odveč
Generalni direktor Premo-

govnika Velenje mag. Marko 
Mavec je dejal, da je skrb pre-
bivalcev o tem, da bi pregrada 
popustila, odveč. Povedal je, 
da je območje varno, vse de-
javnosti na območju sanacije 
ugreznin so v skladu s predpisi 
in pripravljenimi projekti. Ker 
so letos pod pregrado inten-
zivno odkopavali premog, so 
na površju nastale površinske 
akumulacije vode. »Pod in med 
njimi še vedno ostaja dovolj 
materiala, ki preprečuje, da bi 
se Velenjsko in Šoštanjsko je-
zero združila. Z novimi odkopi 
v jami v naslednjih mesecih ne 
bo neposrednega vpliva na to 
območje. V tem času bomo 
sanirali plitve depresije. Tako 
bomo teren pripravili na nove 
odkope,« je pojasnil.

Tehnični vodja področja sa-
nacije ugreznin mag. Drago 

Potočnik je dejal, da premo-
govnik različne vrste nadzo-
ra na območju izvaja dnevno, 
mesečno in letno. Potrdil je, 
da premogovniku primanj-
kuje materiala, s katerim bi 
utrjeval nasip. Kljub temu 
najmanjša širina območja 
med jezeroma trenutno znaša 
360 metrov, da bi še zadoščala 
predpisom, ne sme biti manj-
ša kot 150 metrov.

Teš del sestavin 
tudi izvaža
V premogovniku so pred ča-

som pojasnili, da materiala za 
utrjevanje nasipa med drugim 
primanjkuje tudi zato, ker je 
izkoristek bloka 6 večji, stabi-
lizata pa je posledično manj. 
A v svetniški skupini LMŠ Šo-
štanj opozarjajo, da Teš kljub 
domnevno manjši količini sta-
bilizata mavec oziroma sadro 
prodaja enemu od podjetij v tu-
jini. Iz elektrarne so sporočili, 
da tehnično soglasje za stabi-
lizat, ki je namenjen odlaganju 
na območju sanacije ugreznin, 
natačno določa mešalno raz-
merje njegovih posameznih 
sestavin. Ker proizvodnja po-
sameznih sestavin stabilizata 
ni stalna, občasno nastajajo 
viški, ki jih elektrarna ne more 
skladiščiti poljubno dolgo. 
Zato manjši del sadre in pepela 
prodaja na trgu. »Celotno koli-
čino odprodanih komponent 
nadomestimo z zemljino iz 
Ležnja, za kar imamo podpi-
sano pogodbo z izvajalcem del 
na področju sanacije ugreznin. 
Bilančno in masno gledano je 
torej celotna proizvedena koli-
čina produktov Teša na razpo-
lago za vgradnjo na območju 
sanacije ugreznin,« so sporo-
čili iz podjetja.

Foto: Občina Šoštanj

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije v sode-
lovanju z izvajalci zdravstvenih storitev bo 1. januarja 
2020 uvedel elektronski bolniški list. V ta namen pri-
pravlja informacijsko rešitev za izdajo obrazca Potrdilo 
o upravičeni zadržanosti od dela v elektronski obliki, ki 
bo omogočal postopno nadomestitev dosedanjega papir-
nega obrazca.

Delodajalci bodo morali za svoje zaposlene, in sicer za 
začasne zadržanosti od dela od 1. februarja leta 2020 obve-
zno prevzemati elektronski bolniški list v spletnem sistemu 
SPOT (prej eVEM). To pomeni, da od zaposlenih ne bodo 
več zahtevali, da jim morajo bolniški list dostaviti v papirna-
ti obliki, razen v izjemnih primerih. Za delodajalce bo tako 
pomembno, da bodo morali novemu sistemu prilagoditi 
tudi svoj informacijski sistem in znotraj družbe določiti 
osebo, ki bo lahko v sistem SPOT tudi dostopala.

Nekateri zdravniki v Sloveniji so že septembra začeli po-
skusno zapisovati elektronski bolniški list, novembra naj 
bi s tem začela že večina zdravnikov. A gre le za poskusne 
vnose, torej bo do 1. januarja prihodnje leto vseeno še po-
trebna izdaja papirnatega bolniškega lista.

»Ukinitev papirnega obrazca bo za delodajalce pomenila 
poenostavitev postopkov pri vlaganju refundacijskih zahtev-
kov na ZZZS. Delodajalec bo od ZZZS na podlagi pisne vloge 
zahteval refundacijo nadomestila za svojega zaposlenega 
za posamezna obdobja njegove začasne zadržanosti od 
dela zaradi poškodbe ali bolezni, zahtevkom za refundacijo 
nadomestil plač pa ne bo treba več prilagati originalnega 
ali skeniranega bolniškega lista. Delodajalcu tako ne bo 
več treba čakati, da mu bo delavec dostavil bolniški list, 
temveč bo seznanjen z izdanimi elektronskimi bolniškimi 
listi in jih bo lahko sam prevzel kadarkoli in tudi morebiti 
že pripravil zahtevek za refundacijo,« pravijo v Zavodu za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije. SŠol

»V Sloveniji pri velikih 
infrastrukturnih pro-
jektih – to nam kaže 
praksa zadnjih 20 let 
– zelo hitro postanemo 
ujetniki velikih oči in 
strašne lakote, pa tudi 
nečistih namenov.«

Matej Ogrin, strokov-
njak za geografi jo pro-
meta

»Še vedno menimo, da 
imamo pravno podlago 
za upravljanje krajin-
skega parka in pobira-
nje vstopnine.«

Katarina Prelesnik, žu-
panja občine Solčava

»Zelo težko je najti pri-
meren prostor. Težava je 
tudi, ker česa takšnega 
nihče ne želi v svoji sose-
ščini. Čeprav izkušnje ka-
žejo, da je po vzpostavitvi 
centra z uživalci prepove-
danih drog občutno manj 
težav kot pred tem.«

Suzi Kvas, direktorica 
Javnega zavoda Socio

»Za diplomsko delo sem 
uporabil gorenjsko naro-
dno nošo in jo postavil v 
visoko modo. Na london-
skem tednu mode je eno 
teh oblek nosila irska ma-
nekenka Erin O'Connor, 
kar je bilo zelo dobro, 
saj v Sloveniji za to delo 
nisem dobil dobre ocene.«

Matic Veler, modni obli-
kovalec

»Na tekmah me spre-
mljajo mama Nevenka, 
sestra dvojčica Eva, 
dekle Lea, teta … Oče 
si raje tekme ogleda 
doma, ker je živčen. 
Kasneje analizirava 
igro.«

Žan Benedičič, nogo-
metaš Celja
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Sindikat policistov je v teh dneh na vodstvo Ministrstva RS 
za notranje zadeve in slovensko policijo naslovil pobudo za ce-
pljenje policistov, ki so pri svojem delu povezani z obravnavo 
migrantov. Pobuda je nastala ob ugotovitvi, da policisti niso 
ustrezno zaščiteni proti določenim nalezljivim boleznim, ki bi 
se jih dalo preprečiti s cepljenjem. Po podatkih sindikata je ta-
kšnih policistov, ki so izpostavljeni delu z migranti na območju 
Policijske uprave Celje, več kot 500.

SIMONA ŠOLINIČ

Na slovesnosti ob dnevu pravosodja je generalni držav-
ni tožilec Drago Šketa v ponedeljek v Ljubljani zaslužnim 
posameznikom podelil priznanja za njihovo prizadevno in 
uspešno delo na državnih tožilstvih. Med dobitniki priznanj 
in medalj za življenjsko delo na področju pravosodja je kar 
nekaj znanih imen s Celjskega.

Medaljo za življenjsko delo na področju pravosodja je prejela 
Marinka Čakš, ki je danes sicer upokojena, do letošnje pomladi 
pa je opravljala delo višje državne tožilke na Okrožnem držav-
nem tožilstvu v Celju. Znana je po natančnosti pri reševanju 
posameznih kazenskih postopkov, še posebej pri težjih kazen-
skih zadevah in tudi v zadevah, kjer so izvajali prikrite preisko-
valne ukrepe. Bila je tudi ena najuspešnejših tožilk v Sloveniji 
pri pogajanjih z obtoženimi, kar pomeni, da je dosegla visoko 
število priznanj krivd obtoženih pred začetkom sodnih procesov. 
Na Celjskem je na sodiščih zastopala tudi odmevnejše sodne 
primere.

Poleg nje je medaljo prejel Jože Manfreda, prav tako upokojen 
okrožni državni tožilec svétnik na Okrožnem državnem tožilstvu 
v Celju. Vrhovno tožilstvo je v obrazložitvi zapisalo, da je svoje 
delo predano opravljal predvsem na področju težjih zadev v 
gospodarski kriminaliteti. Medaljo za življenjsko delo je prejel 
tudi višji državni tožilec in vodja Okrožnega državnega tožilstva 
v Celju Ivan Žaberl. »Kot vodja tožilstva deluje izjemno povezo-
valno, vzpostavil ter ohranil je profesionalne odnose z drugimi 
organi na območju Celja, pri povezovanju z drugimi organi je 
cenjen in upoštevan sogovornik. Tudi med vodji drugih državnih 
tožilstev ima zaradi svoje preudarnosti in korektnosti posebno 
mesto in ugled,« so zapisali na Vrhovnem državnem tožilstvu 
Republike Slovenije.

Med dobitniki Diplome za nadpovprečne delovne uspehe ali 
prizadevanja ter za uspešno končane zahtevne projekte je tudi 
Zdenka Kolšek, javna uslužbenka na zunanjem oddelku držav-
nega odvetništva v Celju. SŠol

Policijski sindikat zahteva cepljenja proti nalezljivim boleznim

Niso dovolj zaščiteni pri 
obravnavi migrantov?

»Gre za 240 policistov, ki neposre-
dno opravljajo naloge na tako ime-
novani zeleni meji. Ker so v stiku z 
migranti tudi policisti v notranjosti 
države, je ta številka 550,« pravi 
predsednik Sindikata policistov Kri-
stjan Mlekuš. »To je zelo pomemb-
no področje, ki ga mora delodajalec 
urediti pri varnosti pri delu,« dodaja 
Mlekuš. Migranti namreč prihajajo 
iz držav, ki veljajo za tvegane glede 
nalezljivih in ostalih bolezni.

V sindikatu izpostavljajo tudi na-
potitve policistov na misije v Severno 
Makedonijo, kamor se je do zdaj od-
pravilo tudi nekaj policistov z našega 
območja. Ti policisti so cepljeni proti 
davici, tetanusu, oslovskemu kašlju, 
mumpsu, rdečkam, hepatitisu A in B 
ter tifusu, po potrebi tudi proti ošpi-
cam. V tvegani skupini so tudi pripa-
dniki posebne policijske enote, poli-

cisti v centru za tujce, ki so prav tako 
ustrezno cepljeni. »Večina ostalih po-
licistov, ki opravljajo delo na splošnih 
policijskih postajah, mejnih prehodih 
in policisti nadzorniki državne meje 
ter rezervni policisti, so upravičeni 
zgolj do cepljenja proti klopnemu 
meningoencefalitisu in proti gripi. 
Do ostalih cepljenj niso upravičeni, 
čeprav se srečujejo z migranti iz istih 
območij, kot na primer policisti, ki 
so napoteni v Severno Makedonijo,« 
pravi predsednik sinikata policistov 
Kristjan Mlekuš.

Zakaj razlika z vojaki?
Mlekuš opozarja tudi na to, da po-

licija dela v mešanih patruljah s slo-
venskimi vojaki, ki so cepljeni proti 
hepatitisu A in B, tifusu, tetanusu, 
davici, ošpicam in oslovskemu ka-
šlju. »V sindikatu se zato sprašuje-

Zahteve Sindikata policistov Slove-
nije so jasne. (Foto: SHERPA)

Sindikat je vodstvo policije opozoril tudi na problem in pomanjkljivosti 
glede prevoza in obravnave migrantov v službenih prostorih policijskih 
objektov. Zaradi pomanjkanja prevoznih sredstev, namenjenih le prevozu 
migrantov, slednje prevažajo v intervencijskih vozilih, ki jih je treba po 
prevozu temeljito očistiti. To velja tudi za službene prostore, ki so glede na 
število obravnavanih migrantov praviloma premajhni in neustrezni tako 
glede zavarovanja pred okužbami in nalezljivimi boleznimi kot tudi z vi-
dika varnosti pri izvajanju teh postopkov. »V nekaterih policijskih enotah 
je dobro poskrbljeno za sredstva za čiščenje in razkuževanje, ponekod pa 
primanjkuje že osnovnih čistilnih sredstev, kaj šele ustreznih in standar-
diziranih sredstev za razkuževanje,« pravijo v sindikatu.

Na fotografiji dobitniki najvišjih nagrad v pravosodju: višji državni tožilec Bojan Avbar, okrožni celjski državni tožilec svetnik v pokoju Jože Manfreda, 
vrhovni državni tožilec prof. dr. Zvonko Fišer, generalni državni tožilec Drago Šketa, višja celjska državna tožilka v pokoju Marinka Čakš in višji državni 
tožilec, vodja Okrožnega državnega tožilstva v Celju Ivan Žaberl. Foto: VDT RS

Najvišje pravosodne nagrade v roke Celjanom

Na ministrstvu RS za 
notranje zadeve na 
predlog Sindikata 
policistov Slovenije 
odgovarjajo, da cepljenja 
izvajajo glede na 
predpise in priporočila 
medicinske stroke. 
Policisti so po mnenju 
ministrstva ustrezno 
cepljeni in zaščiteni proti 
nalezljivim boleznim. 
Tovrstna cepljenja 
policistov načrtujejo 
in zagotavljajo v 
skladu s predpisanimi 
obveznostmi in 
priporočili Nacionalnega 
inštituta za javno zdravje 
oziroma ministrstva za 
zdravje. Pri tem presojo, 
katere nalezljive bolezni 
predstavljajo nevarnost 
za zdravje posameznikov 
in katera cepljenja so 
priporočena, opravi 
medicinska stroka, na 
ministrstvu pa so jo 
dolžni upoštevati.

mo, zakaj so policisti obravnavani 
drugače kot slovenski vojaki? Ne-
nazadnje imajo po našem vedenju 
slovenski vojaki, ki niso cepljeni, 
po predhodno navedeni shemi tudi 
pravico, da odklonijo napotitev 
na opravljanje nalog, povezanih 
z migranti, in v skladu z veljavno 
zakonodajo niti ne izvajajo postop-
kov z migranti,« še dodaja Mlekuš. 
Ob tem v sindikatu še poudarjajo, 
da se število prijetih migrantov na 
območju Slovenije v zadnjem času 
ponovno nenehno povečuje, Zaho-
dni Evropi pa posredno grozi tudi 
prihod novega vala migrantov, ki naj 
bi bil po podatkih varnostnih služb 
EU lahko celo večji kot leta 2015.
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»Veseli smo, da lahko tudi v času, ko se mnogi pogovarjajo o 
krizi in nenehno poslušamo o ohlajanju predvsem nemškega go-
spodarstva, pri nas govorimo predvsem o dobrih stvareh,« pravi 
Matija Petrin, tehnični direktor v podjetju BSH Hišni aparati. V 
začetku oktobra so v Nazarjah začeli graditi nov razvojni center, 
prihodnje leto bo tovarna praznovala 50 let delovanja, spomla-
di bodo pod njeno streho začeli proizvajati tudi najnovejšega 
Boschevega »kuhinjskega pomočnika«, univerzalni kuhinjski 
aparat Cookit.

LEA KOMERIČKI KOTNIK

Matija Petrin, tehnični direktor podjetja BSH Hišni aparati

»Na krizo se pripravimo z novostmi«
Ker so v nazarski tovarni gospodinjskih 
aparatov v zadnjih letih dodobra 
izkoristili prostorske možnosti širitve, 
bodo prostore novega razvojnega centra 
zagotovili na strehi obstoječe hale.

Prve napovedi poslovanja leto-
šnjega leta kažejo, da bo družba 
BSH Hišni aparati s sedežem v Na-
zarjah popravila poslovni rezultat 
lanskega leta. Kot je povedal Matija 
Petrin, ki je v podjetju odgovoren 
za tehnično področje, naj bi na-
črte presegli za približno štiri od-
stotke. »Smo sredi glavnega dela 
naše sezone in optimistično ter z 
veseljem pričakujemo konec leta, 
ko se bomo spet lahko pohvalili z 
dobrimi rezultati. Pripravljamo se 
tudi na prihodnje leto, v katerem 
bomo vzpostavili proizvodnjo apa-
rata Cookit. Gre za nov izdelek, ki 
nam bo zagotovo dal dodaten za-
gon za razvoj.«

Prav nenehen razvoj jim omogo-
ča, da uspešno preplujejo tudi ob-
dobja razburkanih voda. »Novi iz-
delki nam bodo dali moč, da bomo 
to krizo, ki prihaja – neka kriza za-
gotovo bo – dobro prešli,« pravi Pe-
trin in doda, da so se v podobnem 
položaju znašli že leta 2009. »Na 
krizo se je treba pripraviti. Pripraviš 
se lahko samo z nečim novim. Lah-
ko so to novi izdelki, novi delovni 
procesi, skratka nekaj novega.«

Ostajajo center 
razvoja
V svoji sredini 

imajo izjemno eki-
po razvojnih inže-
nirjev, kar so že 
pred leti prepo-
znali tudi znotraj 
celotne skupine 
BSH. Tudi najno-
vejši izdelek Co-
okit, ki ga bodo v 
prvi polovici 
p r i -

Nove 
poslovne 
priložnosti 
na Kitajskem

Slovenija je tudi letos priso-
tna na največjem kitajskem 
uvoznem dogodku China In-
ternational Import Expo – CIIE, 
ki se je v ponedeljek začel v 
Šanghaju. Med dvajsetimi slo-
venskimi podjetji, ki se na do-
godku predstavljajo in bodo to 
priložnost izkoristila tudi za 
morebitna nova poslovanja, so 
tudi tri podjetja s Celjskega, in 
sicer Mikropis Holding iz Žal-
ca s projektom 24alife, Unior iz 
Zreč in And by Andraž iz Celja.

Slovenija se na Kitajskem pred-
stavlja z nacionalnim in zimskim 
paviljonom ter s stalno razstavo 
izdelkov slovenskih podjetij. S 
tem želi poudariti, da je naša dr-
žava dežela visokih tehnologij, 
inovativnih izdelkov in storitev 
ter odlična partnerica pri učinko-
viti pripravi na izvedbo zimskih 
olimpijskih iger 2022 v Pekingu 
in pri razvoju zimskega športa na 
Kitajskem.

China International Import 
Expo – CIIE velja za prestižen 
gospodarski dogodek, namenjen 
tako predstavitvi izdelkov široke 
potrošnje kot tudi visokih tehno-
logij. V ospredju letošnje predsta-
vitve Slovenije na tem dogodku, 
ki ga organizira Spirit Slovenija, 
je ponudba visoko tehnoloških 
rešitev na področju zimskih špor-
tov, električne ultra lahke letalske 
industrije, avtomatizacije proi-
zvodnih procesov in ostalega.

SŠol

hodnjega leta lahko najprej preizku-
sili na nemškem tržišču, je plod slo-
venskega znanja. »Že več kot 25 let 
je tovarna v Nazarjah kompetenčni 
center za izdelke za pripravo hrane. 
Kolegi v razvojnem oddelku razvija-
jo izdelke, ki jih skupina proizvaja 
tako v Sloveniji kot na Poljskem, Ki-
tajskem in tudi v Indiji, kjer imamo 
del proizvodnje prilagojen tamkaj-
šnjemu tržišču. Osnova in vodenje 
projektov izhajata iz tovarne v Na-
zarjah,« razlaga Petrin.

Do tega so v podjetju prišli tudi 
zaradi dobro organiziranega iz-
obraževalnega sistema, prizna in 
v isti sapi doda, da je prostora za 
izboljšave še precej. »Krizo pomanj-
kanja tehničnega kadra, s katero 
smo se ukvarjali v zadnjih desetih 
letih, tudi zaradi tega, ker je bil izo-
braževalni program napačno zasta-
vljen, smo prebrodili.« Stvari se iz-
boljšujejo, enako tudi štipendijska 
shema, je prepričan. »Mladina, di-
jaki vidijo v tehničnih poklicih per-
spektivo. Podjetja, med njimi tudi 
naše, smo vzpostavili štipendijsko 
politiko in rezultati teh sprememb 
so že vidni. V prihodnost zrem op-
timistično, prepričan sem, da bomo 
v Nazarjah lahko prevzeli še več 

odgovornosti za razvoj novih 
izdelkov.« Z odgovornim in 

predanim delom so že pred 
leti znotraj skupine prido-
bili določena pooblastila 
in odgovornosti. »V pod-
jetje uspemo privabiti do-
bre inženirje, ki so vselej 
pripravljeni narediti nekaj 
več kot zgolj osnovno na-

logo.«

Novi prostori, 
sveže ideje in 

pametne 
naprave

Ker se v podje-
tju zavedajo, da 

ne smejo obstati in zaspati na lovo-
rikah, in ker vedo, da le nov razvoj 
omogoča obstoj in nadaljnjo rast, 
so se odločili investirati v gradnjo 
novega razvojnega centra. »S tem 
bomo pridobili približno 2.600 kva-
dratnih metrov površine za razvoj-
ne procese, ki so se v zadnjih letih 
močno spremenili. Tudi izdelki, ki 
jih razvijamo danes, niso enaki ti-
stim, ki smo jih razvijali pred 25 
leti. Potrebujemo več prostora, več 
laboratorijev, večjo testno kuhinjo, 
kar bomo s tem novim razvojnim 
centrom tudi dobili,« pove tehnični 
direktor nazarske družbe. S širitvijo 
bodo vzpostavili tudi nekaj novih 
delovnih mest, a kot pravi Petrin, 
večjih korakov na tem področju 
ne načrtujejo. »Trenutno je pri nas 
zaposlenih 260 inženirjev. Iščemo 
še pet, morda deset mladih inženir-

jev z novimi idejami, predvsem na 
IT-področju. Digitalizacija po-
staja namreč tako pri razvoju 
končnih izdelkov kot v pro-
cesu proizvodnje vedno bolj 
pomembna.«

Kot je še pojasnil sogovor-
nik, so v zadnjih desetih letih 

poskrbeli za temeljito reorganiza-
cijo tako organizacije kot tudi 
izdelkov, ki jih proizvajajo. »Iz 
enostavnih izdelkov prehaja-

mo na celovite, tehnično dovrše-
ne izdelke z veliko večjo dodano 
vrednostjo.« Za vse izdelke, ki jih 
v Nazarjah proizvajajo, so znotraj 
skupine edini proizvajalec. Tako z 
izdelki oskrbujejo vse trge, najpo-
membnejše še naprej ostaja evrop-
ski tržišče.

Pogledajo tudi »čez 
hrib«
Čeprav se v podjetju BSH Hi-

šni aparati ukvarjajo predvsem z 
lastnim napredkom, budno spre-
mljajo, kaj se dogaja tako na sloven-
skem in na tujih trgih. »Seveda spre-
mljamo tudi, kaj se dogaja čez hrib, 
kot mi temu rečemo,« odgovori na 
vprašanje, ali spremljajo dogajanje 
v Gorenju. »Tudi mi smo pred 25 leti 
prešli obdobje prevzema, tako da so 
nam te stvari znane. Menim, da je 
dobro, da je nekdo prevzel Gorenje, 
kako se bodo zdaj postavili na noge 
in v katero smer se bodo orientirali, 
pa je njihova poslovna odločitev,« 
pravi Petrin in dodaja, da je prepri-
čan o njihovem uspešnem poslo-
vanju, ki je pomembno ne samo 
za slovensko gospodarstvo, ampak 
tudi za podjetje BSH, saj imata pod-
jetji skupno bazo dobaviteljev, kar 
daje pomembnosti še posebno težo.

Foto: GrupA

»Razvijamo se po potrebi, v zadnjih desetih letih smo precej pozornosti 
namenili proizvodnji in logistiki, znotraj tovarne smo proizvodnjo obrnili na 
glavo. Temu bo sledil naslednji korak, in sicer investicija v razvoj, v posodobitev 
delovnih pogojev in s tem posledično tudi v pripravo tovarne na proizvodnjo 
izdelkov, povezanih z digitalizacijo. Naša tovarna ima znotraj korporacije 
›značko‹, da bomo prav pri nas izdelovali vse tako imenovane pametne 
naprave.«

»Signale za krizo, ki prihajajo 
predvsem iz Nemčije, je 

treba vzeti zelo resno, se 
nanje pripraviti, ampak 
brez panike. To ni nič 
nenavadnega. Svet se 
spreminja. Tudi prejšnja 
kriza pravzaprav ni bila 
kriza, ampak so se pojavile 

nove razmere in podjetje se 
mora tem novim razmeram 

prilagoditi.«

Matija Petrin ima v pisarni tudi najnovej-
ši Boschev izdelek, univerzalni kuhinjski 
aparat Cookit, ki je na letošnjem sejmu 
zabavne elektronike in gospodinjskih 
aparatov IFA v Berlinu požel ogromno 
zanimanja.
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Po petih letih in pol je končan osebni stečaj nekoč 
znanega gostinca Zvoneta Štormana. Sklep o tem je 
sodišče sprejelo v teh dneh, pravnomočen bo priho-
dnji teden. Upnikom, ki so v stečaju prijavili za 6,6 
milijona evrov terjatev, je bilo z izjemo nekdanjih 
zaposlenih vrnjenega zelo malo denarja. Ker sodišče 
Štormanu ni priznalo odpusta obveznosti, so dolgovi, 
ki so ostali po stečaju, še vedno zelo visoki. V zaključ-
nem poročilu stečajne upraviteljice Alje Markovič Čas 
piše, da znašajo malo manj kot 5,9 milijona evrov.

JANJA INTIHAR

Podjetja 
vabijo 
mlade

Več kot sto podjetij po 
vsej Sloveniji bo konec 
novembra odprlo svoja 
vrata za šolarje, dijake, 
študente in tudi za is-
kalce zaposlitve. Gre za 
dogodek, ki bo tokrat 
že četrto leto zapored. Z 
njim želi gospodarstvo 
predstaviti poklice v oko-
lju, kjer se ti opravljajo.

Pobudnik Dneva odpr-
tih vrat slovenskega go-
spodarstva je Gospodar-
ska zbornica Slovenije, 
ki je k sodelovanju prite-
gnila še republiška zavo-
da za zaposlovanje in za 
šolstvo. Namen dogodka 
je predstavitev poklicev 
in izobraževalnih progra-
mov, da bi bila odločitev 
o nadaljnjem šolanju čim 
lažja. V preteklih treh le-
tih se je obiskov podjetij 
udeležilo več kot pet ti-
soč ljudi.

Seznam podjetij, ki 
bodo letos odprla svoja 
vrata, je objavljen na sple-
tni strani odkrijsvojtalent.
si, kjer se je mogoče prija-
viti tudi za obisk. Število 
mest za posamezen obisk 
je omejeno. Na območju 
širše celjske regije bo 
svojo dejavnost in pokli-
ce, ki jih potrebujejo pri 
tem, predstavilo petnajst 
uspešnih in uglednih pod-
jetij – Ino, Elektro Celje, 
KLS Ljubno, Cetis, Gic 
Gradnje, Hermi, Gorenje 
Orodjarna, BSH Hišni 
aparati, Odelo, Steklarna 
Rogaška in Vivapen.

JI

Sindikat Skei Gorenje opozarja, da so proizvodni 
delavci zaradi vedno hitrejšega ritma dela izmučeni. 
Skrbijo jih tudi napovedi o odhodu nekaterih služb 
iz Velenja. Lastnik bo namreč v Ljubljani ustanovil 
novo podjetje, kjer bo sedež upravljanja Hisensa za 
vso Evropo, so sporočili iz podjetja.

TINA STRMČNIK

Končan osebni stečaj nekdanjega celjskega gostinca

Štormanu tudi 
po stečaju ostal 
večmilijonski dolg

Osebni stečaj Zvoneta Štor-
mana je bil vse prej kot eno-
staven, poleg številnih tožb so 
ga spremljale tudi grožnje ne-
katerih nezadovoljnih in raz-
očaranih nekdanjih delavcev, 
čeprav so bili ti v primerjavi z 
zaposlenimi v mnogih drugih 
propadlih podjetjih poplačani 
nadpovprečno. Malo manj kot 
sto delavcev, ki jim je Štorman 

ostal dolžan nekaj plač, regres 
za letni dopust in še nekaj dru-
gih plačil, povezanih z delom, 
ter odpravnine, je dobilo po-
plačanih 69 odstotkov svojih 
terjatev. Delež poplačila upni-
kov, ki so imeli svoje terjatve 
zavarovane z ločitveno pravi-
co, je bil 9-odstoten, navadni 
upniki so večinoma ostali 
praznih rok. Delež njihovega 
poplačila je znašal manj kot 
odstotek.

Skromno poplačilo 
terjatev
S prodajo nepremičnin in 

opreme ter z izterjavo dolgov 
se je za poplačilo terjatev, ki 
so jih prijavili KBM Leasing, 
država, dobavitelji in devet-
deset zaposlenih, nabralo le 
malo manj kot 900 tisočakov. 
Premoženje Zvoneta Štormana 
je bilo namreč ob stečaju zelo 
skromno, od nepremičnin so 
ostali le družinska hiša z go-
stiščem v Šempetru, gostišče v 
Šmarju pri Jelšah in apartma na 
Kanarskih otokih. Štorman je 
bil lastnik le polovice teh nepre-
mičnin, druga polovica je bila v 
lasti njegove soproge. Polovico 
apartmaja in hiše v Šempetru je 
na dražbi odkupila Štormano-
va družina, polovica šmarskega 
gostišča je bila prenesena v last 
KBM Leasinga.

Denarja za poplačilo terjatev 
bi bilo še manj, če Štorman in 
KBM Leasing, ki sta zaradi ho-
tela v Celju drug proti drugemu 
vložila več tožb, ne bi sklenila 
poravnave. Spomnimo, da je 
Štorman hotel leta 2004 prodal 
KBM Leasingu in ga nato vzel 
na finančni lizing. Ker obrokov 
ni plačeval redno, je KBM Le-
asing od pogodbe odstopil ter 
konec leta 2013 hotel prodal 
podjetju Eurotas, ki je v lasti 
Aleksandra Jančarja.

Izid poravnave je bil, da sta 
obe strani odstopili od visokih 
denarnih in odškodninskih 
zahtevkov. Hotel v Celju je 
ostal KBM Leasingu oziroma 

Jančarju, lizinška hiša je izbri-
sala hipoteke na nepremičnine, 
plačala Štormanovi soprogi 200 
tisoč evrov za polovično lastni-
štvo v šmarski gostilni in za 
polovico zemljišča okrog celj-
skega hotela, poleg tega je v ste-
čajno maso vplačala tudi četrt 
milijona evrov. S tem denarjem 
je potem stečajna upraviteljica 
poplačala del terjatev delavcev.

Sodišče ni odpustilo 
dolgov
Kljub stečaju, predvsem pa 

zaradi skromnega poplačila 
upnikov, ostaja dolg Zvoneta 
Štormana še vedno zelo visok. 
Znaša 5,9 milijona evrov. So-
dišče je namreč približno leto 
po začetku stečaja ustavilo po-
stopek odpusta obveznosti, ki 
je sicer zelo pogost v osebnih 
stečajih. Štorman namreč v 
svojem poročilu o stanju pre-
moženja, ki ga je moral oddati 
ob začetku stečaja, ni navedel 
gostišča v Šmarju pri Jelšah ter 
apartmaja na Kanarskih otokih. 
Nekdanji delavci pa so ga so-
dišču »zatožili«, da ima kljub 
trditvi, da je zaprl vse svoje 
transakcijske račune, še vedno 
odprt račun pri eni od bank v 
Avstriji.

V sklepu o končanju postop-
ka osebnega stečaja je sodišče 
zapisalo, da mora Štorman 
upnikom plačati neplačane 
terjatve. Največ, 1,7 milijona 
evrov, dolguje finančni upravi, 
dolg do zavoda za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje znaša 
1,4 milijona evrov in do KBM 
Leasinga 1,2 milijona evrov. 
Poleg devetdesetih delavcev, ki 
so kljub solidnemu poplačilu 
ostali prikrajšani za veliko de-
narja, so ostale neplačane tudi 
terjatve mnogih dobaviteljev in 
tudi Mestne občine Celje, kate-
re dolg do Štormana znaša 57 
tisoč evrov. Zakonodaja določa, 
da lahko upniki za plačilo svo-
jih terjatev vložijo izvršbe, časa 
za to imajo deset let.

Foto: arhiv NT (SHERPA)

Zaradi hotela Štorman, ki je že 
nekaj let hotel Celeia, ter vpraša-
nja, kdo je kaj komu dolžan, se je 
osebni stečaj Zvoneta Štormana 
zavlekel za več kot leto.

Odločitve lastnika skrbijo zaposlene v Gorenju

V Velenju le še proizvodnja, ne tudi uprava

»Razmere so 
zelo nenavadne. 
Moramo se 
postaviti zase in 
skrbeti, da čim več 
dejavnosti ostane 
v Velenju, da bomo 
imeli čim več dela,« 
je poudaril Žan 
Zeba.

Iz Gorenja je konec okto-
bra prišlo sporočilo o ločitvi 
proizvodnega in upravnega 
dela podjetja. Korporacijske 
podporne funkcije za celoten 
evropski del skupine Hisen-
se bodo sodile pod podjetje 
Hisense Europe, ki bo imelo 
sedež v prestolnici. Hisense 
bo s tem v Sloveniji vzpostavil 
sedež upravljanja za vse svoje 
operacije v Evropi, medtem ko 
bo družba Gorenje obsegala le 
proizvodnjo v Velenju in hče-
rinske družbe. Zaposleni, ka-
terih delovna mesta so vezana 
na upravo, bodo v prihodnje 
zaposleni v podjetju Hisense 
Europe, kljub temu bodo ne-
katere funkcije ostale v Vele-
nju. »Gre za skupne storitve 
in kompetenčne centre za vso 
Evropo/Skupino Hisense. Iste 
funkcije bomo ukinili v drugih 
državah, kjer so z njimi po-
vezani stroški višji. Regijsko 

bomo organizirali tudi klicne 
centre, in sicer na štirih lokaci-
jah za vso Evropo,« so povedali 
v podjetju.

Konkretnih številk o tem, 
koliko ljudi bo odslej namesto 
v Velenje hodilo na delo v Lju-
bljano in če bo zaradi drugačne 
organizacije dela prišlo do no-
vih odpuščanj, iz podjetja niso 
sporočili. »Ko bo novo podjetje 
ustanovljeno, bomo pripravili 

sistemizacijo delovnih mest. Iz 
nje bo razvidno, katere funkci-
je bodo po novem v Ljubljani 
in katere bodo ostale v Velenju 
in jih bomo lahko v obliki sku-
pnih storitvenih centrov nudili 
za vsa Hisensova podjetja v 
Evropi. Sistemizacija bo poka-
zala tudi, katerih funkcij morda 
ne bomo več potrebovali,« so 
zapisali.

Negotovost med 
zaposlenimi
Predsednik Sindikata kovin-

ske in elektro industrije (Skei) 
Gorenje Žan Zeba je povedal, 
da ločitev proizvodnega dela 
podjetja od upravnega še zda-
leč ni nedolžna ne za zaposle-
ne ne za lokalno skupnost. Pod 
vprašanjem je namreč kup raz-
ličnih služb in delovnih mest, 
za katere je potrebna višja iz-
obrazba. »Sprašujemo se, ali 
je v ozadju ponovna želja po 
zniževanju števila zaposlenih 
ali po tem, da delodajalec osla-
bi povezovanje delavcev. Prav-
zaprav ne razumemo, kakšne 
so prave prednosti takšne loči-
tve. Zdi se, da nihče ne gleda 
na korist kolektiva, ampak da 
so v ospredju koristi posame-
znikov.«

Po njegovih besedah se de-
lavci bojijo, da bo prišlo do 
dodatnega zmanjšanja števila 
delovnih mest in da bo lastnik 
nekatere dejavnosti, med dru-
gim na primer računovodstvo, 
prepustil zunanjim izvajalcem. 
Marsikatera poteza lastnika se 
zdi sindikatu nadvse čudna. 
»Do nas velikokrat pridejo go-
vorice, ki se naposled uresni-
čijo. Še pred nekaj dnevi smo 
vodstvo spraševali, ali res pred-
videva zaprtje klicnega centra. 
Vodilni so nas mirili, da ni še 
nič odločeno. Zdaj smo dobili 
informacijo, da bodo klicni cen-
ter v Velenju zaprli in ga pre-
stavili v Novi Sad. Krožijo tudi 
govorice o tem, da bi tovarno 
televizorjev, ki je bila predvide-
na v Velenju, postavili v Srbiji.«

Ustanavljanje novega podje-
tja v Ljubljani se zdi sindikatu 
nenavadno tudi zato, ker je v 
Velenju praznih veliko stavb. 
Med drugim samevajo prosto-
ri, kjer je bil nekdaj razstavno-
-prodajni center. Tega so nato 
prestavili, zdaj se po besedah 
Zebe govori tudi o zaprtju tega.

Delavci v podjetju v zadnjem 
času opozarjajo, da so izmuče-
ni in da je vzdušje med njimi 
slabo. Zaposleni v proizvodnji, 

a tudi v režiji se na sindikat 
obračajo, ker je ritem proizvo-
dnje vedno hitrejši. »Ljudje 
odhajajo v bolniško, veliko jih 
odhaja iz podjetja. Nekaj je 
treba ukreniti glede plač. Na-
graditi je treba tako trenutno 
zaposlene kot tiste, ki se bodo 
odločili za delo v Gorenju.« Kot 
pravi, je bila proizvodnja v za-
dnjem obdobju že zelo učin-
kovita, tempo pa postaja še 
hitrejši. Glede na star kolektiv 
in na primanjkljaj zaposlenih 
so zahteve do delavcev po be-
sedah sindikalista prevelike. O 
višini plač in božičnici se bodo 
z vodstvom podjetja pogovar-
jali danes, 7. novembra.

Dodatno delo 
dodatno nagradili
In kako navedbe sindikata o 

preobremenjenosti zaposlenih 

v proizvodnji komentirajo v 
podjetju? Pojasnili so, da si pod-
jetje že dlje prizadeva izboljšati 
učinkovitost, kar mu že uspeva. 
Strokovna ekipa želi v proizvo-
dnji odpraviti ozka grla, uvaja 
tehnične izboljšave in prilagaja 
nekatere procese.

Ker je obdobje od septem-
bra do konca leta zaradi po-
večanega povpraševanja naj-
zahtevnejše, so v nekaterih 
programih proizvodnje poleg 
dodatnega zaposlovanja uve-
dli tudi delovne sobote. Te so 
bile glede na število dodatnih 
opravljenih delovnih dni pla-
čane kot nadure. V posame-
znih programih, kjer so imeli 
kljub naštetim ukrepom tudi 
izredno povečanje količinskih 
norm, so zaposleni za njihovo 
doseganje na primer dobili de-
narno nagrado.

Kako bo po preoblikovanju Gorenja z delovnimi mesti, 
je zanimalo tudi podžupana Mestne občine Velenje Petra 
Dermola in direktorja občinske uprave mag. Iztoka Morija. 
Glavni direktor Gorenja Chao Liu jima je dejal, da se število 
delovnih mest v Velenju zaradi odprtja novega podjetja v 
Ljubljani ne bo bistveno zmanjšalo. Zagotovil je, da si Gore-
nje z ukrepi, ki jih je po prevzemu začel izvajati nov lastnik, 
prizadeva zagotoviti konkurenčnost na trgu ter poskrbeti za 
ohranitev in tudi za rast števila delovnih mest.
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VABILO NA IZOBRAŽEVANJE na temo

e-oskrba
v četrtek, 7. 11. 2019, od 16. ure do 17.30.
Predavajo: predstavniki Telekoma Slovenije in podjetja Doktor 24

Predavanje bo v predavalnici Zdravstvenega doma Celje, 
Gregorčičeva ulica 5.

Prijave zbiramo do ponedeljka, 7. novembra, po telefonu (03) 5434-162 
in na elektronski naslov dolgotrajna oskrba@zd-celje.si

Vljudno vabljeni!

Projekt so� nancirata Republika Slovenija in Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada.

IZ NAŠIH KRAJEV

CELJE – Civilne iniciative opozarjajo

O obremenjenosti s 
hrupom na Lopati in 
v Delavski ulici

CELJE – Od začetka novem-
bra Celebusi v javnem potni-
škem prometu spet vozijo po 
spremenjenih linijah, potem 
ko je do zadnje spremembe 
prišlo 26. avgusta. Tokratna 
največja sprememba je na li-
niji 1 – Celje Železniška posta-
ja–Ostrožno–Lokrovec–Nova 
vas, ki je odslej krožna linija 
in vozi vsakih 30 minut.

Najbolj bode v oči, da na 
tej liniji ni več postajališča pri 
letnem bazenu. »Na podla-
gi statistike, ki jo vodimo na 
vseh postajah, avtobusi ima-
jo namreč napravo, ki šteje 
potnike, smo ugotovili, da je 
postajo pri letnem kopališču 
v celem septembru uporabilo 
osem potnikov. Po posvetu s 
koncesionarjem, Nomagom, 

Na vrhu Evropske kultur-
ne dediščine v obnovljenem 
Théâtre du Châtelet v Pari-
zu je Celje za paviljon ar-
heologije na Glavnem trgu 

prejelo prestižno evropsko 
nagrado za kulturno de-
diščino Europa Nostra, in 
sicer v kategoriji konserva-
torstva.

Poleg ponovnih opozoril glede onesnaženosti tal in 
zraka v Celju (o čemer smo pisali v prejšnji številki 
Novega tednika) so civilne iniciative pod okriljem 
Odprtega Celja v nedavnem skupnem nastopu izpo-
stavile tudi prekomerno onesnaženost s hrupom, ki 
jo doživljajo prebivalci Lopate in stanovalci v Delavski 
ulici.

ROBERT GORJANC

»Veliko obremenjenost s 
hrupom na Lopati povzroča 
bližina avtoceste. Onesnaže-
nost s hrupom presega kritič-
ne vrednosti tako v dnevnem 
kot nočnem času. Te so med 
drugim tudi posledica preniz-
ke protihrupne ograje prav 
na tem območju. Ta je visoka 
3,5 metra namesto 5 metrov,« 
je opozorila Nataša Brežnik, 
predstavnica Društva za našo 
vas Lopata, ki nasprotuje gra-
dnji malega logističnega centra 

(MLC), ki je na Lopati predvi-
den z državnim prostorskim 
načrtom (DPN).

Kot je še povedala, je društvo 
pridobilo kar nekaj dokumen-
tov in rezultatov modelnih iz-
računov, študijo o obremenitvi 
hrupa … Prav tako je opozo-
rila, da tudi emisije prašnih 
delcev PM 10 presegajo mejne 
vrednosti.

Iztok Slak, predstavnik dru-
štva, je opozoril še na to, da 
so načrtovalci predvidenega 

parkirišča za 70 tovornjakov v 
okviru MLC spregledali, da je 
na tem območju speljan preno-
sni magistralni plinovod M2. 
»Nelogično je, da namerava 
ministrstvo za infrastrukturo, 
ki je uradni predlagatelj MLC, 
nad ta dva plinovoda umestiti 
varovano parkirišče. Pravilnik 
o upravljanju plinovodov nad 
16 barov natančno določa, ka-
kšni gradbeni posegi so dovo-
ljeni na takšnem območju.«

V Mestni občini Celje so v 
odzivu zapisali, da pobuda 
za DPN temelji na tem, da je 
za potrebe varnega transpor-
ta treba zagotoviti ustrezno 
infrastrukturo, kamor sodijo 
tudi logistični centri (MLC) in 
parkirišča. Potreba in upraviče-
nost gradnje takšne infrastruk-
ture izhaja iz vrste državnih 
in evropskih dokumentov. 
»Glavni skrbi MOC sta varova-

nje okolja in izboljšanje pro-
meta na območju Medloga in 
Lopate. Eden od razlogov za 
pripravo DPN je neposredna 
navezava MLC Lopata na av-
tocesto, tako da lokalno cestno 
omrežje ne bo več obremenje-
no s prometom tovornih vozil. 
Poleg navedenega bo neposre-
dna prometna navezava na av-
tocesto omogočena osebnim in 
intervencijskim vozilom,« so 
zapisali v MOC.

Z leve: Štefan Plavčak, Iztok Slak in Nataša Brežnik

Celju v Parizu prestižna evropska nagrada Na prireditvi sta Plácido Do-
mingo, predsednik organiza-
cije Europa Nostra, in Tibor 
Navracsics, evropski komisar 
za izobraževanje, kulturo, 
mladino in šport, med 25 leto-
šnjimi zmagovalnimi dosežki 
po izbori žirije strokovnjakov 
in odbora Europa Nostra raz-
glasila tudi 7 dobitnikov ve-
like nagrade (Grand prix), ki 
so prejeli še denarno nagrado.Celjski župan Bojan Šrot v Parizu med prejemniki nagrade Europa Nostra

Ne bodo se vdali v 
usodo
Štefan Plavčak, predstavnik 

stanovalcev iz Delavske ulice, 
je nazorno, s predvajanjem po-
snetka hrupa, predstavil težave 
stanovalcev zaradi obremenje-
nosti s hrupom, ki ga povzro-
čata stiskalnica Emo Orodjarne 
in širitev proizvodnih obratov 
v neposredni bližini njihovih 
domovanj. »Hrup, ki ga pov-
zroča tritisočtonska stiskalnica 
60 metrov od hiše je neznosen, 
kot bi šlo za potres, inšpektorji 
pa ne ukrepajo.« Kot so sporo-
čili stanovalci Delavske ulice, se 
niso kar tako vdali v usodo, saj 
so ogroženi njihova življenja, 
varnost in lastnina, kršene so 
tudi njihove osnovne člove-
kove pravice, na kar je MOC, 
kot so zapisali, opozorila tudi 
nekdanja varuhinja človekovih 
pravic.

Civilne iniciative so napove-
dale, da se bodo za izboljšanje 

bivalnega okolja še naprej za-
vzemale in borile z vsemi prav-
nimi sredstvi.

V celjski občini so v odzivu 
navedli, da MOC nima tovr-
stnih nadzornih pristojnosti in 
da je v skladu z zakonodajo za 
nadzor na področju urejanja 
prostora in naselij, graditve 
objektov in izvedbe gradbenih 
konstrukcij pristojen Inšpek-
torat RS za okolje in prostor. 
»Ta je na tem območju zaradi 
prijav stanovalcev izvedel več 
inšpekcijskih nadzorov. Ker sta 
se poročili o meritvah hrupa, ki 
sta jih izvedli podjetji Kova in 
Sieko, razlikovali, je inšpektorat 
julija lani prosil Agencijo RS za 
okolje (Arso), naj obe poročili 
pregleda. Arso na prošnjo ni od-
govoril, zato ga je MOC marca 
letos ponovno pozvala, naj pre-
gleda poročili o meritvah hrupa 
pregleda. Odgovora do danes 
še nismo prejeli,« so zapisali v 
celjski občini.

Celjski nagrajen projekt je 
bil na slavnostni in glamurozni 
prireditvi Grande Soirée pred-
stavljen med 25 zmagovalnimi 
dosežki. »Ponosen sem, da je 

Celje prejemnik tega prestižne-
ga priznanja, in globoko prepri-
čan, da si ga tudi zasluži. Celje 
je mesto, ki že od nekdaj zelo 
ceni svojo kulturnozgodovin-

sko dediščino. Imamo kaj po-
kazati – tako iz obdobja rimske 
Celeje, ki so ji rekli tudi Troia 
Secunda, kot iz srednjeveškega 
obdobja, ko so območju vladali 
znameniti grofje in knezi Celj-
ski,« je ob prejemu prestižne 
nagrade povedal celjski župan 
Bojan Šrot.

Arhitekt Nande Korpnik, 
avtor nagrajene arhitekturne 
rešitve, ki je bil prav tako v de-
legaciji v Parizu, je povedal, da 
je celjski paviljon za predsta-
vitev arheologije na Glavnem 
trgu premišljeno in nevsiljivo 
zasnovana zgradba, ki se sklada 
z uličnim nizom trga. »Je dober 
primer ohranjanja in predstavi-
tve arheoloških ostalin in situ 
v urbanem kontekstu, kar je 
izziv, s katerim se pogosto sre-

čujemo po vsej Evropi. Nagra-
da je rezultat zglednega sode-
lovanja Mestne občine Celje, 
območnega zavoda za varstvo 
kulturne dediščine Slovenije 
in Pokrajinskega muzeja Celje 
z mano kot avtorjem«.

Na slovesnosti, ki bo 13. no-
vembra na Glavnem trgu, bo 
odkrito obeležje, ki bo simbo-
liziralo prejeto nagrado.

RG, foto: Europa Nostra

Na postajališču pri bazenu premalo potnikov Na razpis za koncesionarja se je spet prijavil samo doseda-
nji koncesionar, podjetje Nomago, ki je ob koncu prejšnjega 
meseca z Mestno občino Celje sklenil novo koncesijsko po-
godbo, tokrat za 36 mesecev.Računajo namreč, da bo Eko 

sklad v prihodnjem letu objavil 
razpis za nakup novih avtobu-
sov na stisnjen zemeljski plin 
(CNG) in da bo občina na pod-
lagi tega kupila dva avtobusa. 
»Z njima bo potem mogoče 
vzpostavili linije tudi v prime-
stnih naseljih, na primer na 
Lopati, Ljubečni, v Medlogu …

V celjski občini sicer glede li-
nij prejemajo številne predloge 
občanov, ki jih poskušajo upo-
števati pri novih voznih redih 
na podlagi analize izvajanja 
mestnega prometa, a kljub tem 
naš sogovornik novih spre-
memb v krajšem časovnem 
obdobju ne pričakuje. Zagoto-
vo bo do spremembe kakšne 
linije prišlo, ko bo zgrajena 
severna vezna cesta.

Potnikov vedno več
Sicer pa je bilo oktobra na 

Celebusih prepeljanih največ 
potnikov doslej, malo več kot 
24 tisoč, mesec prej pa več kot 
21 tisoč. V septembru je bila 
najbolje zasedena linija Celje 
železniška postaja (ŽP)–Hudi-
nja–Škofja vas, na kateri je bilo 
8.611 potnikov, sledita liniji 
ŽP–Nova vas–Lokrovec (6606) 
in ŽP–Ostrožno (3.847).

Zanimivo je, da je največ vo-
zovnic še vedno prodanih na 
avtobusu (septembra in okto-
bra več kot 6.600), čeprav gre 
za najdražje vozovnice (1 evro 
za samo eno vožnjo). Septem-
bra je bilo prodanih tudi re-
kordno število letnih vozovnic 
(129), ta stane 100 evrov.

RG

smo ugotovili, da ni pravega 
smisla ohranjati tega postaja-
lišča, zato ga ni več v liniji,« 
je povedal Miran Gaberšek, 
višji svetovalec za promet na 
oddelku za okolje, prostor in 
komunalo v celjski občini.

Zaradi krajše razdalje in pri-
dobljenega časa so to linijo pre-
oblikovali v krožno. »Tako se 
lahko tudi potnik na Ostrožno 
pelje iz Nove vasi in obratno,« 
je še dodal Gaberšek. Kljub 
presenetljivo slabemu odzivu 
potnikov za to postajališče, 
če upoštevamo, da je v bližini 
stanovanjski blok Plava laguna 
in da gre za precej naseljeno 
sosesko, v občini razmišljajo, 
da bi v prihodnosti za to ob-
močje vzpostavili kakšno linijo 
Celebusa.
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Pipe na fontani piva Zeleno zlato bodo nekaj časa 
mirovale. Minulo soboto se je namreč končala leto-
šnja, četrta sezona, v kateri so prodali 43 tisoč vrčkov 
piva in natočili več kot 30 tisoč litrov slovenskega 
piva. Samo letos so lahko obiskovalci poskusili 27 raz-
ličnih vrst piva, ki jih je zvarilo 24 domačih pivovar-
jev. Organizatorji za prihodnjo sezono napovedujejo 
kar nekaj izboljšav in novosti. Najbolj spektakularno 
pokušanje piva bo v Žalcu ponovno mogoče od 28. 
marca prihodnje leto.

LEA KOMERIČKI KOTNIK

80-letnica kina Razstava Bi šli z nami spet v kino kronološko prikazuje zgodovino 
žalskega kina in tudi zgodovino slovenskega ter tujega � lma 
na znamkah. V prostorih žalske knjižnice bo na ogled do 18. 
novembra.ŽALEC – Letos mineva 80 

let, odkar je tudi Žalec dobil 
zvočni kino, saj so 7. oktobra 
1939 v Sokolskem domu pr-
vič uradno predvajali fi lm 
Mali admiral. V počastitev 
te obletnice je medobčinska 
splošna knjižnica v sodelova-
nju s fi latelističnim društvom 
pripravila razstavo Bi šli z 
nami spet v kino.

Po zgodovini in dokumen-
tih, ki pričajo o delovanju 
žalskega kina, je brskal Veni 
Ferant, predsednik Filatelistič-
nega društva Žalec, ki je tudi 
avtor razstave. Kot je povedal, 
je bilo raziskovanje začetkov 
kinematografi je v Žalcu zelo 
zanimivo in hkrati zapleteno, 
saj so bili dokumenti, na kate-
re se je pri svojem delu opiral, 
raztreseni na več koncih. V 
predavanju, s katerim je po-
spremil ponedeljkovo odprtje 
razstave v prostorih žalske 
knjižnice, je predstavil in pov-
zel delovanje kina od začetka 
do sredine 80. let prejšnjega 
stoletja. Kdaj in zakaj je žalski 
kino zaprl vrata, mu tokrat še 

Prvotno je bil kino v stavbi pri železniški postaji, začasno je 
gostoval v žalskem gasilskem domu in nazadnje v kulturnem 
domu, takoj ko je bil zgrajen.

ni uspelo raziskati, a kot pravi, 
je treba nekaj raziskovalnega 
dela pustiti tudi še za kasnejše 
obletnice.

Poleg družabne 
tudi propagandna 
vloga
Ferant je ob tem poudaril, da 

je bila vloga kina nekoč povsem 
drugačna, kot je danes. Kot z 
rahlo grenkim priokusom ugo-
tavlja, je kino v dobi digitaliza-
cije izgubil veljavo. »V poplavi 
vseh možnih aplikacij, ki nam 
omogočajo oglede fi lmov takoj, 
ko pridejo na tržišče, si težko 
predstavljamo, kakšno vlogo 
in pomen je imel kino nekoč. 
Obisk kina je pomenil kultur-
ni in zabavni dogodek, imel 
je velik socialni pomen. Ob 
njegovem obisku se je spletalo 
veliko prijateljstev. V kino si na 
primer povabil svojo simpatijo 
in to je takrat pomenilo nekaj 
več,« razlaga Ferant. »Žalski 
kino je nastal leta 1939, v ob-
dobju kraljevine Jugoslavije. 
In če pogledamo, kakšni fi lmi 
so se takrat vrteli, nam je lahko 

takoj jasno, da je bil kino takrat 
zelo priročen tudi za politične 
namene. Radio je takrat sicer 
že bil, televizije še ne in tako 
je lahko oblast s pomočjo kina 
na fi n način svojo politiko pri-
bližala ljudem.« Kot razkrivajo 
zbrani dokumenti, so si otroci 
žalske šole aprila 1940 v kinu 
ogledali fi lm Obramba napadov 
iz zraka. To priča o tem, da so 
se takrat že pripravljali na za-
četek druge svetovne vojne, 
razlaga Ferant. Med vojno je 
bil kino eden pomembnejših 
propagandnih aparatov. »Na za-
četku fi lma je bil vedno tednik, 
ki je prikazoval napredovanje 
nemške vojske in podobno. 
Temu je sledil propagandni ali 
ljubezenski fi lm. Podobno je 
bilo tudi po vojni.«

Poleg tega je bil kino takrat 
pomemben vir informacij, če-
tudi so bile politično prireje-
ne. Kot poudarja Veni Ferant, 
takrat ni bilo na voljo toliko 
različnih medijskih kanalov. 
»Takrat so bili časopisi in ra-
dio ter kino. Zaradi tega so bili 
kinematografi  takrat še bolj kot 
za ljudi pomembni za oblast.«

LKK
Foto: Josip Pelikan (Vir: 

www.kamra.si)

ŽALEC – V štirih sezonah natočili več kot 111 tisoč litrov slovenskega piva

Ne ponujajo zgolj piva, temveč 
tudi doživetja

V zadnjih mesecih je bila 
fontana piva Zeleno zlato v 
Žalcu eno osrednjih priredi-
tvenih prostorov. Ob fonta-
ni in na bližnji tržnici se je 
zvrstilo veliko prireditev, še 

veliko več so organizatorji 
našteli obiskovalcev in ljubi-
teljev piva. Kot je povedala 
Sabina Palir, vodja progra-
ma turizem v Zavodu za kul-
turo, šport in turizem Žalec, 

ki skrbi za delovanje fontane, 
je bila tudi četrta sezona zelo 
uspešna. Od začetka delova-
nja fontane septembra 2016 so 
do danes prodali že 189.500 
vrčkov piva. »V vseh teh letih 
smo na pipah fontane natočili 
več kot 111 tisoč litrov piva, 
ki so ga zvarili slovenski pivo-
varji. Na fontani je bilo letos 
predstavljenih 24 pivovarjev 
in 27 različnih vrst piva, var-
jenih iz slovenskega hmelja.« 
Palirjeva je ob tem dodala, da 
je sadove obrodilo tudi sode-
lovanje z drugimi turističnimi 
ponudniki. Na ta račun bele-
žijo še več tujih obiskovalcev. 
Med pomembnejšimi dogod-
ki, ki so jih letos pripravili ob 
žalski fontani, sta bila zago-

tovo Mednarodni hmeljarski 
kongres in pobratenje žalske 
fontane piva in vinske fontane 
iz Marezig. Primorci so Žalec 
obiskali na svetovni dan turiz-
ma. »Gre za izmenjavo izku-
šenj, prenos dobrih praks in 
skupnega oglaševanja obeh 
zanimivosti. Bistvo tega po-
bratenja je prenos izkušenj 
in pošiljanje turistov z enega 
konca Slovenije na drugega. V 
turizmu je najpomembnejše, 
da se povezujemo, sodeluje-
mo in si pomagamo.«

Generator razvoja 
žalskega turizma
Nad tem, da fontana v Žalec 

še vedno privablja veliko slo-
venskih ljubiteljev hmeljevega 
napitka in da raste obisk tujih 
gostov, se navdušuje tudi žal-
ski župan Janko Kos, ki je ves 
čas zagovarjal projekt. Tudi s 

četrto sezono obratovanja je 
več kot zadovoljen: »Nekateri 
so na začetku rekli, da smo 
se pri oceni zmotili in da bo 
šest tisoč prodanih vrčkov na 
leto preveč. Zdaj je zanje več 
kot šest tisoč prodanih vrčk-
ov na mesec premalo. Zame 
ne. Menim, da je to zgodba 
o uspehu, in vesel sem vseh 
tistih, ki so nas podprli ob za-
četku in ki nas podpirajo še 
danes. Mi gremo po začrtani 
poti naprej. Žalec se je na ta 
način zapisal na slovenski in 
evropski turistični zemljevid. 
Danes nas prepoznavajo kot 
eno od 25 najbolj zanimivih, 
razvojno prodornih turistič-
nih destinacij. Kaj si lahko še 
želimo? A nismo še rekli za-
dnje besede.«

Vidno zadovoljen je bil ob 
zadnjem letošnjem dogod-
ku tudi Vojko Zupanc, ki je 

dnevno skrbel za delovanje 
fontane: »Ljudje sem ne pri-
dejo samo na pivo. Ljudje 
pridejo k nam po doživetje. 
Moja glavna naloga kot skrb-
nika fontane je, da ljudem po-
nudim doživetje. To si bodo 
zapomnili do konca življenja, 
na dobro pivo pa večina hitro 
pozabi.«

Na širši vpliv fontane na ra-
zvoj turizma in gospodarstva 
v občini je opozorila tudi Pa-
lirjeva. »Fontana je generator 
razvoja žalskega turizma,« je 
dejala in poudarila, da se je 
v tem obdobju močno pove-
čala mreža mikro pivovarn. 
»Pred delovanjem fontane 
je delovala zgolj ena, in si-
cer pod okriljem Inštituta za 
hmeljarstvo in pivovarstvo 
Slovenije, danes jih imamo 
pet,« je dejala Palirjeva.

Foto: TT

Vse obiskovalce zaključnega dogodka je poleg nagradnih iger v okviru kolesa sreče čakalo dodatno 
presenečenje, saj so vrčki od 19. ure omogočali točenje večjih količin piva kot ponavadi. Prireditev 
je povezoval letošnji ambasador Boštjan Romih, zbrane je poleg didžeja zabavala tudi Ines Erbus.

 189.500 prodanih vrčkov v štirih sezonah

 43.000 prodanih vrčkov v letu 2109

 111.000 litrov piva v štirih sezonah

 30.000 litrov piva v letu 2019
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Med krošnjami se je sprehodilo 
več kot deset tisoč obiskovalcev

ZREČE – Pot med krošnjami Pohorje, 
ki so jo na Rogli odprli konec septembra, 
je prava turistična atrakcija. V približno 
mesecu si jo je ogledalo nekaj deset tisoč 
obiskovalcev.

Na odprtju nove doživljajske ponudbe na 
Rogli je bilo veliko novinarjev in še več ra-
dovednih oblikovalcev. Ta trend se nadalju-
je tudi mesec kasneje. Pot med krošnjami, 
ki je sestavljena iz sprehajališča in stolpa, 
je privabila številne obiskovalce. Direktor 
podjetja Pot med krošnjami dr. Jurij Gulič 
točne številke obiskovalcev ni želel razkriti, 
saj je to poslovna skrivnost, a dejstvo je, da 
so nad številom ljudi, ki jih je nekaj deset 
tisoč, navdušeni vsi. »Število oblikovalcev je 
pričakovano, sploh ob koncih tedna. Zado-

voljni smo tudi s številom pohodnikov med 
tednom. Letos imamo lepo jesen in ljudje 
gredo radi v naravo.«

Večina obiskovalcev je iz Slovenije, vedno 
več jih je tudi iz Avstrije in s Hrvaške. »Dru-
ga perspektiva gozda je tisto, kar navdušu-
je obiskovalce. Pogled z vrha na gozd se v 
marsičem razlikuje od tega, kar doživimo, 
ko se sprehajamo skozi njega. Tukaj smo v 
krošnjah, kar daje občutenju poseben čar. 
Mislim, da obiskovalce navdušijo tudi raz-
gledi po celotni Sloveniji,« je še dodal Gulič.

Dober obisk pričakujejo tudi novembra in v 
zimskih mesecih, saj je pogled na pobeljeno 
pokrajino še posebej vabljiv. V enem letu pri-
čakujejo približno dvesto tisoč obiskovalcev.

BGO, foto: arhiv NT (GrupA)

VELENJE – Čas teče, občine zaenkrat bolj dejavne od države?

Kako napredujejo načrti 
za prestrukturiranje?

»Prestrukturiranje bo zadelo vse – lokalne skupnosti, gospodarstvo, sindikate, izobraževanje, civilno družbo. Odločalo bo o prihodnosti naše doline 
in naših zanamcev. A smo šele na začetku začetkov,« pravi Iztok Mori. Po njegovih besedah po podobni poti kot Saša regija stopajo nekatere regije 
v Nemčiji, Romuniji, Bolgariji, Grčiji, na Poljskem, Češkem in Slovaškem. (Foto: Aleksander Kavčnik)

Evropska unija je aprila Savinjsko-Šaleško regijo 
opredelila kot pilotno premogovno regijo, ki se bo v 
naslednjih letih prestrukturirala v brezogljično druž-
bo. Država je v ta namen ustanovila dve delovni sku-
pini. A svetniki Mestne občine Velenje opozarjajo, da 
delata prepočasi.

TINA STRMČNIK

Da bi moral o vseh progra-
mih, ki zadevajo prestruk-
turiranje Šaleške doline, biti 
obveščen svet Mestne občine 
Velenje, je na zadnji seji opo-
zarjal svetnik dr. Franc Žerdin 
(SD). In se zanimal za to, kako 

pogosto se sestajata obe delov-
ni skupini.

Da je prestrukturiranje naj-
pomembnejši projekt tako 
velenjske občine kot Šaleške 
doline za naslednjih 30 let, 
je potrdil direktor občinske 

uprave mag. Iztok Mori, ki je 
član delovne skupine, ustano-
vljene pod okriljem direktora-
ta za energijo. Skupino, ki ima 
27 članov, vodi direktor ome-
njenega direktorata mag. Hin-
ko Šolinc, poleg predstavnika 
velenjske občine jo sestavljajo 
predstavniki občin Šoštanj in 
Šmartno ob Paki, predstavni-
ki sindikatov, civilne družbe, 
predstavniki zasavskih občin 
in ministrstva.

Skupina se je doslej sestala 
enkrat, to je bilo sredi julija. 
Takrat je prisluhnila tudi plat-
formi za tranzicijo premogov-
nih regij, ki so jo predstavili 
predstavniki Evropske komi-
sije. Naslednji sestanek bo 
22. novembra, ko bodo člani 
delovne skupine govorili o 
pripravi nacionalne strategije 
in akcijskega načrta za pre-
strukturiranje premogovnih 
regij v skladu z načelom pra-
vične tranzicije. Skupina je z 
državo Evropski komisiji že 
podala prijavo za financiranje 
priprave nacionalne strategije, 
in sicer v višini približno 450 
tisoč evrov, je še pojasnil Mori. 
»Po neuradnih informacijah 
je komisija državi denar že 
odobrila. Strategija bo pogoj 
za prijavo na kakršnekoli raz-
pise in pridobivanje denarja. 
Na podlagi te strategije bomo 
v naši regiji lahko začeli pri-
pravljati operativne programe 
in akcijske načrte za naslednja 
desetletja.«

Poziv za poseben 
denarni sklad
Drugo skupino, ki se ukvarja 

s prestukturiranjem, vodi dr-
žavni sekretar na ministrstvu 
za infrastrukturo mag. Bojan 
Kumer. Skupino sestavljajo 
predvsem državni sekretarji 
pristojnih ministrstev. Vpra-

šanji o tem, kolikokrat se je 
skupina sestala in kaj je doslej 
naredila, smo poslali na mini-
strstvo. Odgovor še pričakuje-
mo.

Sicer pa država po besedah 
Morija še ni imenovala skupi-
ne, ki bo Slovenijo zastopala v 
dialogu z Evropsko komisijo. 
Se pa sestankov, ki jih glede 
pravične tranzicije premo-
govnih regij sklicuje Evropska 
komisija, udeležuje neformal-
na skupina. V njej velenjsko 
občino zastopa direktorica 
Razvojne agencije Saša regije 
mag. Biljana Škarja.

Direktor uprave velenjske 
občine se je v začetku oktobra 
udeležil konference o tranzi-
ciji premogovnih regij. Tam 
so bili predstavniki Evropske 
komisije ter ministri in držav-
ni sekretarji različnih evrop-
skih držav. A predstavnikov 
Slovenije ni bilo. Vsi ministri 
in državni sekretarji so se bo-
rili, da državam za pomoč pri 
prestrukturiranju ne bi bil na 
voljo le denar iz že obstoječih 
kohezijskih skladov, ampak 
da bi bil za prestrukturiranje 
gospodarstva na zeleno ener-
gijo dodeljen poseben sklad. 
»Države, kot so Poljska, Če-
ška in Slovaška, so poudarile, 
da je treba najprej zagotoviti 
električno energijo iz zelenih 
virov. Dokler te energije ne 
bo, ne bodo zapirale premo-
govnikov in termoelektrarn, 
saj lahko v nasprotnem pri-
meru gospodarstvo teh držav 
ugasne,« je povedal. Da se 
predstavniki države ne udele-
žujejo pomembnih evropskih 
srečanj o prestukturiranju pre-
mogovnih regij, je opazil tudi 
Žerdin. Na srečanju delovnih 
skupin, ki je bilo v Bruslju sre-
di oktobra, namreč ni zasledil 
nikogar z vrha naše države.

Iztok Mori: »Če smo bili v preteklosti 
sposobni zgraditi vse energetske 
objekte, verjamem, da smo sposobni, da 
jih bomo v prihodnosti prestrukturirali.«

Sprehajališče Pot med krošnjami se združi s 37 metrov visokim stolpom.Teden solidarnosti za pomoč 
ljudem

Vsako leto od 1. do 8. novembra traja Teden solidarnosti Rdečega križa Slovenije. Gre 
za teden, v katerem Rdeči križ poudarja pomen pomoči ljudem ter oskrbo poškodovanih 
kot obliko solidarnosti med ljudmi. Poudarek je tudi na tem, da je v primerih nesreč 
takojšnja dostopnost do finančnega vira pomoči za oškodovance ključnega pomena.

V tem tednu so na vseh poštah v Sloveniji v prodaji doplačilne elektronske znamke, na vseh 
železniških in avtobusnih postajah v Sloveniji pa doplačilne vozovnice. Sredstva so namenjena 
skladu solidarnosti Rdečega križa Slovenije in takojšnji pomoči posameznikom ter družinam 
ob manjših nesrečah in pomoči ljudem ob naravnih in drugih nesrečah večjega obsega.

V lanskem tednu solidarnosti je Rdeči križ Slovenije s prodajo doplačilnih znamk in vozovnic 
zbral skoraj 600 tisoč evrov, štiri večja neurja s poplavami in močnim vetrom pa so samo lani 
povzročila kar za 73,6 milijona evrov gmotne škode. SŠol
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Na Solčavskem trenutno rešujejo problem zaračuna-
vanja vstopnine v Logarsko dolino, ki je po občinskem 
odloku predvidena od konca aprila do konca oktobra. 
Prejšnji mesec je namreč občina prejela dopis mini-
strstva za okolje in prostor, ki meni, da občinski odlok 
o upravljanju Krajinskega parka Logarska dolina ni 
v skladu z zakonodajo.

BRANE JERANKO

Nov splav privabil še več turistov
RADEČE – V občini za 

krepitev turistične ponudbe 
poskušajo prostor ob Savi 
vsako leto nadgrajevati z 
novimi vsebinami in zgod-
bami. Letos so tako začeli 
izvajati projekt Posavki ribji 
krog, v okviru katerega so 
uredili ribnik ob reki Savi. K 
dobri letošnji turistični beri 
v smislu novih pridobitev je 
prispeval tudi nov splav, za-
radi katerega je zanimanje 
za splavarjenje v Radečah 
še poraslo.

Oživljen bajer je zelo po-
memben za domačo ribiško 
družino, ki je tam že začela 
prirejati tekme za invalide. 
Javni zavod, Kulturni, turi-
stični in rekreacijski center 
Radeče (KTRC) bo spomla-
di, potem ko je letos že bilo 
opravljenih nekaj ureditve-
nih del, tam začel urejati 

krožno interpretacijsko pot. 
»Ta se bo tematsko navezo-
vala na Savo, obrečni ekosi-
stem in bo logično nadalje-
vanje učne poti Savus, ki je 
bila vzpostavljena v okviru 
evropskega projekta Popo-
tnik,« je povedala Duška 
Kalin, vršilka dolžnosti di-
rektorice KTRC.

Glavna cilj projekta Posav- 
ski ribji krog sta oživitev 
ribnika z okolico in prebi-
valcem tega območja pri-
bližati vlogo ribjega življa 
v rečnem ekosistemu ter 
pomen ohranjanja biotske 
raznovrstnosti. Vrednost 
projekta, ki ga bo v glav-
nini sofinanciral Evropski 
sklad za pomorstvo in ribi-
štvo, znaša več kot 140 tisoč 
evrov. Poleg radeške občine 
in KTRC sta partnerja v pro-
jektu tudi Ribiška družina 

Radeče in Osnovna šola 
Marjana Nemca.

Uspešna sezona 
splavarjenja

V Radečah so konec minu-
lega meseca končali sezono 
turističnega splavarjenja, saj 
vreme in vodostaj Save te 
dejavnosti v poznih jesenih 
in zimskih mesecih več ne 
dopuščata. Letošnjo sezono 
splavarjenja je zaznamova-
la pomembna pridobitev, 
nov splav, ki je nadomestil 
prejšnjega dotrajanega, ki je 
dolga leta dobro služil svoje-
mu namenu. Odzivi na nov 
splav in boljše možnosti tu-
ristične ponudbe so odlični. 
»Predvsem smo zadovoljni, 
da so nas začeli odkrivati ve-
liki turoperaterji. Splav tako 
prevzema vlogo promotorja 

naše destinacije in turistične 
ponudbe,« je s sezono spla-
varjenja zadovoljna Duška 
Kalin.

Med turisti, ki se odločajo 
za splavarjenje, tujci zavze-
majo že zelo zajeten delež, 
že približno 35 odstotkov, 
kar je dodaten razlog za 
zadovoljstvo. »Večina tujih 
gostov je prišla iz Italije, 
Avstrije, Francije, Kanade, 
Belgije, tudi s Hrvaške, tako 
da je struktura precej pisa-
na, in temu se moramo tudi 
prilagajati s svojo ponudbo.«

Kot je še povedala naša 
sogovornica, so v iztekajoči 
sezoni uspeli izvesti pribli-
žno enako število voženj kot 
v minulih letih, opažajo zani-
miv trend, da po splavarjenju 
in ostalih turističnih storitvah 
povprašujejo manjše skupine.

RG, foto: GrupA

SOLČAVA – Ministrstvo: vstopnina je brez ustrezne podlage

»Denar je namenjen upravljanju 
krajinskega parka«

Občina Solčava je že tretje 
leto upravljavka tega krajin-
skega parka, ki ga oblegajo 
številni turisti. Zaradi omeje-
vanja števila obiskovalcev so 
občinski svetniki na letošnji 
aprilski seji sprejeli nov odlok 
o zaračunavanju vstopnine. 
Po njihovem mnenju je obči-
na obdržala pravno podlago 
za zaračunavanje že od leta 
1999. Solčava je namreč v 
preteklosti kot lokalna sku-
pnost imela možnost upra-
vljanja ter je takrat podelila 
koncesijo podjetju Logarska, 
d. o. o.

Občina Solčava je sprejela 
svoj letošnji odlok na podlagi 

Zakona o varstvu narave, ven-
dar se ministrstvo s takšno 
pravno podlago ne strinja. 
Logarska dolina je namreč 
vrednota državnega pome-
na, občina pa lahko izvaja 
le ukrepe varstva naravnih 
vrednot lokalnega pomena, 
trdijo na ministrstvu. »Zakon 
o ohranjanju narave dopušča 
tudi možnost, da se država in 
lokalna skupnost dogovorita, 
da slednja izvaja ukrepe var-
stva naravne vrednote držav-
nega pomena, vendar morata 
za to skleniti dogovor. Ta v 
tem trenutku še ni sklenjen,« 
ugotavlja ministrstvo. To je 
zato Solčavane pozvalo, naj 

svoj občinski odlok razvelja-
vijo. V nasprotnem primeru 
bo vladi predlagalo postopek 
pred ustavnim sodiščem.

Ministrstvo bodo 
ubogali
»Še vedno menimo, da ima-

mo pravno podlago za upra-
vljanje krajinskega parka in 
pobiranje vstopnine,« pravi 
županja Katarina Prelesnik. 
Ob tem je pripomnila, da bo 
občina vseeno upoštevala 
dopis ministrstva. »Upam, da 
bomo našli z njim do začet-
ka prihodnje sezone soglas-
je,« še odgovarja županja in 
omenja možnosti soustano-
viteljstva krajinskega parka 
oziroma podpis dogovora o 
njegovem upravljanju.

Ob vstopu v Logarsko do-
lino so morali občani plačati 
vstopnino le za motorna vo-
zila. Za osebni avtomobil je 
letos znašala sedem evrov. 
Županja meni, da je znesek 
bolj kot ne simboličen. »De-
nar od vstopnine je v celoti 

Poletni naval na Logarsko dolino je treba omejiti. Ministrstvo meni, 
da mora občina najti za pobiranje vstopnine drugačno pravno podlago.

namenjen upravljanju krajin-
skega parka,« je povedala žu-
panja. Največ, to je približno 
šestdeset odstotkov zbranega 
denarja, potrebuje občina za 
stroške dela, saj mora plača-

ti pobiralce vstopnine. Pla-
čati mora tudi redarje, med 
drugim poskrbi za pobiranje 
smeti.

»Solčava je majhna lokalna 
skupnost s petsto prebivalci, 

zato je njen občinski prora-
čun izjemno nizek. V prime-
ru, da teh finančnih sredstev 
ne bomo imeli, bo slabo tako 
za naravo kot za domačine,« 
poudarja županja.

Nov splav je še povečal zanimanje za splavarjenje v Radečah.

Urejanje središče trga
REČICA OB SAVINJI – Občina je dokončala prenovo ce-

stnih vpadnic v središču tega zgornjesavinjskega trga. Gre 
za del celovite prenove starega trškega jedra.

Na obeh vpadnicah je občina prenovila cestišče, poskrbela za 
pločnik in na novo uredila celotno komunalno infrastrukturo. 
Naložba je stala 165 tisoč evrov, od česar je prispevalo približno 
tretjino ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo. Dela 
je opravila družba Remont. Med obnovo trškega jedra bo na 
vrsti še ureditev obsežnega polkrožnega stopnišča.

V drugi polovici oktobra je začela občina pri vpadnici še 
obnovo Mržičevega mostu, ki je na lokalni cesti proti Dol-Suhi. 
Za dela je pridobila tudi nepovratna sredstva. BJ
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Orientalska 
tematika dobila 
največ všečkov

Zmagovalka natečaja Naj škljoc Šentjurskega pole-
tja je fotografija s prireditve Orientalski večer. Avtor 
fotografije je Danijel Berden. Fotografija je dobila 112 
všečkov.

Tudi letos poleti je šentjurska območna izpostava jav-
nega sklada za kulturne dejavnosti v sodelovanju z Zvezo 
kulturnih društev Šentjur razpisala fotografski natečaj 
Naj škljoc Šentjurskega poletja. Namen natečaja je bilo 
poiskati najbolj zanimive trenutke letošnjega poletja. 
Na natečaj so prejeli 71 fotografij 13 avtorjev in Tomaž 
Črnej je izbral 12 fotografij, ki so jih objavili na Facebo-
okovi strani sklada. Obiskovalci strani so lahko s klika-
njem všečkov izbirali najboljše fotografije. Po zbiranju 
všečkov je zmaga šla v roke Danijela Berdena. Poleti je 
v svoj objektiv ujel Orientalski večer v Zgornjem trgu v 
Šentjurju. Zmagovalna fotografija je prejela precej več 
všečkov kot ostale. Devet fotografij bo v začetku decem-
bra razstavljenih na ograji športnega parka Šentjur.

Fotografski natečaj, ki je namenjen tudi promociji Šen-
tjurskega poletja, bodo v območni izpostavi JSKD izvedli 
tudi naslednje leto.

BGO

Ustvarjanje Čarlija Grmiča 
se je začelo v otroških letih, 
ko je njegova mama opazila, 
da rad riše na vse površine, ki 
jih je imel pri roki. Mama mu 
je kot najmlajšemu od petih 
otrok kupila oljne barve. Kot 
poje Vlado Kreslin Čuden si 
bil že kot otrok, velja tudi za 
Čarlija. Namesto da bi hodil 
po bifejih, je raje obiskoval 
galerije. »Tudi vsem sošolcem 
sem risal v zvezke. Ko se spo-
mnim sebe kot otroka, vidim 
tudi risalne pripomočke.«

Vitalnost tudi v 
slikah
Nomadski duh ga je od-

nesel po svetu. »Imel sem 
pestro življenje, nikoli mi ni 

bilo dolgčas. Vse moje življe-
nje se izraža tudi v mojih sli-
kah in pesmih. V Afriki sem 
za preživetje lovil škorpijone, 
raziskoval sem Južno Ameri-
ko, severnoameriški Indijanci 
so me naučili plesti amulete, 
bil sem pri aboriginih v Av-
straliji.« Raznolikost življenja 
se odraža tudi na platnih. 
Motivika je zelo različna, 
enako tudi barve. Barve za-
žarijo na njegovih slikah in 
z energijo napolnijo osebo, 
ki jih opazuje. Z življenjsko 
energijo so napolnjene njego-
ve mandale, ki so posebne po 
tem, da jih ustvarja s školj-
kami. »Vodo sem od nekdaj 
oboževal. Še zdaj se rad po-
tapljam v Jadranskem morju, 

Tri tisoč slik Čarlija Grmiča

S sabo vedno nosi svinčnik
Celjani se ga mogoče spominjajo kot reševalca iz 

vode na celjskih bazenih, a Čarli Grmič je umetni-
ška duša. Njegovo stanovanje je polno njegovih slik 
in tudi njegovih pisanih besed. »Vse moje pesmi so 
odraz resničnosti. Svoja občutja prenesem na papir 
oziroma na platna.«

BARBARA GRADIČ OSET

kjer v globinah več kot deset 
metrov nabiram školjke in iz 
njih delam mandale na pla-
tnih. Mislim, da sem edini na 
svetu, ki to počne s školjka-
mi, ki jih ni mogoče nabrati 
ob obalah morja.«

Umetnik, ki prodaja 
slike

Njegovo stanovanje v celj-
skem bloku je polno slik, 
težko bi jih prešteli. Stene se 
šibijo pod njihovo težo, enako 
mize in police. »Naslikal sem 
približno tri tisoč slik, tristo 
sem jih podaril in toliko sem 
jih tudi prodal.« Njegov likov-
ni jezik je zelo neposreden in 
svojstven. Podobno kot v ži-
vljenju tudi v slikarstvu ves 
čas eksperimentira. Svoja dela 
je doslej razstavljal na števil-
nih skupinskih in samostoj-
nih razstavah doma in v tujini 
ter prejel tudi nekaj priznanj.

Vsak dan nekaj 
napiše
Čarli ni samo slikar samo-

uk, temveč tudi ljubiteljski 

»Zdaj sem v pokoju in imam čas, da ustvarjam. Moji konjički so pisanje, slikanje in druženje s sosedi ob dobrem vinu.« Čarli Grmič rad slika, odkar ve zase. 

Zmagovalna fotografija z naslovom Orientalski večer

pesnik in pisatelj. »Jaz ves 
čas nekaj pišem, s sabo 
imam vedno svinčnik. Kar 
napišem, nekaj dni pustim 
v predalu in na računalni-
ku, nato preberem še enkrat 
in se odločim, ali bo šlo v 
objavo ali bom vse skupaj 
zbrisal.« Malo pred pokojem 
je izdal prvo knjigo, zdaj je 

lastnik 16 knjižnih del, od 
tega sta dve pravljici, ki 
ju je napisal za vnukinjo. 
»Ves denar od prodanih slik 
in knjig pretvorim nazaj v 
ustvarjanje. Kupim nova 
platna ali plačam tiskanje 
knjig.«

Čarli Grmič je skromen v 
dejanjih in načinu življenja, 

a želi si, da bi imel nekoč v 
središču mesta svoj atelje. 
»Slikal bi cel dan, ljudje bi 
se ustavljali. Ker poznam 
veliko umetnikov, vem, da 
bi radi gostovali v mojem 
ateljeju. Všeč mi je, če je 
umetnost združena z me-
stnim utripom.«

Foto: SHERPA
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Zlati gimnazijski pevci
Pevski zbor I. gimnazije v Celju je z mednarodnega tekmovanja v Pragi prinesel kar 

pet nagrad. Vse imajo zlat sijaj.
Celjski gimnazijci so na 33. mednarodnem festivalu in tekmovanju pevskih zborov Praga 

cantat 2019 osvojili kar pet nagrad. Bili so prvi v kategoriji mladinskih zborov in so prejeli zlato 
priznanje, zlato priznanje so prejeli tudi v kategoriji sakralnih zborov, so lastniki nagrade za 
najboljši program in posebne nagrade za najboljšega dirigenta (Special prize of the founder of 
Praga cantat festival Miroslav Košler for the outstanding conducting performance). »Vse nagrade 
so bile za nas lepo presenečenje. Dejstvo je, da je treba iti na tekmovanja z uresničljivimi in ni-
kakor ne s prevelikimi pričakovanji. Končna ocena je kljub vsem kriterijem odvisna od osebnega 
mnenja žirantov. Naš cilj je bil, da pokažemo najbolje, kar znamo. Toliko lepše presenečenje 
je bilo, ko smo pobrali najvišja priznanja,« je povedal zborovodja Tomaž Marčič. Ponosen je 
tudi, da je izbral nagrajen nabor pesmi. »V naših kategorijah ni bilo obveznih skladb, bila je le 
predpisana minutaža. Izmed vseh tekmovalnih zborov smo dobili nagrado za najboljši program 
tekmovanja. Pri izboru je poleg izvedbe skladb pomembna tudi zahtevnost. Da ne izberemo 
programa, ki je pretežek. Kot kaže, smo izbrali pravo mero zahtevnosti in primernosti.«

V zadnjih nekaj letih se zbor ni udeleževali tekmovanj v Sloveniji niti v tujini, zato so di-
jaki izrazili željo, da bi se udeležili katerega. Časovno jim je najbolj ustrezal festival v Pragi. 
Tako so imeli dovolj časa, da so obnovili pesmi, ki so jih pripravili v lanskem šolskem letu. 
Maja letos so se udeležili tekmovanja v Palmanovi, kjer so osvojili prvo mesto v kategorij 
mladinskih zborov.

BGO

Petdeset let ustvarjanja 
Aca Markoviča

V Schwentnerjevi hiši na Vranskem so na ogled slikarska dela Savinjčana Franca Mar-
koviča – Aca. Na plodni umetniški poti je ustvaril precej slikarskih del.

Franc Markovič – Aco se je v Spodnjo Savinjsko dolino iz rodne Črne na Koroškem s 
starši in z dvema bratoma preselil v otroških letih. V petdesetih letih likovnega ustvarjanja 
je vedno trmasto vztrajal pri lastni, čeprav pogosto osamljeni slikarski poti. Vedno je cenil 
svobodo, zato je tudi kot samostojni kulturni delavec pri svojemu delu sledil lastni poti in 
želel biti drugačen. Poleg slikanja je uredil tudi več kot sto razstavnih prostorov po največjih 
sejmiščih v nekdanji Jugoslaviji, Sloveniji in tujini. Njegovi razstavni prostori so bili vedno 
nekaj posebnega. Za svoja dela je prejel več nagrad, na primer na eks-temporu v Piranu ali v 
galeriji v Leibnitzu. Ob 40-letnici ustvarjanja je prejel tudi Savinovo nagrado. V vseh letih je 
v različnih tehnikah (olje na platnu, akril, pastel) naslikal več sto hmeljišč, ki krasijo domove 
po Savinjski dolini in drugod po Sloveniji. Zelo blizu so mu motivi tihožitij, lovski motivi, 
motivi krajin in šopkov ter figuralike. Tokratna razstavljena dela je na ogled postavil njegov 
dolgoletni prijatelj Avgust Pikl – Gustl.

BGO

Po lanski dobri odzivnosti 
občinstva so se v celjskem 

mestnem kinu odločili, da 
bodo tudi letos ponudili 13 

Celjska premiera slovenskega filma Preboj

Mestni kino 
privabil družine

V Mestnem kinu Metropol so tudi letos družinam 
v sklopu Tedna družinskega filma ponudili filme za 
vse generacije in različne okuse. Posebej lep odziv je 
dobila celjska premiera filma Preboj.

BARBARA GRADIČ OSET

Harmonikarji dosegli prvo 
mesto

Harmonikarski orkester Glasbene šole Rista Savina Žalec je minulo soboto dosegel 
izjemen uspeh. Njegovi člani so namreč nastopili na tekmovanju harmonikarjev 
Mednarodni dnevi harmonike 2019 v Pragi. V kategoriji harmonikarski orkestri XII 
so osvojili prvo mesto.

Harmonikarski orkester glasbene šole deluje že 60 let, kar pomeni, da je star toliko 
kot glasbena šola, saj ga je takoj po ustanovitvi šole ustanovil takratni učitelj harmonike 
Marjan Kozmus. Orkester vodi profesorica Nataliia Ermakova, ki v njegovem okviru 
združuje tudi druga glasbila.

»Zmaga v Pragi pomeni za Glasbeno šolo Rista Savina Žalec izjemno veliko potrditev 
uspešnega dela učiteljev in tudi veliko promocijo za Občino Žalec ter tudi za Slovenijo. 
Tekmovalce, člane orkestra, je na tekmovalnem nastopu podprla tudi veleposlanica Re-
publike Slovenije na Češkem, Tanja Strniša,« pravijo v Glasbeni šoli Rista Savina Žalec.

SŠol

Razstava Franca Markoviča – Aca bo v odprta do konca leta. (Foto: T. Tavčar)

vsebinsko in žanrsko razno-
likih filmov. Filmi so bili pri-
merni za mladež in starejše. 
»Letos smo pripravili še dva 
sklopa animiranih filmov za 
najmlajše, stare več kot dve 
leti. Da s pomočjo posebnih 
filmov že najmlajše priva-
bimo v kino in jih naučimo 
obiskovanja kina,« je razložil 

programski vodja Mestnega 
kina Metropol Samo Seni-
čar. Tudi ostali filmi, ki so 
jih predstavili na festivalu, 
so bili najnovejša mladinska 
filmska produkcija. To so bili 
filmi, ki so dobili nagrade na 
prestižnih filmskih festivalih. 
Zadnji dan festivala so zaklju-
čili s filmom Kickboksarka. 
»To je bil najboljši evropski 
film po mnenju mladega ob-
činstva. Najstniške žirije iz 
34 držav so glasovale in iz-
glasovale ta film za najboljši 
mladinski evropski film,« je 
dodal Samo Seničar.

Heroji napolnili 
dvorano

Teden družinskega filma 
je odprl nov slovenski film 
Preboj, prvi partizanski film 
v samostojni Sloveniji. Film 
pripoveduje resnično zgodbo 
o nekaj sto partizanih, ki so 
se med drugo svetovno voj-
no postavili po robu 12 tisoč 
nemškim vojakom. Po celo-
dnevni krvavi bitki se jim je v 
nemogočih razmerah uspelo 
prebiti skozi obroč na svobo-
do. Zgodba preživelih herojev 
je napolnila celjsko dvorano.

Seničar je poudaril, da je 
bil tudi letošnji odziv po-
dobno kot lanski nad priča-
kovanji. V sklopu tedna si je 
filme ogledalo 827 obisko-
valcev. Da Celjani cenijo 
kakovosten filme, potrjuje 
tudi dober obisk kina med 
letom. Število obiskovalcev 
se iz leta v leto povečuje. 
Lani si je predstave ogledalo 
rekordno število obiskoval-
cev, to je 21.576 ljubiteljev 
filma. Lepo število je tistih, 
ki so si ogledali slovenske 
filmske izdelke.

Foto: SHERPA

Samo Seničar (levo) je imel po premieri pogovor z ustvarjalci filma Preboj.

Film Preboj si je v razprodani dvo-
rani ogledalo 288 ljudi.
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Boj proti odvisnosti od prepovedanih drog

Na peklenskem vrtiljaku 
zasvojenosti, kriminala in propadanja

Zasvojenosti v najrazličnejših oblikah postajajo 
vedno večji problem sodobne družbe. V novem-
bru je ta problematika še bolj izpostavljena. Ko 
določeno kompulzivno vedenje prevzame celotno 
človekovo osebnost ter postane središče njegove-
ga razmišljanja in delovanja, govorimo o zasvo-
jenosti. Zasvojenost uničujoče vpliva na telesno 
in duševno zdravje, v najhujših primerih vodi v 
popoln propad.

SAŠKA T. OCVIRK

Odgovorov na vprašanje, zakaj 
nekdo zapade v začaran krog zlo-
rabe prepovedanih substanc, je 
toliko, kot je osebnih zgodb 
narkomanov. Večinoma gre 
za splet nesrečnih okoliščin, 
kjer družina, šola, družba in 
nenazadnje odvisnik sam ne 
opravijo svoje vloge ali pre-
vzamejo odgovornosti. Nar-
komani so za večino ljudi le 
priložnostni tatovi, ki smetijo 
parke in javne površine z nevar-
nimi odpadki. A če smo sposobni 
stopiti čez lastne sodbe in predsod-
ke, so to tudi bolniki, ki so v kateri od 
zimskih noči še najbližje smrti zaradi 
podhladitve.

Foto: SHERPA, splet

Recimo mu Damjan. Tudi zanj je 
bil odločilen srednješolski čas. Da-
nes razloge za svoj zdrs v svet mamil 
razume na globlji ravni. »Ljudje smo 
nepopisan list, na katerega starši in 
družba prilepijo določene vzorce. Če 
nam ti ne omogočajo, da bi se poču-
til sprejeto in vredno v pozitivni luči, 
potrditev poiščemo na drugi strani.«

»Nekaj je bila kriva moja takratna 
družba, ki je bila zelo odprta za vse 
vrste eksperimentiranja. In čas po 
osamosvojitvi, ko je tudi celjske ulice 
nenadoma preplavila droga. Prej so se 
ljudje bolj ali manj zadevali le z al-
koholom, potem je bilo naenkrat na 
ulici mogoče dobiti skoraj vse.« Naš 
sogovornik je šel do konca. Do igle, s 
katero se je družil sedem let. »Moral 
sem do dna, da sem se lahko v nekem 
trenutku res iskreno pogovoril sam s 
seboj. Postalo mi je jasno, da sem na 
točki, ko imam samo dve izbiri – ali 
se iz tega blata dokončno poberem ali 
umrem.« Odločil se je za zdravljenje, 
dve leti je preživel tujini, v komuni. 
Po vrnitvi so mu pri reintegraciji v 
družbo pomagali v društvu Up. Najel 
je stanovanje, dobil službo in končal 
fakulteto. Poročil se je in danes je oče 
dveh otrok. Njegova zgodba je med 
tistimi redkimi, ki so se obrnile v po-
zitivno smer.

Vse se porodi iz notranjih 
ran
Če bi obstajal recept za rešitev od 

takšne ali drugačne odvisnosti, se 
nihče ne bi prenajedal, nihče ne bi 
pil ali kadil. Naš sogovornik pravi, da 
mu je uspelo s trmo in z močno voljo. 
»Odločil sem se pač. O starih vzorcih 
in nekdanji družbi sploh nisem več 

razmišljal. Življenje sem napolnil z 
drugimi, boljšimi vsebinami. Zelo 
pomembno je bilo, da sem nadaljeval 
šolanje. To me je vpeljalo v nov soci-
alni krog. Nisem imel občutka, da sem 
izločen in sam.« Občutka, da bi ga vle-
klo nazaj, nima. Tudi druženje z nar-
komani se mu ne zdi hoja po robu. To 
je del življenja, ki je preprosto za njim. 
»Zasvojenost se vedno porodi iz neke 
notranje rane. Ti fantje in dekleta, ki 
se ne zmorejo pobrati, se vse življenje 
napajajo iz te rane. Iz tega črpajo sa-
mopomilovanje, občutek, da so žrtve, 
in opravičevanje vseh svojih napak. 
Res se marsikomu v otroštvu zgodijo 
stvari, ki se mu ne bi smele. Ampak 
ko odrastemo, moramo to pustiti za 
seboj in prevzeti odgovornost za svoje 
življenje. Če ne razrešimo svojih te-
meljnih travm, se tudi zasvojenosti ne 
moremo rešiti. Ker nerazrešene stvari 
v nas bolijo. Ljudje pa se hočemo po-
čutiti dobro. Droga je samo najhitrejša 
in najlažja pot do tega. Vse drugo je 
težje. To je vsa filozofija okrog zasvo-
jenosti.«

Kot pravi, gre za ranljivo socialno 
skupino, ki vsekakor potrebuje po-
moč. A tu se strpnost in sprejemanje 
tega načina življenja za našega sogo-
vornika končata. »Večini odvisnikov 
njihov način življenja ustreza. Jaz 
moram vsak dan vstati, iti v službo, 
poskrbeti, da imam kaj v hladilniku, 
in tako naprej. Seveda je lažje sedeti v 
parku, pojesti pest tablet in jih zaliti s 
pivom. Ne vidim razloga, da bi se mi 
smilili. A če se bomo delali, da ti ljudje 
ne obstajajo, ne bodo za sosede, mi-
moidoče, otroke in obiskovalce našega 
mesta nič manj moteči. Ta problem ne 
bo nič manj naš.«

Pred nekaj leti je Socio uvedel program teren-
skega dela z odvisniki od prepovedanih drog. 
Glavni namen programa je, da uporabnike, ki še 
ne morejo ali ne želijo prenehati uživati droge, 
spodbuja k manj tveganim oblikam vedenja, k 
zmanjševanju socialne in zdravstvene škode, ki 
nastane kot posledica uživanja drog, ter da jih 
motivira za doseganje pozitivnih sprememb v 
življenju.

JZ Socio je uspel pridobiti ta program na medre-
sorskem razpisu pred dvanajstimi leti. Glede na 
to, da odvisniki večinoma ne želijo stika z javnimi 
ustanovami in ne poiščejo pomoči, je država v ta 
namen zagotovila deset terenskih vozil. Prvo je v 
Celje prispelo leta 2007. Z manjšim deležem so 
program poleg Celja 
podprle tudi nekatere 
druge občine.

Program je v za-
četku naletel na celo 
vrsto težav. Tako pri 
uporabnikih kot ob-
čanih. »Uporabniki so 
bili prepričani, da smo 
povezani s policijo, da 
jih bomo registrirali 
in podobno. V resnici 
gre za anonimen pro-
gram, vsak uporabnik 
je označen le s šifro. 
Spremljamo jih tudi 
zato, ker mnogi sča-
soma postanejo brez-
domni, brez socialne 
mreže in brez osnov-
nih življenjskih potreb-
ščin,« pojasnjuje Suzi 
Kvas. Strokovna ekipa 
je naletela na precej ne-
odobravanja tudi med 
občani. Kot »tiste, ki delijo igle« so jih preganjali 
z večine javnih lokacij. Ozaveščenost na Celjskem 
je na srečo vedno večja. Da bi si kmalu lahko obe-
tali dnevni center, očitno še ne dovolj. »Za mnoge 

uporabnike bi bil prostor, kamor bi se lahko zate-
kli pred slabim vremenom, življenjskega pomena. 
Kadar imamo tovrstne donacije, jim delimo tudi 
hrano, a v resnici so najbolj veseli tople besede. V 
dnevnem centru bi jim lahko ponudili tudi teme-
ljitejše svetovanje, možnost tuširanja, dostop do 
svetovnega spleta in podobno,« je dejala Martina 
Pesek, ena od treh zaposlenih v tem programu.

Pomanjkanje volje, denarja in 
podpore
Zakaj po vseh letih prizadevanj v Celju še vedno 

nimamo dnevnega centra, je vprašanje z večpla-
stnim odgovorom. »Zelo težko je najti primeren 
prostor. Občina takšnih v svojih lasti nima, zato 

preučujemo možno-
sti najema. Težava je 
tudi, ker česa takšne-
ga nihče ne želi v svo-
ji soseščini. Čeprav 
izkušnje kažejo, da je 
po vzpostavitvi dnev-
nega centra z uživalci 
prepovedanih drog ob-
čutno manj težav kot 
pred tem,« je dejala 
Kvasova. Uporabniki 
njihovega programa 
so večinoma starejši 
od 40 let in vključeni v 
nadomestno metadon-
sko terapijo. Takšnih 
je na širšem Celjskem 
približno 200. Kot do-
daja Kvasova, posku-
šajo pomisleke lokalne 
skupnosti kar najbolj 
upoštevati. »Vseeno 
gre za problematiko, 
o kateri se v javnosti 

absolutno premalo govori. Če v kurativnih pro-
gramih rešimo enega uporabnika na leto, je to 
veliko. Zato je toliko pomembneje zasvojenost 
preprečevati.«

Nekdanji odvisnik o tem, kako je stopil s peklenskega vrtiljaka

Na koncu smo sami 
odgovorni zase

Suzi Kvas, direktorica Javnega zavoda Socio

Dnevni center bi rešil 
marsikaj

550 različnih uporabnikov 
je bilo vključenih v program od leta 2007.

100 do 120 različnih 
uporabnikov 

je vključenih mesečno.

500 stikov z uporabniki 
mesečno zabeležijo v programu.

100 tisoč evrov 
letno bi znašali stroški dnevnega centra.

30 oseb 
je po oceni med zasvojenci takšnih, ki so 

povsem brez strehe nad glavo.
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Mamila človeka ubijajo počasi, a za-
nesljivo. Veliko prej kot počrnijo zobe, v 
prah zmeljejo vsako perspektivo in upa-
nje v boljšo prihodnost. Ob srečanju z 
mladenko steklenega pogleda in razvle-
čenega govora lahko pomilovalno zavije-
mo z očmi in izberemo pločnik na drugi 
strani ceste. Lahko pa se vprašamo, kaj 
bi bilo z nami ob drugačnem spletu oko-
liščin. Smo res tako prepričani, da ne bi 
mogli zdrsniti v spiralo zasvojenosti, če 
pri najboljši volji ne zmoremo zavrniti 
kosa torte, ko se odločimo odložiti nekaj kilogramov? Smo res 
lahko tako gotovi v svojo vzgojo in odgovornost svojih otrok, 
da ne bo kdo drug kdaj zavijal z očmi nad usodo našega sina 
ali hčere? Takšni razmisleki so približno tako prijetni kot po-
gled na narkomana pod domačim oknom. Morda bo prav 
ta majava postava tista, ki bo našemu otroku ponudila prvi 
džoint. Morda bo za njim na tleh ostala igla, na katero bo 
stopil, če nihče drug, sosedov kuža. Priznam, težko, res težko 
je ostati strpen in človeški. Ker zloraba droge vsaj v začetku 
ni bolezen. Je izbira. In ta izbira s seboj prinese materialno 
škodo, goljufanje, laž, krajo, kriminal, trpljenje in uničenje. 
Najlažje je odviti klopco v parku, se odpovedati druženju v 
zelenju pod blokom in problem odriniti čim dlje stran. Žal so 
na rob odrinjeni ljudje, ki nimajo česa več izgubiti, za druž-
bo najbolj nevarni. Brez odvečne sentimentalnosti in nekori-
stnega moraliziranja moramo s čim manj modric živeti drug 
ob drugem. Ko človek zagrezne v to živo blato, je pozitivnih 
holivudskih zgodb žal komaj za vzorec. In zato je pri vsem 
skupaj najbolj pomembno, da čim manj otrok in mladih v to 
močvirje sploh zaide.

Najhuje je, ko začneš krasti 
in lagati bližnjim

Realnost nekega narkomana v celjskem parku

»Prodajal sem tudi ljudem, ki so bili 
izobraženi in lepo urejeni. Morda so vodili 
posel in imeli urejeno družinsko življenje, 
v resnici pa so bili odvisniki. Tega je 
bistveno več, kot si mislimo. Da o kajenju 
trave niti ne govorim.«

»Morda bi bilo drugače, če bi v kritičnem 
mladostniškem času imel koga, ki bi me 
res poslušal in razumel. Ne vem, kdo 
je najbolj odgovoren. Družba, sociala, 
starši … Starši so pogosto del problema. 
Ali pa si vsaj zatiskajo oči in ušesa. Dokler 
ni prepozno.«

Recimo mu Tadej. Prije-
ten sogovornik je. V spletu 
nekih drugih okoliščinah si 
ga zlahka predstavljamo v 
drugačni vlogi. Svoje usode 
ne skriva in se je ne sramuje. 
Star je 45 let. Z alkoholom, s 
tabletami, z lepilom in ben-
cinom je začel eksperimen-
tirati pri štirinajstih letih. 
Kot pravi, njegova zgodba ni 
holivudska zgodba s srečnim 
koncem. Je samo realnost ne-
kega narkomana. »Morda ne 
bo nikogar zanimala,« zamr-
mra v brado, medtem ko si na 
klopci zvija tobak.

Imel je lepo in sproščeno 
otroštvo. Očeta ni bilo, mama 
samohranilka mu s strogostjo 
ni pretirano grenila najstništva. 
»Pozno zvečer me nihče ni za 
ušesa vlekel domov, če to misli-
te,« odgovori na vprašanje, kje 
se je zalomilo, in hkrati zanika, 
da bi mu manjkala trda roka. 
Kot pravi, je po duši raziskova-
lec in priložnost, da bi preizku-
sil, kar ga je zanimalo, bi našel 
tako ali drugače. Usodni udarec 
je doživel pri devetnajstih letih. 
»Pristal sem v zaporu. Za stvar, 
ki je nisem zagrešil. To je bil za-
četek moje depresije. Nobeno 
zdravilo ni pomagalo. Droga 
je.« Večinoma mu je zadoščala 
marihuana, heroin je vzel tu in 
tam. Da se je sprostil po napor-
nem delovniku. Nekaj časa je 
svojo »rekreativno« uporabo 
droge uspešno skrival tako na 
delovnem mestu kot v odnosu 
s partnerko. Ko ga je razkrila, 
je zveza razpadla. »Ne zame-
rim ji. Ni mi znala pomagati, 
jaz pa tudi nisem znal ravnati 
drugače. Pri zasvojenosti je naj-
huje, ko začneš krasti in lagati 
bližnjim – svoji družini, svojim 
ljudem. To je najtežji mejnik 
na poti v prepad. To je samo 
korak do tega, da popolnoma 
zabredeš.«

Prodajal tudi belim 
ovratnikom
V letih zatem je bil v boljši in 

slabši koži. Tudi če mu je ne-
kaj mesecev uspelo ostati čist, 
je vedno zapadel v stare vzor-
ce. Opravljal je priložnostne 
službe in zaslužek porabil za 

Javnemu zavodu Socio in Inštitutu Vir, nevladni orga-
nizaciji za program rehabilitacije zasvojenih od drog, 
Mestna občina Celje nameni skoraj 18 tisoč evrov. Pri-
mernih prostorov za dejavnost dnevnega centra v ur-
banem okolju pa nima. Socio svoje dejavnosti na tem 
področju izvaja še v Velenju in Žalcu.

»Vzpostavitev dnevnega centra v mestu ne bi preprečila zbi-
ranja določenih posameznikov in skupin izven središča mesta. 
Takšno druženje tudi ni protizakonito, če se posamezniki in 
skupine na javnem kraju dostojno vedejo,« so zapisali v Mestni 
občini Celje. Kot še pravijo, je največ pritožb vezanih na presta-
vitev lokacije centra za preprečevanje in zdravljenje odvisnosti 
v Gledališki ulici in na zbiranje posameznikovo oziroma sku-
pin na območju Gledališkega trga ter Parka svobode. Na tem 

mestu v okviru svojih pooblastil občinsko redarstvo pogo-
steje izvaja nadzor. »V primeru, ko kjerkoli zaznajo 

prodajo ali uživanje prepovedanih substanc, 
to prijavijo policiji, saj gre v tem primeru za 

kaznivo dejanje. A dokler ne kršijo pred-
pisov in zakonov, imajo tudi odvisniki 

enako pravico biti v parku kot vsi drugi 
uporabniki.«

Zasvojenost le ena od 
težav

Podobno kot v Celju pod okri-
ljem Las za preprečevanje zasvo-
jenosti z drogami, programov 
Neodvisen.si in mnogih drugih 
dejavnosti za preventivo na tem 

področju skrbijo tudi v Velenju. 
»Osebe, ki so zasvojene z različni-

mi substancami, poskušamo vključiti 
v raznolike programe in jim pomagati 

k čim prejšnji rehabilitaciji. Pri mnogih 
gre za dvojne diagnoze, pridružene duševne 

motnje in še številne druge spremljajoče težave, 
zato je mreženje vladnih in nevladnih organizacij na tem 
področju izjemno pomembno,« so med drugim zapisali 
v svojem odzivu. Kot dodajajo, posebnih pritožb glede te 
populacije ne zaznavajo in tudi potrebe po dodatnem dnev-
nem centru v Velenju ne vidijo. Za različne programe na 
tem področju so lani namenili približno devet tisoč evrov.

Občina Žalec je do junija 2012 sofi nancirala dnevni 
center za mladostnike, ki uživajo droge, in njihove svojce 
Želva. Na novi lokaciji je ta ohranila program svetovanja, 
v katerem letno obravnavajo povprečno 50 uporabnikov in 
njihovih svojcev. Občina za to letno nameni približno 25 ti-
soč evrov. Za Las, terensko delo Socia in programe Inštituta 
Vir pa še 6.500 evrov. Na leto se v statistike uporabnikov 
teh programov na Žalskem vpiše do deset novih oseb.

OB ROBU

Obliž na slabo 
vest družbe

SAŠKA T. 
OCVIRK

drogo. »Delal sem kot zidarski 
pomočnik in takrat zaslužil 
petnajst tisoč tolarjev na dan. 
Dvanajst sem jih porabil za 
dva grama heroina, ostalo mi 
je še za cigarete in kakšno pico. 

Toliko sem potreboval, da sem 
lahko ›funkcioniral‹.« Prišel je 
tudi povsem na rob. Človeku, 
ki mu je z masažo srca ponov-
no pognal kri po žilah, je še 
danes hvaležen. Polomljena 
rebra so ga še lep čas opomi-
njala, kako blizu je bil konec. 
»Žal me tudi to ni spametova-
lo. In na tripu niti nisem imel 
nekih vrhunskih občutkov ali 
doživetij. Samo stikalo na ›off‹. 
In veliko samomorilnih misli. 
Misel na družino me je držala 
nazaj, da nisem naredil kakšne 
neumnosti.« Ko je izgubil delo, 
je do droge za lastno uporabo 
prišel s preprodajo. »Če dilaš, se 
hitro malo bolj navlečeš. Zase 
sem potreboval dva grama in 
pol. Ostalo sem prodal. Kljub 
vsemu sem se držal pravil, da 
nisem prodajal mladoletnim in 
tistim, ki so se ravno sčistili. Za-
nimivo, da sem imel med stran-
kami tudi spoštovane in dobro 
›situirane‹ ljudi. Vedno sem se 
čudil, da so po drogo prihajali 
k meni. Kot najnižji ponudnik 
v verigi sem imel slabo cestno 
robo. Lahko bi dobili kaj bistve-
no boljšega. Zalagal sem na pri-
mer nekega zobozdravnika in 
še koga, ki niti približno ni dajal 
zasvojenskega vtisa.«

»Džanki« ostane 
»džanki«
Za nadomestno metadonsko 

terapijo se zasvojenci pogosto 
odločijo, šele ko dokončno po-
kopljejo sanje o normalnem ži-
vljenju in upanje, da bi se iz za-
čaranega kroga kdaj rešili. »Ko 
si v metadonskem programu, 
ne moreš ničesar več skrivati. 
Ne smeš voziti, pri čemer brez 

prevoza še težje najdeš delo. 
Odmerek ti prilagodijo, da ne 
hlepiš več po drogi. Ampak 
stranski učinki so še slabši.« 
Tadej se je sprijaznil s tem, da 
je pač »džanki« in da nikoli ne 

bo drugače. »Približno pet let 
nazaj sem še imel idejo, morda 
tudi realno možnost, da bi si 
uredil življenje. Ampak vedno 
je nekaj zmanjkalo v enačbi, 
vedno sem padel nazaj na hu-
dičevo drogo.« Sprijaznil se je 
tudi s pogledi ljudi, ki jih sre-
čuje na ulici. »Ni me sram dru-
žiti se s komerkoli, pa naj bo 
zadnji klošar ali župan. Kako 
ljudje gledajo name, je njihova 
stvar.« Razliko med životarje-
njem in vsaj za silo spodobnim 
življenjem zanj predstavlja 
stanovanje. Kot zasvojenec 
ga skoraj ne more dobiti. Na-

jemodajalci se narkomanov 
izogibajo v širokem loku, so-
cialnih stanovanj še za mlade 
družine ni dovolj. Tadej je za 
pet kvadratnih metrov s poste-
ljo, z mizico in omaro brez ka-
kšne zasebnosti plačeval 180 
evrov na mesec. »Zato je med 
zasvojenci toliko brezdomcev. 
Tudi sam sem pol leta kloša-
ril. Najhujši je bil mraz. Mrzlo 
je bilo za znoret.« Podnevi se 
je zadrževal na avtobusni ali 
železniški postaji, prenočišče 
je iskal v kleteh in zapuščenih 
stavbah. »Hrano sem nažical 
ali kupil najcenejšo. Krasti iz 
trgovin ne znam. Nekateri to 
počnejo in potem prodajajo.«

Srednja šola je 
najbolj kritičen čas
Kot pravi, je bilo bivanje 

razmeroma dobro urejeno v 
žalskem centru Želva. Velika 
pridobitev je program celjskega 
zavoda Socio. »Oni so pravza-
prav edini, ki se z nami sploh 
ukvarjajo. Zaradi menjave pri-
bora se je tudi ustavila epidemi-
ja hepatitisa.« In ko sva ravno 
pri iglah, so prav te razlog za 
največjo zamero meščanov do 
narkomanov. Pri odvrženih 
iglah se za marsikoga strpnost 
konča. »Razumem jih. Ampak 
odmetavajo jih eni in isti. Tisti, 
ki bodo to vedno počeli. Žalo-
stno je, da smo zaradi treh, šti-
rih vsi vrženi v isti koš. Pod črto 
smo krivi vsi. Ko si ›džanki‹, si 
›džanki‹.« Da bi dnevni center 
nekje na Celjskem razmere bi-
stveno izboljšal, ne dvomi. »Ni 
treba, da je ravno v centru, am-
pak mora biti dostopen z jav-
nim prometom. Fino bi bilo, da 
bi se odprl čim bolj zgodaj, da 
bi bilo mogoče dobiti kavo in 
čaj. Če bi v njem organizirali še 
kakšne preventivne programe 
ali rehabilitacijske dejavnosti, 

bi bilo sploh super.« Kot pravi, 
se število uporabnikov meta-
donske terapije ne povečuje. A 
daleč od tega, da bi bil problem 
droge na cesti kaj manjši. »Za-
dnjič mi je kolegica rekla, da je 
bilo v nekem razredu polovico 
otrok zadetih. V srednji šoli. V 
srednji šoli je treba biti na otro-
ke res pozoren. Ker prav veliko 
tistih, ki bi se iz tega uspeli iz-
vleči, ne poznam. 
So, ampak jih 
res ni ve-
liko.«

V Celju, Velenju in Žalcu se težav zavedajo

Zbiranje v parkih 
moteče, a ni kaznivo
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Trk na avtocesti
V ponedeljek popoldne je bila avtocesta v smeri proti Ma-

riboru v bližini avtocestnega počivališča Lopata zaradi hujše 
prometne nesreče zaprta kar šest ur.

31-letna voznica osebnega avtomobila je zaradi okvare vo-
zila ustavljala na odstavnem pasu. Kljub temu da je prižgala 
vse štiri smerokaze, jo je spregledal 37-letni voznik tovornega 
vozila, ki je pripeljal po odstavnem pasu in trčil v njeno vozilo. 
Tovorno vozilo se je pri tem prevrnilo in obstalo obrnjeno na 
boku čez celotno vozišče. Oba voznika sta bila v nesreči lažje 
poškodovana.

Prav tako v ponedeljek se je nesreča zgodila v Ulici Kozjan-
skega odreda v Šentjurju. V trčenju osebnega in tovornega 
vozila se je poškodovala ena oseba. Ena oseba je bil poškodo-
vana tudi v ponedeljkovi nesreči na cesti Vojnik–Frankolovo v 
naselju Rove.

Hišne preiskave tudi 
na Celjskem

V preteklih dneh je bilo na Celjskem nekaj hišnih preiskav 
v sklopu kriminalistične preiskave, ki jo je vodila mariborska 
policijska uprava. Šlo je za preiskovanje kaznivih dejanj orga-
nizacije prepovedanega prehajanja meje ali ozemlja. Združba 
osumljencev naj bi v letu in pol s Kitajske čez Srbijo, Bosno in 
Hercegovino in Hrvaško v Slovenijo na podlagi plačila neza-
konito spravila najmanj 143 državljanov Kitajske, ki niso imeli 
dovoljenja za vstop v našo državo ali za prebivanje tukaj.

Kriminalisti so ovadili dvanajst oseb, od tega je bilo osem 
Kitajcev. Ti so za ostale tuje državljane z letalskimi prevozi s 
Kitajske večinoma čez Moskvo organizirali prihod v Srbijo in 
od tam nezakonito v Slovenijo. Tujce so zatem pod pretvezo, da 
gre za taksi prevoze odpeljali tudi v Italijo. Združba je za takšno 
kriminalno dejanje nezakonito prislužila najmanj milijon evrov.

Razbijal tudi v celjskem zaporu
Pripornik, ki je minuli četr-

tek razgrajal v celjskem zapo-
ru, je trenutno na posebnem 
oddelku psihiatrije v Mari-
boru. Gre za pripornika, ki je 
bil nasilen že v ljubljanskih 
zaporih in je bil nato preme-
ščen v Celje. Tu je iz nezna-
nega razloga začel razgraja-
ti. Pravosodnim policistom je 
skušal onemogočiti vstop v 
svojo sobo in skoraj povzročil 
katastrofo.

Gre za 41-letnega pripor-
nika, povratnika, ki naj bi 
bil že večkrat obravnavan 
zaradi nasilnih dejanj, med 
drugim tudi zaradi napada 
na uradno osebo. Moški sicer 

ni z našega območja. V celj-
ski zapor je bil premeščen iz 
Ljubljane, kjer je pred dnevi 
napadel pravosodnega po-
licista. Z 41-letnikom naj bi 
v Ljubljani že večkrat imeli 
težave, po nekaterih podat-
kih naj bi v celici pred časom 
zanetil požar. Toda niti pre-
mestitev v celjski zapor ga ni 
pomirila. Na zadnji oktobrski 
dan približno ob 9. uri dopol-
dne je iz neznanega razloga 
pravosodnim policistom 
skušal onemogočiti vstop v 
sobo, v kateri je nameščen. 
»Pred vrata je nastavil sobni 
inventar – od postelje, stola 
do garderobne omare. Razbil 

je tudi steklo nadsvetlobe v 
stranišču sobe. Ko so pra-
vosodni policisti poskušali 
vstopiti v sobo, jih je začel 
obmetavati s steklom,« pravi 
direktor celjskega zapora Zo-
ran Remic. Nasilen pripornik 
je nato pokodoval WC-školjko 
in kotliček ter tako povzročil 
izliv vode v prostor. »Domne-
vamo, da je nameraval ob po-
škodbi električne vtičnice v 
zidu elektrificirati izlito vodo 
v prostoru. Pravosodni polici-
sti so dovod vode zaprli, prav 
tako so pravočasno izklopili 
elektriko,« dodaja Remic. Pra-
vosodni policisti so moškega, 
ki se je ves čas fizično upiral, 

nato uspeli obvladati. Nihče 
od zaposlenih na srečo ni bil 
poškodovan. »V takšnih pri-
merih lahko osebo namesti-
mo v poseben prostor, ampak 
samo do 72 ur,« pojasnjuje 
Remic. Ob tem dogodku je 
bil moški v izolaciji samo 24 
ur, saj so ga nato odpeljali v 
Enoto za forenzično psihiatri-
jo v Maribor, kjer je še vedno. 
In v Mariboru ni prvič. Tja naj 
bi bil premeščen v preteklosti 
tudi iz Ljubljane, a se je nato 
vrnil v zapor. Če se mu bo 
psihično stanje izboljšalo, se 
bo tudi v tem primeru zgodilo 
enako.

SŠol

Primer Žonta in Dars

Ali je v ozadju očitkov konkurenca?
V javnost so pretekli teden pricurljali posnetki za-

poslenih pri podjetju Žonta, ki kot podjetje za avto-
vleko sodeluje z Darsom v primeru pomoči ob okvari 
tovornih vozil na avtocesti. S posnetkov je razvidno, 
da naj bi delavci Žonte ob primorski avtocesti ustavili 
voznika tovornjaka in se predstavili kot delavci Darsa.

SIMONA ŠOLINIČ

Dars ima podpisano pogod-
bo z Žonto kot z enim od po-
dizvajalcev, ki odstranjujejo 
ovire na avtocestah. V Darsu 
pravijo, da do prejema video-
posnetka, ki so ga sicer prejeli 
v petek, 25. oktobra, s takšnim 
ravnanjem družbe Žonta niso 
bili seznanjeni. »Izvajalci sto-
ritev avtovleke na tovrsten na-
čin ne smejo zaustavljati vozil. 
Takšno početje je prepoveda-
no, zelo nevarno in neprimer-
no. Posnetek bomo predali v 
pregled tudi policiji, ki lahko 
ukrepa ob takšnem ravnanju. 
V Darsu resno in strokovno 
obravnavamo vsako tovrstno 
dejanje, s katerim smo sezna-
njeni, in bomo ravnali skladno 
s pogodbenimi določili,« še do-
dajajo v Darsu. Z Generalne 

policijske uprave so nam od-
govorili, da je policija v tem pri-
meru zaznala elemente suma 
storitve uradno pregonljivega 
kaznivega dejanja, zato bodo 
v nadaljevanju zbrali obvestila 
in preverili okoliščine dogodka 
ter o ugotovitvah obvestili pri-
stojno državno tožilstvo.

Je Žonta komu 
napoti?
Da gre za nagajanje konku-

rence, meni Samo Feštajn iz 
Žonte, ki nas je usmeril na 
svojega odvetnika Milana Kr-
stiča. »Gre za tipičen primer 
prirejenega posnetka,« pravi 
Krstič. »Iz celotnega posnet-
ka, ki sicer traja 14 minut, je 
razvidna vsa komunikacija in 
tudi to, da je voznik tovorne-

Domnevno sporen posnetek, v katerem naj bi zaposleni iz Žonte ustavili poljskega tovornjakarja, je nastal na 
primorski avtocesti. Odvetnik Žonte dodaja, da je bilo ravno obratno. (Foto: SHERPA)

ga vozila prosil mojo stranko, 
naj mu pomaga, ker naj bi se 
na tovornem vozilu pokva-
rila turbina. In za takšnim 
načinom posredovanja pri-
rejenega posnetka v javnost 

stoji konkurenca, čeprav je 
dela dovolj za vse,« še doda-
ja Krstič.

Maja smo poročali tudi o 
preiskavah na območju Celja 
in Žalca zaradi suma kazni-

vega dejanja preslepitev pri 
pridobitvi posojila ali ugo-
dnosti. Tudi takrat naj bi šlo 
za podjetje Žonta, ki naj bi 
ga kriminalisti sumili storitve 
domnevnih nepravilnosti v 

zvezi z Darsovim razpisom 
za avtovleko tovornih vozil. 
Toda v podjetju Žonta so ta-
krat povedali, da nepravilno-
sti ni bilo. Očitki so leteli na 
podjetje, ki naj bi se na razpis 
prijavilo z domnevno ponare-
jeno dokumentacijo, s katero 
naj bi prijavilo celo karambo-
lirana in pogorela vozila.

Dars je pred časom objavil 
razpis za avtovleko tovornih 
vozil, odstranjevanje ovir in 
za pomoč na avtocesti. Na 
razpisu naj bi bilo izbrano 
omenjeno podjetje, nato naj 
bi se Darsu zaradi domnev-
nega spornega ravnanja Žon-
te pritožili ostali ponudniki. 
Samo Fejštan iz podjetja 
Žonta je takrat potrdil, da so 
kriminalisti v podjetju opra-
vljali hišne preiskave, vendar 
nepravilnosti niso ugotovili. 
Omenil je še, da je domnevne 
sume preverjala že inšpekci-
ja, ki prav tako nepravilnosti 
ni ugotovila. Ob tem je dodal, 
da meni, da za prijavami po-
liciji stojijo predvsem konku-
renčna podjetja, ki naj bi se 
prav tako prijavila na razpis.

S konopljo čez mejo
V ponedeljek je v Dobovcu voznik tovornega vozila 

po opravljenem mejnem nadzoru sedel v tovorno vozi-
lo, speljal in trčil v spuščeno zapornico ter jo pri tem 
poškodoval. Policisti so mu odredili preizkus alkoholi-
ziranosti, ki je pokazal, da je moški imel kar 0,84 mi-
ligrama alkohola v litru izdihanega zraka. Prav tako v 
Dobovcu so isti dan pri mejnem nadzoru vozniku av-
tomobila zasegli vrečko z manjšo količino posušenih 
delcev konoplje. Podobno se je zgodilo še na mejnem 
prehodu v Rogatcu, kjer so policisti konopljo zase-
gli zasegli hrvaškemu vozniku kombiniranega vozila. 

Prijeli mamo s tremi 
otroki

V noči na nedeljo so policisti na območju Bistrice ob Sotli 
izsledili petilegalnih prebežnikov. Šlo je za državljanko Soma-
lije s tremi mladoletnimi otroki in državljana Libije. Državljani 
Somalije so zaprosili za azil, državljana Libije so policisti po 
opravljenih postopkih predali hrvaškim varnostnim organom.
Pretekli teden so ilegalne prebežnike prijeli še na območju 
Rogaške Slatine. V tem primeru so izsledili dva državljana 
Iraka, državljana Pakistana in državljana Turčije. Po izvedenih 
postopkih so jih predali hrvaški policiji.

Umrl voznik 
avtomobila

V torek okoli 12. 30 se je v Šentjurju zgodila prometna 
nesreča, v kateri je umrl 69-letni voznik avtomobila.

»Po do zdaj znanih podatkih voznik osebnega vozila, ki je 
vozil iz smeri središča Šentjurja in se vključeval na glavno 
cesto, ni ustavil pri znaku stop in je zavil levo na glavno 
cesto. Pri tem je vanj trčil voznik tovornega vozila, ki je 
pravilno pripeljal iz smeri Šmarja pri Jelšah,« so sporočili 
s Policijske uprave Celje. V trčenju se je 69-letni voznik 
avtomobila z območja Šentjurja tako hudo poškodoval, da 
je na kraju nesreče umrl. Letos je v prometnih nesrečah na 
območju Policijske uprave Celje umrlo dvaindvajset ljudi, 
lani v enakem obdobju enajst. SŠol

Spet iztirjenje vlaka na Celjskem
V noči na sredo, okrog 1.08, je v Obrežju pri Zidanem 

Mostu iztiril tovorni vagon. Nesreča se je zgodila na žele-
zniški progi Zidani Most–Radeče. To je že tretje iztirjenje 
vagona v zadnjem času na Celjskem.

Do nesreče je prišlo, ko je na železniški postaji Breg iztirila 
os na podstavnem vozičku šestnajstega vagona mednaro-
dnega tovornega vlaka z devetnajstimi vagoni. Vlak je nato z 
iztirjeno osjo vozil do Zidanega Mosta, kjer je ob prihodu na 
kretniško območje iztiril. V nesreči ni bil nihče poškodovan.

Pristojne službe Slovenskih železnic so na kraju več ur od-
pravljale posledice nesreče, železniški promet je potekal nekaj 
časa po enem tiru proge, levi tir proge Breg-Zidani Most je bil 

zaradi dogodka nekaj časa zaprt. Tovorni vlak je pripeljal iz 
smeri Dobove, namenjen je bil v Ljubljano. Preiskava nesreče 
še poteka, o izrednem dogodku so bili obveščeni vsi pristojni 
organi, so sporočili iz Slovenskih železnic. To je sicer že tretja 
nesreča v zadnjih treh mesecih na Celjskem. Sredi avgusta 
sta namreč na postaji Rimske Toplice iztirila lokomotiva in 
vagon tovornega vlaka. Na istem mestu sta v začetku avgusta 
iztirila madžarska vagona mednarodnega potniškega vlaka, 
še ena nesreča pa je bila na tej postaji leta 2012. Vzroki za 
avgustovski nesreči še vedno niso znani, saj je preiskava v 
takih primerih dolgotrajna.

SŠol, BA



Novi TEDNIK št. 45   7.11.2019     COLOR CMYK stran 15

15Št. 45, 7. november 2019 ZA ZDRAVJE 34 Št. 46, 15. november 2018AKADEMIJA ZDRAVEGA ŽIVLJENJA

42 Št. 49, 7. december 2017BRALCI POROČEVALCI

V Narodnem domu petje in ples
Bogato pevsko tradicijo knežjega 

mesta ob Savinji že 35 let soustvarja 
tudi Ženski pevski zbor Kulturno-ume-
tniškega društva Ljubečna. Svoj jubi-
lej so pevke proslavile s koncertom v 
dvorani Narodnega doma v petek, 24. 
novembra. S številnimi gosti so pripra-
vile bogat program, ki ga je občinstvo 
v povsem polni dvorani toplo sprejelo.

Iz naših src do vašega srca je vsa ta leta 
njihov moto, s katerim so si ustvarile slo-
ves kvalitetnega zbora s posebnim ob-
čutkom za lepo zapeto slovensko in tujo 
narodno in umetno pesem. Blizu pa so 
jim tudi druge zvrsti, od popevk, operet, 
cerkvene glasbe. Zboru je že dvajset let 
zvest odličen harmonikar Štefan Staro-
vasnik. Skupaj nastopajo na samostojnih 
koncertih in različnih prireditvah, revijah 
po Sloveniji, tudi na tekmovalnih, kjer so 
pogosto uvrščene med najboljše regijske 
zbore. Vključujejo se v dogajanje v me-
stu in nastopajo v celjskih cerkvah. Rade 
zapojejo v domovih za starejše občane, 
gostujejo pri drugih zborih in podobnih 
umetniških skupinah. V okviru Društva 
upokojenih pedagoških delavcev Slove-
nije redno nastopajo tudi na Festivalu 

za tretje življenjsko obdobje v Cankar-
jevem domu. Zbor je poznan po svojem 
veselju in energiji, ki ju izžareva v svojih 
nastopih.

Slovo zborovodkinje
Veliko tega je bilo v petek zvečer moč 

slišati in videti na odru Narodnega doma. 
Pevke so predstavile pisan nabor pesmi 
od vsepovsod, prirejenih za ženski zbor 
ali soliste. Vmes so jih z enako pisanimi 
točkami podprli odlični gostje: kvartet 
Shalom, Celjska folklorna skupina, citrar 
Peter Napret, deklice iz Plesnega gleda-
lišča Braslovče, pevec in kantavtor Jože 
Kastelic – Kastelo, Ajda Žveplan, altistka 
Mateja Ben Ali, harfistka Lara Pelikan in 
87-letni baritonist Branko Dobravc.

Na koncertu so nekatere pevke iz rok 
predsednika Zveze kulturnih organizacij 
in predstavnika celjske območne enote 
JSKD Živka Beškovnika prejele tudi 
Gallusove značke različne žlahtnosti za 
doseženi pevski staž v tem obdobju, tri 
med njimi jubilejnega za več kot 30 let 
zborovskega prepevanja.

Njihova zborovodkinja Vida Bukovac, 
motor in duša zbora, je po 26 letih izbra-

la koncert za svoje slovo od pevk. Njej v 
čast so pevke zapele venček narodnih, 
sledila pa mu je občuteno zapeta pesem 
Fala, s katero so se ji želele zahvaliti za 
vso pozitivno energijo, modre misli in 
ljubezen do slovenske pesmi, ki jim jo je 
ves ta čas vlivala v srca. Bila je to ob enem 
obljuba, da bodo to bogastvo negovale 
in ohranjale še naprej. Gospa Bukovac je 
simbolno predala sveženj notnega gradi-
va svoji naslednici Danijeli Jeršič, sicer 
dolgoletni solistki zbora.

Program je tenkočutno in prijazno po-
vezovala Janja Srebot, ki je v napovedih 
predstavila bogato zgodovino zbora. V 
avli pred dvorano so pevke pripravile pri-
ložnostno razstavo ob jubileju, kjer so 
med drugim predstavile tudi svojo Kroni-
ko, rokopis o zgodovini zbora med 15. in 
30. obletnico. Zboru so na odru čestitali 
številni prijatelji iz drugih zborov, pred-
sednik KS Ljubečna, kolegi iz domačega 
društva. Najlepše darilo, ki so si ga pevke 
želele in dobile ob svojem jubileju, pa 
je bila polna dvorana Narodnega doma. 
Skupaj so se veselo družili in prepevali še 
dolgo po uradnem zaključku koncerta.

ALENKA KLINCOV

Počastili sv. Barbaro

Študenti avtoservisnega 
menedžmenta v Višji stro-
kovni šoli Šolskega centra 
Celje pri praktičnem izo-
braževanju sodelujejo tudi 
s podjetjem Volvo Slovenija.

Šolski center Celje so tako 
pred dnevi obiskali najvišji 
predstavniki Volvo Trucks in 
Volvo Slovenija – generalna 
direktorica za človeške vire 
Volvo Truck za Evropo Ma-
rianne Zingmark, direktorica 
za človeške vire Volvo Truck 
za srednjo in vzhodno Evro-
po Alena Friedel, generalni di-

Odlično sodelovanje Šolskega centra Celje 
in podjetja Volvo

rektor Volvo Slovenija Dušan 
Mavrič in direktorica Volvo 
Ljubljana Neja Modic. Gostje 
so izpostavili posebnost tega 
študijskega programa v evrop-
skem prostoru in potrebo nji-
hovih servisnih podjetij po 
takšnih kadrih. Sodelovanje 
pri praktičnem izobraževanju 
bodo razširili tudi na izmenja-
vo, saj bodo dijaki lahko šli v 
njihovo švedsko podjetje v 
okviru programa Erasmusa+.

Gostje so si ogledali tudi 
specializirane učilnice in 
laboratorije s področja ro-

14. Jesensko srečanje Lions kluba Konjice

Društvo upokojencev An-
draž nad Polzelo in poseben 
odbor za praznovanje godu sv. 
Barbare sta prvo decembrsko 
soboto pripravila praznovanje 
v njeno čast. Kot je znano, je 
zavetnica rudarjev, častijo pa 
jo tudi vojaki, minerji, ranjen-
ci, skratka mnogi, ki se pogosto 
soočajo z nesrečami.

Rudarji so se v svečanih uni-
formah zbrali pred cerkvijo, 
kjer je celjski škof dr. Stanislav 
Lipovšek v spremstvu doma-
čega župnika Jožeta Kovačca 
blagoslovil kip sv. Barbare, 
rudniške svetilke in prapore, 
nato so se odpravili v sprem-
stvu godbe Premogovnika 
Velenje v župnijsko cerkev sv. 

Prijavite se za 
sodelovanje
v drugi sezoni Akademije 
zdravega življenja

Objavljamo prvi kupon za sode-
lovanje v Akademiji zdravega ži-
vljenja, ki jo pripravljamo z ekipo 
24alife, partnerko ameriške kli-
nike Mayo. Pomembna novost: 
druga sezona celostne spremem-
be vašega življenjskega sloga se 

bo začela že januarja, zato bomo 
prijave zbirali do 10. decembra. 
Akademija bo tokrat prinesla 
najsodobnejše novosti s podro-
čja zdravega načina življenja, ki 
vam bodo na dolgi rok prinesle 
zanesljive učinke.

Tokrat vam razkriva-
mo del novosti, ki jih je v 
zadnjem letu raziskovala 

in v prakso uvajala ame-
riška klinika Mayo. Zato 
bo ključna novost druge 

Mayo dieta ne 
izključuje nobene 
vrste hrane niti 
slaščic, pouda-
rek je predvsem 
na zmernosti in 
raznolikosti.

1. del: Izgubi!

2. del: Živi!

V prvem obdobju diete, ki traja le štirinajst dni in se 
imenuje Izgubi!, bo poudarek na spreminjanju 

navad. Posameznik v svoje življenje poskuša 
dodati pet zdravih navad in prekiniti pet ne-
zdravih navad. Takšen pristop pripomore k 
hitri začetni izgubi kilogramov, kar je za po-
sameznika dodatna motivacija za hujšanje.

Drugi del diete se imenuje Živi! in je vseži-
vljenjsko obdobje Mayo diete. Vsak posameznik 

bo značilnosti diete prilagodil svojemu življenjske-
mu ritmu in jih izvajal toliko časa, da bo dosegel 
svojo ciljno težo, nato pa bo po Mayo načelih to 
težo tudi ohranjal.

Več podrobnosti 
o tem, kaj prinaša 
Akademija zdra-

vega življenja, 
bomo objavili 

v prihodnjih 
številkah 
Novega te-
dnika.

Sladkornih bolnikov 
vedno več
Vsak peti moški in vsaka deseta ženska nad 65 let ima slad-
korno bolezen

Polovica vseh uživalcev zdravil proti 
sladkorni bolezni je v Sloveniji starejših 
od 67 let. Sladkorna bolezen je pogostej-
ša v vzhodnem predelu Slovenije. Med 
območji, kjer je največ bolnikov, je tudi 
Savinjska regija.

Ta teden je bil svetovni dan osveščanja 
o diabetesu. Število bolnikov s to kronično 
boleznijo se hitro povečuje. Razlogi za to so 
tudi, da je vedno več starejše populacije, da 
v zdravstvu tudi s preventivnimi pregledi 
hitreje odkrijejo bolezen in tudi večja razšir-
jenost dejavnikov tveganja, kot sta debelost 
in zmanjšana telesna dejavnost.

Hkrati se sladkorna bolezen 
v nara-

Sladkorna bolezen je kronično stanje, 
pri katerem celice trebušne slinavke ne 
proizvajajo dovolj inzulina oziroma telo 
proizvedenega inzulina ne more učinko-
vito porabljati. To glukozi (ki jo dobimo iz 

hrane) oteži prehod v celice, zato te 
ne morejo normalno delovati.

Sladkor-
na bolezen 
je pogo-
stejša pri 
moških.

ščajočem deležu pojavlja tudi med prebi-
valstvom srednjih let, pri čemer zbolevajo 
vedno mlajši, pravijo v Nacionalnem inšti-
tutu za javno zdravje. Zgovoren podatek o 
tem, kako hitro narašča število obolelih, je, 
da je v Sloveniji leta 2008 zdravila za zniže-
vanje glukoze v krvi prejemalo približno 84 
tisoč ljudi in lani že več kot 111 tisoč, torej 
približno tretjina več.

S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shranjuje 
posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, in s splošno 
uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene podatke obdeluje v svojih 
zbirkah za namen pridobivanja novih naročnikov. Sodelujoči dovoljuje objavo svojega imena, priimka in 
kraja bivanja v Novem tedniku. Navedene osebne podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega 
preklica privolitve sodelujočega. Na podlagi veljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče soglasje 
za obdelavo podatkov, zahteva popravek ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, Prešernova 
19, 3000 Celje ali na tednik@nt-rc.si. 

sezone Akademije zdrave-
ga življenja posebna dieta 
klinike Mayo, pri čemer 
ne gre za dieto v pomenu, 
kot ga razumemo v Slove-
niji. Ne gre namreč za kla-
sično dieto, ki se je lotimo 
po praznikih ali preden 
skočimo v kopalke ter po 
krajšem času z njo zaklju-
čimo. Mayo dieta bo posta-
la način življenja skupine, 
ki ji bomo po najnovejših 
zdravstvenih smernicah 
spremenili življenje.

»Na kliniki Mayo so to 
dieto označili kot zadnjo di-
eto, ki jo boste potrebovali 
v življenju. Gre za celostno 
preoblikovanje življenjskega 
sloga s poudarkom na spre-
minjanju življenjskih navad, 
ki povzročajo odvečno težo 
in z debelostjo povezane bo-
lezni,« pravi nutricionistka 
Damijana Presečnik iz eki-
pe 24alife, ki bo med drugim 
udeležencem akademije tudi 
predavala in jih vodila skozi 
preobrazbo.

SIMONA ŠOLINIČ

Akademija
zdravega življenja

šport + psihologija + prehrana + medicina

z Novim tednikom, Radiem Celje in 24alifeTM 

Prijavite se ZDAJ!
Vaša telesna preobrazba bo trajala od februarja do 
konca aprila 2020.

trenirali varno in učinkovito ter izgubili odvečno težo,

obvladali stres in se naučili sprostiti v vsaki situaciji,

spoznali in osvojili pravilne in zdrave
prehranjevalne navade,

ves čas bodo strokovnjaki spremljali vaše zdravstveno 

Bodite del zmagovalne ekipe!

+

+

+

+

V tem času boste z vrhunskimi strokovnjaki:

 Foto: GrupA

Raziskavo so izvajali tudi v ZD Celje

Za hitrejšo 
obravnavo ob 
bolečini v hrbtu

Z bolečino v hrbtu se vsaj enkrat v življenju sreča 
večina ljudi. Ta bolečina je eden glavnih razlogov za 
bolniški stalež, ki je pogosto dolgotrajen, in tudi eden 
glavnih razlogov za prezgodnje invalidsko upokojeva-
nje. Nacionalni inštitut za javno zdravje je od konca 
leta 2017 izvajal projekt Bolečina v hrbtu, v okviru 
katerega sta nastala tudi tako imenovani prototip no-
vih intervencij in zasnova raziskave, ki je lani trajala 
sedem mesecev v dveh zdravstvenih domovih, med 
drugim tudi v celjskem zdravstvenem domu.

SIMONA ŠOLINIČ

Namen raziskave so pred-
stavljali sistematično zbiranje 
podatkov o trenutnem stanju 
na področju bolečine v hrb-
tu na primarni zdravstveni 
ravni, ocenjevanje stroškov 
zdravstvenih intervencij, bol-
niškega staleža in novih in-
validskih upokojitev ter obe-
nem primerjava uspešnosti 
predloga novega načina dela 
z obstoječim načinom.

Projekt Bolečina v hrbtu 
je dal tudi predlog, kako bi 
lahko izboljšali in bolj celo-
stno zastavili zdravstveno 
obravnavo bolnikov z bole-
čino v hrbtu, ki zaradi težav 
obiščejo izbranega osebnega 
zdravnika. Razvit je bil pre-
dlog več ukrepov, med njimi 
tudi hiter dostop do kakovo-
stne triažne fi zioterapevtske 

obravnave za ljudi z akutno 
bolečino v hrbtu ter interdi-
sciplinarna delavnica, ki jo 
izvajajo zdravnik, psiholog 
in fi zioterapevt. Slednja bi 
bila namenjena opolnomo-
čenju bolnikov s kronično 
bolečino. Predlog je tudi 
»vzdrževalni program«, ki 
bi bil namenjen bolnikom po 
končani zdravstveni obrav-
navi za podporo pri redni 
skrbi za zdravje hrbtenice 
in vzpostavitev aktivnega 
sodelovanja med izbranim 
osebnim zdravnikom in 
bolnikovim pooblaščenim 
specialistom medicine dela, 
prometa in športa za zgo-
dnjo pomoč bolnikom pri 
vračanju na delo.

»Že znotraj zdravstvenega 
sistema je težav, povezanih 

z bolečino v hrbtu, veliko. 
Družinski zdravniki imajo 
zaradi splošne preobreme-
njenosti za te bolnike zelo 
malo časa in jim zato težko 
ponudijo kaj več od osnov-
nih informacij in zdravil, 
tiste s hujšimi težavami pa 
lahko napotijo na fi ziotera-
pijo ali k specialistu. Toda 
zaradi dolgih čakalnih dob 
ljudje z akutnimi težavami 
pogosto prepozno dobijo 
ustrezno pomoč in infor-
macije, kar veča tveganje za 
razvoj kronične bolečine,« 
pojasnjujejo v NIJZ.

Bolniki z že prisotnimi 
kroničnimi težavami s hrb-
tom, ki so zahteven preplet 
bioloških, psiholoških in so-
cioloških dejavnikov, pogosto 
krožijo od specialista do spe-
cialista, neredko naletijo na 
nerazumevanje ne samo pri 
svojih bližnjih, temveč tudi 
pri zdravstvenih strokovnja-
kih in so zaradi pomanjkanja 
ustreznih informacij in pod-
pore pogosto prestrašeni in 
nemočni. »Zaradi omenjene-
ga postopno drsijo v vedno 
večjo nezmožnost, pogost 
ali dolgotrajni bolniški stalež 
oziroma se celo predčasno 
upokojujejo,« še pojasnjujejo 
v inštitutu.

Vzroki za bolečino v hrbtu so 
med drugim povezani s sodobnim 
načinom življenja, ki je pogosto 
sedeč, a tudi s fizičnimi in 
psihičnimi obremenitvami, ki 
so jim nekateri ljudje pogosto 
izpostavljeni na delovnem mestu.
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AKTUALNA PONUDBA Št. 45, 7. november 2019

Kakovostna drva (bukova, mešana)
•  najbolj top ponudba v Savinjski regiji
•  brezplačna dostava na dom*
•  možnost brezplačnega skladiščenja 
 drv tudi za leto naprej
 * Brezplačna dostava po Savinjski regiji.

UGODNO

03 703 12 40
E naslov: kzbraslovce.kp@siol.net

Braslovče 23 I 3314 BRASLOVČE

* Brezplačna dostava po ezplačna dost a po 

Sodobno bivanje narekuje nove smernice opremljanja s poudarki na učinkoviti organizaciji ter čistem in zračnem 
videzu. Pohištvo se prilagaja potrebam posameznika in ga je mogoče optimalno umestiti v prostor, zato je pohištvo po 
meri prava izbira za moderen dom.

Ustvarite udobno stanovanje 
s praktičnim pohištvom po meri

Prednosti pohištva po 
meri
Prednosti po meri nareje-

nega pohištva so maksimalen 
izkoristek prostora ter prilago-
ditev vašim željam in potrebam. 
Akronovi strokovnjaki za vas 
iščejo najboljše rešitve in vam 
nudijo celovito storitev, od sve-
tovanja, projektiranja, izdelave 
in vgradnje. S pohištvom po 
meri lahko zablesti prav vsak 
dom. Tudi vaš.

Po meri narejeno 
pohištvo sodi v vsak 
prostor
Vgradne omare so paradni 

konj pohištva po meri, saj pri-
spevajo k urejenemu in organi-
ziranemu življenju. Postavite jih 
v spalnice, otroške sobe, man-
sarde ali predsobe. Vedno bolj 
aktualne so garderobne sobe, 
saj omogočajo funkcionalno po-
spravljanje. Tudi posteljo si lahko 
zamislite po svoje, dodate ji lah-

ko predale ali jo skrijete v omaro. 
Nepogrešljiva so drsna vrata kot 
pregradna stena, saj omogočajo 
prijetne in tople kotičke. Dnevni 
prostor kot osrednji družinski 
prostor za druženje in zabavo 
si boste prijetneje opremili, če 
bo pohištvo prilagojeno vašim 
potrebam. Za domačo admini-
stracijo si lahko uredite pisarniški 
kotiček. Ne glede na to, za kateri 
prostor se odločite, v stanovanje 
boste vnesli nekaj posebnega, 
hkrati boste prostor maksimal-
no izkoristili.

Akron navdušuje že 
30 let
Pohištvo Akron navdušuje 

tako s sodobnimi dizajni kot s 
praktično razporeditvijo. In se-
veda z vrhunsko kakovostjo, ki ji 
Akron posveča največ pozorno-
sti. Priznana blagovna znamka 
Akron vam ponudi največ – ce-

lovito ponudbo opremljanja s 
slovenskim pohištvom. Nič več 
zamudnega iskanja, preprosto 
vse na enem mestu. Od sveto-
vanja, priprave idejnih načrtov, 
3D-skic in izmer na terenu do 
izdelave, dostave, vnosa pohi-
štva v prostor in vgradnje.

Akronovi svetovalci ponujajo 
številne ideje in rešitve, poma-
gajo pri prostorskih zagatah, 
svetujejo glede optimalne izra-
be prostora in predlagajo barv-
ne kombinacije. Z individualnim 
pristopom so upoštevane vaše 
želje in prostorske zmožnosti. 
Vse za vaše maksimalno zado-
voljstvo.

Pohištvo Akron se prilagaja 
spreminjajočemu življenjske-
mu slogu. Pustite svoji domišlji-
ji prosto pot in obogatite svoj 
dom z vrhunskim pohištvom po 
meri. Akron – ko se lahko zane-
sete na kakovost.

www.akron.si
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ZAPOSLOVANJE

Monter (m/ž) (Celje in 
teren)
Opis delovnega mesta: postavljanje 

in podiranje šotorov, hal, odrov, nato-
varjanje, raztovarjanje, montiranje, 
demontiranje v skladu z delovno do-
kumentacijo in postavitvenimi listi.

Kaj pričakujemo od kandidatov: 
sposobnost dela v timu, fizično 
moč, izobrazba ni pomembna, pri-
poročljiv izpit B-kategorije, zažele-
ne delovne izkušnje, niso pa pogoj. 
Kaj kandidatom nudimo: zaposlitev 
za nedoločen čas s poskusnim ob-
dobjem 6 mesecev. Prijave zbiramo 
do 30. 11. 2019. Biro Ogis, d. o. o., 
Kosova ulica 5, 3000 Celje. Več in-
formacij na www.trgotur.si.

Avtoličar (strokovnjak) 
(m/ž) (Ložnica pri Žalcu)
Glavne naloge: prevzem vozil in 

ugotovitev stanja poškodb/napak 
na njih, priprava orodij/strojev in 
določitev ličarskih del, priprava vo-
zila za ličarske postopke, priprava 
barv po vnaprej določenih recep-
turah, izvajanje vseh vrst ličarskih 
postopkov (kitanje, brušenje, bar-
vanje, lakiranje). Od vas pričaku-
jemo voljo do tega dela, vsaj IV. 
stopnjo izobrazbe ustrezne smeri 
(ni obvezno, da ste po poklicu av-
toličar, je pa vsekakor prednost, če 
ste), vsaj 2 leti izkušenj na istem 
delovnem mestu. Prijave zbiramo 
do 8. 12. 2019. Pirh, d. o. o., Ložni-
ca pri Žalcu 52a, 3310 Žalec. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Traktorist (m/ž) (Ravne)
Od kandidata pričakujemo IV. sto-

pnjo izobrazbe kmetijske, strojne 
ali druge ustrezne smeri, 1 leto de-
lovnih izkušenj, izpit B-kategorije, 
izpit za voznika traktorja, izpit za vi-
ličarista, zaželen izpit za nanašanje 
FFS, zaželen izpit za delo v gozdu, 
samostojnost in samoiniciativnost. 
Prijave zbiramo do 14. 11. 2019. 
Kmetijska zadruga Šaleška dolina, 

z. o. o., Metleče 7, 3325 Šoštanj. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Delavec na krivilno-
upogibnem stroju (m/ž) 
(Žalec)
Pričakujemo srednjo poklicno iz-

obrazbo, 2 leti delovnih izkušenj na 
podobnem delovnem mestu, obvezne 
delovne izkušnje na krivilnih ali dru-
gih podobnih »abkant« strojih, delo 
s pločevino, poznavanje tehnične in 
tehnološke dokumentacije, branje teh-
nične dokumentacije, zaželen izpit za 
viličarja, sposobnost samostojnega in 
logičnega razmišljanja, pričakujemo 
visoko motiviranost, zanesljivost in 
natančnost. Nudimo zaposlitev za 
nedoločen čas s poskusnim obdob-
jem. Prijave zbiramo do 17. 11. 2019. 
Vi-Ja proizvodnja, trgovina in storitve 
d. o. o., Gotovlje 111c, 3310 Žalec. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Konstrukter razvojnik 
strojev in naprav (m/ž) 
(Žalec)
Pričakujemo VI./1 ali VI./2 sto-

pnjo izobrazbe strojne smeri, 3 leta 
delovnih izkušenj s področja razvoja 
izdelkov in naprav, dobro znanje an-
gleškega ali nemškega jezika, raču-
nalniška znanja uporabe programov 
3-D-Solidworks oziroma drugih 3D-
-programov, inovativnost, samoinici-
ativnost, natančnost, ideje pri razvo-
ju. Nudimo zaposlitev za nedoločen 
čas s 3-mesečnim poskusnim obdob-
jem. Prijave zbiramo do 17. 11. 2019. 
Vi-Ja proizvodnja, trgovina in storitve 
d. o. o., Gotovlje 111c, 3310 Žalec. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Natakar (m/ž) (Velenje)
Delovne naloge bodo zajemale 

strežbo tradicionalne kitajske hra-
ne, pijače in ostalih napitkov. Pri-
čakujemo vsaj 1 leto delovnih izku-
šenj na področju strežbe hrane in 
pijače, urejenost, komunikativnost, 
ročne spretnosti, natančnost in de-
lovno vztrajnost. Nudimo zaposli-

tev za določen čas z možnostjo po-
daljšanja in urejeno delovno okolje. 
XI-HU, d. o. o., Partizanska cesta 
1, 3320 Velenje. Prijave zbiramo do 
17. 11. 2019. Podrobnosti na www.
trgotur.si.

Konstrukter/projektant 
(m/ž) (Prebold)
Od kandidatov pričakujemo vsaj 

V. stopnjo izobrazbe tehnične sme-
ri, vsaj 2 leti delovnih izkušenj na 
primerljivih delovnih mestih, ve-
selje do tehničnega področja, spo-
sobnost analitičnega razmišljanja, 
sistematičen pristop k problemom, 
naravnanost k delovanju in rešitvam, 
delovno vztrajnost, organizacijske in 
koordinacijske sposobnosti, samoi-
niciativnost, iznajdljivost; pasivno 
znanje angleškega ali nemškega je-
zika, znanje za delo z računalnikom. 
Nudimo zaposlitev za nedoločen čas 
s poskusnim obdobjem 6 mesecev. 
Prijave zbiramo do 19. 11. 2019. 
Ograje Kočevar, d. o. o., Tovarniška 
cesta 11c, 3312 Prebold. Več infor-
macij na www.trgotur.si.

Vbrizgovalec plastike 
(m/ž) (Šmartno pri 
Slovenj Gradcu)
Opis delovnega mesta: opravljanje 

del na stroju za vbrizgovanje plasti-
ke, nadzorovanje delovanja stroja 
in skrb za brezhibnost in čistočo 
orodja, pregledovanje polizdelkov 
in izdelkov, kompletiranje končnih 
izdelkov iz več kosov, kontroliranje 
zapolnjenosti polizdelkov oziroma 
izdelkov, izpolnjevanje zahtevane 
dokumentacije v zvezi z polizdel-
ki oziroma izdelki. Od kandidatov 
pričakujemo IV. stopnjo izobrazbe 
smer strojnik, prodajalec, mizar ali 
drug ustrezen poklic, 6 mesecev 
delovnih izkušenj, komunikativ-
nost, samoiniciativnost, natanč-
nost, vestnost. Prijave zbiramo do 
19. 11. 2019. Daplast, plastične mase 
in orodjarstvo, d. o. o., Legen 23, 
2383 Šmartno pri Slovenj Gradcu. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Delavec v proizvodnji 
(m/ž) (Šmartno ob Paki)
Od kandidata pričakujemo pri-

pravljenost na priučitev delovnih 
nalog, doslednost, natančnost in 

samoiniciativnost, ročne spretnosti 
pri opravljanju dela, fizično vzdr-
žljivost in moč za občasno dvigo-
vanje in prenašanje bremen do 25 
kilogramov, korekten odnos do so-
delavcev in strank. Kandidatu ponu-
jamo 1-mesečno uvajanje na delov-
nem mestu in 2-mesečno poskusno 
obdobje, triizmensko delo za polni 
delovni čas, pogodbo bomo sklenili 
za določen čas z možnostjo podalj-
šanja za nedoločen čas, delo boste 
opravlji 5 dni na teden, občasno ob 
sobotah, izplačilo morebitnih nad-
ur, fleksibilnost odobritve dopusta 
in možnosti koriščenja. Prijave zbi-
ramo do 22. 11. 2019. MPT, proizvo-
dnja in trgovina, d. o. o., Šmartno 
ob Paki 136a, 3327 Šmartno ob Paki. 
Več informacij na www.trgotur.si.

Elektro vzdrževalec II 
(m/ž) (Prebold)
Opis delovnega mesta: izvajanje 

preventivnih in kurativnih vzdrže-
valnih del s področja elektrotehnike 
in elektronike, izvedba instalacij-
skih del (elektro področje), izvaja-
nje kontrolnih preizkusov delovanja 
strojev, inštalacija in zagon novih 
strojev, vodenje zapisov s področja 
vzdrževanja strojev (dnevnik servi-
sov), priprava za potrebe po rezerv-
nih delih, nastavljanje, posluževa-
nje in upravljanje stroja za laserski 
razrez pločevine. Od kandidatov 
pričakujemo IV. stopnjo izobrazbe 
elektro smeri (elektronika, meha-
tronika), najmanj 2 leti delovnih 
izkušenj na podobnih delovnih me-
stih, znanje za delo z računalnikom 
(Windows, Office), dodatna znanja 
s področja elektro vzdrževanja stro-
jev. Prijave zbiramo do 23. 11. 2019. 
Ograje Kočevar, d. o. o., Tovarniška 
cesta 11c, 3312 Prebold. Več infor-
macij na www.trgotur.si.

Skladiščnik (m/ž) 
(Šmartno ob Paki)
Od kandidata pričakujemo izku-

šnje na področju skladiščnega poslo-
vanja in izpit za viličarja, oboje pa ni 
nujen pogoj, izpit B-kategorije, raču-
nalniško pismenost, delovno vztraj-
nost, organizacijske in koordinacijske 
sposobnosti, iznajdljivost, samoini-
ciativnost. Kandidatu nudimo zapo-
slitev za nedoločen čas s poskusnim 

obdobjem 6 mesecev. Prijave zbiramo 
do 30. 11. 2019. MPT, proizvodnja in 
trgovina, d. o. o., Šmartno ob Paki 
136a, 3327 Šmartno ob Paki. Več in-
formacij na www.trgotur.si.

Prodajalec rezervnih 
delov (m/ž) (Šoštanj)
Od kandidatov pričakujemo 

IV. stopnjo izobrazbe trgovske ali 
kmetijske smeri, 1 leto delovnih iz-
kušenj, sposobnost dela v timu, sa-
mostojnost, opravljen izpit za delo 
z viličarjem. S kandidatom bomo 
sklenili pogodbo za določen čas 3 
mesecev z možnostjo podaljšanja. 
Poskusno obdobje bo trajalo 1 me-
sec. Prijave zbiramo do 4. 12. 2019. 
Kmetijska zadruga Šaleška dolina, 
z. o. o., Metleče 7, 3325 Šoštanj. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Procesni kontrolor (m/ž) 
(Šmartno ob Paki)
Od kandidatov pričakujemo naj-

manj štiriletno javno priznano srednje 
tehniško ali srednje strokovno ali sre-
dnje splošno izobraževanje (V. stopnjo 
izobrazbe), 2 leti delovnih izkušenj, 
izpit B-kategorije; dobro poznavanje 
in uporabo računalniških orodij (Win-
dows, MS Office, elektronska pošta, 
internet), poznavanje standardov v 
plastični industriji, poznavanje veljav-
nih zahtev ISO-standardov, poznava-
nje PPAP- in APQP-postopkov, pozna-
vanje statističnih metod SPC. Prijave 
zbiramo do 2. 12. 2019. MPT, proizvo-
dnja in trgovina, d. o. o., Šmartno ob 
Paki 136a, 3327 Šmartno ob Paki. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Komercialni referent 
(m/ž) (Celje)
Od kandidatov pričakujemo ak-

tivno znanje nemškega in angle-
škega jezika, zaželeno vsaj 2 leti 
delovnih izkušenj na istem ali 
podobnem delovnem mestu, pro-
dajne in pogajalske veščine, izpit 
B-kategorije, napredno poznava-
nje MS Officea, komunikativnost, 
zmožnost presoje, urejenost, na-
tančnost, veselje do timskega dela, 
inovativnost, samoiniciativnost, 
pripadnost. Prijave zbiramo do 
15. 11. 2019. Elastomeri, d. o. o., 
Bežigrajska cesta 4, 3000 Celje. Več 
informacij na www.trgotur.si.

Prodajnik (m/ž) 
(Maribor)
Mednarodno dinamično podjetje 

išče prodajnika. Pričakuje vsaj 3 leta 
delovnih izkušenj, motiviranost in 
angažiranost za delo, pravo mero 
ambicioznosti, veselje za delo z 
ljudmi … Zaposlitev za nedoločen 
čas s 6-mesečnim poskusnim obdo-
bjem, dinamično delo v kreativnem 
in perspektivnem delovnem okolju, 
stimulativno plačilo. Delikomat, d. 
o. o., Tržaška cesta 43a, 2000 Mari-
bor. Prijave zbiramo do 11. 11. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Vodja marketinga (m/ž) 
(območje Ljubljane, 
Celja in Maribora)
Od izbranega kandidata pričaku-

jemo visoko razvito pisno komuni-
ciranje v slovenskem in angleškem 
jeziku, kreativnost, odgovornost, 
inovativnost, izražene organizacij-
ske sposobnosti in prodajno usmer-
jenost. Acron, trgovsko podjetje, d. 
o. o., Pameče 167, 2380 Slovenj Gra-
dec. Prijave zbiramo do 16. 11. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Varnostnik (m/ž) (Celje)
Pričakujemo II., III., IV. ali V. 

stopnjo šolske izobrazbe poljubne 
smeri, zaželen je opravljen NPK za 

varnostnika ali končana srednja 
šola za poklic tehnik varovanja. Pri-
čakujemo komunikativno, urejeno 
in nekonfliktno osebo s pozitivnim 
odnosom do dela in ljudi … Aktiva 
varovanje, d. d., Kraljeviča Marka 
ulica 5, 2000 Maribor. Prijave zbi-
ramo do 17. 11. 2019. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Projektni koordinator 
(m/ž) (Celje)
Pogoji: tehnična izobrazba – diplo-

mirani inženir računalniških, mate-
matičnih ali povezanih ved, vsaj 3 
leta delovnih izkušenj v industriji, 
izkušnje s področja obdelave podat-
kov, odlično poznavanje Excella in 
pivot tabel, znanje izdelave poročil 
in diagramov v Excellu, tekoče znanje 
angleškega jezika (pisno, govorno). 
Ema, d. o. o., Teharje 7b, 3000 Ce-
lje. Prijave zbiramo do 28. 11. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

Višji inženir – industrija 
4.0 (m/ž) (Nazarje)
Pričakujemo VI/2 stopnja izo-

brazbe smeri računalništvo in in-
formatike, 2 leti delovnih izkušenj 
na področju informacijske tehnolo-
gije. Ali VI/1 stopnja izobrazbe iste 
smeri in 4 leta izkušenj. BSH Hišni 
aparati, d. o. o. Nazarje, Savinjska 

cesta 30, 3331 Nazarje. Prijave zbi-
ramo do 10. 11. 2019. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Receptor (m/ž) (Rimske 
Toplice)
Opis: sprejem gostov in razpore-

janje v sobe, potrjevanje naročil in 
rezervacij ter njihovo posredovanje 
ustreznim službam, sprejemanje 
rezervacij in delo s centralnim re-
zervacijskim sistemom (Booking), 
pomoč gostom pri transportu, re-
zervacijah, iskanju ustreznih stori-
tev, prevoz gostov … Rimske terme, 
Terme Resort, d. o. o., Toplice 10, 
3272 Rimske Toplice. Prijave zbira-
mo do 23. 11. 2019. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Sobarica/čistilka (m/ž) 
(Rimske Toplice)
Nudimo sklenitev pogodbe za do-

ločen čas s poskusno dobo enega 
meseca in z možnostjo podaljšanja 
za nedoločen čas, redno plačilo, 
urejeno delovno okolje … Rimske 
terme, Terme Resort, d. o. o., Topli-
ce 10, 3272 Rimske Toplice. Prijave 
zbiramo do 23. 11. 2019. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Kuhar (m/ž) (Slovenska 
Bistrica)
Vaše naloge so samostojno kuha-

nje jedi po naročilu, organiziranje 
dela, vodenje in poznavanje doku-
mentacije HACCP. Sodexo, d. o. o., 
Tehnološki park 22a, 1000 Ljubljana. 

Prijave zbiramo do 27. 11. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Inženir robotike (m/ž) 
(Celje)
Vaše kvalifikacije: končan študij 

(diplomski ali magistrski študij s 
področja mehatronike, robotike ali 
elektrotehnike) ali elektrotehniško 
usposabljanje z dodatno kvalifikacijo 
(certificirani tehnik), več let izkušenj 
na tem področju, znanje oziroma iz-
kušnje z vodenjem projektov – kom-
pleksnih industrijskih projektov 
(industrijska robotika, avtomobilska 
industrija, letalstvo) … Linde viličar, 
d. o. o., Bukovžlak 65c, 3000 Celje. 
Prijave zbiramo do 27. 11. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Orodjar (m/ž) (Ljubno ob 
Savinji)
Pričakujemo najmanj IV. stopnjo 

tehnične smeri – strugar, rezka-
lec, orodjar, delovne izkušnje pri 
podobnih delih, odgovornost, na-
tančnost, zanesljivost in urejenost 
pri delu. KLS Ljubno, d. o. o., Loke 
36, 3333 Ljubno ob Savinji. Prijave 
zbiramo do 26. 11. 2019. Podrobno-
sti na www.mojedelo.com.

Skrbnik sistema (m/ž) 
(Ljubno ob Savinji)
Pričakujemo vsaj 3 leta izkušenj 

na podobnem delovnem mestu, 
zaželeno je poznavanje standardov 
ISO 14001 in IATF 16949, poznava-
nje orodij kakovosti (FMEA, SPC, 

Pareto diagram, Ishikawa diagram, 
5x zakaj …), dobro usposobljenost 
za delo z računalniškimi pisarniški-
mi orodji … KLS Ljubno, d. o. o., 
Loke 36, 3333 Ljubno ob Savinji. 
Prijave zbiramo do 26. 11. 2019. Po-
drobnosti na www.mojedelo.com.

Razvojnik – konstrukter 
(m/ž) (Nazarje)
Naloge in odgovornosti: izvajanje 

konstrukterskih nalog in projektov, 
izvajanje FMEA-analiz, 3D-modelira-
nje, 2D-dokumentacija … Podkrižnik, 
d. o. o., Loke 33, 3333 Ljubno ob Sa-
vinji. Prijave zbiramo do 24. 11. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.

HTML/CSS-razvijalci 
(m/ž) (Celje, Ljubljana, 
Maribor, Novo mesto)
Pričakujemo dobro poznavanje 

HTML in CSS, osnovno poznavanje 
knjižnice jQuery, osnovno znanje 
PHP … Agiledrop, d. o. o., Stegne 
11a, 1000 Ljubljana. Prijave zbira-
mo do 22. 11. 2019. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

GLS-kurir (m/ž) (Celje)
Zaradi hitre rasti iščemo kurirja, ki 

bo opravljal storitve razvoza in pobi-
ranja paketnih pošiljk na območju 
Celja z okolico. General logistics sy-
stems, d. o. o., GLS, pogodbeni par-
tner, Cesta v Prod 84, 1000 Ljublja-
na. Prijave zbiramo do 22. 11. 2019. 
Podrobnosti na www.mojedelo.com.
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Celjski rokometaši se na 
dvoboja s Hrvati ne podajajo 
z dobro popotnico, čeprav 
tega ne priznajo. Doživeli so 
še en visok poraz v ligi prva-
kov (31:24), a so prepričani, 
da so v Szegedu igrali dobro.

Sodnici, preveč 
napak …
Tekmo sta sodili Franco-

zinji Charlotte in Julie Bo-
naventura. Trenerju Toma-
žu Ocvirku ni bil všeč njun 
kriterij. Ko sta spregledali 
očiten prekršek za sedem-
metrovko po prodoru Patri-
ka Lebana, se je tekma do-
končno prelomila. Celjski 
vitezi so bili nato resnično 
le še rožnati panterji. »V pr-
vem polčasu smo malce pre-

senetili Madžare, igrali smo 
resnično dobro in se odlično 
borili z veliko višjimi in tež-
jimi nasprotniki, pri čemer 
smo porabili veliko moči. 
Drugi polčas smo začeli na-
sprotno od dogovora. Nismo 
igrali do priložnosti. Storili 
smo preveč napak, da ne 
bi bili kaznovani. Manjka-
la je tudi kakšna obramba 
vratarjev več. Szeged je to 
izkoriščal in višal razliko,« 
je pojasnil trener Tomaž 
Ocvirk. In nato presenetil: 
»Mi moramo vztrajati še na-
prej, delati s to mlado ekipo 
in če nam jo uspe skupaj za-
držati kakšno leto ali dve, 
bo lahko rezultat v Szege-
du v prihodnje tudi v našo 
korist.«

Pred celjskimi rokometaši dva obračuna z Zagrebčani

Za to se trenira, za to se živi
Znova je napočil čas za regijski »el clasico«, za dvo-

boj med prvakoma Slovenije in Hrvaške, ki je včasih 
razvnemal strasti skoraj do skrajnih meja, danda-
nes (kljub bolj napetim odnosom med državama) ne 
vsebuje več pritlehnih zadev, ki so zaznamovale kar 
nekaj obračunov. Nenazadnje zdaj za Zagreb igrajo 
kar štirje Slovenci, vodi pa ga – absurdno – selektor 
Slovenije Veselin Vujović.

DEAN ŠUSTER

Tomaž Ocvirk: »Mi 
moramo vztrajati 
še naprej, delati 
s to mlado ekipo 
in če nam jo uspe 
skupaj zadržati 
kakšno leto ali 
dve, bo lahko 
rezultat v Szegedu 
v prihodnje tudi v 
našo korist.«

Krožni napadalec Celja Kristjan Horžen je bil izbran v idealno postavo kroga.

Združiti polčasa
Navkljub prepričljivemu 

porazu je sledilo priznanje 
za njihovega člana. Evropska 
rokometna zveza je namreč 
krožnega napadalca Kristja-
na Horžena uvrstila v idealno 
postavo kroga. Devetnajstle-
tni Trebanjec je za celjsko 

moštvo dosegel šest golov. 
Še hujši bitki sta pred njim 
v nedeljo v dvorani Zlatorog 
in v četrtek v Zagrebu. Celj-
ski rokometaši bodo morali 
proti tradicionalnemu tek-
mecu združiti drugi polčas 
s tekme proti Elverumu s 
prvim iz Szegeda. Zagreb je 

na gostovanju na Norveškem 
pri Elverumu prišel do svoje 
prve točke in zdaj kaže, da se 
bo o šestem mestu odločalo 
med nedeljskima nasprotni-
koma. Z dvema zmagama na 
medsebojnih dvobojih bi si 
ekipa, ki bi ji to uspelo, na 
široko odprla vrata do napre-

dovanja, razdelitev zmag bi 
pomenila neizprosen boj do 
konca, ko bi bila pomembna 
tudi razlika v zadetkih.

Zastonj brez 
alkohola
Kar dvajsetkrat sta si ekipi 

stali nasproti v ligi prvakov. 
»Pivovarji« so prav na zadnjem 
obračunu v Zlatorogu poskr-
beli za najvišjo celjsko zmago 
na vseh dvobojih, slavili so z 
devetimi zadetki razlike. V 
celjskem klubu bodo ponov-
no pripravili posebno akcijo s 
celjsko policijsko upravo Vozi 
0.0!, ko bodo v tem tednu na-
grajevali vzorne voznike, ki 
bodo ob tem, ko jih bo ustavila 
policija, lahko prejeli kupon za 
brezplačno vstopnico za tek-
mo – seveda le v primeru, če 
bodo upoštevali vsa cestnopro-
metna pravila in izpolnili pogoj 
glede nevsebnosti alkohola v 
izdihanem zraku.

Foto: SHERPA

Hokejisti True Celja so po slab-
šem uvodu v sezono prejšnji te-
den povezali dve zmagi v medna-
rodni ligi. Najprej so v gosteh s 
6:3 premagali ekipo Hidrie Jese-
nic, v soboto so ugnali zagrebško 
Mladost s 4:1. Po premoru zaradi 
tekem slovenske reprezentance 
bodo odigrali dve tekmi v Beogra-
du proti Crveni zvezdi.

Mladi Jeseničani so prvi dvoboj v 
Celju dobili s 3:2. Tokrat je na Go-
renjskem dva gola dal Nejc Kaste-
lic, po enega pa Aljaž Ogrizek, Se-
bastjan Grošelj, Filip Jeram in Tjaš 
Pogačnik. Zmaga je celjskim okle-
pnikom dala krila, v svoji dvorani 
so nato ugnali Zagrebčane. Prve tri 
gole je zabil Aljaž Ogrizek, četrtega 
pa Sergej Čurčić. Poznavalci so bili 
med nizom porazov prepričani, da 
bo moštvo trenerja Roka Rojška 
prej ali slej ujelo želeni ritem.

Dve zmagi zapovrstjo sta vas 
razveselili. Ste ju pričakovali?

Obe tekmi smo dobili s po tremi 
goli razlike, a sta bili zelo različ-
ni. Na Jesenicah nismo bili dobri 

NA KRATKO

Rosensteinu srebro po 
prometni nesreči
Borrego Springs: Kolesar z Rečice ob 

Savinji Erik Rosenstein se je uvrstil na 
oder za zmagovalce na svetovnem pr-
venstvu v dvanajst in štiriindvajset ur-
nem kronometru v Združenih državah 
Amerike. V 12-urnem kronometru je bil 
Rosenstein drugi. En mesec pred dirko 
je imel prometno nesrečo, v kateri je 
utrpel zlom rebra, udarec v lopatico in 
v glavo ter dvojni zlom ličnice. Sprejem 
v občini Rečica ob Savinji bo v nedeljo 
(15.00) v Športnem parku.

Plankova dva cilja
Dubai: Član Atletskega kluba Asfalt 

Kovač Šentjur in paraolimpijec v metu 
diska Henrik Plank bo danes tekmo-
val na svetovnem prvenstvu športni-
kov invalidov. Z njim je njegov trener 
Luka Cmok. Poleg dobre uvrstitve na 
svetovnem prvenstvu je Plankov cilj 
tudi uvrstitev na paraolimpijske igre 
prihodnje leto v Tokiu.

Pet zmag v petih tekmah
Celje: Košarkarice Cinkarne Celje so 

pred praznikoma dobile derbi 5. kroga 
v Jadranski ligi. Z 71:65 so brez pomo-
či poškodovanih Aleksander Krošelj in 
Larise Ocvirk ugnale srbski Kraljevo. 
Vodile so že za 19 točk, nato močno 
popustile, a so v končnici strnile svo-
je vrste in še petič zmagale, predvsem 
po zaslugi 168 cm visoke Američanke 
Taeler Deer, ki je dosegla 24 točk. Brez 
poraza je tudi bolgarski Beroe. Konec 
prejšnjega tedna so Celjanke odigrale 
tekmo domače lige, v Domžalah je 
16-letna Mojca Jelenc k visoki zmagi 
prispevala 26 točk.

Do tretje zmage po 
podaljšku
Rogaška Slatina: Košarkarji Rogaške 

so v tekmi 6. kroga lige Aba2 po podalj-
šku z 98:97 premagali Novi Pazar. Tadej 
Ferme je dal 28 točk), Daniel Vujasino-
vić pa 17. Slatinčani imajo po tri zmage 
in poraze. (DŠ)

Dve zmagi sta se zelo prilegli

v prvi in drugi tretjini. Imeli smo 
nekaj sreče, da nismo prejeli še ka-
kšen zadetek več. Trikrat smo zao-
stajali in trikrat izenačili. V zadnji 

tretjini smo igrali zelo dobro. Proti 
Mladosti smo v primerjavi z večino 
prejšnjih tekem odigrali precej bolj 
disciplinirano. To je bilo šele tretjič 
v tej sezoni, da je bila zbranost pri-
sotna vseskozi.

Je ekipa zdaj na višji ravni?
Je, toda še ne na tisti, ki si jo že-

limo. Če bomo ponavljali igro, ki 
smo jo prikazali proti zagrebškemu 
moštvu, bomo lahko govorili o do-
ločeni kakovosti. Zaradi sprememb 
v ekipi bomo potrebovali še nekaj 
časa. A kot kaže, smo na pravi poti.

Se še lahko dokopljete do ugo-
dnih izhodišč pred končnicama 
v mednarodni ligi in v državnem 
prvenstvu?

Mednarodna lige je zelo izenače-
na. Mi smo premagali Mladost, ki 
je prej slavila v Zalogu proti vodilni 
Slaviji. Ni tako pomembno, proti 
komu boš naprej igral v končnici, 
temveč kako pripravljen boš stopil 
v izločilne boje.

V celjski dvorani in okoli nje 
so mnogi zelo kritični. So tudi do 
vas prišle govorice, da nekateri 
dvomijo v vaše delo?

Marsikaj se govori, vedno imaš 
nasprotnike, ki jim veliko stvari ne 
odgovarja. V športu so najprej krivi 
trenerji. Toda moram pojasniti. Mi 
smo v zadnjih dveh letih izgubili 
deset igralcev. Večinoma so bili čla-
ni prve in druge peterke. Vsi, ki se 
spoznajo na šport, vedo, da jih je 
težko nadomestiti. S tem, kar ima-
mo, delamo dobro. Rezultati čez 
noč ne morejo priti. Tudi močnejše 
ekipe od naših se ob izgubi desetih 
igralcev ne bi čez noč postavile na 
noge. Vsak ima sicer pravico go-
voriti. Kritični so ponavadi najbolj 
tisti, ki se niso ukvarjali s športom. 
Na njih se ne bomo ozirali. Prepri-
čan sem, da bomo dvignili kako-
vost naše igre in celotnega kluba.

DŠ
Foto: GrupA, PETER OCVIRK

Aljaž Ogrizek je trikrat pretental obrambo Mladosti.

Rok Rojšek
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Tudi šestnajsti krog 1. 
slovenske nogometne lige 
je poskrbel za razburjenja, 
gledalci so videli sedem-
najst golov.

Izidi so bili: Bravo – Mari-
bor 0:1 (domači trener Grabić 
je prepričan, da si je njegova 
ekipa po prikazanem zaslu-
žila vsaj točko), Celje – Tri-
glav 4:0, Tabor Sežana – Ru-
dar Velenje 1:1 (gostom se 
je prva zmaga izmuznila v 

Pogovor z odličnim vezistom Nogometnega kluba Celje Žanom Benedičičem

Steber Celja na reprezentančni ravni
Predvidevali smo, da bo selektor slovenske repre-

zentance Matjaž Kek pred zadnjima (skoraj nepo-
membnima) tekmama v kvalifikacijah za evropsko 
prvenstvo na seznam povabljenih uvrstil nekaj »no-
vih« imen. Med njimi ni vezista Celja Žana Benedi-
čiča, ki je sicer že dolgo »na sceni«, a je šele pred 
približno mesecem dopolnil 24 let. Njegovo kariero so 
zaznamovali zelo zgodnja uveljavitev, igranje v tujini 
in težje poškodbe. Tudi v Celju ni takoj našel svojega 
prostora pod soncem. Predvsem zaradi odsotnosti ve-
zistov Lovra Cveka, Janeza Piška (zapustila sta klub) 
in Nina Pungarška (poškodba) se mu je ponudila 
priložnost, da se v popolnosti izkaže.

DEAN ŠUSTER

Tako se je Žan Benedičič pogumno ruval pred vrati državnih prvakov.

Bori se na vso moč, je izje-
mno fizično pripravljen, po-
stavni vezist je s 1,87 metra 
višine vladar sredine igrišča, 
igra skoraj brez napak in je 
gonilna sila celjskega moštva. 
Ko je zaradi rumenih karto-
nov manjkal v Šiški, ga je 
celjska ekipa zelo pogrešala.

V tej sezoni ste trikrat 
zelo prepričljivo zmagali, 
dvakrat proti Triglavu in 
enkrat proti Rudarju. Kdaj 
je bilo najlažje?

Na prav nobeni tekmi nam 
ni bilo lahko, najbolj suvere-
na pa je bila zmaga v Kranju. 
Bili smo kakovostni. Želeli 
smo dokazati, da ni šlo za 
naključje, in smo skoraj v 
celoti vse skupaj ponovili v 
soboto, žal spet proti moje-
mu matičnemu klubu. Visoko 
število doseženih golov nam 
bo dvignilo samozavest.

Za mlado reprezentanco 
Slovenije ste zbrali šestnajst 
nastopov, igrali ste v Italiji 
in Angliji. So se pojavile 
nove ponudbe?

Ne spremljam, kaj se doga-
ja glede tega. Osredotočam 
se na igranje za Celje, tukaj 
želim spisati lepo zgodbo. 
Svojo prihodnost prepuščam 

drugim. Ko bo prišla ugodna 
ponudba, bom pretehtal, če 
se mi vse skupaj splača. Tre-
nutno si resnično želim zgolj, 
da sem zdrav, kar pomeni, da 
lahko veliko igram. V Celju se 
mi je uspelo ustaliti v prvi po-
stavi, zato lahko kažem svoj 
pravi obraz.

Če bi vaša podoba bila še 
nekaj časa takšna, potem 
boste še bolj opaženi. Mor-
da bi na vas pomislil celo 
selektor …

Moram priznati, da so to 
moje sanje. Vrtijo se mi že 
od začetka nogometne poti. 

Vse bi dal za to, da se mi ure-
sničijo. To bi bila nagrada za 
moje delo. Prepričan sem, da 
je vse v mojih rokah oziroma 
nogah. In seveda v rokah ti-
stega, ki izbira igralce za se-
lekcijo. To bi bila zame ogro-
mna stvar. Nočem proti njej 
pogledovati prehitro. Če bi se 
mi zgodila, bi bil presrečen.

Večina selektorjev pogle-
duje predvsem proti nogo-
metašem, ki igrajo v tujini 
ali za največja slovenska 
kluba. Vi ste bili v tujini že 
s petnajstimi leti. Kaj vas je 
pritegnilo, da ste se odpra-
vili v Milano?

Zelo zgodaj sem izstopal v 
svoji generaciji. Zato sem se 
pri štirinajstih letih priklju-
čeval mladinski ekipi Trigla-
va. Morda to ni bilo najbolj 
pametno zame. Potem so 
se začele nizati ponudbe iz 
tujine. Odšel sem k Milanu. 

Težko ocenjujem, ali je šlo za 
ustrezno odločitev. Toda mi-
slim, da bi se še enkrat enako 
odločil. Gre za velik klub, za 
veliko nogometno šolo. Do-
živel sem veliko lepih in tudi 
neprijetnih izkušenj. To me 
je gnalo naprej, da sem vztra-
jal. In želim pokazati, zakaj 
sem bil nekoč tam.

Neprijetne izkušnje?
Včasih bi moral storiti ko-

rak nazaj. Preboj v člansko 
moštvo je izjemno zahteven. 
Sam pa sem si ga želel čim 
prej. Pestile so me poškod-
be, predvsem med 17. in 20. 
letom. To je za menoj, vse 
skupaj sem skušal pozabiti. 
Obenem je bilo precej tudi le-
pih stvari. Le v Angliji lahko 
spoznaš, kako veliko Angle-
žem pomeni nogomet.

Katere poškodbe so vas 
za najdlje časa oddaljile od 
igrišč?

Na obeh kolenih so mi ope-
rirali križne vezi. Ni mi bilo 
lahko. A volje nikoli nisem iz-
gubil. Prepričan sem bil, da 
se mi bo trdo delo obresto-
valo. Poškodbe so preteklost, 
navdušen sem nad svojim 
trenutnim stanjem.

Kdo vas spremlja na tri-
bunah?

Mama Nevenka, sestra 
dvojčica Eva, dekle Lea, 
teta … Vem, da so srečne, ko 
me vidijo na igrišču. Skušam 
jim vrniti za zaupanje, ki so 
mi ga izkazovale skozi leta. 
Veliko mi pomeni, ko jih vi-
dim na tribuni.

Oče?
On si raje tekmo ogleda 

doma, ker je živčen. Kasneje 
se pogovoriva in analizirava 
igro. Njegovo mnenje zelo 
upoštevam.

Letos boste doma igrali 
še z Olimpijo in Muro, go-

stovali boste v Velenju in 
Sežani. Koliko točk bi vas 
zadovoljilo?

Mene vseh dvanajst. V so-
boto smo se izkazali kot ko-
lektiv in skušali pozabiti na 
pokalni madež, ki nas je zelo 
potrl. Zdaj moramo nadalje-
vati po začrtani poti.

Vaš trener Dušan Kosič 
vas v zadnjem obdobju zelo 
hvali, omenil je tudi »roke-
nrol«, ki sta ga imela. Ste 
težaven igralec?

Moj značaj na trenutke 
morda ni prijeten. S potr-
pežljivostjo in trdim delom 
sem svojo težavnost potisnil 
ob stran in trenerju uspel 
vračati za zaupanje. Zelo ga 
spoštujem.

Kako si razlagate, da je 
vašo izdatno zmago in pri-
vlačno predstavo pospremi-
lo zgolj 250 gledalcev?

Moram reči, da je to žalo-
stno. Mi igramo za gledalce. 
Ni prijetno, ko vidiš tako malo 
ljudi na tribuni. Vselej damo 
vse od sebe. To bi moralo biti 
zadostno povabilo za več lju-
di. Želimo si boljše vzdušje.

Boljši obisk se obeta na 
naslednjih dveh tekmah 
(zaradi gostujočih navija-
čev) z Olimpijo in Muro. Več 
bo tudi Celjanov, če boste 
zmagali v Velenju!

Jaz si želim, da obisk ne bi 
bil odvisen od naših rezulta-
tov in da bi ljudje z veseljem 
prišli na naš štadion in nas 
srčno spodbujali. Morajo ra-
zumeti, da se tudi nam pripe-
ti slab dan.

Katerega nogometaša ste 
občudovali?

Ronaldinha, tako kot ver-
jetno vsi. Zame je bil pravi 
virtuoz. V Milanu sem ga vi-
del tako na treningih kot na 
tekmah. Bil je neverjeten.

Foto: SHERPA

Dva gola branilca 
Tadeja Vidmajerja

Zanesljiv bočni branilec Tadej Vidmajer je na 183 prvoligaških tekmah v 
dresu Celja dosegel tri gole.

sodniškem dodatku), Mura 
– Olimpija 3:1 (ponovno je v 
derbiju veliko napako storil 
vratar Nejc Vidmar) in Alu-
minij – Domžale 4:2 (gostje 
so podobno kot v Celju nizali 
nenavadne napake v obram-
bi). Maribor, Aluminij in 
Mura še naprej bežijo peto 
uvrščenemu Celju za štiri 
točke, za Olimpijo zaostajajo 
zdaj zgolj za dve.

Prejeli pravo lekcijo
Kranjčani so začeli hra-

bro in zapretili že v uvodni 
minuti. Zelo podobno prilo-
žnost so Celjani izkoristili 
po enostavni akciji Jakoba 
Novaka in strelca Ivana 
Božića. Sledila je popolna 
domača premoč, z dvema 
goloma se je izkazal bra-
nilec Tadej Vidmajer, ki 
je v preteklosti že pokazal 
zavidljivo znanje v zvezni 
in tudi napadalni vrsti in 
bi lahko nosil kapetanski 

trak. Zadnji napad je Božić 
nesebično zaključil s podajo 
rojaku Dariu Vizingerju. Ne-
kaj poznavalcev je Gorenjce 
celo postavilo v vlogo favo-
ritov. Na vprašanje, če jih je 
to prevzelo, je odgovoril tre-
ner Vlado Šmit, v zapisnik 
vpisan kot tehnični vodja 
ekipe: »Na te napovedi si-
cer nisem bil pozoren. Že-
lel sem, da bi fantje ponovili 
predstave z zadnjih petih te-
kem. So pa več ali manj po-
novili igro s tekme v Kranju, 
kjer je Celje, ki nam očitno 
ne leži, zmagalo s 6:0. Go-
stitelji so nam spet očitali 
pravo lekcijo, predvsem v 
prvem polčasu.«

Jesenski del bo 
krajši
Po izpadu iz pokalnega 

tekmovanja proti drugoliga-
šu Kalcerju je trener Celja 
Dušan Kosič očitno uspel 
v nameri, namreč da je »re-

setiral« svojo ekipo: »Nismo 
si zaslužili izpada v Rado-
mljah. Nismo se izkazali na 
prvi tekmi, toda na povratni 
smo si priigrali nekaj zrelih 
priložnosti. Našo podobo 
pogojuje slabše zdravstve-
no stanje. Tisti, ki so bili na 
razpolago proti Triglavu, so 
vložili trud in nenazadnje 
tudi kakovost.« Vsi štirje goli 
so padli po podajah z desne 
strani, kar je dvakrat izko-
ristil Vidmajer. »Naši bočni 
igralci morajo igrati napa-
dalno. Tadeju čestitam, ker 
se je dobro znašel,« je dodal 
Kosič. Kapetan ekipe je bil 
najmlajši v celjski zasedbi, 
Dušan Stojinović, ki je bil 
v Mariboru prepočasen ob 
strelcu Vilerju, proti Domža-
lam pa je »pozabil« na Vuka. 
Kosič je pojasnil: »To imamo 
določeno že od prej. Kapetan 
je Jure Travner, če ne igra, 
trak prevzame Mitja Lotrič, 
njegov namestnik pa je Du-
šan Stojinović. Prvih dveh ni 
bilo in vlogo je prevzel Du-
šan.« 21. in 22. krog bi mo-
rala biti jeseni, a ju je NZS 
prestavila na spomladanski 
del. Celjanom to najbrž ne 
bo šlo roko, tekmeci se bodo 
zagotovo pozimi še okrepili.

DŠ
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Poroke
Laško
Poročili so se: Laura TRA-

TAR iz Loke pri Zidanem 
Mostu in Rok KRAJNC iz Lju-
bljane, Veronika MESAREC in 
Matej KUMER, oba iz Olešč.

MOTORNA 
VOZILA

KUPIM

RABLJENO osebno vozilo, od letnika 2000 
naprej, v kakršnem koli stanju, kupim. 
Telefon 041 708-497.� 1501

POSEST

ODDAM

V CELJU na Bregu oddam gostinski lokal 
natakarici/natakarju, ki želi začeti svojo 
obrt. Lokal je v obratovanju – dnevni bar. 
Telefon 041 650-737.� 1596

MENJAM

MANJŠO novejšo hišo, primerno za vikend, 
menjam za stanovanje v Celju. Telefon 
031 265-855.� 1587

ŽIVALI
PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred nesno-
stjo, prodamo. Brezplačna dostava na 
dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon (02) 
582-1401.� n

PRAŠIČE, težke približno 30 kg, prodam. 
Telefon 031 442-372.� 1541

TELICI simentalki, prva stara eno leto, prsna 
mera 155 cm, druga stara 20 mesecev, 
prsna mera 188 cm, »pripuščena«, pro-
dam. Telefon 031 640-437.� 1589

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave, črne, grahaste 
in bele, pred nesnostjo, prodamo, pripe-
ljemo na dom. Telefon 070 545-481.� p

PRAŠIČE domače vzreje, različno težke, pro-
dam. Možna dostava. Andrejeva kmetija 
iz Jazbin, telefon 031 509-061.� 1565

TELICO limuzin, staro 6 mesecev, prodam. 
Telefon 051 219-334.� 1577

BIKCA limuzin, težkega 180 kg, prodam. 
Telefon 031 463-554, (03) 5823-186.
� 1576

PRAŠIČE, težke od 20 do 130 kg, ugodno 
prodam. Telefon 041 836-398.� 1579

PRAŠIČA, težkega 160 kg, krmljenega z do-
mačo kuhano hrano, prodam. Telefon 031 
546-708.� 1583

TELICO pasme limuzin, težko 130 kg, pro-
dam. Cena po dogovoru. Telefon 5716-
516. � 1611

DVE kozi, ena tretjič, druga prvič breja, 
prodam – obe za 100 EUR. Telefon 068 
665-876.� 1590

PRAŠIČE, težke od 60 do 100 kg, za zakol 
ali nadaljnjo rejo, prodam. Telefon 041 
295-239.� 1593

KRAVO simentalko, težko 500 kg, staro 4 
leta, s teletom bikcem, težkim 110 kg, 
skupaj prodam za 1.150 EUR. Telefon 
041 854-351.� 1594

TELICO simentalko, za nadaljnjo rejo, staro 
10 mesecev, prodamo. Telefon 031 212-
665.� p

VEČ telic, težkih od 200 do 250 kg, prodam. 
Telefon 041 480-486.� 1603

TRI breje koze večje rasti in kozla prodam 
ali menjam za poni kobilo. Telefon 051 
748-479.� 1601

TELIČKO in bikca simentalca, težka od 160 do 
200 kg, prodam. Telefon 041 324-256.
� 1602

TELIČKO simentalko, težko 180 kg, prodam. 
Telefon 031 559-820.� 1605

PRAŠIČE, težke od 120 do 150 kg, prodam. 
Telefon 031 832-520.� 1610

KUPIM

DEBELE, suhe telice, krave in bikce za pitanje 
kupim. Plačilo takoj + DDV. Telefon 041 
653-286.� Š�132

40 Št. 29, 19. julij 2018IZ SVETA ZABAVE

Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi

Šentjur
Poročila sta se: Branko 

KANTUŽAR iz Trške Gorce in 
Janja MLAKER iz Osredka.

Velenje
Poročila sta se: Adelita ŽU-

PANEC in Damir JUGOVIČ, 
oba iz Šoštanja.
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Vsako jutro sonce vzide, 
na večer se poslovi, 

vsak dan v mojem srcu 
drag in lep spomin živi.

V  S P O M I N

4. novembra so minila tri leta, kar 
te ni več z nami, dragi

FRANCI TOVORNIK
iz Dobja, Suho 1a 

(7. 12. 1950 – 4. 11. 2016)

Hvala vsem, ki se ga spominjate in ohranjate v lepem 
spominu.

Žena Ivanka – pogrešam te!
1448

Ni res, da je odšel, 
nikoli ne bo!  

Ujet v naša srca 
z najlepšimi spomini 

bo vsak naš korak 
spremljal v tišini.

Z A H VA L A

Po težki bolezni nas je za vedno zapustil dragi mož, očka, 
dedi, tast, brat, svak in dobri prijatelj

JOŽE ŠANTL
iz Ilovce 8b, Vojnik 

(15. 1. 1947 – 21. 10. 2019)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga v tako lepem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala vsem za izražena 

sožalja.
Zahvaljujemo se gastroenterološkemu oddelku in dr. An-

dreju Hariju.
Hvala tudi pogrebni službi Ropotar.

Žalujoči: žena Ida, hčerki Andreja z Mitjem in Simona 
z Ančotom, vnuka Andraž in Nika ter ostalo sorodstvo

1575

Te bolezen je objela, 
še poslednjo moč ti vzela. 
Zdaj med nami več te ni, 

a v naših srcih boš ostala vse dni.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše drage žene, 
mame in babice

FANIKE VERDEV
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki so se v tako velikem številu 
poslovili od nje. Hvala za izražena pisna in ustna soža-
lja. Hvala gospodu patru Marjanu Gačniku za opravljeno 
pogrebno slovesnost in lepo pogrebno mašo. Zahvala gre 
tudi gospe Zinki Jazbec za ganljiv govor. Hvala vsem, ki 

ste nam pomagali pri zadnjem slovesu.

Žalujoči: mož Miha, sin Peter ter hčerki Lučka in 
Mihela

1582

Z A H VA L A

Ob smrti naše ljube mame

ANGELCE 
TRATNIK

iz Zagrada

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za vse izraze sočutja, spremljanje 
ob slovesu ter za darovane sveče, cvetje in svete maše. 
Posebna zahvala gre požrtvovalnemu osebju Doma sv. 
Jožefa, bratu Marjanu in župnijskemu pevskemu zboru 

sv. Cecilije.

Žalujoče hčerke z družinami
p

Solze žalost naj blažijo, 
a spomin naj ne zbledi, 
vsi, ki v večnosti živijo, 
na svetu puščajo sledi.

V  S P O M I N

Minilo je pet let, kar nas je za 
vedno zapustil dragi ati

RUDI GRIL
z Brega pri Celju 

(6. 4. 1949 – 4. 11. 2014)

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu, mu priž-
igate sveče in postojite ob njegovem grobu.

Hči Irena in sin Dušan
1591

Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre –  

le daleč, daleč je … 
Življenje niso dnevi, ki so minili, 

temveč dnevi, ki smo si jih 
zapomnili. 
(Paulenko)

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, ati, brat,
svak, tast, dedi in pradedi

JOŽE TUŠEK
iz Reke pri Laškem 

(7. 3. 1935 – 17. 10. 2019)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti, darovali cvetje, sveče, 
v dobrodelne namene, za svete maše in cerkev ter izrekli 
sožalja. Hvala zdravnikom in osebju Zdravstvenega doma 
Laško za vso pomoč. Hvala gospe Dragici Cverle za po-
slovilne besede. Hvala gospodu Roku Metličarju za slovo 
od doma, opravljeno sveto mašo in pogrebno slovesnost.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njegovi
L 101

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega očeta, 
brata, strica, dedija in pradedija

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in sose-
dom za izrečena sožalja ter darovane sveče in svete maše. 
Hvala dekanu Vicmanu, pogrebni službi Raj, govornici 
gospe Ireni in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi za-

dnji poti.

Vsi njegovi
1598

JOŽEFA 
STENIČNIKA
po domače Francuhov Stanko 

iz Selc 14, Nova Cerkev 
(8. 8. 1932 – 28. 10. 2019)

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 

utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 

Zato pot nas vodi tja, 
kjer sredi tišine spiš, 

a v naših srcih ti živiš.

Z A H VA L A

Zapustil nas je dragi mož, oče, dedek, sin in brat

IVAN ROMIH
iz Debra pri Laškem 

(16. 6. 1954 – 8. 10. 2019)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, sosedom, prijateljem in znancem za vso pomoč in 
podporo v težkih trenutkih bolezni in slovesa. Posebna 
zahvala osebju ZD Laško za vso podporo in pomoč pri 
oskrbi na domu. Hvala za vsak stisk rok in izrečeno 
sožalje, darovano cvetje, sveče, maše in spremstvo na 

njegovi zadnji poti.

Žalujoči: vsi njegovi
p

Z A H VA L A

Ob boleči in nenadni izgubi 
drage mame, ome in tašče

PAVLINE 
MAK

iz Kraigherjeve ulice 11 
v Celju

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki so jo pospremili na njeni zadnji 

poti ter darovali cvetje in sveče.

Žalujoči: svojci pokojnice
p

Smrti
Celje
Umrli so: Ivan PIŠEK iz Mi-

gojnic, 88 let, Milena SUŠIN 
iz Škofje Loke, 90 let, Pavli-
na MAK iz Celja, 82 let, Jožef 
ŠANTL iz Ilovce, 72 let, Vida 
ARLIČ iz Pristove, 72 let, Ange-
la ŠTORMAN z Lopate, 87 let, 
Milena GROZNIK iz Celja, 95 
let, Stanislav REBERŠAK iz Ce-
lja, 89 let, Angela TRATNIK iz 
Celja, 91 let, Ladislav TOVOR-
NIK iz Lažiš, 79 let, Elizabeta 
PALIR z Brega pri Polzeli, 92 
let.

Žalec
Umrla sta: Željko LJUBIĆ iz 

Prebolda, 66 let, Angela ZAJC 
iz Liboj, 70 let.

Laško
Umrl je: Matija JAKOPIČ iz 

Laškega, 87 let.
Šentjur
Umrli so: Josif ANDRAŠIĆ 

iz Šentjurja, 67 let, Terezija LA-
NINŠEK iz Krškega, 87 let, Ma-
rija ŠOLINC s Proseniškega, 81 
let, Anton KUKOVIČ iz Šentjurja, 
86 let.

Velenje
Umrla sta: Ana KOŽELJNIK iz 

Florjana pri Šoštanju, 75 let, Jo-
žefa ŠKRBOT iz Šoštanja, 64 let.

PITANE krave in telice za zakol, po širši Štajer-
ski, kupim. Plačilo takoj + davek. Telefon 
040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

JABOLČNIK prodam. Telefon 041 480-486.
 1603

DOMAČI vinski kis in domači jabolčni kis 
prodam. Telefon 031 625-482. 1606

OSTALO

PRODAM

MEŠANA polsuha drva z dostavo, celjsko 
območje, prodam. Telefon 041 472-380.
 1557

VEČJO količino bukovih metrskih drv proda-
mo. Več informacij po telefonu 031 283-
537. 1586

PEČ na olje znamke Ferroli, moč min. 16 
kW, max 38 kW, oljni gorilnik znamke 
Joannes in kovinsko cisterno, 1600 l, vsi 
dobro ohranjeni in delujoči, ugodno pro-
dam. Jože, telefon 041 228-248. 1588

MALO rabljen jogi za negovalno posteljo in 
mobilni kokošnjak prodam. Telefon (03) 
5739-201. 1604

SUHA bukova in hrastova drva, metrska ali 
kratko žagana, Šentjur, prodam. Telefon 
031 207-444. 1599

RAZNO
IŠČEM svetovalko za opremo stanovanja in 

osebo za obžaganje drevesa. Telefon 041 
209-768. 1592

GRADITELJI, pozor! Po ugodnih cenah iz-
delujem peči za centralno ogrevanje. 
Garancija za peči je 5 let. Tone Aplenc, s. 
p., Prekorje 29a, telefon 541-5011, 041 
531-976. 1609

MEŠALEC za meso, 60 l, z enofaznim elektro 
motorjem, polnilec (ver. tok) za salame 
in rezilnico (kocke) za slanino prodam. 
Telefon 031 380-004. 1600
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Kino

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

Četrtek,
7. november

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Svet24 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Svet24 novice; 8:30 
Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 10:40 Predstavitev 
Novega tednika; 11:00 Po-
ročila 12:00 Novice; 12:30 
Šport danes; 13:00 Kultur-
ni mozaik; 13:15 Odmev; 
14:00 Regijske novice; 
15:00 Novice; 15:30 SRegija 

danes; 16:00 Svet24 novice; 
17:00 Kronika; 17:30 Osmr-
tnice; 18:15 Odmev (pono-
vitev); 19:15 Kalejdoskop

Petek,
8. november

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 
6:30 Regija danes; 7:00 
Svet24 novice; 7:30 Savinj-
ska danes; 8:00 Svet24 no-
vice; 8:30 Regija danes; 9:00 
Novice; 10:00 Novice; 10:05 
Osmrtnice; 11:00 Poročila 
12:00 Novice; 13:00 Kultur-

ni mozaik; 13:20 Šport da-
nes; 14:00 Regijske novice; 
14:15 Rušimo tabuje (vsak 
zadnji petek) 15:00 Novice; 
15:30 Regija danes; 16:00 
Svet24 novice; 17:00 Kro-
nika; 17:30 Osmrtnice

Sobota,
9. november

7:00 Začetek programa; 
7:15 Milenium (oddaja za 
mlade) 8:00 Poročila; 9:00 
Svet24 novice; 10:00 Svet24 
novice; 10:05 Osmrtnice; 
11:00 Svet24 novice; 12:00 

Svet24 novice; 13:00 Kul-
turni mozaik; 13:15 Šport 
danes; 14:00 Regijske no-
vice; 15:00 Svet24 novice; 
15:30 Savinjska danes; 16:00 
Svet24 novice; 17:00 Kroni-
ka; 17:30 Osmrtnice

Nedelja,
10. november

7:00 Začetek programa; 
8:00 Poročila; 9:00 Svet24 
novice; 10:00 Svet24 no-
vice; 10:05 Osmrtnice; 
11:00 Svet24 novice; 12:00 
Svet24 novice; 13:00 Če-
stitke; 15:00 Svet24 novice; 
15:30 Savinjska danes; 16:00 
Svet24 novice; 17:30 Osmr-

tnice; 19:15 Sončni žarek 
(vsako drugo nedeljo v me-
secu)

Ponedeljek,
11. november

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Svet24 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Svet24 novice; 8:30 
Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 10:20 Športnih 30; 
11:00 Poročila 12:00 No-
vice; 12:30 Vaš zakaj, naš 
zato; 13:00 Kulturni moza-
ik; 13:20 Šport danes; 14:00 
Regijske novice; 15:00 No-
vice; 15:30 Regija danes; 
16:00 Svet24 novice; 17:00 
Kronika; 17:30 Osmrtnice; 
19:15 Katrca

Torek,
12. november

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Svet24 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Svet24 novice; 8:30 

Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 11:00 Poročila 12:00 
Novice; 12:30 Zverinice iz 
regije; 13:00 Kulturni moza-
ik; 13:20 Šport danes; 14:00 
Regijske novice; 14:15 Go-
spodarski utrip regije; 
15:00 Novice; 15:30 Regija 
danes; 16:00 Svet24 novice; 
17:00 Kronika; 17:30 Osmr-
tnice; 19:15 Zverinice iz re-
gije (ponovitev)

Sreda,
13. november

5:30 Začetek jutranjega 
programa; 6:00 Novice; 6:30 
Regija danes; 7:00 Svet24 
novice; 7:30 Regija danes; 
8:00 Svet24 novice; 8:30 
Regija danes; 9:00 Novice; 
10:00 Novice; 10:05 Osmr-
tnice; 11:00 Poročila 12:00 
Novice; 12:30 Mali O; 13:00 
Kulturni mozaik; 13:20 
Šport danes; 14:00 Regijske 
novice; 14:15 Poudarjeno; 
15:00 Novice; 15:30 Regija 
danes; 16:00 Svet24 novice; 
17:00 Kronika; 17:30 Osmr-
tnice
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Vaša najboljša jutranja zabava
Ste ju že slišali? Na Radiu Celje vas od tega tedna v jutranjem programu pozdravlja nov in nasmejan jutranji par. 

Tanja Seme, urednica Radia Celje, in hudomušen ter nagajiv Boštjan Oder, ki sta dobra prijatelja že vrsto let, zdaj svoje 
radijske izkušnje in veselje do radijskega etra delita tudi z vami, poslušalci Radia Celje. Pravita, da bodo jutra na Radiu 
Celje polna fenomenalne glasbe, smeha in zabave. Hkrati se bo novinarska ekipa še naprej trudila, da boste prvi izvedeli 
vse, kar je pomembnega za našo regijo. Bi bili radi del najbolj zabavne radijske ekipe? Prižgite radio že jutri zjutraj.

Foto: GrupA

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 7. 11.

17.00 Gasilski dom Imeno
Na zdravje
predstavitev tretje knjige 
aforista Tončija Babiča

17.30 Velenjski grad
Ignacij Orožen
odprtje razstave, 
predavanje in javno 
vodstvo

CINEPLEXX

Spored od 7. 11. do 13. 11.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe progra-
ma.
Bacek Jon fi lm: Farmagedon – 
animirani, komedija, pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 15.30, 16.50
sobota, nedelja: 13.40, 15.30, 
16.50
Bitka za Midway – akcijski, dra-
ma
od četrtka do srede: 18.10, 20.10
Doktor Sleep – grozljivka, triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.20, 18.50, 20.00

petek: 17.20, 18.50,20.00, 21.45
sobota: 17.20, 18.40, 20.00, 21.40
Dvojnik – akcijski, fantazijski
sobota, nedelja: 14.40
Joker – triler, drama
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.00, 19.30, 20.50
petek, sobota: 17.00, 19.30, 
20.50, 22.00
Košarkar naj bo 2 – družinska 
komedija
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 15.30, 17.10
sobota, nedelja: 13.50, 15.30, 
17.10
Madame Butterfl y, NY MET, 
2019 – opera
sobota: 18.55
Mali jeti – animirani, pustolo-
vski, družinski

četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.00, 17.00, 18.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00, 
17.00, 18.00
Mali jeti – animirani, pustolo-
vski, družinski, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, torek, 
sreda: 16.30
sobota, nedelja: 14.30, 16.30
Preboj – vojni
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.40
Prevarantke z Wall Streeta – ko-
medija, drama, kriminalni
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 21.20
sobota: 16.00
Pri Addamsovih – animirani, 
družinski, komedija
nedelja, ponedeljek, torek, sreda: 
16.20

Strašila – grozljivka
od četrtka do srede: 21.00
Terminator: Temačna usoda – 
akcijski, fantazijski
četrtek, petek, nedelja, ponede-
ljek, torek, sreda: 18.30, 20.30
sobota: 18.30, 21.20
Vrnitev v deželo zombijev – ko-
medija, pustolovski
sobota, nedelja: 15.00
Zlohotnica: Vladarica zla – pu-
stolovski, družinski, fantazijski
četrtek, petek: 15.50, 19.00
sobota: 13.30, 19.00
nedelja: 14.00, 19.00
ponedeljek, torek, sreda: 19.00
Zlohotnica: Vladarica zla – pu-
stolovski, družinski, fantazijski, 
3D
sobota, nedelja: 14.30

ČETRTEK
19.00 Bitka za Midway – zgodo-
vinska vojna drama
PETEK
17.00 Bacek Jon fi lm: Farmage-
don – animirana pustolovščina
19.00 Bitka za Midway – zgodo-
vinska vojna drama
SOBOTA
17.00 Bacek Jon fi lm: Farmage-
don – animirana pustolovščina
19.00 Bitka za Midway – zgodo-
vinska vojna drama
NEDELJA
17.00 Bacek Jon fi lm: Farmage-
don – animirana pustolovščina
19.00 Kam si izginila, Bernadette 
– komična drama
SREDA
19.00 Božja milost – drama

KINO VELENJE

PETEK
17.00 Bacek Jon fi lm: Farmage-
don – animirana pustolovščina 
brez teksta
18.45 Terminator: Temačna 
usoda – akcijska ZF-avantura
19.00 Božja milost – drama
21.15 Doktor Sleep – grozljivka
SOBOTA
17.00 Mali jeti – animirani, pu-
stolovski, družinski
18.45 Kam si izginila, Bernadet-
te – komična drama
20.00 Božja milost – drama
20.50 Terminator: Temačna 
usoda – akcijska ZF-avantura
NEDELJA
16.00 Mali jeti – animirani, pu-
stolovski, družinski, 3D
18.00 Doktor Sleep – grozljivka
19.00 Božja milost – drama
20.45 Kam si izginila, Bernadet-
te – komična drama
PONEDELJEK
17.30 Terminator: Temačna uso-
da – akcijska ZF-avantura
20.00 Bitka za Midway – zgodo-
vinska akcijska vojna drama

18.00 Galerija Železarskega 
muzeja Teharje
Molk je zlato
odprtje fotografske razstave 
Sebastjana Juga

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Mohorski večer: Francis 
S. Collins: Jezik Boga
predstavitev knjige; gostje: 
Robert Petkovšek, Janez 
Jurij Arnež in Branko Klun

19.00 Likovni salon Celje
Staš Kleindienst: Varuhi 
noči
odprtje razstave

PETEK, 8. 11.

9.00 Socio – večgeneracijski 
center Celje
Skozi pogovor se učim 
slovensko
delavnice so brezplačne in 
primerne za vse generacije

18.00 Knjižnica Laško
Martinov večer: 
Samostanska in 
gospodarska zgodovina 
Jurkloštra
predstavitev knjige dddr. 
Jožeta Mačka in poklon ob 
njegovi 90-letnici

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Prostorske imaginacije
odprtje razstave Konrada 
Topolovca; vstop prost

19.00 Galerija F-bunker Velenje
Peter Fettich: Rispect the 
boul
odprtje fotografske razstave 
in predstavitev knjige

19.30 Gledališče Zarja Celje
Novačanova gledališka 
srečanja: Anton Tomaž 
Linhart: Ta veseli dan ali 
Matiček se ženi
spremljevalna predstava, 
komedija, KD Loški oder 
Škofja Loka

19.30 Narodni dom Celje
Pianista Lara Oprešnik in 
Urban Stanič
koncert ob 250. obletnici 
rojstva Ludwiga van 
Beethovna

19.30 Dom kulture Velenje
Predstava za vsako 
priložnost
glasbena komedija Lada 
Bizovičarja

20.00 AQ galerija Celje
Novi začetki
odprtje razstave Maše 
Motoh
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Podjetje NT&RC, d.o.o.
opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktorica: Anica Šrot Aužner
Tisk: Salomon, d. o. o.
Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 9,5 % davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: mag. Marjetka Raušl Lesjak
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si
RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Tanja Seme
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com
UREDNIŠTVO
Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Barbara Gradič 
Oset, Robert Gorjanc, Janja Intihar, Brane Jeranko, 
Lea Komerički, Saška T. Ocvirk, Špela Ožir, Tina 
Strmčnik, Simona Šolinič, Dean Šuster, Luka Žerjav

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti:
agencija@nt-rc.si
Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si
Mesečna naročnina je 11,95 EUR. Za tujino je letna 
naročnina 286,80 EUR. Številka transakcijskega ra-
čuna pri Abanki d.d. Ljubljana: SI56 0510 0801 5262 
360. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144
E-pošta: oglasi@nt-rc.si

DO G O D K I
M E D  1 1 . i n 1 4 . n o v e m b r o m 2 0 1 9

TOREK,
12. november,

ob 17. uri

ÈETRTEK,
14. november,

ob 17. uri

SREDA,
13. november,

ob 17. uri

LEVSTIKOVA DVORANA
O Martinovem in zdravi jesenski prehrani
Predavala bo Marija Merljak

foto: 
Rajko Vodišek

GLASBA FILM
Predstavitev znanstvene monografije
Na predveèer velike vojne. Politièni koncepti, 
zarote in teorije.

PONEDELJEK,
11. november,

ob 17.30

KNJIŽNICA PRI MIŠKU KNJIŽKU
Gledališka predstava Buèa Debeluèa
Izvaja Gledališèe Pravljièarna

LEVSTIKOVA DVORANA
Kostarika
Potopisno predavanje Janje Simoniti

19.30 Celjski dom
GM oder: Leon Ravnikar, 
kitara
koncert; vstop prost

Ostale prireditve

ČETRTEK, 7. 11.

10.00 Mestna knjižnica Velenje
Moč branja: Bralni klub 
za odrasle
pogovor bo vodila Andreja 
Kac

16.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Brez vozovnice v svet
srečanje študijsko-bralnega 
kluba

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Pacientove pravice in 
čezmejno zdravstveno 
varstvo
predava: Alen Novit

17.00 Knjižnica Rogaška Slatina
Ježkove pravljice

17.00 Galerija Velenje
Velenje book bum
kreativna delavnica, 
primerna za odrasle

19.00 Bio prodajalna Norma 
Celje
Kako se podpreti 
s konopljinimi 
kanabinoidi?
predava: Darja Batista

19.00 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Naš kraj, hiša, kmetija
zaključna prireditev izbora 
s podelitvijo priznanj

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Jaz in ti, drugi in mi
resničnostni pogovor 
Aleša Črniča z Nedžadom 
Grabusom

PETEK, 8. 11.

14.00 Vila Bianca Velenje
Martinovanje
predstavitev vinarjev 
iz različnih vinorodnih 
okolišev

16.00 do 18.00 Klub Metulj 
Bistrica ob Sotli
Odnesi, prinesi
tržnica rabljenih oblačil

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Filmoljubci beremo fi lme
pogovor bosta vodili Maja 
Praprotnik in Andreja Kac; 
tudi v torek ob istem času

19.00 Klub Metulj Bistrica ob 
Sotli
Indonezija
potopisno predavanje Maje 
Mejač

SOBOTA, 9. 11.

8.00 do 13.00 Inotrak, Kapla, 
Tabor
Sejem starodobnikov, 
delov in opreme

8.30 Zbor in štart pri Gasilskem 
domu Polje ob Sotli
Martinov pohod do 
Banovine na Virštanju
po 15.00 zaključek 
pohoda s tradicionalnim 
snemanjem klopotca

10.00 Sv. Areh, Pristava pri 
Mestinju
Martinov pohod po 
vinski cesti
zaključek bo v Pristavi 
s krstom mošta in 
pogostitvijo ter druženjem 
ob domači glasbi

10.00 do 18.00 Bio park Nivo 
Žalec
Ekofest
zaključek letošnje sezone

10.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Sobotne ustvarjalne 
delavnice s Polono Kitak
vstop prost

10.00 Galerija Velenje
Arhitekturna fotografi ja
fotografska delavnica 
je primerna za mlade, 
starejše od 12 let in odrasle

10.00 Športni park Šentilj pri 
Velenju
Martinovo rajžanje od 
kleti do kleti
tradicionalni pohod

14.00 Terme Dobrna
Martinovanje

15.00 Gasilski dom Dobrna
Martinov godec
tekmovanje v igranju na 
diatonično harmoniko

15.00 Dom krajanov Tabor
Martinovanje za starejše 
občane

16.00 Tržnica pri fontani piva 
Žalec
Martinovanje

16.00 Dom krajanov Šmartno v 
Rožni dolini
Svečana podelitev 
priznanj KS Šmartno 
v Rožni dolini in 
praznovanje krajevnega 
praznika

17.00 Izpred Kili Liboje
Martinov pohod na 
Brnico

18.00 Dom kulture Velenje
Pozitivna psihologija
predava: Sanela Banović

NEDELJA, 10. 11.

9.00 Župnija Šmartno v Rožni 
dolini
Martinova nedelja
slovesna maša, nato 
praznovanje na šolskem 
igrišču

9.00 do 13.00 Na trgu Kozje
Martinova tržnica 
lokalnih vin, dobrot 
in izdelkov, blagoslov 
mladega vina

14.30 Pod »faroškim« kozolcem 
v Galiciji
Martinovanje

PONEDELJEK, 11. 11.

9.00 Društvo Novus Velenje
Sem to, kar sem
predavanje

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
delavnice, igre, pomoč pri 
učenju

17.00 Vila Rožle Velenje
Šola za starše: Otroci so 
naše največje bogastvo
gost: Viljem Ščuka

17.30 Osrednja knjižnica Celje
O martinovem in zdravi 
jesenski prehrani
predava Marija Merljak 
v okviru univerze za III. 
življenjsko obdobje

19.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Skrivnostni Iran
potopisno predavanje 
Urške Sotler; vstop prost

TOREK, 12. 11.

16.30 Socio – večgeneracijsk 
center Celje
Skupina za malčke
v skupini se družijo 
mamice in malčki ob 
pogovoru s Cvetko Skale

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta: Miška išče 
sir
ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Ljudska univerza Celje
Preigravanje družinskih 
odnosov v partnerskem 
odnosu
delavnico vodi Sara Jerebic

18.00 Dvorana gasilskega doma 
v Gotovljah
Nasilje nad starejšimi
predavanje Zdenke Jan

19.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pet cerkvenih zapovedi 
za življenje danes
predavatelj: Jože Planinšek

19.00 Dom krajanov Vrbje
S tomosi čez Ameriko
potopisno predavanje AMK 
Savinjska dolina

SREDA, 13. 11.

11.00 Celjski dom
Pogostejše alergije na 
zdravila
predava: Tanja Zorin

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Skupina za samopomoč 
ljudem, ki so preboleli 
raka
vodi: Metka Klevišar

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Kako zmanjšati jezo 
in užaljenost, čustveni 
vampirji in zakaj imajo 
nekateri energijo 
služabnika
predaval bo Branko Jurečič

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Pravljična meditacija 
za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom
primerno za otroke starejše 
od treh let

17.30 Šola za hortikulturo in 
vizualne umetnosti Celje
Področja Nature 2000 v 
Sloveniji
Andreja Slapnik bo 
predstavila zaščitena 
področja Nature 2000 v 
Sloveniji

18.00 Kulturni dom Rogatec
Križarjenje po zahodnem 
Sredozemlju
potopisno predavanje 
družine Kramberger – 
Herček

20.00 Celjski mladinski center
Milonga
večer argentinskega tanga; 
vstop prost

Dobrodelne 
prireditve

ČETRTEK, 7. 11.

20.00 Modra dvorana Celjskega 
sejma
Dobrodelni večer smeha 
z Gašperjem Bergantom 
in Alešem Novakom
organizator: Leo klub 
Celjski vitezi, sredstva 
bodo namenjena slepim in 
slabovidnim

SOBOTA, 9. 11.

12.00 Na Zvezdi v središču Celja
Dobrodelna Martinova 
stojnica Lions kluba Celje 
Mozaik
zbrana sredstva bodo 
namenjena otrokom z 
aspergerjevim sindromom

Razstave
Stari grad Celje, stolp nad Pe-
likanovo potjo: Svetlikanje pre-
kletih/ Flickering of the damned, 
zvočna instalacija Gašperja Pia-
na; do nadaljnjega; Prostorska 
postavitev Marka Požlepa Svetli-
kanje prekletih 2. del – fragmen-
tacije zgodovine; do preklica
Stari grad Celje – medzidje: 
razstava Danes grofje Celjski in 
nikdar več; do nadaljnjega
Paviljon za prezentacijo arheo-
logije, Glavni trg Celje: razstava 
Rimska Celeja; do nadaljnjega
Otroški muzej Hermanov brlog: 
razstava Zemlja pleše; do konca 
leta 2019
Muzej novejše zgodovine Celje: 
razstava 33 dni; do 17. 11.
Pokrajinski muzej Celje: obča-
sna razstava Azija me je povsem 
uročila, ob 130. obletnici rojstva 
Alme M. Karlin in 100. obletni-
ci njenega odhoda na pot okrog 
sveta, do 31. 5. 2020
Celjska kulturnica: razstava 
Viet Nam fotografa Nika Skerbi-
ša; do 2. 12.
Galerija sodobne umetnosti 
Celje: razstava Alpi Apuane Pri-
moža Bizjaka; do 29. 12.
Dom sv. Jožefa Celje: slikarska 
razstava Umetnikova hoja za sa-
mim seboj akademskega slikarja 
Andreja Jemca; do 31. 12.
Avla Splošne bolnišnice Celje: 
Svetovni dan sladkorne bolezni, 
gradivo dijakov Srednje zdra-
vstvene šole Celje; do 30. 11.
Savinov likovni salon Žalec: 
razstava Mojce Zlokarnik Poslu-
šaj barvo; do 27. 11.
Sejna soba občine Tabor: likov-
na razstava Likovne sekcije KUD 
Žalec Industrijska krajina in cve-
toči vrt; do 22. 11.
Knjižnica Šentjur: slikarska 
razstava treh generacij rodbine 
Kovačič, razstavljavci so: Maks 
Kovačič, Alenka Vrlinič in Jure 
Mozetič; do 30. 11.

Galerija Velenje: razstava Vol-
benk Pajk (1915–2005), pričeva-
lec modernističnega mesta; do 
23. 11.

Stalne razstave
Pokrajinski muzej Celje – Stara 
grofi ja: Etnološka zbirka, Kultur-
no- in umetnostnozgodovinska 
razstava, Od gotike do histori-
cizma po korakih (prilagojeno 
za osebe z motnjami vida), La-
pidarij, Alma M. Karlin: Poti
Pokrajinski muzej Celje – Knež-
ji dvorec Celeia – mesto pod me-
stom, Grofje Celjski
Stari grad Celje – Friderikov 
stolp, klet: Teater groze – raz-
stava mučilnih naprav od 16. do 
18. stoletja
Pokrajinski muzej Celje, Plani-
na pri Sevnici: Etnološka zbirka 
Šmid
Galerija slikarja Vlada Geršaka 
Celje, Gostišče Hohkraut Celje 
Hudinja in Tremarje, Glavna 
pošta Celje: likovna dela olja na 
platno Vlada Geršaka
Salon pohištva Tripex Celje: li-
kovna dela acrly in olja na platno 
Vlada Geršaka
Zgornji trg Šentjur: Rifnik in 
njegovi zakladi, Pesem južne 
železnice
Ipavčeva hiša Šentjur: Ipavca – 
življenje in delo Gustava in Be-
njamina Ipavca
Pri železniški postaji Šentjur: 
Muzej Južne železnice
Planina pri Sevnici: Kozjansko 
žari
Ponikva, Uniše: Slomškova roj-
stna hiša
Cerkev sv. Leopolda Loka pri 
Žusmu: Glažute na območju 
Žusma
Muzej Laško: Laško – potovanje 
skozi čas; Geologija okolice La-
škega; Pivovarstvo in zdraviliški 
turizem
Muzej novejše zgodovine Celje: 
Živeti v Celju, Zobozdravstvena 
zbirka
Otroški muzej Hermanov brlog: 
Brlog igrač
Fotografski atelje Josipa Pelika-
na: stalna postavitev
Dvorec Strmol: Kuharca (Po-
krajinski muzej Celje); Hetiške 
tkanine in vezenine (Pokrajinski 
muzej M. Sobota); Mednarodna 
zbirka likovne umetnosti

20.00 Dom krajanov Šmartno v 
Rožni dolini
Oblast in Analfabet
komediji enodejanki, KUD 
Franceta Prešerna Vojnik

SOBOTA, 9. 11.

10.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Cirkuške bolhe
Glasbena sobotnica, 
nastopajo: Nuša Komplet 
Peperko, Mirjana Brežnik 
in Tamara Povh; abonma 
in izven

10.00 Kinodvorana Kozje
Pošastozavri in jabolko 
spora
predstava v izvedbi 
Gledališča Bičikleta

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Javno vodstvo po 
kulturnozgodovinski 
razstavi s Celjskim 
stropom

20.00 Dvorana Centra Nova 
Velenje
Simpatico
koncert, abonmaja Klub, 
A la Carte in izven

NEDELJA, 10. 11.

15.00 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Oblast in Analfabet
komediji enodejanki, 
gostujoča predstava 
dramske skupine KUD 
Franceta Prešerna Vojnik; 
vstop prost

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Slovenec in pol
komedija

TOREK, 12. 11.

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Na predvečer vélike 
vojne. Politični koncepti, 
zarote in teorije
predstavitev znanstvene 
monografi je, gostje: Petra 
Svoljšak, Gregor Antolič in 
Andrej Rahten

17.30 Mestna knjižnica Velenje
To se lahko zgodi tudi 
vam in Usode na kredit
predstavitev knjig, 
z avtorjem Bojanom 
Ekselenskim se bo 
pogovarjal Borut Korun

SREDA, 13. 11.

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Buča debeluča
gledališka predstava, 
izvaja Gledališče 
Pravljičarna; vstop prost

18.00 Dom kulture Velenje
Ženski pevski zbor MDI 
Velenje in DU Velenje
koncert ob 50-letnici MDI 
Velenje

18.30 Muzej premogovništva 
Slovenije Velenje
India welcome
zaključek in zaprtje 
razstave

19.00 Muzej premogovništva 
Slovenije Velenje
Industrijski motiv
predstavitev monografi je 
Stojana Špegla

19.10 Mestna knjižnica Velenje
Moja pot
predstavitev knjige Admire 
Robin
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ZANIMIVOSTI

Foto: GrupAFOTO TEDNA Za Florjana!

Če Francozi svoj božole 
kot najbolj znano mlado vino 
na svetu pozdravijo z vsemi 
častmi, povprečen Slovenec 
kostanju na čast opeva kve-
čjemu mošt. Ko sv. Martin iz 
tega naredi vino, je zgodba 
bolj ali manj končana, mar 
ne? »Nikakor,« pravijo vi-
narji, ki vedo, kako posebna 
izkušnja je srečanje z iskri-
vostjo mladega vina. »Mlado 
vino se nekoliko umiri, kisli-
ne upadejo, arome stopijo v 
ospredje. V prvih nekaj me-

secih so v njegovi svežini še 
vedno izrazite sadne arome. 
Zaznamo pridih ananasa, 
agrumov in drugega sadja, 
ki se prepleta z vedno bolj 
poudarjenimi vinskimi aro-
mami. Z zorenjem se to iz-
gubi. In prav zato je mlado 
vino tako posebno,« je leto-
šnjemu pubecu na pot dejal 
vinogradnik Uroš Kolar iz 
Spodnje Ponkvice. Tako kot 
vinarji iz Hiše vin Emino pri 
projektu Pubec sodeluje že 
od začetka.

Hiša vin Emino in vinogradništvo Kolar med štajerskimi mladimi vini

Že peta jesen s »pubecom« v kozarcu
ŠMARJE PRI JELŠAH – Štajerski pubec vstopa v 

svojo peto sezono. Tudi letos so štajerski vinarji svoja 
mlada vina predstavili pod skupno blagovno znamko 
Pubec. Nagajiva oznaka za mlado vino simbolizira 
širok potencial štajerskega vinarstva, kulinarike in 
turizma nasploh. Tudi letos našo regijo med pubeci 
zastopata vinogradništvo Kolar in Hiša vin Emino.

SAŠKA T. OCVIRK

V Hiši vin Emino to jesen 
zori približno tristo tisoč 
litrov vina. Naložba v novo 
oziroma razširjeno klet bo v 
teh dneh končana. Slavno-
stno odprtje lastnica kleti 
Kmetijska zadruga Šmarje 
pri Jelšah načrtuje za prvo 
polovico prihodnjega leta.

»Pubeca premierno na police postavimo 
24. oktobra. To pomeni, da ga moramo 
načrtovati že pri rezitvi. Vesel sem, da se 
je novost na trgu prijela in da vsako leto 
več ljudi sv. Martina pričaka s pubecem 
v kozarcu. Tudi na ta način podpirajo 
slovensko kmetijstvo in ohranjajo domačo 
kulturno krajino,« pravi Uroš Kolar. Matija Jagrič (Foto: GrupA)

Uroš Kolar (Foto: osebni arhiv)

Mladenič s 
črno-rumenim 
metuljčkom

Z značilnim črno-rumenim 
metuljčkom želijo snovalci 
projekta povečati prepo-
znavnost štajerskih vinarjev 
ter Štajerske kot vinorodnega 
okoliša. V Hiši vin Emino so 
prvo leto napolnili šeststo ste-
klenic pubeca. Glede na pov-

praševanje so jih letos že štiri 
tisoč. »Napredek je izrazit in 
resnično smo zadovoljni s 
pobudo agencije Mediaspe-
ed, ki je projekt zastavila,« je 
dejal vodja prodaje v Hiši vin 
Emino Matija Jagrič. Pubec 
iz Imenega ostaja v polsuhi 
kategoriji. V njem so zbrane 
zgodnje sorte. 24. oktobra je 
moral namreč z jasnim obra-
zom že pred žaromete javno-

sti. Glede na letnik, ki vsako 
leto nosi unikaten podpis, je 
tudi letošnji pubec poseben. 
»Sovinjon in rumeni muškat 
mu dajeta razigran karakter, 
šardone pa kakšen resnejši 
ton. Pod črto gre za pitno, 
sveže in mladostno vino, 
kot se za pubeca spodobi. 
Deževna pomlad je letošnji 
grozdni pridelek prikrajšala 
za izrazito visoke sladkorje. 

A za to splošni vtis ne bo nič 
slabši,« je prepričan Jagrič. 
Na Salonu štajerskih vin se te 
dni pubec ljubiteljem rujne 
kapljice predstavlja v Maribo-
ru in Ljubljani.
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Muzej Južne železnice obudil 
spomine in stara prijateljstva

Portret: Matic Veler, 
modni oblikovalec

Bogata dediščina 
dosežkov elektrifikacije

V zeleno kraljestvo 
legend in pravljicstr. 38
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Foto: Robert Gajšek
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Matej Ogrin, strokovnjak za geografijo prometa, o tretji razvojni osi in kakovostnem javnem potniškem prometu

»Predolgo smo 
razvoj 
mobilnosti 
enačili z 
razvojem cest«

»Predolgo smo 
razvoj 
mobilnosti 
enačili z 
razvojem cest«

Dr. Matej Ogrin je strokovnjak za geografijo prometa in geografijo gora. Je iz-
redni profesor na Oddelku za geografijo ljubljanske Filozofske fakultete in avtor 
raziskav o kakovosti javnega prometa, lokalnega podnebja in onesnaženju zraka 
v mestih. Akademsko delo združuje z vodenjem društva Cipra, katerega osnovno 
poslanstvo predstavlja skrb za trajnostni razvoj alpskega prostora, a je močno 
dejavno tudi na področju državne prometne politike. S še nekaterimi nevladnimi 
organizacijami, združenimi v Koalicijo za trajnostno prometno politiko, poziva 
odločevalce k široki javni razpravi o smiselnosti gradnje novih cest in podpira 
razvoj javnega prometa.

LEA KOMERIČKI KOTNIK

Matej Ogrin je tudi javno večkrat podprl pri-
zadevanja združenih civilnih iniciativ Savinj-
ske doline, ki se borijo proti gradnji hitre ceste 
med Šentrupertom in Velenjem. Podobno kot 
predstavniki iniciativ je prepričan, da je tre-
nutno izbrana trasa za Slovenijo škodljiva in 
nikakor ne bo prinesla želenih razvojnih učin-
kov. Strinja se, da Koroška potrebuje boljšo 
cestno povezavo, a kot poudarja, ni vseeno, 
kje in za kakšen denar jo bomo gradili.

»Vse slovenske regije potrebujejo ne samo 
dobro cestno, temveč prometno povezavo 
in predvsem prometno dostopnost. Koroška 
regija ni nič bolj posebna kot na primer Tol-
minska, Kočevska, Solčavsko, Idrijsko ali Bela 
krajina. Keltiko, cesto, ki Posočje povezuje z 
osrednjo Slovenijo, država že nekaj let obna-
vlja v običajno dobro pretočno dvopasovnico. 
Po mojih informacijah so v občinah ob cesti 
tega veseli, obnovo spremljajo z optimizmom 
in razumevanjem. Ni razloga, da bi neka regi-
ja, ki se ji reče Koroška ali Šaleška, zahtevala 
hitro cesto. Sploh ne ›na Ljubljano‹. Slovenj 
Gradec res potrebuje dobro cestno povezavo 
z Mariborom, Dravogradom, Velenjem in s 
Celjem. Nikakor pa ne z Ljubljano.«

Zakaj?
Zato ker ceste višjega reda, ki jih gradimo 

na novo z navezavo proti Ljubljani, v resnici 
pomenijo prometno povezanost s prestolnico. 
To krepi centralizem in deluje proti decentrali-
zaciji, za katero se vsaj deklerativno zavzema 
večina teh občin. Hkrati je trasa predvidene 
in najbolj verjetne ceste umeščena točno tja, 
kjer je z vidika razvojnih in eksistencialnih 
pogojev obstoja Slovenije najmanj primerno. 
Po prvovrstnih rodovitnih tleh, ki zagotavljajo 
prehransko samooskrbo. Poleg tega je na tem 
delu tudi veliko pomembnih vodonosnikov. 

»Čas je, da se vprašamo, kaj se bo zgodilo, ko bo celotna tretja os 
zgrajena, od belokranjske do koroške meje. Če bo to hitra cesta ali 
celo avtocesta, smo lahko prepričani, da bo to najhitrejši kanal za 
države nekdanje Jugoslavije za pot proti severu. Ob predpostavki, 
da bo šel razvoj v teh državah v smeri, kot si vsi želimo, nas ne 
sme v desetih do petnajstih letih, potem ko bo ta cesta zgrajena, 
presenetiti, da bodo tukaj dnevni oziroma sezonski zastoji.«

Če imamo česa v Sloveniji zelo veliko, je to 
cest. Rodovitnih tal je bistveno manj. Iz vidi-
ka policentričnega razvoja države bi morali 
krepiti središča, kot so Celje, Velenje, Slovenj 
Gradec, Maribor. Zanimivo, da se v kontekstu 
povezanosti Slovenj Gradca Maribora sploh 
ne omenja. Koliko se bo z novo hitro cesto 
zares povečala dostopnost do Ljubljane? Po-
večala se bo dostopnost do Trojan. Na drugi 
strani že zdaj vsako jutro dosegamo prometni 
kolaps. Nova cesta bi pomenila novih nekaj 
sto ali nekaj tisoč vozil na dan, kar pomeni, 
da bo zastoj od Krtine do Lukovice vsako jutro 
samo še bolj neznosen. Zavedati se moramo, 
da gradnja cest ni stvar ne gradbene ne samo 
prometne stroke. Je stvar prostorskega na-
črtovanja in hkrati tudi kmetijske in finanč-
ne politike. Ob tem je treba poudariti, da se 
prometne dostopnosti ne dosega samo z na-
črtovanjem prometnic oziroma cest, temveč 
z zelo ustreznim prostorskim načrtovanjem, 
a tudi z razmestitvijo dejavnikov, kot so de-
lovna mesta, proizvodni obrati … Če zadevo 
postavimo v nekoliko širši kontekst, lahko 
torej vidimo, da je obstoječa trasa absolutno 
neprimerna, hkrati je po mojem osebnem 
prepričanju koalicije za trajnostno prometno 
politiko prometnica predimenzionirana.

Torej bi za povezavo Slovenj Gradca z 
obstoječim avtocestnim križem zadoščala 
dobro pretočna dvopasovnica?

Zagotovo. Predviden povprečen letni dnev-
ni promet na odseku od Velenja do Slovenj 
Gradca, nikakor ne dosega povprečja, ki bi 
upravičilo gradnjo hitre ceste. To nikakor 
ne spremeni dejstva, da je treba Korošcem 
zagotoviti prometno povezavo in predvsem 
prometno dostopnost. Ne samo boljše cestne 
povezave, tudi dostopnost z javnim prevo-

zom. Ne bi smel biti greh dolgoročno govoriti 
tudi o novi železniški povezavi. To si ta regija 
zagotovo zasluži. Tako kot vse ostale. Vendar 
bi bilo regijo smiselno povezati s Celjem, ni-
kakor ne z Ljubljano. Kolikor vem, si tudi v 
prestolnici ne želijo novih nekaj tisoč dnevnih 
migrantov. To ob obstoječi infrastrukturi zni-
žuje prometno dostopnost Ljubljane, a tudi 
kakovost življenja v mestu, povečuje se pritisk 
mirujočega prometa na obstoječ prostor. Tega 
si v resnici ne ljubljanska občina ne Dars ne 
želita tako močno kot posamezniki, ki v tem 
vidijo priložnost za lastno promocijo in poli-
tični kapital za prihodnost.

Mislite pri tem na koroško mladinsko 
iniciativo?

Da. Iniciativa si paradoksalno želi naveza-
nost na Ljubljano, ne zanima pa je poveza-

nost z Dravogradom in mejo, čeprav vemo, 
da veliko ljudi hodi dnevno na delo v Avstrijo. 
Pozablja na prometno povezanost, ki bi bila 
veliko bolj smotrna. Ob tem se povsem po-
zablja na vzpostavitev kakovostnega javnega 
prevoza. Tretja razvojna os je bila v strategi-
ji prostorskega razvoja res razvojna, vendar 
ne toliko os. Govorilo se je o informacijskem 
kanalu in nikakor ne o odvisnosti Koroške 
in Šaleške od Ljubljane, če govorimo o se-
vernem kraku. To smo pozabili. Imamo nek 
stampedo, kjer se zdi, da vsi trobijo eno. A 
ni res. Treba bi se bilo vprašati, koliko cesta 
res pomeni »razvoj«. Roko na srce, avtoceste 
in hitre ceste so pomenile razvoj nekje od 
30. do 70. let 20. stoletja. Zadnja desetletja 
avtocestna dostopnost ni več glavni dejavnik 
selitve kapitala in delovnih mest, ampak so 
to poceni delovna sila in davčne ter druge 
olajšave. Ni nezanemarljiv niti podatek o stro-
ških gradnje. Na eni strani država ne najde 
nekaj sto tisoč evrov za zagonska podjetja, 

za razvojne inkubatorje, tehnološke preboje 
majhnih fleksibilnih podjetij, po drugi strani 
s strašno lahkotnostjo govorimo o milijardi in 
pol za cesto, pri tem mislim na celotno os, ki 
je v resnici v razvojnem kontekstu preživeta 
infrastruktura. Ob tem še enkrat opozarjam, 
da nihče tem regijam ne odreka kakovostne 
cestne povezave.

In gospodarstvo? Dobre prometnice in 
prometna dostopnost so vendarle ključne 
za gospodarski razvoj.

Nekaj časa se je izpostavljalo predvsem Go-
renje, za katerega naj bi ta cesta pomenila edi-
no možnost razvoja in celo obstoja. Če se ne 
motim, se uprava seli v Ljubljano. Res je, da 
naj bi se v Velenju povečal proizvodni sektor, 
ampak v Valjevu, kjer je tudi tovarna Gorenja, 
ni avtoceste. Kar se proizvodnje tiče, je vpra-

šanje, ali ni bolj kakovostna železniška pove-
zava, saj gre na cesti lahko vselej kaj narobe. 
Cesto uporabljamo vsi, hkrati je veliko bolj 
odvisna od vremenskih razmer. Proizvodnja 
dnevno potrebuje hitro dostavo. Ta na cesti 
malo trpi. Na tirih se to ne dogaja. Če poeno-
stavim, nima vsak svojega vlaka in ve se, kdaj 
pelje potniški in kdaj tovorni vlak. Če k temu 
prištejemo še finančni vidik, kot je za tretjo 
razvojno os zastavljen danes, potem sploh ni 
potrebe za resno razpravo. Ampak bojim se, 
da v Sloveniji pri teh velikih infrastrukturnih 
projektih – to nam kaže praksa zadnjih 20 
let – zelo hitro postanemo ujetniki velikih oči 
in strašne lakote, a tudi nečistih namenov. 
Napake se pokažejo po desetletju in po bitki 
smo lahko vsi generali. Ni pa nikogar, ki bi 
ustavil stampedo, dokler je še čas. In za tretjo 
razvojno os je še čas.

Kaj pa razvoj železniškega prometa?
Investicije v železnice se v zadnjih letih ven-

darle povečujejo, v večini v tovorni promet. 
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»Ko se nam ob prazni-
kih zgodi kolaps 

na primorski 
avtocesti, smo 
vsi začudeni in 

nejevoljni. Če 
bi šli vsi jutri 

zjutraj na 
morje, je 

ni ceste, 
ki bi to 
zdrža-

la.«

»Vprašanje je, če vsi, ki si prometno infrastrukturo želijo, imajo 
pred sabo res razvojne načrte ali so samo oči lačne velikih 
investicij in parcialnih zaslužkov.«

»Narobe je, kadar občine uvajajo javni prevoz in ga nato 
po dveh letih ukinejo, ker se ni splačal. Javni prevoz ni 
narejen, da se splača, če bi bil, bi ga zasebni sektor že 
zdavnaj spravil pod sebe.«

»Povsem logično je, da bo nekdo 
s Pohorja svojo dnevno pot proti 
Ljubljani začel z avtom. Dovolj kmalu 
bi ga bilo treba prestreči in usmeriti na 

kakovosten javni promet. Nenazadnje se 
to že dogaja. Tudi po Savinjski dolini so 

marsikje že točke, kjer se vozači pobirajo 
in skupaj nadaljujejo pot.«

»Ko se nam ob prazni-
kih zgodi kolaps 

na primorski 
avtocesti, smo 
vsi začudeni in 

nejevoljni. Če 
bi šli vsi jutri 

zjutraj na 
morje, je 

ni ceste, 
ki bi to 
zdrža-

la.«

»Povsem logično je, da bo nekdo 
s Pohorja svojo dnevno pot proti 
Ljubljani začel z avtom. Dovolj kmalu 
bi ga bilo treba prestreči in usmeriti na 

kakovosten javni promet. Nenazadnje se 
to že dogaja. Tudi po Savinjski dolini so 

marsikje že točke, kjer se vozači pobirajo 
in skupaj nadaljujejo pot.«

Pohvaliti gre nakup potniških kompozicij, kar 
bo kmalu vidno na tirih. Žal se na drugem 
tiru dogaja, kar se dogaja, a vendar upam, 
da bo sedaj steklo. Ampak Slovenija nujno 
potrebuje »master plan« za železnice, tako 
kot je v 90. letih pripravila nacionalni program 
za gradnjo avtocest. Leta 1970 nismo imeli 
nobenega kilometra avtoceste, imeli pa smo 
približno tisoč kilometrov železniških prog. 
Danes imamo skoraj enako dolžino železni-
ških prog in približno šeststo kilometrov av-
tocest. Čas je, da naslednjih 30 let intenzivno 
vlagamo v železnice. Tako v razvoj tovornega 
kot potniškega prometa. Za povezovanje slo-
venskih regij je treba začeti razmišljati tudi o 
železnicah. Ljudem je treba železnico ponov-
no odkriti. Ne samo šolarjem, študentom in 
skupinam odraslih, ki se iz različnih vzrokov 
ne morejo voziti z avtom.

Javni promet, kot ga imamo danes, vsaj 
kar se časovne komponente tiče, ni konku-
renčen osebnemu.

Seveda ni. In zato ljudem ne moremo za-
meriti, da se vozijo pretežno z avtomobili. 
Javni potniški promet v majhnih mestih, kot 
so slovenska, ne bo nikoli hitrejši od osebnega 
avtomobila, razen če bi bila središča zaprta. 
Ampak že primerljiv čas – z avtom na primer 
30, z javnim prevozom 37 minut – je dovolj, 
da se tehtnica nagne na stran javnega prevoza, 
saj ta predstavlja bistveno manjši stres, manjšo 
porabo energije, boljšo prometno varnost, ne-
nazadnje bolje izkoriščen čas. Sanjariti o tem, 
da bomo lahko z javnim prometom prišli hitreje 
v slovenska mesta, bi bilo utopično. A danes ni 
težko izbrati. Ne samo da je javni promet po-
časnejši, marsikje ga sploh ni. Ali je frekvenca 
zelo slaba. Med Ljubljano in Celjem, prvim in 
tretjim mestom v državi, pelje dnevno deset 
avtobusov. To je absolutno premalo. Vozne rede 
bi bilo treba okrepiti in cene prilagoditi. Tu je 
treba priznati, da država ne spi. Znižala je cene 
študentom, zdaj naj bi jih tudi upokojencem. To 
je korak v pravo smer.

Za konkurenčnejši javni promet bi bilo 
verjetno smiselno urediti več tako imeno-
vanih rumenih pasov?

Absolutno. Ko so te pasove pred leti uvedli 
v Ljubljani, so konvencionalni prometni stro-
kovnjaki trdili, da se bo promet sesul. A se ni. 
Je pa res, da se konkurenčnost javnega prevo-
za povečuje sorazmerno z dolžino rumenih 
pasov. Vsako leto bi bilo te smiselno postopno 
podaljševati. Za zdaj to urejajo občine, a bi 
morala pobudo za to prevzeti država. Občine 
se zadnja leta trudijo tudi s pomočjo evrop-
skih projektov in evropskega denarja, vendar 
pravega medregionalnega in medobčinskega 
povezovanja tako ne moremo doseči.

Veliko slovenskih občin je v zadnjih ne-
kaj letih pripravilo in sprejelo prometne 
strategije, premika se predvsem na podro-
čju kolesarskih poti in povezav. Je to dovolj?

Glavnih prometnih težav s tem ne rešujemo. 
Z vsem spoštovanjem do občin in občinskih 
uprav, ki se tega lotevajo, ki niso obupale in 
so šle po evropski denar. Vendar je to z vidi-
ka celostne državne prometne politike bolj 
kot ne kozmetika. Ti projekti ne prispevajo 
k bistvenemu zmanjšanju izpustov, tudi ne 

prometnega dela. Se pa povečuje kakovost bi-
vanja v mestih in prav je tako. Za velike težave 
je treba prijeti bika za roge in tu mora priti na-
proti država. Trenutno se še malo obotavlja.

Mestna občina Celje je po dolgih letih vzpo-
stavila javni potniški promet, ampak poveza-
va z Velenjem na primer ostaja enako slaba.

Vzpostavitev javnega potniškega prometa je v 
Celju zagotovo pohvalna. Ampak težava ostaja 
medobčinska povezava. S kakovostnim javnim 
potniškim prometom je treba povezati večja, 
srednja in manjša regionalna središča. Najve-

data. Preprosto zato, ker to rešuje eno ključ-
nih okoljskih zavez Slovenije na mednarodni 
ravni. Absolutno je treba prevetriti inštrumente 
prometnega načrtovanja in vse konvencional-
ne pristope, ki temeljijo zgolj na avtomobilski 
dostopnosti usmeriti v okvir trajne mobilnosti. 
Predolgo smo razvoj mobilnosti enačili z razvo-
jem cest. Obstoječ fond infrastrukture je treba 
bolj učinkovito izkoristiti. Namesto da gradimo 
novo infrastrukturo, se moramo vprašati, kako 
lahko bolj učinkovito izkoristimo obstoječo. Ob 
vseh teh zavezah je treba nujno najti sistemsko 

čja napaka pri vzpostavitvi javnega prometa, ki 
ga vzpostavijo lokalne skupnosti, je, da ga po 
dveh letih ukinejo, ker so avtobusi prazni. Tudi 
cest, ki jih zgradimo in so prazne, ne zapremo, 
čeprav so drage za vzdrževanje. To je stvar, ki 
traja leta in leta. Vzgojiti moramo generacije. 
Danes je v Sloveniji 540 avtomobilov na tisoč 
prebivalcev. To se ni zgodilo čez noč. Leta 1990 
so bile te številke bistveno manjše in desetletje 
pred tem še manjše. 40 let smo se motorizirali 
in danes imamo, kar pač imamo.

Kaj je torej treba narediti, da bomo lahko 
v Sloveniji vzpostavili soliden javni potni-
ški promet?

Na nacionalni ravni je treba sprejeti sklep, da 
bomo v vse prometne segmente vpeljali trajno-
stno mobilnost. V strategiji razvoja prometa do 
leta 2030 imamo ločena poglavja o cestnem, 
železniškem prometu in na koncu je trajnostna 
mobilnost. Narobe. Trajnostna mobilnost mora 
biti sestavni del vseh prometnih sistemov. Traj-
nostne vidike je treba integrirati v čisto vsak pro-
metni ukrep, ki obstaja. In teh je ogromno. To 

mora biti nacionalna plebi-
scitarna odločitev, 

ki zavezuje 
vse politike 

ne glede 
na bar-
vo in 
t r a -
janje 
man-

fi nanciranje. Pri vsem tem bi se morali osredo-
točiti predvsem na reševanje dnevne mobilnosti 
in ne na prometne zastoje v konici turistične 
sezone. Najdite mi državo, kjer zastojev v višku 
turistične sezone ni. Če Slovenija misli, da bo 
to reševala s pet- ali šestpasovnicami, potem je 
padla z Marsa. Za to ni potrebe. Naša naloga je 
da rešimo dnevne migracije. Kje piše, da mo-
ramo v jutranji konici vsi na cesto? Veliko bi se 
dalo postoriti s prilagodljivim delovnim časom, 
seveda tam, kjer se to da. Tu ne govorim o šolah 
in proizvodnjah. Ampak danes se marsikate-
ra podjetja že odločajo, da svojim zaposlenim 
omogočajo dva dni dela na domu ali delovni 
čas premaknejo za kakšno uro. Pri vsem tem je 
treba biti potrpežljiv, vendar odločen.

Ste Ljubljančan, preseljen v Savinjsko do-
lino, ki se na delo vozi v prestolnico. Katero 
prevozno sredstvo najpogosteje uporabljate?

Sem eden tistih, ki pogosto čaka v jutranjih 
zastojih. Moj način potovanja je prednostno z 
avtom, res pa je, da me boste srečali tudi na av-
tobusu Ljubljana–Celje, če se le da. Avto sem 
dal predelati na plin, tako da so izpusti nekoliko 
manjši. Ne vozim se v center Ljubljane, ampak 
parkiram na obrobju, po Ljubljani se večinoma 
vozim s kolesom. Pogosto uporabljam tudi sis-
tem P + R, parkiraj in se odpelji z javnim prevo-
zom. Sicer sem imel možnost parkiranja v bližini 
fakultete, a sem se temu zavestno odpovedal. Ker 
preprosto ne moreš učiti študentov, da ne smeš 
z avtom v središče mest, hkrati pa je tvoj avto 
parkiran prav tam. Foto: GrupA
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Boljša zdravstvena 
oskrba

Občina Šmartno ob Paki je lani opozarjala na težave v 
tamkajšnji zdravstveni postaji, na pomanjkanje in menja-
vanje zdravnikov. Župan je vesel, da je zdravstvena oskrba 
občanov zdaj boljša.

V Zdravstveni postaji Šmartno ob Paki bolnike med drugim 
sprejema zdravnica, ki je opravila strokovni izpit in je tam zdaj 
redno zaposlena. Konec leta bo strokovni izpit opravljal še en 
specializant družinske medicine, ki bo v zdravstveni postaji 
zaposlen za štiri ure. Za zdravje najmlajših skrbijo dva ali trije 
pediatri, ki se pri delu izmenjujejo. »Glede na težave, ki jih imajo 
pri dostopu do zdravnikov drugod, smo zdaj pri nas z razmerami 
zadovoljni. Najbrž se bodo še izboljšale,« je dejal župan Janko 
Kopušar. Dodal je, da bodo staro pediatrično ambulanto preure-
dili in bo po obnovi služila ambulanti za družinskega zdravnika.

TS

Prvič protokolarno vino
Občina se trudi za razvoj turizma. Pestro je predvsem do-

gajanje ob martinovem. Uvod vanj je bila trgatev potomke 
stare trte z mariborskega Lenta 9. oktobra.

Prvo leto so grozdje pojedli, drugo leto so iz njega naredili sok 
in ga podarili vrtcu. Člani domačega vinogradniškega društva, ki 
imajo v svojih vinogradih še približno 15 trsov potomke modre 
kavčine, so letos dali idejo, da bi grozde stisnili v vino. »Ves pri-
delek smo združili, vino bomo ustekleničili, izdelali primerno 
embalažo in ga uporabili za protokolarna darila,« je povedal župan 
Janko Kopušar. »Turizem vidimo kot lepo priložnost in že občuti-
mo prve rezultate vlaganja v to dejavnost,« je dodal. To soboto bo 
v Šmartnem ob Paki tudi prireditev z naslovom Vesela Martinova 
sobota. Ta bo združila pohod po Martinovi poti, Martinovo likovno 
kolonijo, kmečko tržnico, krst vina in še nekaj zanimiv vsebin.

TS

Ob prazniku občine z županom Jankom Kopušarjem

»Dela je veliko, denarja premalo«

Župan Občine Šmartno ob Paki Janko Kopušar je med načrti izpostavil 
delno obnovo občinskih prostorov in ureditev večnamenske sejne sobe. 
Občinska uprava pripravlja tudi dokumentacijo za druge naložbe. Pri ne-
katerih večjih načrtih je odvisna predvsem od dobre volje države. »Čutimo 
določeno negotovost. A tega, da ne bi imeli česa početi, se ne bojimo. Dela 
je vedno veliko, denarja premalo.«

Občina Šmartno ob Paki, ki v proračunu razpolaga 
s približno dva milijona evri in pol, je za prihodnje 
leto z državo načrtovala obnovo ene od pomembnej-
ših regionalnih cest. Država je ob pripravi proračuna 
projekt črtala s prednostnega seznama. Zato v občini, 
kjer obdobje od zadnjega občinskega praznika opi-
šejo kot delovno, ne skrivajo slabe volje. Nekaj težav 
je tudi z načrtovanjem prizidka vrtca. Da bi projekt 
dobil zeleno luč Direkcije RS za vode in posledično 
gradbeno dovoljenje, ga bo občina najverjetneje mo-
rala dopolniti.

TINA STRMČNIK

Župan Janko Kopušar pravi, 
da je Občina Šmartno ob Paki 
od lanskega novembra izpelja-
la vse načrtovane večje načrte. 
Poskrbela je za obnovo ali gra-
dnjo nekaterih odsekov cest 
v Rečici ob Paki, Skornem, 
Gavcah ter v Malem Vrhu in 
Gavcah zgradila kanalizaci-
jo. V Skornem je umirila tudi 
enega od plazov. Pod okriljem 
projekta Lokalne akcijske 
skupine je zgradila sanitarni 
objekt ob mladinskem centru. 
Nova pridobitev namenu že 
služi ob prireditvah, prav bo 

prišla tudi, če bosta kdaj ob 
mladinskem centru postaja-
lišče za avtodome in kamp. 
Gradnja prizidka vrtca bo na 
vrsto najbrž prišla nekoliko 
kasneje, kot je bilo načrtova-
no, saj pristojna direkcija od 
občine pri načrtovanju zah-
teva upoštevanje nekaterih 
dodatnih pogojev.

Kako boste pri načrtova-
nju prizidka vrtca skušali 
zadostiti zahtevam Direk-
cije RS za vode?

Na območju je sicer res 
možno razlitje vode, ven-

dar le minimalno. Verjetno 
bomo morali pločnik in 
dovozno cesto dvigniti za 
približno 10 do 15 centime-
trov. Dali smo predloge, ki 
jih bo pretresla še stroka. 
Že zdaj je vrtec nad terenom 
dvignjen približno meter in 
pol. V tem trenutku imamo 
v vrtcu sicer dovolj prostora. 
Vendar dva oddelka deluje-
ta v šoli. Zato je naša želja, 
da bi vseh osem oddelkov 
združili pod eno streho ter 
sprostili prostor, ki ga za 
svoje delo potrebuje šola.

Maja, le približno pet me-
secev nazaj, ste še imeli za-
gotovilo države za ureditev 
regionalne ceste od nekda-
njega podjetja Vino do pre-
hoda čez železniško progo. 
Zdaj je država ta projekt 
umaknila iz proračuna za 
prihodnje leto.

Nad tem sem razočaran, 
saj bi ob ureditvi odseka 
te ceste lahko poskrbeli za 
precej pločnikov in javno 
pot proti osnovni šoli. Glede 
na sofinancerski sporazum 
smo za naložbo zagotovili 

približno 400 tisoč evrov. 
Upam, da se bo vendarle kaj 
še spremenilo. Ob denarju, 
ki ga imamo na voljo, je ne-
mogoče, da bi lahko tako ve-
like vsote denarja zagotovili, 
kadarkoli bi se državi tako 
zdelo. Potreb je preveč, de-
narja premalo. Direkcija za 
infrastrukturo nas je lani 
obvestila, da bo letos prepla-
stila cesto od Paške vasi do 
Gorenja. Ob tem bi svoj del 
nalog morala opraviti obči-
na. Zdaj je projekt izpadel in 
spet je nastala težava, kako 
oblikovati proračun in slediti 
željam, ki jih imamo.

Kaj se dogaja na območju, 
kjer je predvidena gradnja 
tretje razvojne osi? Se prebi-
valci zanimajo, da bi si biva-
lišča uredili drugje? Imate 
zemlje dovolj?

Pristojni se z »rušenci« 
pogovarjajo glede odkupa 
stavb. Dva »rušenca« pri 
tem postopku ne želita so-
delovati. Civilna iniciativa je 
sicer še vedno dejavna, na-
zadnje je imela shod v Bra-
slovčah. Nekateri občani že 
imajo nadomestna zemljišča 
za gradnjo hiš, drugi jih še 
iščejo. Nepozidanih stavb-
nih zemljišč v zasebni lasti 
je v občini dovolj. Zagotovo 
pa bo prav takšna, kjer zdaj 
živijo ljudje, težko najti. 
Vsakemu, ki pride v občino, 
damo informacije o tem, kje 
je gradnja dovoljena in kje 
ne. Spremembe namemb-
nosti kmetijskih zemljišč v 
stavbna pa kmalu ne priča-
kujemo.

Foto: GrupA

Kdo so občinski nagrajenci?
Občina Šmartno ob Paki bo letos ob občinskem prazniku podelila en grb, eno plaketo 

in več županovih priznanj. Slavnostna prireditev bo v ponedeljek, 11. novembra, ob 18. 
uri v tamkajšnjem kulturnem domu.

Grb Občine Šmartno ob Paki bo prejelo Avto-moto društvo – Društvo ljudske tehnike 
Šmartno ob Paki, ki letos praznuje 70 let, in sicer za dolgoletno delo in ohranjanje tehnične 
zgodovine kraja. Plaketo Občine Šmartno ob Paki bo prejel Miran Dobravc za viden prispevek 
pri razvoju in delovanju občine na različnih področjih. Županovo priznanje bodo prejeli Polona 
Boruta za vrhunske dosežke na področju sodobnega plesa, podjetje Dezziv za pripomoček, 
ki invalidom omogoča samostojno gibanje po stopnicah, in nogometni kamp Martinko, ki 
ga že nekaj let zapovrstjo organizira Športno društvo Šmartno ob Paki. Županovo priznanje 
za mlade bo prejela zlata maturantka Mojca Rozman.
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Društvo, predano ohranjanju tehnične dediščine

Navdušenje pomembnejše kot 
»rezervni« deli

Šmarčani, kar se tiče sledenja tehniki, niso kar 
tako. Že leta 1920 so se naokrog prevažali v avtobusu 
z lesenimi kolesi. Po maši so nekoč v zrak spuščali 
rakete. Še preden se je dalo dron kupiti v trgovini, so 
izdelali kar svojega. Znanje in predvsem navdušenje 
sta tisti lastnosti, po zaslugi katerih lahko še tako 
stari »kripi« vrnejo nekdanji sijaj. Člane Avto-moto 
društva – Društva ljudske tehnike Šmartno ob Paki 
danes namreč druži predvsem ljubezen do tehnične 
dediščine in ohranjanja starodobnih vozil. »Ni po-
membno, ali gre za avtomobile, motorje ali kamione, 
le da imajo prevozna sredstva kolesa,« so povedali. 
In nam ob tem razkazali muzej tehnične kulture po 
drugi svetovni vojni, ki so ga uredili letos poleti.

TINA STRMČNIK

Zanesenjaki so leta 1947 
ustanovili Avto-moto društvo 
Šmartno ob Paki in leta 1956 
še Društvo ljudske tehnike. 
Organizacija danes nosi kar 
obe imeni, pod njeno stre-
ho so v preteklosti delovale 
tudi različne sekcije. Njeno 
temeljno poslanstvo ostaja 
ohranjanje tehnične kulture. 
Še posebej so v društvu pre-
dani ohranjanju starodobnih 
motornih vozil. In tukaj brez 
prvinskega navdušenja in 
zbiranja idej ne gre, je pove-
dala članica Jerneja Žagar. 

»Velikokrat se zgodi, da niti 
ne poznamo znamke vozila. 
Da ga lahko obnovimo, se 
lotimo raziskovanja. Vozila 
nato začnejo sama pripove-
dovati zgodbo. Pomembno 
je tudi povezovanje med lju-
dmi, ki imajo radi starodob-
nike. Tako se dokopljemo do 
tipa jeklenega konjička in ga 
obnovimo v skladu s smer-
nicami. Naš cilj je, da bi ga 
obnovili v približno prvotno 
stanje, torej da bi bilo čim 
bolj podobno kot takrat, ko 
je prišlo iz tovarne.«

Zakladi iz omare

Ko je Jerneja Žagar pred 
leti v društvu prevzela vlogo 
tajnice, je pogledala, kaj se 
skriva v omarah. Odkrila je 
zbirko starih fotoaparatov in 
tudi množico fotografij, ki je 
nastala po zaslugi močne fo-
tografske sekcije. Ta je med 
drugim fotografirala tudi av-
tobus z lesenimi kolesi, ki je 
že leta 1920 vozil po kraju.

O delu modelarske sekcije 
med drugim pričajo njihov 
največji izdelek – maketa leta-
la, njihov zadnji izdelek – dron 
ter številni modelarski načrti. 
Nekoč je bila zelo dejavna tudi 
raketarska sekcija. Člani so ra-
kete v zrak spuščali v nedeljo 
po maši. Zato so ljudje, ki jih 
lahko vidimo na ohranjenih fo-
tografijah, »mašno« opravljeni. 
Kakšen polet se jim je občasno 
tudi malce ponesrečil in pov-
zročil luknjo na kateri od lokal-
nih cest. Do večje katastrofe, 
ko so mešali gorivo, na srečo 
ni prišlo. Čeprav je članom 
sekcije dobesedno zastal dih, 
ko je mimo prišel domačin z 
žarečo cigareto v ustih. Če ga 
ne bi pravočasno pospremili iz 
prostora, bi imelo Šmartno ob 

Paki danes verjetno drugačno 
obliko, je pojasnila sogovor-
nica.

Ohranjene fotografije priča-
jo še o zlatih letih avto-moto 
športa, ko so navdušenci lepe 
rezultate dosegali v karting 
sekciji. Najbolj uspešni so bili 
vozniki motorjev s prikolico. 
V nekem obdobju so osvojili 
tretje mesto v nekdanji Jugo-
slaviji. Pod okriljem društva 
so delovali še radioamaterji 
in kino sekcija. Še danes so 
dejavni starodobni kolesarji. 
V kraju so še posebej ponosni 
tudi na to, da so med deveti-
mi kraji v državi, ki nosijo ime 
Šmartno, edini, ki imajo žele-
znico. Leta 2005 so tja na po-
budo Marjana Piliha in ostalih 
zanesenjakov pripeljali parno 
lokomotivo, ki nosi ime Go-
spodična. Ta restavrirana itali-
janska lepotica je zdaj razsta-
vljena na železniški postaji.

Zanimivo srečališče 
v kraju
Pred društvenimi prostori 

je bila nekoč »rampa«, kamor 
so ljudje vozili svoja vozila, 
domači mojstri so jih tam po-
pravljali ali prali. Prostor je 
bil tudi nekakšno družabno 

srečališče. Društvo je imelo 
tam delavnice, ki jih je dajalo 
v najem različnim obrtnikom 
– od čevljarja do avtomehani-
ka. V nekem obdobju je tam 
gostovala majhna trgovina, 
dokler niso svojih potez po-
vlekli veliki trgovci. Več kot 
desetletje je v prostorih de-
lovala tudi avtošola. »Prej bi 
končal, če bi povedal, kaj se 
tukaj ni dogajalo,« je dejal 
predsednik društva Danilo 
Arčan. Dodal je, da je sicer 
društvo dragocen vir prihod-
ka, ki ga je prejemalo, zahva-
ljujoč oddajanju prostorov v 
najem, izgubilo v času de-
nacionalizacije. A je pokojni 
član Marjan Pilih uspel ohra-
niti vsaj tretjino nekdanje 
društvene stavbe. Društvo v 
spomin nanj vsako leto pri-
pravlja Pilihov memorial.

Odložili in pozabili
Gradivo, ki mlade generacije 

opominja na razvoj tehnične 
kulture v kraju po letu 1945, 
so člani najprej predstavili 
na razstavi ob 70-letnici dru-
štva. Danes je na ogled v po-
sebnem muzeju v društvenih 
prostorih. Za to, da si lahko 
ogledamo zanimive drobce 

preteklosti, je zaslužna tudi 
pozabljivost. Člani so različne 
dokumente namreč odložili v 
arhiv, nato so nanje pozabi-
li. Tako so med kupi papirja 
med drugim v miru počivali 
plakati iz leta 1956, ko je bilo 
ustanovljeno Društvo ljudske 
tehnike. Ročno izdelan plakat 
je na primer vabil, naj se ljudje 
pridružijo različnim sekcijam, 
drugi, natisnjen plakat jih je 
vabil na Avsenikov koncert. 
Mnogo stvari, ki so danes na 
ogled v muzeju, so prispevali 
člani društva.

Pri snovanju muzeja je med 
drugim pomagal in svetoval 
sodelavec Muzeja Velenje 
dr. Miran Aplinc, ki se pre-
cej ukvarja s tehniko. Mno-
go dobrih idej je dal tudi član 
društva dr. Emil Šterbenk. 
Čeprav je prostor velik le 
približno 45 kvadratnih me-
trov, odstira marsikatero za-
nimivost o razvoju tehnične 
dediščine. Zato ponos tajnice 
društva na končni izdelek ni-
kakor ni odveč. Vesela je, da 
je članom s skupnimi močmi 
uspelo ustvariti muzej, ki je 
privlačen tako za mlado kot 
starejšo generacijo.

Foto: GrupA

Predsednik društva Danilo Arčan: »Člani smo zbrani z vseh vetrov, od doktorja znanosti do ljubiteljev starodob-
nikov. Delimo svoje izkušnje. Fantje poznajo številne pomembne informacije. Skorajda ni vozila, ki ga ne bi uspeli 
usposobiti in ga približati njegovemu izvirnemu stanju.«

Jerneja Žagar in Danilo Arčan na vozilu, ki je sad ljudske ustvarjalnosti – gre 
za leseni avtomobil, ki ga je izdelal domačin iz Šmartnega ob Paki in se je 
z njim dolga leta vozil v »gorco«.

Jerneja Žagar, tajnica društva in tudi kustosinja muzeja, sicer pa učiteljica 
v šmarški osnovni šoli, s fonografom. Gre za Edisonov izum, ki deluje na 
navitje. Naprava iz leta 1890 še danes odlično igra šest melodij.

Pod okriljem društva so leta 1956 na sodišču registrirali Društvo ljudske tehnike. To je bilo nekakšen legalni 
»fuš«, ki je članom omogočal, da so za svoje izdelke iztržili denar. Del tega je bila tudi avtošola, ki je bila nosilec 
prihodka društva več kot desetletje.

Na približno 45 kvadratnih metrih vidimo veliko zanimivosti. Na levi strani 
je na primer motor, ki odkriva veliko stvari, ki so sicer skrite. Kdo ga je 
razrezal? Nihče. Takšen je prišel iz tovarne, da so lahko tečajniki pri pouku 
motoroznanstva spoznavali njegovo delovanje.



Novi TEDNIK št. 45   7.11.2019     COLOR CMYK stran 30

Ali menite, da v občini 
omenjeni prehod v turistič-
nem razvoju uspešno ure-
sničujete?

Zagotovo je bila za občino 
in njene prebivalce velik iz-
ziv sprememba razmišljanja 
iz preteklosti, ko je res večino 
stvari poganjala pivovarna. 
Ta se je v minulih desetih 
letih umaknila iz te vodilne 
vloge pri razvoju lokalne sku-
pnosti. Rešitev za nastali po-
ložaj sta bili gradnja Therma-
ne Laško in obnova Rimskih 
term, s čimer je Občina Laško 
postala ena pomembnejših 

turističnih destinacij v državi. 
To je bila naša razvojna prilo-
žnost in mislim, da smo jo v 
občini dobro izkoristili, pre-
jeli smo tudi kar nekaj laska-
vih turističnih nazivov. Vesel 
sem, da smo v tem prehodu 
prejadrali tudi viharne čase, 
stečaj in prisilno poravnavo 
glavnih turističnih ponudni-
kov, da smo dobili dobrega 
lastnika v Rimskih termah in 
še enega ponudnika, Aqua 
Romo v Rimskih Toplicah, 
da je Thermana v dobri kon-
diciji po prisilni poravnavi. 
Turizem se je že v veliki meri 

Franc Zdolšek, župan Občine Laško

»Prejadrali smo viharne čase, a 
izzivov je še veliko«

Franc Zdolšek verjame, da ima Občina Laško dobro perspektivo za turistični razvoj.

Turizem je strateška razvojna usmeritev Občine 
Laško, ki jo uresničuje v drugačnih okoliščinah kot 
pred leti, ko je bila Pivovarna Laško generator razvoja 
na tem področju, predvsem finančno. O tem, kako v 
novih časih občina snuje in uresničuje svoj turistični 
razvoj, smo se v prazničnem intervjuju pogovarjali z 
županom Občine Laško Francem Zdolškom.

ROBERT GORJANC

usidral v naš način življenja, 
o čemer priča tudi to, da se 
v Laškem pojavlja vedno več 
ponudnikov, ki svoje hiše, ki 
so po svoje tudi prevelike, 
preureja v turistične sobe.

Občina Laško je v skupini 
vodilnih turističnih občin 
po prihodkih iz turistične 
takse. Veliko je razmišljanj, 
tudi na sejah občinskega 
sveta jih slišimo, da bi bilo 
smiselno še večji delež od 
teh prihodkov nameniti za 
promocijo turizma, hkrati 
je večkrat mogoče slišati 
vaša stališča, da je vlaganje 
v osnovno infrastrukturo v 
občini tudi vlaganje v turi-
zem. Kako krmarite med 
tema poloma?

Glede na to, da se je v prete-
klem letu dvignila turistična 
taksa, so mogoče tudi malo 
velika pričakovanja glede vi-
šine denarja, ki po tej poti pri-
haja v občinski proračun. Pri-
hodek od povišane turistične 
takse znaša približno 380 ti-

soč evrov, a treba je vedeti, 
da v občini iz te vsote name-
njamo precejšen del denarja 
za financiranje turistične de-
javnosti, na primer javnega 
zavoda Stik Laško, torej tudi 
za promocijo turizma. Hkra-
ti iz občinskega proračuna 
namenjamo še veliko doda-
tnega denarja za turizem, v 
tem smislu tudi za infrastruk-
turo, kajti vse naložbe, ki so 
usmerjene v turizem, morajo 
služiti tudi prebivalcem in 
obratno. Delovanje čistilne 
naprave, urejenost spreha-
jalnih poti, parka … Vse to je 
enako pomembno za prebi-
valce in turiste. Hkrati iz pro-
računa občina financira tudi 
turistično udejstvovanje dru-
štev, vzdrževanje športnih in 
rekreativnih prizorišč, ki so 
tudi pomembna za razvoj 
turizma, financiramo priredi-
tve, na primer Pivo in cvetje, 
gradnjo turističnoinformacij-
skega centra (TIC) v Rimskih 
Toplicah in podobno.

Glede turistične infra-
strukture še to: od Pivo-
varne Laške ste dobili v 
nasledstvo dvorano Tri lili-
je, upravljate tudi kulturni 
center, obe stavbi bo treba 
energetsko obnoviti, kar bo 
spet finančni izziv za obči-
no.

Kulturni center je že ves 
čas na stroških občinskega 
proračuna, res pa je Pivovar-
na Laško določene prireditve 
sofinancirala, a v zadnjih le-
tih bistveno manj kot prej. 
Dvorano Tri lilije, ki smo jo 
kupili letos, moramo primer-
no obnoviti, da bo služila 
času in namenu. Obnova ne 
bo poceni, glede na to, da je 
ostrešje že precej dotrajano, 
dvorano želimo prilagoditi za 
čim več dejavnosti in priredi-
tev v vsakem času. Tudi glede 
na predloge turističnih ponu-
dnikov, predvsem Thermane 
Laško, želimo ustvariti čim 
boljše pogoje za prireditve.

Foto: SHERPA

Večina prejemnikov priznanj 
s področja turizma

Tudi letošnji prejemniki najvišjih občinskih priznanj v Laškem odražajo mo-
čan turistični razvojni pečat, ki ga doživljata mesto in občina v zadnjih letih. 
Med petimi prejemniki grbov so namreč kar trije s področja turizma. Občinska 
komisija je sicer prejela 11 predlogov. Priznanja bodo podelili nocoj ob 18. uri v 
Kulturnem centru Laško.

Najvišje občinsko priznanje, naziv častni občan, bo posmrtno prejel Edo Jelovšek za 
izjemen prispevek pri ohranjanju zgodovine Laškega. Bil je amaterski zgodovinar, kritik, 
novinar, iskalec in pisec zgodovinskih pričevanj o Laškem in širši okolici, zbiralec doku-
mentov o zgodovini kraja, avtor več knjig in biltenov.

Zlati grb bo prejelo Turistično društvo Laško, ki letos praznuje 130-letnico delovanja. 
Srebrni grb bodo prejeli predsednica uprave Thermane Mojca Leskovar, Društvo upoko-
jencev Laško in Smučarski klub Zlatorog Laško. Marko Pavčnik, kuharski »chef« in lastnik 
restavracije Pavus, bo prejel bronasti grb.

RG
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Mladi nikoli ne delajo majh-
nih korakov in majhnih stvari. 
Vse, kar storijo, je veliko. Veli-
ka dejanja, velike spremembe. 
Mladi imajo velike strahove in 
predvsem velika srca. V Šmo-
clu podpiramo njihove velike 
ideje, jim sledimo in jih, name-
sto, da bi jim pristrigli peruti, 
raje učimo leteti.

Društvo Šmocl ni zgolj mladin-
ski center, je organizacija, ki otro-
kom, mladostnikom in mladim 
po srcu kakovostno zapolnjuje 
prosti čas, hkrati nudi pomoč 
do izobrazbe in poklica v okviru 
neformalnih izobraževanj, razno-
vrstnih motivacijskih delavnic ter 
pridobivanje izkušenj na podro-
čju tako prostovoljstva kot prak-
tičnih vsebin. Ne sledimo samo 
eni viziji, naše poslanstvo je naj-
prej neformalno izobraziti mlade, 
jim nuditi pomoč pri izobrazbi ter 
podporo pri vstopu na trg dela. 
Najpomembneje je, da njihove 
ideje in talente pravilno predsta-
vimo lokalni skupnosti, brišemo 
stereotipe ter tako mlade kot lo-
kalno skupnost ozaveščamo in 
seznanjamo s široko paleto mla-
dinske politike in kulture s podro-

Šmocl z mladimi za mlade
čja celotne Evrope. Hkrati je naša 
vizija tudi nadaljevanje evropske 
prostovoljne službe (EVS), ki je 
dodatna kakovostna dopolni-
tev našega poslanstva, saj so 
mladim s to dejavnostjo omo-
gočeni brezplačno pridobivanje 
neformalnih znanj, delovnih iz-
kušenj in medkulturno učenje, 
kar je v popolni skladnosti z de-
lovanjem našega društva. Šmocl 
tako predstavlja vsako okončino 
mesta Laško. Smo ožilje, ki mesto 
napaja z organizacijo dogodkov 
za mlade, lokalno skupnost ter 

turistične obiskovalce, hkrati v 
okviru lokalnega medija, MMC 
TV Laško skrbimo, da so naši mla-
di oči, ušesa in možgani našega 
malega mesta ob Savinji. Naše 
društvo namreč ne čaka zgolj na 
priložnosti, da bi mlade zaposlili 
in jim pomagali na trg dela. Mi 
priložnosti za mlade ustvarjamo, 
mlade pa naučimo taktike, kako 
premagovati ovire v svetu odra-
slih. Naučimo jih, kako ohranjati 
mladost ter nikoli ne pozabiti 
njenih vrednot.

Špela Juhart, MMC TV Laško
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Med številnimi odmevni-
mi nastopi doma in v tujini 
je bilo letos v ospredju zlasti 
gostovanje na turističnem 
festivalu v Šanghaju. Takšna 
gostovanja so za turistično 
promocijo Laškega res po-
membna. »Povsod, kjer se 
pojavimo, smo tudi ambasa-
dorji, glasniki in hkrati pro-
motorji. Smo Laščani, kakor 
nas na raznih prireditvah 
opišejo z eno besedo,« je po-
vedal Marko Šantej iz Laške 
pihalne godbe.

V minulih letih so v dru-
štvu začeli vse bolj prepozna-
vati, da je treba iti v korak s 
časom, se prilagoditi smerni-
cam, tehnologiji in dostopno-
sti informacij. »Gostovanja v 
tujini vedno izkoristimo za 
to, da mestu in občini nekaj 
vrnemo. Nastopi so promo-
cijsko obarvani, poleg tega 
pa s seboj običajno peljemo 
kakšnega profesionalnega fo-
tografa ali snemalno ekipo. 
Če nas na primer na nastopu 
pred polno dvorano Zlatorog 
ali na festivalu Pivo in cvetje v 

živo vidi in sliši približno pet 
tisoč obiskovalcev, se lahko 
pohvalimo, da naši videi na 
spletu in socialnih omrežjih 
beležijo tudi več kot 100 tisoč 
ogledov,« je pojasnil Marko 
Šantej.

Ponosni na projekte
In na katere projekte so 

najbolj ponosni? Zagotovo 
na snemanje evrovizijske-
ga predstavitvenega videa o 
Sloveniji z Manuello v glavni 
vlogi. Objavljen je bil pred 
njenim evrovizijskim nasto-
pom leta 2016 in si ga je ogle-
dalo več milijonov gledalcev. 
Pomembno je bilo tudi go-
stovanje na enem največjih 
svetovnih festivalov vojaških 
in promenadnih orkestrov 
Spasskaya Tower 2016 v Mo-
skvi. »Tam nismo le nastopa-
li, temveč smo na stojnici na 
Rdečem trgu organizirali tudi 
predstavitve večjih turistič-
nih ponudnikov naše občine 
in Stika Laško.« Poleti tradici-
onalno gostujejo v pobrateni 
občini Novigrad in s kultur-

Laška pihalna godba na odmevnih gostovanjih

Ambasadorji, glasniki in promotorji
Pomemben pečat pri prepoznavnosti občine in me-

sta na področju turizma daje Kulturno društvo Laška 
pihalna godba z vsemi tremi sekcijami, godbo, orke-
strom in mažoretno skupino.

ROBERT GORJANC

no-zabavnim programom 
soustvarjajo Slovensko noč. 
So redni gostje občinskih pro-
slav, ki jih popestrijo z glas-
benimi in s plesnimi vložki. V 
sklopu božično-novoletnega 
koncerta vsako leto organi-
zirajo občinsko proslavo ob 
dnevu državnosti. Največja 
slovenska turistična priredi-
tev, festival Pivo in cvetje La-

Letošnji nastop v Šanghaju sodi med najbolj odmevne.

ško, prav tako ne mine brez 
njihovega sodelovanja.

»Ponos, pripadnost in zve-
stoba so vrednote, ki jih v 
društvu gojimo v vsaki iz-

med sekcij. Vsak član zna na 
pamet zapeti ›laško himno‹, 
pa četudi bi ga zbudili sredi 
noči. Smo društvo, ki letno 
opravi več kot 90 nastopov. 

In vsi imajo skupno točko: v 
srcu vedno nosimo Laško,« je 
v imenu Laške pihalne godbe 
sklenil Marko Šantej.

Foto: Rok Deželak
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V Zdravilišču Laško je bila 
namreč v začetku osemde-
setih let 19. stoletja zgrajena 
prva naprava za proizvodnjo 
elektrike na vodni pogon v Slo-
veniji in tako so kmalu po Edi-
sonovem odkritju žarnice (leta 
1879) te zasvetile tudi v zdravi-
liškem parku. A prva naprava v 
Laškem in manjše proizvodne 
enote, ki so nastajale drugod 
po Sloveniji, še niso pomenile 
pravega začetka elektrifi kacije.

To sta omogočila šele gra-
dnja večjih proizvodnih stavb 
in prenos električne energije 
na večje razdalje. Do tega je 
prišlo leta 1924, ko je podjetje 
Fala zgradilo 77 kilometrov 
dolg 80-kilovoltni (kV) dalj-
novod od hidroelektrarne 
Fala do razdelilne transfor-
matorske postaje v Laškem 
in naprej do Termoelektrar-
ne Trbovlje. To je bil v Slo-
veniji in takratni Jugoslaviji 

prvi prenosni daljnovod, kar 
je pomenilo tudi začetek ele-
ktroprenosne dejavnosti pri 
nas.

V Muzeju elektroprenosa 
Fala v Laškem letos tako za-
znamujejo dva pomembna 
jubileja, in sicer 95-letnico 
gradnje prvega prenosnega 
daljnovoda in transforma-
torske postaje v Sloveniji ter 
nekdanji Jugoslaviji in 15-le-
tnico ustanovitve muzeja.

O muzeju ne 
prav resno, nato 
presenečenje

»Ideja o zbiranju ekspo-
natov za predstavitev naše 
elektroprenosne dejavnosti 
je tlela že dolgo, ampak ne 
kot zamisel za muzej, tem-
več bolj za prikaz na stenah 
hodnikov naših poslovnih 
prostorov. Različne predme-
te s tega področja sem zbiral 

Bogata dediščina dosežkov elektri� kacije

V Muzeju elektroprenosa Fala – Laško
Večina ljudi, razen če niso predstavniki elek-

tro stroke, dijaki ali študenti s tega področja in 
podobno, najbrž bolj po naključju zaide v Muzej 
elektroprenosa Fala – Laško, ki se nahaja ob vsto-
pu v mesto, če prihajamo iz celjske smeri. To je 
glede na bogastvo, ki ga skriva ta muzej, zagotovo 
krivično. Pri tem ni naključje, da je takšen muzej 
prav v Laškem, kjer je pred približno stotimi leti v 
zvezi z elektriko prišlo do pomembnih zgodovin-
skih dogodkov.

ROBERT GORJANC
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IZOLIRAMO  
OD TEMELJEV  
DO STREHE
www.fragmat.si

Z vrhunskimi sistemi
toplotnih izolacij in 
hidroizolacij Fragmat
Sodobna gradnja zahteva, da objekte zaščitimo pred vlago, 
vdorom vode, pred mrazom in vročino. Širok nabor izdelkov iz 
našega proizvodnega program omogoča, da z njimi zadostimo 
potrebam po toplotni in hidro izolaciji ter izvedbi ploskovnega 
ogrevanja.

TRADICIJA KAKOVOST SKRB ZA OKOLJE PARTNERSTVO
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EEA Medved d.o.o.

Podšmihel 1c, 3270 Laško
Tel. št.: 03 733 89 70 / E-mail: info@eea.si / www.eea.si

Člani Laške pihalne god-
be in mažorete se bodo 
letošnjega leta najbolj 
spominjali po nastopih na 
Rdečem trgu v Moskvi. Bili 
so eden od petnajstih orke-
strov, ki je en večer igral 
pred večtisočglavo množi-
co, kar je bilo za Laščane 
nepozabno doživetje. A 
godbeniki se že pripravlja-
jo na tradicionalni novole-
tni koncert.

Od konca avgusta do za-
četka septembra so se laški 
godbeniki in mažorete mudi-
li v Moskvi, kjer so nastopili 
na velikem mednarodnem 
festivalu vojaških in prome-
nadnih orkestrov na svetu 
Spasskaya Tower. Slovenija 
je na tej prireditvi gostovala 
tretjič, Laška pihalna godba 
prvič. Letos je povabilo do-
bilo več slovenskih pihalnih 
godb, a edino Laščani so bili 
dovolj pogumni oziroma so 
imeli dovolj motivacije, da 
so povabilo sprejeli. Čeprav 
je bila Slovenija ena manjših 
držav, ni bila zato čisto nič 
manj opazna.

V Moskvi na Rdečem 
trgu pred sedemtisočglavo 
množico so imeli devet na-
stopov. »Nepredstavljivo je 
stati pred polnimi tribuna-
mi, pred prekrasno kuliso 
zgodovinskih stavb. Vzne-
mirjenje pred nastopom je 
stalno prisotno,« je bil nav-
dušen nad nastopom pod-
predsednik društva Marko 
Šantej po prihodu domov, 
kjer so jih v Laškem zvečer 
čakali starši in drugi goreči 
podporniki.

Laščani so posebej nav-
dušili s svojimi mažoretami. 
»Osnova festivala so vojaški 

orkestri, zato smo bili mi 
z mažoretami odlična po-
pestritev. Za njih je bilo to 
nekaj povsem novega, saj 
Rusi mažoret sploh nimajo. 
Mažorete so kot dodatek h 
godbam znane v Sloveniji, 
na Češkem in Slovaškem, če 
omenimo samo vzhodni del 
Evrope.«

Video z 
mažoretami 
potoval na 
Švedsko
Laške mažorete imajo za 

sabo številne uspehe, dr-
žavne in evropske. Posebno 
mesto v njihovi zgodovini 
nosi leto 2012, ko so z vr-
hunskim nastopom očarale 
občinstvo in sodnike, ki so 
jim dodelili naslov evrop-
skih podprvakinj. A v leto-
šnjem letu si bodo podob-
no kot godbeniki najbolj 
zapomnile ruski nastop in 
snemanje videospotov z 
različnimi domačimi in tu-
jimi zvednicami. Letošnje 
poletje so uniforme zame-
njale za elegantne obleke 
in maske ter z znano hr-
vaško pevko Ivano Banfi ć 
v Rimskih termah posnele 
malce drugačen videsopot. 
Še posebej ponosno so na-
vijale na letošnjem izboru 
za pesem Evrovizije. Sku-
paj z ManuEllo so namreč 
posnele videorazglednico, 
s katero se je slovenska 
predstavnica predstavila 
na Švedskem.

V Moskvi so se Laška pi-
halna godba in mažorete 
predstavile s šov progra-
mom, dolgim sedem minut. 
»Posebej za ta festival je bil 
napisan aranžma skladb. 

Godbeniki in mažorete se 
pripravljajo na novoletni koncert

V prvem delu nastopa smo 
predstavili slovensko glas-
bo, in sicer v venčku pesmi 
Alpskega kvinteta. Drugi del 
skladbe je bil Večerni zvon 
kot kratek ruski utrinek, 
kar je pri občinstvu sploh 
naletelo na izjemen odziv. 
Za zadnji del, kjer smo po-
sebej predstavili privlačnost 
mažoret, smo izbrali medna-
rodno skladbo Carnaval de 
Paris.«

Šantej je tudi poudaril, da 
so se vsi tisti, ki se z organi-
zacijo prireditev ukvarjajo, 
veliko naučili, kako organi-
zirati dobro prireditev. Pred 
godbeniki in mažoretami 
so zdaj priprave na tradici-
onalni novoletni koncert, ki 
bo 27. decembra. Zagotovo 
bodo postregli z novimi pe-
smimi, gosti in koreografi -
jami.

BGO
Foto: Rok Deželak

Knjiga »slikajočem pesniku« motiv 
več za ogled galerije v Rečici
Mladinska knjiga z monografskim delom o umetniku Mihi Malešu

Galerija Maleš v Zgornji Re-
čici, kjer so predstavljena li-
kovna dela znamenitega grafi-
ka in slikarja Mihe Maleša, je 
pomemben dejavnik kulturnega 
turizma v občini Laško. V spo-
min na očeta in da bi predsta-
vila njegovo bogato ustvarjal-
no zapuščino, jo je ustanovila 
umetnikova hči Travica Maleš 
Grešak. Obisk galerije bo v pri-
hodnjih dneh, ko bo pri Založbi 
Mladinska knjiga ob 30-letnici 
Maleševe smrti izšla obsežna 
knjiga o njem, še posebej aktu-
alen in zanimiv.

»Izdaja tako obsežne knjige o 
mojem očetu je velika stvar in mi 
zelo veliko pomeni. Še zlasti, ker je 
prvi likovni umetnik, ki ›nastopa‹ v 
zbirki Album,« je ob skorajšnjem 
izidu knjige Miha Maleš – slikajo-
či pesnik povedala Travica Maleš 
Grešak.

Knjiga bo izšla v okviru prestižne 
zbirke, v kateri so z biografskimi 
deli že bili predstavljeni Primož 
Trubar, Edvard Kocbek, Simon 
Gregorčič, Alma M. Karlin, Izidor 
Cankar in drugi. Avtorica dela o 
Mihi Malešu je umetnostna zgo-
dovinarka Breda Ilich Klančnik, 

ki je dolga leta delala v mariborski 
galeriji, njen prvi projekt v službi 
pa je bila prav priprava obsežne 
predstavitve Maleševih grafičnih 
del v Mariboru.

Pomagala z 
dokumentacijo
Ob izčrpnem življenjepisu je v 

knjigi predstavljen umetnikov opus 
v grafiki, slikarstvu in fotografiji. 
Poudarek je tudi na Maleševem jav-
nem delovanju v okviru založbe, ki 
jo je sam ustanovil, in revije Ume-
tnost, ki jo je izdajal v letih od 1936 
do 1945, sodelovanju s slovenskimi 

umetniki, literati, likovniki … Ob 
Bredi Ilich Klančnik so avtorji te-
kstov še Milček in Miklavž Komel, 
Metka Kraševec, Irena Mislej in še 
nekateri drugi.

»Pri nastajanju knjige sem poma-
gala, kolikor je bilo mogoče, doma 
imam še precej očetove dokumen-
tacije. Z avtorji smo pregledali pi-
sma, fotografije in vso ostalo za-
puščino. Za knjigo sem tudi sama 
napisala krajši članek o spominih 
na svojo mladost v Tivoliju in o 
spominski knjigi, ki je tudi pomem-
ben kulturni dokument obdobja, 
v katerem sem odraščala,« je svoj 

prispevek pri nastajanju knjige opi-
sala Travica Maleš Grešak. Nasta-
jajoča knjiga in sodelovanje naše 
sogovornice pri njej sta bili okoli-
ščini, ko so se spomini na očeta še 
posebej razživeli. Kot je še poveda-
la, je bil njen oče vse življenje zelo 
predan svojemu likovnemu delu.

Ko se razživijo spomini
»V spominu ga imam kot zelo 

izobraženega na tem področju, 
od njega sem se veliko naučila. 
Bili smo majhna družina, bila 
sem edini otrok. Zelo se mi je po-
svečal, mama je hodila v službo, 

Portret »slikajočega pesnika« v galeriji v Zgornji Rečici. Miha Maleš (1903–1987) sodi med tiste slovenske 
umetnike, ki so zapustili največje ustvarjalne opuse 20. stoletja. Za svoj grafični, slikarski in ilustracijski 
opus je umetnik leta 1977 prejel Prešernovo nagrado.

Travica Maleš Grešak in Marina Bezgovšek ob avtorjevem delu, razstavljenem v Galeriji Maleš 
v Zgornji Rečici

Travica Maleš Grešak z naslovnico knjige o svojem očetu, ki bo pri 
Mladinski knjigi izšla v prihodnjih dneh.

OVOS, Strojne instalacije
in ogrevalna tehnika, d. o. o.
Trobni Dol 37
3271 Šentrupert

Gsm: 041-329-265
E-pošta: ovos.pusnik@gmail.com

Podjetje  je zelo uspešno kovinsko-MONTING SK, d.o.o.,
predelovalno podjetje z več kot 20-letno tradicijo. 

Ukvarjamo se z sledečimi dejavnostmi:

ź Izdelava tehnološke opreme za proizvodnjo 
kamene in steklene izolacijske volne

ź Strojna obdelava obdelovancev do velikosti 
8×3m in teže do 16 ton

ź Razrez in preoblikovanje pločevine, vodni razez 
raznih materialov

ź Izdelava velikih in kompleksnih zvarjencev ter 
drugih konstrukcij

ź Neporušitvene kontrole zvarov, analiza kemične 
sestave materiala

ź Montaže, obnove in remonti razne tehnološke 
opreme

ź Razvoj in projektiranje

Vsem občanom in občankam  
čestitamo ob občinskem prazniku! 
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izvaja tudi protipoplavne 
ukrepe. Ti bodo predstavlja-
li nadgradnjo že izvedenih 
ukrepov pred leti, ko je na-
rasla Savinja na tako ime-
novani marijagraški kljuki 
povzročila največje poplave.

Občina Laško je že leta 
2001 sprejela lokacijski na-
črt in prostorsko umestila 
protipoplavne ukrepe od 
železniškega mostu v La-
škem z rešitvami marijagra-
škega ovinka in ukrepov na 
Savinji vse do Udmata. Del 
protipoplavnih ukrepov je 
država izvedla leta 2012 s 
prestavitvijo marijagraškega 
ovinka za 60 metrov. Tako je 
tok reke bolj ugoden za pre-
točnost v času nalivov, kar 
se odraža v znižanju visokih 
vod za 30 centimetrov.

»Na območju Marija 
Gradca država gradi nov 
protipoplavni zid, ki bo 
ščitil, da narasla Savinja ob 
večjih nalivih ne bo popla-
vila omenjene nove infra-
strukturne pridobitve. Zid 
bo dolg 250 metrov, opre-
mljen bo tudi s protipoplav-
nimi zagatnicami, stenami, 
ki bodo nameščene v pri-
meru stoletnih visokih vod 
in bodo ščitile to območje 
pred poplavami in omogo-
čale promet tudi v takšnih 
zahtevnih pogojih,« je še 
povedal Luka Picej.

Kot je še dejal naš sogo-
vornik, bo v sklopu novega 
podvoza zgrajeno tudi novo 
meteorno črpališče za visoke 
zaledne vode.

Skupna vrednost državnih 
investicij v obnovo železni-
ške in cestne infrastrukture 
znaša približno 290 milijo-
nov evrov.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA

Pogled z gradbišča na prvem mostu čez Lahomnico, na dela pri prenovi levega tira železniške proge Rimske 
Toplice– Laško

Gradbena dela na prvem mostu čez Lahomnico in pogled na Savinjo, čez katero bo zgrajen nov 110 metrov dolg 
most (približno na mestu, kjer je viden moder tovornjak na drugi strani Savinje, na cesti Laško–Rimske Toplice).

Nov podvoz pod železniško progo Laško–Rimske Toplice bo izboljšal pretočnost prometa na tem območju.

 … sedanji podvoz se bo z novo ureditvijo spremenil v podhod, namenjen pešcem in kolesarjem.

Vsem občanom in občankam 
iskreno čestitamo
ob prazniku Laškega!

Kolektiv EEA Medved

Srečko Lesjak pred pokrito lopo na prostem v okviru muzeja elektroprenosa, 
kjer so predstavljeni visononapetostne stikalne ter daljnovodne naprave 
in predmeti.

V prostoru, kjer je razstavljen 27-tonski agregat iz Čegeljš in kjer je mogoče 
na celovit način z animacijami spoznati proces delovanja elektrike od vira 
do uporabe električnih aparatov.Prikaz terenskega dela na daljnovodnih napravah
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Ob prazniku Občine Laško vam iskreno čestitamo
in vam želimo čim več medsebojnega sožitja, sodelovanja pri uresničevanju 

skupnih ciljev, pa tudi osebnega zadovoljstva in optimizma.
Kolektiv Veterine Laško!

precej časa. Želel sem, da bi 
ljudje spoznali, kaj se skriva 
v ozadju delovanja elektrike: 
zdi se nam samoumevno, da 
v vtičnico vključimo električni 
aparat in dela, pri čemer veči-
ni ni znano, kaj vse se skriva 
v ozadju tega delovanja, kaj 
vse morajo na terenu postoriti 
naši delavci,« je prve korake 
pri zbiranju eksponatov opi-
sal mag. Srečko Lesjak, idejni 
vodja muzeja, sicer pomočnik 
direktorja Elesa za investicije 
in vzdrževanje.

Ko so bili v Laškem organi-
zatorji slovesnosti ob 80-le-
tnici elektroprenosne dejav-
nosti v Sloveniji, na katero 
je bilo povabljenih 400 ljudi, 
je dozorela zamisel, da bi iz 
zbranih predmetov postavili 
muzejsko zbirko. Zanjo so 
uporabili dve zaklonišči v 
bližini poslovne stavbe RTP 
v Laškem.

Odprtje muzeja je bilo za 
prisotne veliko presenečenje, 
saj razen približno dvajsetih 
ljudi, ki so pomagali pri ure-
janju muzeja, nihče ni vedel, 
kaj pripravljajo. »Presenečenje 
je bilo predvsem zaradi tega, 
ker svoje namere nismo obe-
lodanili, saj bi se pri vodstvu 
pojavila vprašanja, koliko bi 
to stalo in podobno, skratka 
preveč bi bilo zapletov. Tedanji 
direktor Elesa Vekoslav Koro-
šec je to presenečenje sprejel 
zelo pozitivno in vsi naslednji 
direktorji so bili naklonjeni na-
daljnji nadgradnji in urejanju 
muzeja. Zadnji direktor, Ale-
ksander Mervar – takrat sicer 
še ni bil na tem mestu – je tudi 
odprl novi del muzeja v naši 
poslovni stavbi v Laškem. Zdaj 
imamo tudi nekaj denarja za 
to dejavnost in celo napovedi 
so, da bi ta muzejski projekt 
dvignili še na višjo raven,« je 
Srečko Lesjak vesel razume-
vanja in spodbude vodstva za 
delovanje muzeja.

Razvejana zbirka
Elektroprenosna dejavnost 

je razdeljena na delovanje 
razdelilnih transformatorskih 
postaj v stavbah in na delova-
nje daljnovodnega omrežja, 
ki je speljano po zemljiščih. 
Tudi prikaz predmetov v mu-
zeju je na splošno tematsko 
razdeljen na ti dve področji, 
na predstavitev razvoja tehni-
ke razdelilnih transformator-
skih postaj in na razvoj dalj-
novodne tehnike. Poleg tega 
so na ogled zbirka naprav, 
poškodovanih med obrato-
vanjem v elektroprenosni 
dejavnosti, zbirka merilnih 
inštrumentov …

Večina tega je prikazana v 
že omenjenem »bunkerju«, 
ki ga načenja vlaga, zato je 
vprašanje, koliko časa bo še 
lahko v takšnih pogojih slu-
žil svojemu namenu. Elek-
troprenosna dejavnost obeh 
področij je nazorno prika-
zana tudi v pokriti lopi na 
prostem (nedaleč od zaklo-
nišč), kjer je mogoče videti 
večje starinske delovne stroje 
in visokonapetostne stikalne 
naprave. Osnovna značilnost 
teh zbirk je, da so vsi značilni 
tipi naprav prikazani v prere-
zih, tako da lahko obiskovalci 
vidijo tudi njihovo notranjost, 
kar je zelo redko, praviloma 
je to mogoče zaslediti samo 
še v šolah. Posebnost predsta-
vljajo tudi prikazi vzdrževal-
nih del in imitacije poškodb 
z avdio-video učinki, kar zelo 
izboljšuje predstavnost.

V poslovni stavbi RTP, kjer 
je umeščen novejši del muze-
ja, so s slikovnim in z drugim 
gradivom predstavljeni še 
drugi vidiki elektroprenosne 
dejavnosti in njena zgodovi-
na ter številni predmeti, ki so 
vezani na elektriko – teleko-
munikacijski, akustični in go-
spodinjski aparati. Prava za-
kladnica med njimi je zbirka 
radijskih sprejemnikov. Po-
memben del muzejske zbirke 
je tudi »kadrovska statistika«, 
saj so predstavljeni zaposle-
ni in sodelavci, ki so od leta 
1924 delovali v RTP Fala in 
od leta 1972 v Elektropreno-
su Podlog, ki je nasledil laško 
enoto. Prav posebno mesto 
v muzeja seveda zavzema 
predstavitev prve Edisonove 

žarnice v povezavi z zgodbo 
o tisti, ki je prvič zasvetila v 
Laškem.

Velika muzejska dragoce-
nost, ki je v drugem delu mu-
zeja, v poslovni stavbi RTP, 
je agregat iz hidroelektrarne 
Čegeljše iz Podljubelja pri 
Tržiču, težak kar 27 ton, ki je 
bil že namenjen za odpad, so 
v ga v Laškem za muzejsko 
zbirko še uspeli rešiti. »To je 
edinstven primerek s Franci-
sovo spiralno turbino iz leta 
1903, predstavlja prvo viso-
kotlačno napravo pri nas z 
vodnim padcem 104,6 metra 
in eno prvih hidroelektrarn na 
svetu s padcem nad 100 me-
trov,« je rariteto opisal Sreč-
ko Lesjak. V prostoru, kjer je 
razstavljen agregat, so na zelo 
zanimiv način prikazani tudi 
pridobivanje, prenos in distri-
bucija električne energije od 
proizvajalca do potrošnika. 
Tako tudi tisti, ki jim pozna-
vanje elektrike ni najmočnejša 
stran, dobijo dobro predstavo 
o tem, kako deluje.

Med nekaj sto obiskovalci, 
ki letno obiščejo muzej, gre 
v glavnem za šolske in stro-
kovne skupine s področja, 
ki ga predstavljajo muzejske 
zbirke. »Zagotovo bi bilo obi-
skovalcev še več, a zaenkrat 
muzejske dejavnosti ne tr-
žimo, ogled pa je mogoč po 
predhodnem dogovoru,« je 
pojasnil Srečko Lesjak.

V načrtu širitev 
muzeja
In kaj našega sogovornika 

tako navdušuje za zbiranje 
teh zgodovinskih elektro-

tehničnih predmetov, zaradi 
katerih je nastala ideja o mu-
zeju? »Z zbiranjem arhivskih 
predmetov se ukvarjam 
že od majhnega. Ti zbrani 
predmeti v muzeju elektro-
prenosa so povezani z mojim 
poklicnim področjem. Kot 
zanimivost v zvezi s svojo 
zbirateljsko strastjo lahko na 
primer navedem košarko, ki 
sem jo igral dvajset let v la-
škem košarkarskem klubu. 
V teh dneh smo proslavili 
50-letnico delovanja, jaz pa 
imam še vedno prvi dres, 
v katerem sem zaigral za 
klub, tudi trenirko in ostale 
stvari,« je sogovornik opisal 
svojo strast do zbiranja arhi-
vskih predmetov.

Večje slovesnosti v muze-
ju ob obeh jubilejih letos na 
načrtujejo, zato pa jo bodo 
zagotovo pripravili čez pet 
let, ko bodo zaznamovali 
stoletnico začetka elektropre-
nosne dejavnosti v Laškem in 
Sloveniji ter 20-letnico usta-
novitve muzeja. Že pred tem 
nameravajo predati namenu 
še tretji del muzeja. »Od Mer-

catorja smo odkupili prvotno 
zgradbo RTP iz leta 1924, 
zdaj pripravljamo projekte 
za njeno prenovo in ureditev, 
pri čemer je treba upošteva-
ti zahteve zavoda za varstvo 
kulturne dediščine,« je z opi-
si načrtov za prihodnost Sreč-
ko Lesjak sklenil pripoved o 
muzeju.

Foto: SHERPA

V »bunkerju« se skriva izjemno bogata dediščina elektroprenosne dejavnosti.
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Množica ljudi se je zgrinjala v dolino pod cerkev sv. 
Jurija. Tega dogodka nihče ni hotel zamuditi. Možje 
so spoštljivo sneli klobuke, ženske so se dvigovale na 
prste, da bi bolje videle. Kočijaž je zategnil vajeti in 
gosposka kočija s spremstvom se je ustavila ob žele-
zniški progi. 11. junija 1883 je na postajo St. Georgen 
stopil sam presvetli cesar Franc Jožef.

SAŠKA T. OCVIRK

Jože Palčnik

Muzej Južne železnice obudil spomine in stara prijateljstva

Magična moč vlakov nas 
povezuje že več kot 170 let

Potem ko je prenočil v Roga-
ški Slatini, je v Šentjurju spet 
stopil na vlak, da bi po zname-
niti Južni železnici nadaljeval 
pot proti Trstu. Kot se imeni-
tni priložnosti ob rob spodobi, 
je cesarja na postaji nagovoril 
takratni šentjurski župan Gu-
stav Ipavec. V slovenščini, še 
danes ve povedati ljudski glas. 
In tudi pesem je bila sloven-
ska. Tako zelo, da bi težko bila 
bolj. Nad množico je namreč 
zazvenela Ipavčeva Slovenec 
sem.

Cesar zagotovo ni razumel 
vsega, a povsem dovolj. Ko je 
v tišini sedel na vlak in dvignil 
roko množici v pozdrav, nihče 
ni natančno vedel, kakšne vo-
lje je bil in kaj si je pravzaprav 
mislil. Gustavu Ipavcu je bilo 
to fi go mar. Tu živimo spoštlji-
vi, ne klečeplazni ljudje, je dal 
vedeti cesarju. Kot kaže, je bil 
ta moder vladar. Še isto leto je 
dal Ipavca poklicati na Dunaj. 
Na prsi mu je pripel visoko dr-
žavno odlikovanje in ga posta-
vil za cesarskega svetnika.

To je zagotovo eden najbolj 
legendarnih in svetlih prizo-
rov iz šentjurske zgodovine. 
Vanjo se je zapisal zaradi že-
leznice. In prav železniška 

proga je bila najpomembnejša 
žila, ki je kraju prinesla moč 
in zagon za družbeno-gospo-
darski razvoj. Pomembni kra-
ji, ki jih je železnica obšla, 
so počasi veneli. Šentjur 
pa je pridobival veljavo. 2. 
junij 1846 je zato eden naj-
pomembnejših datumov v 
krajevni zgodovini. To je bil 
namreč dan, ko se je ob 10. 
uri dopoldne v Šentjurju pr-
vič ustavil vlak. Malokdo ve, 
da je bil mogočni pagodovec, 
ki raste med obvoznico in 
železniško postajo, posajen 
prav ta dan, in sicer velikemu 
dogodku na čast. Nad Šentjur-
jem se dviga že 173 let.

Nostalgično 
srečanje ob 
železni cesti
Železnica ima ma-

gično moč, ki mar-
sikaterega fantiča 
že v rosnih letih 
povsem očara. 
Tudi Jožef Palč-
nik starejši je 
bil med njimi. 
Da mu je žele-
zna cesta tako 
ali drugače 
usojena, je 

vedel že v otroštvu. Ko je ne-
kaj let po drugi svetovni vojni 
sedel v šolske klopi štorske 
kovinarske šole, je sanjal, 
da bo nekoč strojevodja. Po 
spletu naključij je pristal v 
tečaju za nadzornika proge 
in to delo pri priči vzljubil. 
Delal je v Laškem, Sevnici, 
skrbel za obnovo proge med 
Sotlo in Zidanim Mostom ter 
se nazadnje ustalil na Poni-

kvi. »Najprej sem skrbel za 
vzdrževanje proge med Polj-
čanami in Grobelnim, potem 
med Pragerskim in Celjem. S 
progovnim kolesom sem se 
vozil do različnih delovišč in 
skrbel, da je delo gladko teklo 
in je bila proga vedno brez-
hibna,« se spominja danes 

najstarejši živeči nadzornik 
proge na tem območju. Leta 
1991 se je upokojil. Do danes 
se je tudi na železnicah mar-
sikaj spremenilo, a eno ostaja 
isto. Tudi pri 85 letih se še ve-
dno z užitkom ozre na vlak, 
ki brzi mimo njega. In še ve-
dno s ponosom obleče svojo 

uniformo. »Mislim, da jo od 
upokojitve dalje danes nosim 
tretjič,« se je nasmehnil. »Ko 
smo proslavljali obletnico pro-
ge od Grobelnega do Rogatca, 
obletnico proge od Celja do 
Velenja in danes.« Srečanje 
nekdanjih železničarjev v 
Šentjurju, pri gostitelju va-
ruhu in ustanovitelju Muzeja 
Južne železnice Mihaelu Bu-
čarju, je bilo eno bolj nostal-
gičnih in prisrčnih sploh.

Majhen muzej 
velikih zgodb
Tudi Mihael Bučar je eden 

tistih, ki jih je železnica zača-
rala že v rani mladosti. Šen-
tjurski Muzej Južne železnice 
je začel ustvarjati že pred več 
kot dvema desetletjema, ko je 
skrbno zbiral razno gradivo in 
eksponate. Pod njegovim vod-
stvom je na železniški postaji 
v Šentjurju nastala majhna, 
a izjemno bogata muzejska 
zbirka. Tako bogate zgod-
be in srčne interpretacije 
tehnične dediščine pogosto 
ne najdemo niti v največjih 
muzejih. Bučar, srce in duša 
muzeja, sicer tudi šentjurski 
častni občan, je na tokratno 
srečanje povabil številne po-
membne železničarje, med 
njimi nekdanjega direktorja in 
ministra Jožefa Slokarja ter dr. 
Bogdana Zgonca. Njegovemu 
vabilu so se odzvali šentjurski 
župan in njegovi predhodniki 
ter župani nekaterih bližnjih 
občin. Še posebej je z železni-
cami povezan Peter Misja iz 
Podčetrtka, ki razvoj železnic 
trdno povezuje tudi z razvo-
jem turizma. Njegov šentjur-
ski kolega Marko Diaci je 
srečanju ob rob hudomušno 
dejal, da bo počasi napočil 
čas, da odpremo muzej druge-
ga tira. Ob takšnem grenkem 
smehljaju je morda prava pot 
prav v šentjurski muzej. Ker 
Mihael Bučar obiskovalce v 
njem vedno znova živo spo-
mini, česa smo Slovenci s svo-
jim znanjem in ponosno držo 
v resnici zmožni.

Foto: ROBERT GAJŠEK
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Duša 
in srce 

šentjurskega 
železniškega 

muzeja je Mihael 
Bučar.
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V stavbi nekdanjega Teka je že lepo vidna podoba bodo-
čega Tehno parka Celje, v katerem bodo znanstveno-za-
bavni tehnološki park in deloma prostori za podjetnike, 
zagonska podjetja, za Inkubator Savinjske regije. Obnovljena 

je zunanjost nek-
danje znamenite 
veleblagovnice, 
zgrajeno je zu-
nanje stekleno 
panoramsko dvi-
galo, nov je vhod 
v Tehno park.

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  5,9 mio evrov

Evropska sredstva: 3,6 mio evrov

Rok gradnje: poletje 2020

REPORTAŽA

Celje je postalo veliko gradbišče

Za prijetnejše bivanje 
v knežjem mestu Knežje mesto je nekaj zadnjih tednov, ponekod tudi 

mesecev, veliko gradbišče, saj Mestna občina Celje 
izvaja več obsežnih projektov, ki bodo po dokončanju 
precej spremenili njegovo podobo, zagotovili nova 
javna najemna stanovanja in povečali turistično pri-
vlačnost mesta. Hkrati bodo tudi izboljšali pretočnost 
prometa in zagotovili več prostora, varnosti in prije-
tnejšega sobivanja pešcem in kolesarjem.

ROBERT GORJANC

Gre za večmilijonske pro-
jekte, ki jih celjska občina ob 
letošnjem rekordnem občin-
skem proračunu uresničuje 
tudi z evropskim denarjem. 
Preverili smo trenutno stanje 
pri izvajanju nekaterih večjih 

projektov, morebitne težave, 
roke izvedbe … Prav tako nas 
je zanimalo, glede na obse-
žnost gradbenih del, kako so 
v občini pozorni, da v mestu 
ni preveč prahu, kakšno je 
stanje z izkopano zemljino …

Ob delih v Tehno parku celjska občina prenavlja tudi Gubčevo in Li-
lekovo ulico, ki obkrožata stavbo nekdanjega Teka in bosta namenjeni 
predvsem pešcem in kolesarjem. Ureditev območja predvideva tlakovanje 
ulic na podoben način kot v preostalem delu starega mestnega jedra, 

zamenjavo komunal-
nih vodov, vzpostavitev 
podzemnega sistema 
za zbiranje odpadkov, 
zasaditev dreves, na-
mestitev klopi in sto-
jal za kolesa ter druge 
opreme.

V minuliha dneh je v čudoviti novi zunanji podobi za-
cvetel Celjski dom, v katerem je celjska občina v javno-
-zasebnem partnerstvu z Energetiko Celje izvedla energet-
sko obnovo stavbe, prav tako še v sedmih drugih javnih 

stavbah (vrtci, šole). Celjski dom je v okviru obnove dobil 
novo strešno kritino in fasado, občina trenutno obnavlja 
še dvorišče za njim.

Foto: SHERPA

Energetska sanacija Celjskega doma in ostalih stavb

Nova fasada 
energetsko 

obnovljenega 
Celjskega doma

Investitorici:  MOC in Energetika Celje

Vrednost naložbe:  5 mio evrov (energetska prenova vseh stavb)

Evropska sredstva: 1, 6 mio evrov

Obnova dvorišča za Celjskim domom. Platano, ki jo je zaradi del občina 
z dvorišča morala odstraniti, bo nadomestil javor, za katerega v občini 
verjamejo, da bo ob pripravi ugodnega rastišča dobro uspeval.

Komunalno urejanje zemljišča v 
prihodnji stanovanjski soseski DN 10 v 
Dečkovem naselju. (Foto: GrupA)

Soseska DN 10 je skupen projekt Mestne občine Celje in njenega javnega 
podjetja Nepremičnine. V njej bo na 2,3 hektarja zgrajenih 142 stanovanj 
in spremljajočih infrastrukturnih površin. Občina počasi končuje komu-
nalno urejanje zemljišča, potem bodo Nepremičnine Celje začele gradnjo 
blokov. Nepremičnine trenutno vodijo postopek za izbiro izvajalca del, ki 
naj bi bil predvidoma znan do konca leta, gradnja se bo začela spomladi.

Tehno park Celje

Gradnja 
Tehno parka 
Celje v stavbi 
nekdanjega 
Teka
(Foto: GrupA)

Prenova Gubčeve ulice 
(Foto: SHERPA)

Stanovanjska soseska v Dečkovem naselju

Investitorice:  MOC, Nepremičnine

Vrednost naložbe:  13 mio evrov

Evropska sredstva: 5,7 mio evrov

Rok gradnje: poletje 2021

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  1,7 mio evrov

Evropska sredstva: 594 tisoč evrov

Rok gradnje: pomlad 2020

Prenova Gubčeve in Lilekove ulice
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Urejanje nasipov za gradnjo severne vezne ceste 
(Foto: SHERPA)

»Vsak izvajalec del mora upoštevati določbe Uredbe o preprečevanju in zmanjševanju 
emisije delcev z gradbišč, ki določa pravila ravnanja pri izvajanju gradbenih del na gradbi-
šču, zahteve za gradbeno mehanizacijo in organizacijske ukrepe na gradbišču z namenom 
preprečevanja in zmanjševanja emisije delcev, ki pri tem nastajajo. Nadzor nad upoštevanjem 
določb opravlja inšpektorat, pristojen za okolje. Zemljina, ki nastaja pri gradnji DN 10, ni 
nevaren odpadek. To so potrdili rezultati kemijske analize predvidene odpadne zemljine 
na tem območju«, so nam na MOC odgovorili na vprašanje, kako so poskrbeli za to, da ob 
delih ni preveč onesnaževanja s prahom in kakšne so lastnosti zemljine na gradbišču DN 10.

Obnova mostu čez Koprivnico

Novo arheološko razstavišče v Stari grofiji

Obnova mostu čez Hudinjo v Trnovljah

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  1,65 mio evrov

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  426 tisoč evrov

Evropska sredstva: 229 tisoč evrov

Rok gradnje: december 2019

Celjska občina trenutno obnavlja še en 
most, čez Koprivnico na Cesti v Lokrovec, ki 
je bil dotrajan, preozek in poplavno nevaren. 
Nov most bo omogočal najhitrejšo povezavo 
od severne vezne ceste do uvoza v stanovanj-

sko sosesko DN 10. MOC je sicer en most čez 
Koprivnico zgradila že spomladi (vrednost 
naložbe 115 tisoč evrov) v Ulici Marjana Je-
rine in je pomembna komunikacijska prido-
bitev za krajane Ostrožnega.

Gradnja mostu čez 
Koprivnico
(Foto: GrupA)

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  275 tisoč evrov

Rok gradnje:  pomlad 2020

Investitorici:  DRSI, MOC

Vrednost naložbe:  2,2 mio evrov

Rok gradnje:  pomlad 2020

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  371 tisoč evrov

Rok gradnje: konec leta 2019

Investitorica:  MOC

Vrednost naložbe:  500 tisoč evrov

Gradbišče na mostu 
čez Hudinjo

(Foto: GrupA)

Že nekaj časa traja obnova mostu čez 
Hudinjo v Trnovljah. Po nekaterih infor-
macijah naj bi zaradi rebalansa proračuna 
občina upočasnila obnovo, a v MOC zago-

tavljajo, da to ne drži. Obnova bo trajala 
nekoliko dlje zaradi večjih poškodb kon-
strukcije, ki pred začetkom gradbenih del 
niso bile vidne.

Po prenovi Muzejskega trga se v Stari grofi ji dela nadaljujejo še pod zemljo, saj Pokrajinski 
muzej Celje ureja novo arheološko razstavišče. V njem bodo »in situ« predstavljene dragocene 

najdbe, in sicer ostanki rimske vile prvega stoletja, 
ki so jih arheologi našli ob prenovi Muzejskega 
trga. Zaradi teh najdb se je celjska občina odločila, 
da bo ob prenovi trga v Stari grofi ji zgradila še nov 
podzemni razstavni prostor.

Dr. Jure Krajšek, arheolog v 
Pokrajinskem muzeju Celje, ob 
ostankih rimske vile v novem 
celjskem »mestu pod mestom«, v 
Stari grofiji. (Foto: SHERPA)

Gradnja odseka Celje–Tremerje v okviru 
kolesarske povezave Celje–Laško

Obnova ceste med Šmarjeto in Škofjo vasjo

Gradnja severne vezne ceste

Če bo ugodno vreme, 
bo kolesarska poveza-
va od Celja do Laškega 
predvidoma že do konca 
leta dobila nov 2,3 kilo-
metra dolg odsek, in si-
cer od parkirišča v Ulici 
XIV. divizije do Tremerij. 
Potem ko je prišlo do za-
mika del zaradi obnove 
železniške proge med 
Celjem in Zidanim Mo-
stom, dela zdaj dobro 
napredujejo, pri čemer 
je pomagalo tudi lepo, 
toplo jesensko vreme.

Gradnja kolesarskega odseka od 
Celja do Tremerij
(Foto: SHERPA)

Investitorica:  Direkcija RS za infrastrukturo (DRSI)

Vrednost naložbe:  500 tisoč evrov

Rok gradnje: pomlad 2020

Obnova cestnega
odseka med Šmarje-

to in Škofjo vasjo
(Foto: GrupA)

DRSI in MOC že nekaj časa obnavlja-
ta cestni odsek med Šmarjeto in Škofjo 
vasjo, na kar so tamkajšnji prebivalci 
čakali vrsto let in za to pripravili tudi 
proteste. Obnova približno kilometer 
dolgega cestnega odseka predvideva 
tudi ureditev pločnikov in kolesarske 
steze na obeh straneh ceste. Zaradi 
gradbenih del na tem odseku prihaja 
do daljših zastojev.

V knežjem mestu bo lahko izhodišče za kolesarsko povezavo Celje–Laško prvo P&R-vozlišče 
(Parkiraj avto in presedi na kolo), ki ga MOC v teh 
dneh prav tako pospešeno gradi. Projekt predvideva 
gradnjo 35 parkirnih mest za motorna vozila (med 
njimi osem za avtodome in štiri za električna vozi-
la) in prav toliko postaj za kolesa v sistemu Kolesce. 
Zaradi spodbujanja uporabe koles in hoje bo na 
tem mestu tudi cenejše parkiranje v primerjavi z 
drugimi javnimi parkirišči v Celju.

Gradbena dela na prihodnjem P&R-
parkirišču v ulici XIV. divizije

(Foto: SHERPA)

Gradnja parkirišča Parkiraj 
in presedi na kolo (P&R)

Začela se je tudi težko pričakovana gradnja ozi-
roma dograditev severne vezne ceste (Ceste Jane-
za Cvirna), ki bo izboljšala prometne povezave in 
pretočnost prometa med Ostrožnim, Novo vasjo in 
Hudinjo. Nova infrastruktura bo prijaznejša tudi za 
pešce in kolesarje, pomembna je tudi zaradi gradnje 
stanovanjske soseske DN 10. Na gradbišču severne 
vezne ceste izvajalec del trenutno ureja nasipe, ki jih 
je treba utrditi za kakovostno izvedbo ceste.

Evropska sredstva: (predvidoma) 500 tisoč evrov

Rok gradnje: leta 2020
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Moda je v Matičevem življenju 
prisotna že od mladih dni. Oče in 
dedek sta krojača, njihovo družin-
sko podjetje šiva narodne noše za 
različne narodnozabavne ansam-
ble, med drugim tudi za eno najbolj 
znanih skupin Modrijane. Matic je 
dneve preživljal v delavnici in šival 
svoje izdelke. Ves čas je moral po-
slušati opazke starejših, da iz nje-
govih poskusov ne bo ničesar na-
stalo, ker je bilo precej drugače od 
tega, kar so šivali ostali. Resneje je 
o modi začel razmišljati v gimnaziji, 
ko je obiskoval likovno smer. Kasne-
je se je vpisal na Naravoslovnotehni-
ško fakulteto Univerze v Ljubljani, 
in sicer na oddelek za tekstilstvo, 
grafiko in oblikovanje. Diplomiral 
je z nalogo Gorenjska narodna noša 
v visoki modi.

Slovenska nevoščljivost
Že v času študija je opozoril nase. 

Na različnih tednih mode je pred-
stavil svoje kolekcije, kjer je izposta-
vil svojo posebnost – laserski izrez 
vzorcev. Ta način izrezovanja tka-
nin še vedno raziskuje, enako tudi 
izdelovanje 3D-elementov. Modna 
oblikovalka in profesorica Nataša 
Hrupič ga je povabila k projektu in 
skupaj sta predstavila tudi potiska-
na oblačila. Ko je končal študij, si je 
vzel dve leti odmora, nato je študij 
nadaljeval v tujini. Magistrski študij 
mu v Sloveniji ni dišal preveč, saj 
se mu je zdelo, da je svet mode na 

fakulteti preveč rezerviran. »Profe-
sorji so kot nekakšni bogovi, za štu-
dente so skoraj nedostopni. Študij je 
bil kakovosten, vendar so bili odno-
si zelo slabi,« mu je malce grenkobe 
pustil študij v Sloveniji. Bil je sprejet 
na znamenito modno šolo v Lon-
donu, na Royal College of Art. To 
je edina šola, ki študentom iz več 
kot 60 držav sveta omogoča zgolj 
podiplomsko šolanje umetnosti in 
dizajna. Na šoli se je izobraževala 
tudi slovenska oblikovalka nakita 
Lara Bohinc, ki zdaj živi in dela v 
Londonu.

»Kdo si?«
»Študij v Londonu je bil popolno 

nasprotje. Največji uspeh tega štu-
dija je bil, da sem spoznal sebe, kar 
je pri umetniku zelo pomembno. 
Ves čas so nas profesorji spraševali: 
›Kdo si? ‹ In te ne spustijo, dokler ne 
dobijo odgovora. To je težko vpra-
šanje, sploh ko začneš raziskovati 
svoje korenine in svoje razmišlja-
nje. Zakaj razmišljam tako? Pro-
fesorji so bili zelo odprti. Recimo 
Zoe Broach, ki je vodja mode na 
kolidžu, je vrhunska umetnica in 
oblikovalka. V prvih tednih študija 
je prišla v kantino, z nami je jedla, 
nas objemala, zanimalo jo je, kako 
se počutimo. S profesorji smo imeli 
vsi zelo oseben odnos, ki ga v Slo-
veniji na dodiplomskem študiju ni-
sem doživel.« Začel je raziskovati in 
pisati o estetskih izkušnjah vse od 

Drznost Matica Velerja na Ljubljanskem tednu mode 2019

Nasprotje baroka in velenjskega 
betona na modni pisti

»Moja želja je, da bi enkrat svoje znanje kot oblikovalec in 
umetnik razvil do te mere, da bi delal oblačila, ki ne bodo noslji-
va, ampak bodo nekakšni umetniški kosi,« je svoje želje izrazil 
mlad modni oblikovalec iz Velenja Matic Veler. Smeli cilji so še 
jasnejši, saj je po študiju v tujini dobil samozavest in jasnejše 
zavedanje, kdo v resnici je.

BARBARA GRADIČ OSET

za modne fotografije. Nastop v ga-
leriji je moja zelo dobra priložnost.« 
A če bi lahko izbiral galerijo, kjer bi 
se lahko predstavil, bi to bil Muzej 
kraljice Viktorije in princa Alberta 
v Londonu.

Prodaja usmerjena v 
tujino
Zaenkrat Matic ne prodaja ravno 

veliko oblačil, če že, potem v tujini. 
»Nekaj sem prodal tudi v Sloveni-
ji, a kultura potrošništva in kupna 
moč sta pri nas slabi. Zakaj bi tukaj 
prodal obleko za 250 evrov, če jo 
lahko prodam v tujini za dvakrat 
višjo ceno?«

Ljubljanski teden mode je dober 
način promoviranja dela in dobra 
spodbuda za nova oblačila. Priti na 
teden mode ni samo po sebi umev-
no. »Najprej poudarjam, da izvršna 
direktorica ljubljanskega tedna 
mode Melinda Rebek res vsako 
leto delo opravi odlično. Da imamo 
takšne ljudi, ki so pripravljeni tako 
nesebično delati, je res hvalevre-
dno. Medijska pokritost je dobra, a 
po koncu revije se pojavi vprašanje, 
kaj zdaj. V Sloveniji nimamo velikih 
veleblagovnic in spletnih portalov, 
ki bi kupili celotno kolekcijo. Znajti 
se moraš sam.«

Obleke iz neoprena
Pri delu uporablja različne materi-

ale, ki niso samo ekološki in trajno-
stni naravnani. »Zadnjič sem bil na 
nekem predavanju o modi in so se 
oblikovalci hvalili, kako izdelujejo 
oblačila samo iz ekoloških materi-
alov, potem sem videl na oblačilih 
Swarovski kristale. Iz izkušenj lah-
ko potrdim, da Swarovski ni samo 
lepa zgodba. Pazim, da ne upora-
bljam preveč spornih materialov in 
da nisem z njimi razsipen.« Zadnja 
kolekcija je bila namreč izdelana iz 
neoprena, ki ni ravno okolju prija-
zen material.

Medtem ko riše in kroji pa že raz-
mišlja o prihodnosti, ki bo zagoto-
vo povezana z modo. »Rad bi razvil 
svojo rdečo nit. Popolnoma se zave-
dam, da je pot do uspeha naporna 
in nič ni od danes do jutri.«

Foto: GrupA

Oče in dedek Veler sta uveljavljena krojača. Krojaštvo Veler ima namreč dolgoletno tradicijo izdelave kakovostnih oblačil in zaščitnih 
izdelkov iz naravnih in umetnih materialov.

otroštva. Kako je nanj vplivalo ži-
vljenje v Velenju, kjer ga je obdajala 
modernistična arhitektura z veliko 
betona, kjer skorajda ni imel stika 
z umetnostno zgodovino. »Zelo po-
globljeno sem raziskoval tudi barok, 
še danes je moja estetika nasprotje 
med toplimi ornamenti baroka in 
hladnim betonom modernizma.«

Študiral je cele dneve, od zjutraj 
do večera. »Če plačaš, moraš to mo-
žnost izkoristiti. Mislim, da ima ko-
lidž tri stavbe, 800 študentov in še 
toliko zaposlenih, kar je res močna 
podpora.«

»Za diplomsko delo sem uporabil gorenjsko 
narodno nošo in jo postavil v visoko modo. Povzel 
sem zgolj podrobnosti in naredil nekaj svojega. Na 
londonskem tednu mode je eno teh oblek nosila 
irska manekenka Erin O'Connor, kar je bilo zelo 
dobro za mojo samozavest, saj v Sloveniji za to 
delo nisem dobil dobre ocene.«

Nastop v galeriji
Vrnitev domov je bila precejšnja 

sprememba. »Če ne delam, padem 
v depresijo. Tudi zato sem se odlo-
čil, da se bom ponovno predstavil 
na letošnjem ljubljanskem tednu 
mode.« Matic Veler ima pogumne 
načrte za naslednje leto. Predsta-
vil se bo namreč v Galeriji Velenje. 
»Velik vpliv na moj estetski razvoj 
je imela modernistična arhitektura 
in galerija je le ena tovrstnih stavb. 
Predstavil bom svoje izdelke, inšta-
lacije, makete in obleke, videoani-
macije. Galerija je odličen prostor 

»Za uspeh je treba garati, imeti dobro 
zgodbo, rdečo nit in biti iskren pri tem, 
kar delaš.«
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Vodnikove Narboljši jedi, za lačne ludi za 21. stoletje

Po dveh stoletjih ima 
še vedno prav

»In zakaj nam 
je nos ravno 
nad usti?« 
je razmišljal 
Valentin 
Vodnik. 
»Danes se 
moramo 
vprašati, čemu 
so oči ravno 
nad usti, saj 
vedno bolj 
jemo z očmi. 
Res je, da so 
najnovejše 

težnje v svetovni kulinariki spet usmerjene 
k okusu,« omenja prof. dr. Janez Bogataj, 
ki se nasploh veliko posveča raziskovanju 
kulinarike in gastronomije.

»Vodnikove Kuharske bukve so dokazale, 
da je bil slovenski jezik ob koncu 18. stoletja 
na področju gastronomske terminologije 
enakovreden z velikimi evropskimi oziroma 
svetovnimi jeziki,« poudarja dr. Bogataj. 
Od Vodnikovega obdobja do danes se je 
marsikdaj spremenilo tudi po jezikovni plati. 
Danes na primer rečemo ribez, Vodnik pa ga 
je imenoval rdeče grozdičje.

Veliki Valentin 
Vodnik je povezan 
tudi z našimi kraji. 
Po vstopu v fran-
čiškanski red je 
opravljal noviciat v 
samostanu v Nazar-
jah. Tam si je izbral 
redovniško ime 
pater Marcelijan.

Z javne predstavitve nove knjige prof. dr. Janeza Bogataja 
po receptih iz Vodnikovih Kuharskih bukev. Na fotografiji je z 
urednico Celjske Mohorjeve družbe Matejo Kvartič Dolinšek.

Vsestranski Valentin Vodnik je nekaj časa pre-
živel v naših krajih, in sicer v Nazarjah.

Slovenci »živimo« letos Vodnikovo leto, ki je ob 
200-letnici smrti vsestranskega slovenskega književ-
nika. Valentin Vodnik je avtor prve slovenske pesni-
ške zbirke, prvi slovenski novinar, avtor prve slovnice 
v slovenskem jeziku ter prvih učbenikov tujih jezikov, 
prevajalec prvega priročnika za babice, avtor prve 
kuharske knjige v slovenskem jeziku … To so njegove 
Kuharske bukve iz leta 1799. Prof. dr. Janez Bogataj 
je letos dokazal, da je ta Vodnikova knjiga aktualna 
tudi po 220 letih od objave.

BRANE JERANKO

leti na italijanski Akademiji 
Barilla svetovni prvak v pripra-
vi testenin. In to v Italiji, ki je 
skorajda sinonim za testenine! 
Izjemen je prav tako mojster 
Amel Balagić z Gradu Otočec, 
ki je po rodu iz Bosne. »Bala-
gić je lep primer vključevanja v 
naš način življenja, v našo kul-
turo in to brez velikih besed,« 
je odličnega kuharja pohvalil 
Bogataj. Pohvalil je tudi »bri-
ljantno kuho« komaj nekaj nad 
dvajset let starega Leona Pinta-
riča iz najboljše prekmurske 
gostilne Rajh v Bakovcih. Leon 

Naslovnica Vodnikovih Kuharskih bukev iz leta 
1799, prve kuharske knjige v slovenščiniVodnikove Narbolši jedi za lačne ludi

se je šolal v Avstriji in med dru-
gim izpopolnjeval v znameniti 
dunajski restavraciji Steirereck 
(Štajerski kot) v bližini spome-
nika Johanna Straussa. »Rak 
rana slovenske gastronomije je 
naše slabo gostinsko šolstvo, 
kar sem že večkrat povedal,« 
je dodal Bogataj.

Za njegovo knjigo je Vodni-
kove jedi pripravila tudi Anita 
Potočnik iz Gostilne Čubr, ki je 
med Komendo in Kamnikom. 
Potočnikova je med drugim 
izjemna slaščičarka, kar je v 
Sloveniji redkost. »Naše sla-
ščičarstvo namreč za razvitim 
svetom na splošno zaostaja,« 
obžaluje avtor knjige.

Sami odlični kuharji
Poglavje zase je družina Je-

zeršek iz Cerkelj ter v njej Luka, 
eden od njenih štirih sinov. Te 
sta starša že od malih nog pova-
bila na sprejeme in to v kuhar-
ski noši z zlatimi gumbi. Sino-
vi so kot kratkohlačniki vedno 
prejeli za sodelovanje očetovo 
denarno nagrado. Vsi so danes 
zaposleni v domačem gostin-
skem podjetju, ki med drugim 
skrbi za ponudbo na Blejskem 
gradu.

Mojstra Tomaža Kavčiča iz 
Dvorca Zemono najbolj po-
znamo iz Lidlove reklamne 
kampanje. Kavčič je bil letos 
uvrščen med sto najboljših 
kuharjev sveta (Best Chefs of 
the world). Restavracija Janeza 
Bratovža iz Plečnikove stavbe v 
Miklošičevi ulici v Ljubljani se 
je uvrstila na tekmovanju San 
Pellegrino med sto najboljših 
na svetu.

Torej skoraj sami kuharski 
mojstri moškega spola, čeprav 
je Vodnik Kuharske bukve na-
menil svojim rojakinjam. In si-
cer zato, ker naj bi želeli moški 
ženske za štedilnikom »premoj-
striti«  … Moškim naj bi zato po 
Vodnikovo pripadala zapletena 
kuhinja v »apotekah«. »Torej 
delitev dela,« je med predstavi-
tvijo sicer velikega moža v šali 
zagovarjal dr. Bogataj.

Vodnikovi recepti so živi 
tudi po več kot dveh stoletjih. 
Vodnikova solata po njegovem 
receptu ter rekonstrukciji je 
na primer na voljo v nekaterih 
boljših restavracijah Ljubljane. 
V zadnjih dveh desetletjih je 
bilo v Sloveniji po Vodnikovih 
receptih tudi več pogostitev.
Foto: arhiv Celjske Mohorjeve 

družbe in Miha Lokovšek

Iz Vodnikove knjige je tako 
nastala nova Bogatajeva knjiga 
Leto okusov z V. V., kjer so re-
cepti, prilagojeni današnji rabi. 
Seveda še vedno kot Narboljši 
jedi za lačne ludi, kot je zapisal 
Vodnik. Bogatajeva nevsakda-
nja knjiga, ki jo je izdala Celjska 
Mohorjeva družba, je bila pred 
nekaj dnevi predstavljena tudi v 
celjskem Domu sv. Jožefa. »Fa-
ksimile Kuharskih bukev so pri 
Mohorjevi izšle že leta 2011. Za 
Vodnikovo leto smo se odločili, 
da bomo bralcem ponudili knji-
žni kulinarični projekt. Po njem 
bomo sedli za mizo z Valenti-
nom Vodnikom,« je povedala 
urednica knjige Mateja Kvartič 
Dolinšek.

Obujanje starih 
receptov
»Valentin Vodnik je želel so-

dobnike poučiti, kaj je zdravo 
jesti. Pravi, da mastna hrana 
ni zdrava, da mora biti posoda 
čista, da železne ›kastrole‹ niso 
v redu, ampak da morajo biti 

kufrene«,« je med predstavi-
tvijo knjige v knežjem mestu 
dejal Janez Bogataj. In stare 
resnice cenimo tudi sodobni 
Evropejci … »Že četrt stoletja 
obiskujem frankfurtski knjižni 
sejem. Zadnja leta opažam tam 
– in tudi na velikem Cointreau-
jevem svetovnem tekmovanju 
gastronomskih in kulinaričnih 
knjig – vedno več del, ki obujajo 
stare recepte,« je povedal Boga-
taj. »Starih receptov ne obujajo 
kot nekakšno gledališče zgo-
dovine in ne kot živi muzej, 
ampak kot izhodišče ohranja-
nja identitete jedi,« še opaža. 
Te so pripravljene po meri 
današnjega človeka, v skladu 
z današnjimi prehranskimi na-
vadami. Tako je prišlo do Boga-
tajeve zamisli o posodobljenju 
Vodnikovih Kuharskih bukev in 
to tik pred Vodnikovim letom.

Mojstri po 
Vodnikovo
Bogataj nam posreduje Vo-

dnikove recepte, ki jih je pre-

izkusilo dvanajst sodobnih 
slovenskih kuharskih moj-
strov – med njimi je ena moj-
strica. Iz Kuharskih bukev so 
pripravili 48 jedi. Avtor knjige 
se je povezal z Luko Košir-
jem, Robertom Gregorčičem, 
Amelom Balagićem, Leonom 
Pintaričem, Luko Jezerškom, s 
Tomažem Kavčičem, z Urošem 
Štefelinom, Juretom Tomičem, 
Igorjem Jagodicem, Urošem 
Fakučem, Anito Potočnik in 
Janezom Bratovžem. Gre za 
upoštevane mojstre iz različnih 
slovenskih gostiln in restavra-
cij, ki jih povezuje to, da daje-
jo prednost slovenski kuhinji. 
Tako ni v Vodnikovi knjigi na 
primer slovite Ane Roš, ki se 
posveča mednarodni kuhinji.

Jure Tomič iz brežiške re-
stavracije, ki je pripravil po 
Vodnikovih receptih zeleni 
grah v smetani, rumeno »župo 
s knedelni iz sago«, »karpa v 
sardelnim soki« ter »moknate« 
kolače, je tudi znan v tujih kro-
gih. Tako je postal pred tremi 

Po Vodnikovih Kuharskih bukvah … Takšno 
»namašeno srovo zele« (nadevano surovo 
zelje s prekajenim somom in kislo smetano 
z muškatnim oreščkom) je pripravil kuharski 
mojster Roberto Gregorčič iz restavracije 
Oštarija v Dolenjskih Toplicah.

Vodnik je v Kuharskih 
bukvah objavil tudi re-
cepte za torte, ki so bile 
na Slovenskem takrat 
še skoraj neznane. Nje-
govo grahovo torto je 
pripravil Luka Jezeršek 
iz Cerkelj.
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Povsod po Varaždinu so sledi pre-
teklih časov.

V starem mestnem jedru Čakovca izstopa pisana stavba Trgovskega kazina, 
ki je bil zgrajen v slogu madžarske secesije.

Varaždinski Stari grad je bil nazadnje urejen kot vodni grad.

Na glavnem trgu, kjer je Mestna hiša. Med prijetnimi lokali Varaždina

Vhodni stolp 
Starega gradu

V Varaž-
dinu so 
razkošni 
portali 
starih 
zgradb.

Po ulicah Varaždina in Čakovca

V mestu, ki mu pravijo, 
da je celinski Dubrovnik

Za vse je pravzaprav kriv zobozdravnik … Kar ne-
kaj časa in denarja so mi vzela obiskovanja njegove 
ambulante v okolici Varaždina, zato mi je za ogled 
tega baročnega bisera vedno zmanjkalo časa. Opisi 
Varaždina so seveda mikavni, saj velja, da je preču-
dovito baročno mesto. In tako sem se znašel v tem 
zanimivem kraju … Zanimiv je tudi njegov bližnji 
sosed Čakovec, prestolnica Medžimurja.

BRANE JERANKO

In kaj je zadnje čase novega 
v baročnem Varaždinu, mestu 
s 47 tisoč prebivalci, ter njegovi 
okolici? Med arheološkimi iz-
kopavanji mestnega muzeja so 
arheologi našli antični konjski 
skelet. Javnost se razburja, ker 
so morali trgovke in trgovci za 
praznik »Svi sveti« (dan spo-
mina na mrtve) delati, vendar 
za to odrekanje niso zadostno 
plačani. Njihovim slovenskim 
kolegom je s tem dvojnim od-
rekanjem zadnje čase na srečo 
prizaneseno.

Na mestnem pokopališču 
baročnega Varaždina, ki so ga 
v nekdanji državi razglašali za 
najlepšega v Jugoslaviji, tudi 
ne manjka težav. Podobnih kot 
pri nas. Na pokopališču je ve-
dno več tatvin, zato je uveden 

videonadzor. Naziv najlepše-
ga pokopališča verjetno drži 
in nič čudnega ni, da je varaž-
dinsko pokopališče ena od me-
stnih turističnih znamenitosti. 
Njegova parkovna ureditev po 
zamisli Hermana Hallerja je v 
francoskem slogu. Varaždinci 
celo trdijo, da je njihovo poko-
pališče med najlepšimi v celo-
tni Evropi.

Po Varaždinu …
Varaždin, ki je med turisti 

pogosto spregledan, je res me-
sto, vredno obiska. Imenujejo 
ga severozahodna vrata Hr-
vaške, kar je narekovalo tudi 
njegov razvoj. Največje mestne 
znamenitosti so staro mestno 
jedro, njegove baročne palače, 
cerkve in samostani ter mestni 

grad. Ta je bil kot trdnjava pr-
vič omenjen že pred devetsto 
leti, Celjski grofje so ga nato 
preuredili v gotskem slogu. 
Pozneje je arhitekt Domeni-
co dell Allio – deloval je tudi 
v Mariboru, Radgoni in Bre-
žicah – preuredil varaždinski 

Stari grad v renesančni vodni 
grad. V njem je že skoraj sto let 
mestni muzej s približno štiri-
desetimi razstavnimi prostori.

Na majhni površini starega 
mestnega jedra je bilo zgra-
jenih kar nekaj palač, ki jih 
lahko občudujemo še danes. 
V pisano obarvani rokokojski 
palači Prassinski – Serma-
ge je Galerija starih in novih 
mojstrov, kjer si je mogoče 
ogledati tudi dela Rubensove 
in Canalettove slikarske šole. 
Za najlepšo rokokojsko palačo 
štejejo Varaždinci Palačo Pata-
čić. Središče mesta predstavlja 
Trg kralja Tomislava z Mestno 
hišo, ki ohranja svoj videz v se-
danji obliki že dvesto let. To, 
kar je Dubrovnik ob morju, je 
Varaždin v celinskem delu Hr-
vaške, menijo največji ljubitelji 
baročnega mesta.

 … in Čakovcu
Varaždin je oddaljen od na-

šega Ormoža 22 kilometrov in 
Čakovec od Varaždina zgolj 14 
kilometrov. In kaj v zadnjem 
času vznemirja Čakovčane, 
Medžimurce? Mesto, ki je na 
pomembnem vinogradniškem 
območju, se seveda pripravlja 

na svoj velik praznik »mar-
tinje«. Še posebej se je nanj 
pripravljal tisti voznik vozila 
čakovske registracije, ki so ga 
poslali varuhi reda na organi-
zirano treznjenje. V njegovem 
telesu so namreč izmerili kar 
4,29 grama alkohola v kilogra-
mu krvi.

Tudi Medžimurje je letos 
praznovalo stoletnico odcepi-
tve od Madžarske podobno kot 
naše Prekmurje. V Čakovcu. 
Medžimurska prestolnica Ča-
kovec je po številu prebivalcev 
bistveno manjša kot sosednji 
Varaždin, ima »le« 27 tisoč pre-
bivalcev. Zaradi izjemne lepote 
Varaždina so lahko obiskovalci 
Čakovca skoraj malo razočara-
ni. Res pa je, da tudi v medži-
murski prestolnici zanimivosti 
ne manjka.

Iz Čakovca večini obiskoval-
cev ostane najbolj v spominu 
njegov Stari grad, ki je na robu 
starega mestnega jedra. Tudi v 

tem gradu so bili med nekda-
njimi gospodarji gradu Celjski 
grofje, kar niti ne preseneča. 
V stavbi je danes Muzej Med-
žimurja z bogatimi zbirkami 
– od arheološke do etnograf-
ske. Staro mestno jedro Čakov-
ca ni tako zelo bogato, kot je 
varaždinsko, vendar je tudi v 
medžimurski prestolnici kar 
nekaj zanimivih stavb. Najbolj 
vpadljiva je zgradba Trgovske-
ga kazina, ki je v razkošnem 
slogu madžarske secesije. 
Pred malo več kot sto leti jo je 
zgradilo združenje trgovcev 
Čakovca, ki so lahko v njej 
igrali družabne igre, plesali ali 
brali. V socialističnih časih sta 
bila tam nekaj časa knjižnica 
in sedež sindikata.

Zanimiva je tudi medžimur-
ska okolica Čakovca. Tam so 
med drugim med Slovenci pre-
cej znane toplice Sveti Martin 
na Muri, številni vinogradi in 
kleti, mlin na Muri …
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Podsreda je v svoji zgodo-
vini kar dvakrat pogorela. 
Najstarejše stavbe s cerkvijo 
vred tako izhajajo šele iz za-
četka 19. stoletja. A bogastvo 
zgodb že na izhodišču zato ni 
nič manjše. Pot mimo Levsti-
kovega mlina na reki Bistrici 
skozi gozd do gradu pohodni-
ka na poltretjem kilometru 
ustavi na 14 mestih. V slo-
venskem in angleškem jezi-
ku razkriva izjemno biotsko 
pestrost. Interaktivna učna 
pot se konča na podstrešju 
v prav nenavadni družbi. Na 
grajskem podstrešju je zadnja 
točka poti namreč posvečena 
netopirjem.

Težka voda in 
skrivnostni gozd
Na mostičku se ustavimo 

pri izviru Štok. To je bil nek-
daj edini vir pitne vode v kraju 
tako za ljudi kot živino. Slabo 
vzdrževan izvir je bil kriv, da se 
je leta 1924 v kraju razširil tifus. 
A kot pravi stara zgodba, ni bilo 
prvič, da je Štok kraju grozil s 
pogubo. Vir iz leta 1903 pravi, 
kako je tržanom voda iz njega 
že skoraj zrasla čez glavo. Pa 
jim je popotni berač svetoval, 
naj kupijo zlate vrvi in marmor-
no ploščo, vse skupaj blagoslo-
vijo in položijo v studenec. Res 
so tako storili in odtlej je stude-
nec pohleven. Tržane je težav z 
vodooskrbo dokončno odrešil 
šele sodobni vodovod, ki so ga 
zgradili leta 1963. Podobno kot 
voda je bil tudi gozd za ljudi v 
teh krajih od nekdaj izjemno 
pomemben. Hkrati je pomenil 
grožnjo in zavetje. Tudi zato se 
je okrog tisočletnih drevesnih 

očakov spletlo toliko zgodb in 
legend. Podrta bukev je s svo-
jim »ribjim mesom« na primer 
hranila pošast »vizo«. Ker je 
od te hrane jedel tudi človek, 
je pošast uničila staro Podsre-
do. V silni nevihti je trg odne-
slo v Črno morje. Pod velikim 
starim hrastom so se na primer 
zbrali Turki, preden so napadli 
trg. Z napačne strani na srečo, 
tako da so se tržani v okopih 
zmogli obraniti. V stari bukvi 
so domačini naredili kapelico 
v zahvalo za nebeško zname-
nje, žarečega konja, ki je spe-
ljal Turke v prepad. In čeprav 
so jih posekali, se ljudstvo še 
danes spominja tisočletnih dre-
ves, starih očakov, iz grajskih 
gozdov. Danes tako mogočnih 
dreves menda ni nikjer več.

Če bi zidovi govorili
Ko se nanj ozremo iz doli-

ne, se zdi grad še mogočnejši. 
Malokdo ve, da tudi trške hiše 
stojijo na grajskih temeljih. V 
še starejših časih je namreč na 
Gradišču, na vzpetini vzhodno 
od trga, prav tako stal grad. Ka-
mni iz njegovih zidov pričajo o 
zares starih, še poganskih ča-
sih. V ruševinah so ljudje skozi 
stoletja nabirali gradbeni mate-
rial za svoja bivališča. Na drugi 
strani je sredi gozda šele kasne-
je nastal stolp, ki so ga nemški 
vitezi uporabljali kot lovsko za-
vetišče. Grad Podsreda je prvič 
omenjen leta 1213. Po izumrtju 
rodbine podsreških vitezov je 
v 14. stoletju prešel v upravo 
Žovneških in kasneje knezov 
celjskih. V kmečkih uporih leta 
1515 ni utrpel hujše škode, graj-
ski birič pa je izgubil glavo. V 

Po Grajski poti s podsreškega trga na grad Podsreda

Stopinja v zeleno kraljestvo 
legend in pravljic

Občina Kozje se ponaša kar s tremi srednjeveškimi 
trgi. Eden najbolj prepoznavnih je ravno podsreški, 
ki je trške pravice in privilegije pridobil leta 1377. 
Rahlo privzdignjena lega je gosto poseljen trg šči-
tila pred vodo. Pred ognjem žal ne. V gozdovih nad 
trgom že stoletja kljubuje najznačilnejši romanski 
grad na Slovenskem. Sprehod po novoodprti Grajski 
poti je sprehod skozi zgodovino, krajevne pravljice 
in legende ter naravo v vsej njeni veličini in pestrosti.

SAŠKA T. OCVIRK

Biodiverziteta – umetnost 
življenja oziroma Life Natu-
raviva je krovni projekt, pod 
okriljem katerega je nastala 
Grajska pot Podsreda. Petle-
tni program vodi Nacional-
ni inštitut za biologijo. Med 
devetimi ostalimi partnerji 
je pet slovenskih naravnih 
parkov, eden od njih je tudi 
Kozjanski park.

začetku 17. stoletja so grad pre-
vzeli Tattenbachi in leta 1848 
knezi Windischgrätzi. Po drugi 
svetovni vojni so grad upora-
bljali v različne namene, žal 
so ga v tem času tudi temeljito 
izropali. Resna obnova se je za-
čela po letu 1983, ko je park je 
prevzel Kozjanski grad.

Trije »polovnjaki« 
zlata
Ko iz zavetja gozda stopimo 

na grajsko dvorišče, je trud 
vzpenjajoče poti poplačan. Kaj 
vse bi slišali, če bi zidovi znali 
govoriti? Na sončen jesenski 
dan se zdi grajsko dvorišče kot 
pravljična kulisa. A zagotovo 
je obiskovalcem gradu na tem 
mestu že kdaj zledenela kri v 
žilah. Legenda pravi, da je ne-
koč v gradu tako strašilo, ropo-

talo in grmelo, da si tudi najpo-
gumnejši niso več upali blizu. 
Nazadnje so le prišli skrivnosti 
do dna. Vsega je bil kriv grajski 

hlapec. Duhove je »igral« celo 
vpričo orožnikov. Predrznost 
ga je stala svobode, končal je v 
zaporu. Tako kot tudi mnogo 

nesrečnih tlačanov, ki so jih za-
prli v globoko jamo sredi tako 
imenovanega stolpa lakote. Po 
eni od prenov so kosti z vozovi 
prepeljali na trško pokopališče, 
kjer so našle svoj mir.

Po prehojeni poti so noge 
prijetno utrujene, srce je po-
skočno in duh osvežen. Takšen 
kot je danes grad. Z neokrnje-
no naravo. Zgodbe preteklosti 
so z nami zato, da se iz njih 
česa naučimo. Legende pa nas 
opominjajo, kaj je v življenju 
zares pomembno. Ste vedeli, 
da so na Orlici, na hribu v bli-
žini gradu, pokopani trije sodi 
zlatnikov? Lahko greste tudi na 
lov za njimi. A sprehod po zele-
nem kraljestvu Grajske poti je 
vreden vsaj cekin ali dva. Ne da 
bi obremenjeval žepe ali dušo.

Foto: Kozjanski park
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Arto Paasilinna: Deset prisrčnih trmoglavk

V letih 1914 in 1915 je kot 
petošolec in šestošolec napi-
sal tri dnevnike v zvezkih, 
ohranila sta se prvi za dobo 
od 1. junija do 31. julija 1914 
in tretji za čas od 1. oktobra 
1914 do 23. septembra 1915.

V uvodu k tretjemu dnevniku 
je zapisal: »To je moj tretji dnev-
nik letošnjega leta. Prvega sem 
nekam založil (verjetno skril, 
a se je ohranil, op. Fran Roš), 
drugega mi je konfi scirala c. kr. 
sodna oblast dne 4. septembra 
1914 v Braslovčah (pri hišni pre-
iskavi, op. Fran Roš), tretjega 
sem si kupil 1. oktobra v Celju 
in ga posvečam vsem poklica-
nim in nepoklicanim gostom, 
prijateljem in radovednežem 
in slednjič lepi, krasni poljski 
Vandi v Braslovčah (vojni be-
gunki iz Galicije, op. Fran Roš). 
Srečko Puncer, Celje, 5. X. 14.«

Hišno preiskavo pri Puncer-
ju v Braslovčah so povzročila 

njegova pisma, najdena pri 
policijski preiskavi v stanova-
nju profesorja dr. Ilešiča v Za-
grebu. Iz Braslovč so orožniki 
kot plen odnesli tudi nekaj po-
litičnih brošur ter več izvodov 
Savinje. Našli so tudi knjižico, 
v kateri naj bi bili »sestavki z 
velikosrbsko idejo«. To je bil 
almanah Jugoslovanske poči-
tniške zveze za 1. 1913/14, ki 
je segala tudi v Srbijo. Seznam 
članov, ki dijakom nudijo po-
čitniška prenočišča in imajo 
do takšnih tudi sami pravico, 
je navajal Srečka in njegove 
starše. Vendar širokogrudni 
celjski državni pravdnik dr. 
Bračič ni ničesar ukrenil proti 
sumljivemu dijaku, ampak je 
zadevo odstopil šolskemu rav-
nateljstvu v lastno obravnavo.

Za šolsko leto 1914/15 si 
je šestošolec Srečko Puncer 
moral spet priskrbeti stanova-
nje pri tujih ljudeh. »Dijaška 

mati« Nanca (Ana Pongrac) je 
v svojih treh izbicah v ozkem 
nadstropju nad celjskim kopa-
liščem v sedanji Ipavčevi ulici 
3 kar sedmim fantom nudila 
postelje in deloma še hrano, da 
se je s tem skromno preživlja-
la, sama pa je imela preprosto 
ležišče v kuhinjici. Tukaj so s 
Srečkom stanovali Ernest Go-
rišek, Davorin Ravljen, Jože in 
Franjo Praznik in še kdo.

Vsebina prispevka povzeta 
po: Fran Roš, Srečko Puncer 
(1895–1919): Njegovo življe-
nje, delo in boj, Celjski zbor-
nik 1971–1972, str. 209–271.

Začetek novega šolskega leta 
je bil nereden. Več profesorjev 
– rezervnih ofi cirjev – je bilo 
že v vojski in z zamudo so pri-
hajali novi, da jih nadomestijo. 
Razredčili so se višji gimnazij-
ski razredi. Tako je tudi Franjo 
Malgaj z letnikom 1894 že ok-
tobra 1914 odrinil k celjskemu 
pešpolku.

Pripravil Srečko Maček
Se nadaljuje

ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

Srečko Puncer(1895–1919) (11)

www.kamra.si
Rubriko pripravlja

Osrednja knjižnica Celje.

Uvod k tretjemu dnevniku

Deset na en mah
Vsakokrat, ko preberem 

kakšno knjigo žal že pokoj-
nega fi nskega pisatelja Arta 
Paasilinne, si rečem, da bolj 
»odštekane« od te zagotovo 
ni. A se vedno zmotim. Tokrat 
mislim, da imam prav, saj je 
knjiga Deset prisrčnih trmo-
glavk, vsaj po mojem mnenju, 
vrhunec njegovega posebnega 
humorja in nenavadnih dogo-
divščin, v katere padejo njego-
vi junaki. Deset v 24 urah? In 
to pri šestdesetih?

Zgodba se začne, ko uspe-
šen industrialec Rauno na svoj 
rojstni dan nag odpre vrata ku-
rirki cvetja. Hiša, v kateri živi 
z ženo Annikke, se sčasoma 
napolni s številnimi šopki, 
ki jim prijatelji, sodelavci in 
poslovni partnerji dodajo še 
goro šampanjca, kaviarja in 

ALBUM S CELJSKEGA

Akademik dddr. Jože Maček – 
90-letnik

Na fotografi ji, ki jo hrani 
hči Mateja, je družina Maček 
v Njivcah pri sv. Petru, da-
našnjih Oleščah pri Laškem, 
med drugo svetovno vojno. 
Takrat malo več kot 10-letni 
Jože sedi na tleh spredaj. Za 
njim sedijo od leve njegov oče, 
mama (ki v naročju drži Jo-
žetovo najstarejšo nečakinjo 
Malčiko, hčer njegovega bra-
ta Korla) in tast njegove sestre 
Micike (oče Jožetovega svaka 
Pepija). Od leve stojijo Jožetov 
brat Gustl, sestra Micika, ne-
znana mladenka, nato Jožetov 

brat Franček, brat Korl in nje-
gova žena Karlina.

Dddr. Jože Maček, redni 
član Slovenske akademije 
znanosti in umetnosti, častni 
občan Laškega, se je rodil 28. 
oktobra 1929 v Njivcah pri sv. 
Petru, današnjih Oleščah pri 
Laškem. Je izjemen Slovenec, 
znanstvenik s tremi doktorati, 
za katerimi niso le doktorske 
disertacije, ampak pravi opusi 
znanstvenega dela znotraj po-
samezne discipline, in sicer 
agronomije – fi topatologije, 
ekonomije in zgodovine. Je 
tudi dopisni član Hrvaške aka-
demije znanosti in umetnosti 

ter član Evropske akademije 
znanosti in umetnosti v Salz-
burgu. Svetovna univerza v 
Bensonu v ZDA mu je leta 
1989 podelila kulturni dokto-
rat. Leta 2005 je prejel Zoiso-
vo nagrado za življenjsko delo, 
pred tem pa številne druge na-
grade doma in v tujini. Je eden 
najzaslužnejših za ustanovitev 
Društva za varstvo rastlin Slo-
venije, prvo razpravo s tega po-
dročja je objavil že leta 1974, 
kar ga uvršča med začetnike 
na naravovarstvenem področju 
tudi širše, ne le v Sloveniji.

Izdani opus dddr. Jožeta 
Mačka je izjemen. Njegova 

V Albumu Sloveni-
je na portalu www.
kamra.si objavila 
Knjižnica Laško, ru-
briko pripravlja: Do-
moznanski oddelek 
Osrednje knjižnice 
Celje, info: 03 426-17-
00 (Srečko Maček), 
medijski pokrovitelj: 
Novi tednik

bibliografi ja šteje približno 
1.400 zapisov, poleg tega je 
tudi avtor več kot tri tisoč 
krajših strokovnih in polju-
dnih zapisov. Zadnja leta je 

raziskoval predvsem splošno 
in gospodarsko cerkveno zgo-
dovino ter zgodovino Laškega 
in okolice. Letos je izšlo nje-
govo obsežno delo Samostan-

ska in gospodarska zgodovina 
Jurkloštra, ki bo predstavljeno 
v laški knjižnici ob martino-
vem.

Prispeval: Matej Jazbinšek

poskus, da bi si s prevaro mate-
rialno opomogla. Vendar to in-
dustrialca ne odvrne od tega, da 
se z nekdanjo ljubico ne bi spet 
malo pomečkal. Uspešnemu 
prvemu obisku sledijo še dru-
gi, tretji, četrti …Vse dame, med 
katerimi so tudi predstavnica za 
stike z javnostmi v njegovem 
podjetju, ki je o njem ob nje-
govi šestdesetletnici napisala 
obsežno biografi jo, pa bolehna 
varilka, prav tako iz njegovega 
podjetja, pa prijateljica njegove 
žene, so poleg cvetja in šam-
panjca, za katerega taksist ves 
čas skrbi, da je primerno ohla-
jen, deležne velike pozornosti 
in razumevanja. Nekaterim od 
njih Rauno in Sorjonen, med-
tem ko se urejajo, pospravita 

celo stanovanje. Seveda ne gre 
brez savne, najbolj pomembne-
ga kotička večine Fincev. Rauno 
se namreč odloči, da si bo dušo 
in telo očistil v savni podjetja, v 
kateri pa naleti na čistilko, ki je 
kljub petdesetim čvrsta in čila 
in ima obline na pravem mestu. 
Tudi zgodba s čistilko se konča 
v vodoravnem položaju.

Tako kot vsi junaki Arta Paa-
silinne je tudi Rauno samoza-
vesten in brez dlake na jeziku. 
Njegova kritika fi nske družbe 
in celega sveta je ostra. Čeprav 
je kapitalist, ne skriva simpatij 
do marksizma, z eno od lju-
bic, ki so sicer različnega sta-
nu in svetovnega nazora, zelo 
zavzeto razpravlja o razlikah 
in skupnih točkah diktature 

proletariata in diktature kapi-
tala. Skratka, duhovičenja in 
modrovanja čilega in veselega 
šestdesetletnika ne zmanjka do 
zadnje strani knjige.

Po opravljenem prvem kro-
gu se Rauno čez nekaj mese-
cev odloči, da bo s Sorjonenom 
vse dame obiskal še enkrat. 
Preoblečena v Božička in nje-
govega pomočnika škrata, za 
kar si pri uglednem krojaču 
naročita posebna oblačila, pri 
katerih je zelo pomembno, ali 
ima »šlic« na hlačah gumbe ali 
zadrgo, se odpravita na drugi 
krog po mestu ter delita dari-
la. Je Rauno tudi tokrat tako 
uspešen, kot je bil prvič? Če 
vas zanima, preberite knjigo.

 JI

O avtorju:
Arto Paasilinna je eden najbolj priljubljenih in tudi najbolj prevajanih fi nskih pisateljev, ki 

ima veliko bralcev tudi v Sloveniji. Čeprav je njegov humor nekaj posebnega in se njegovim 
junakom dogajajo nemogoče stvari, se v romanih, ki jih je napisal, odkrito ali med vrsticami 
skriva tudi kritika odnosov v družbi, zlasti fi nski. Paasillinovi romani so bili doslej prevedeni 
v več kot trideset jezikov v skupni nakladi več kot deset milijonov izvodov.

znanca iz nekaterih drugih 
Paasilinnovih zgodb – na pri-
mer iz Očarljivega skupinskega 
samomora ali romana Na lovu 
za spomini. Sorjonenu, ki je za 
razliko od drugih – običajno 
zapitih Paasilinnovih juna-
kov – vedno trdno na tleh, se 
zdi škoda, da bi šopki končali 
na deponiji, zato Raunu pre-
dlaga, naj jih raje razdeli med 
prijatelje in znance. Ker so mu 
ravno ti rože podarili, se kleni 
podjetnik spomni na številne 
dame, ki so mu v preteklosti 
prekrižale pot, bodisi v službi 
ali kako drugače. In mečkanje 
rjuh, začinjeno z nemogočimi 
dogodki in še bolj nemogočimi 
domislicami, se začne.

Prva, ki jo obišče, je nekda-
nja ljubica Tarja, pred leti sta se 
spoznala v Tuniziji, kjer je Rau-
no iskal nove posle. Tarja ga po-
skuša prepričati, da je oče njene 
hčere, kar se potem izkaže kot 

drugih dragih delikates. Ker 
ima Annikke astmo in ne 
prenaša vonja cvetlic, se je 
treba po odhodu povabljenih 
znebiti vseh daril. Rauno po-
kliče taksista Sorjonena, sicer 
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Dijaki Ekonomske šole Celje za živali
Društvo proti mučenju živali 

(DPMŽ) Celje se iz leta v leto sre-
čuje z vedno večjim številom zavr-
ženih in pomoči potrebnih živali, 
predvsem mačk in psov. Ena od 
vrednot dijakov Ekonomske šole 
Celje je tudi dobrodelnost. Zato 
so se dijaki s profesoricama Suza-
no Suholežnik in Andrejo Tanšek 
odločili, da bodo priskočili na po-
moč omenjenemu društvu.

Septembra so začeli akcijo zbira-
nja hrane in pripomočkov za živali, 
ki sta jo organizirali dijakinji druge-
ga letnika Ana Germ in Tinka Na-
pret Kaučič. Obe sta veliki ljubitelji-

ci živali, saj ima Ana doma mačko 
in psa, Tinka pa čudovitega zlatega 
prinašalca in ribe. Zelo sta se po-
trudili, da bi zapuščenim živalim 
v čim večji meri pomagali. Izdelali 
sta plakate in dijake k sodelovanju 
povabili s pomočjo ozvočenja in so-
cialnih omrežij. Akciji so se poleg 
dijakov pridružili profesorji z rav-
nateljico Bernardo Marčeta. Prispe-
vali so hrano in denarna sredstva, 
ki jih bo društvo namenilo za po-
kritje veterinarskih stroškov. Ti so 
zelo visoki, saj se društvo dnevno 
sooča s poškodovanimi in z bolnimi 
živalmi.

Med akcijo so dijaki več izvedeli 
o pomenu sterilizacije in kastracije 
mačk in psov, o primerni skrbi za 
živali ter da je treba vsako zane-
marjanje živali prijaviti na upravo 
za varno hrano ali na številko 113. 
Z rezultatom akcije so profesorji, 
ravnateljica in dijaki zelo zadovolj-
ni, saj so s svojim sodelovanjem 
dali prispevek srčnosti, ljubezni 
in k boljši družbi kot celoti. Bese-
dilo končujemo z mislijo: rešitev 
ene živali za svet ne pomeni veli-
ke spremembe, a rešitev ene živali 
spremeni njej svet za vedno.

SS, AT

Likovni in fotografski 
natečaj

Šola za hortikulturo in vizualne umetnosti Celje je v šolskem letu 
2019/20 razpisala likovni in fotografski natečaj za učence tretjega triletja 
osnovnih šol na temo Človek in narava. Tema je omogočala mentorjem 
širok razpon vsebinskih izhodišč glede na starost učencev. Idejni vodji 
natečaja sta bili Karmen Volavšek in Danica Korošec.

Natečaja se je udeležilo devet osnovnih šol iz celjske in mariborske regije. 
Prispelo je 51 likovnih in 49 fotografskih del. Umetniška dela so bila oblikov-
no in tehnično dovršena, kar je za strokovno komisijo predstavljalo zahtevno 
delo. Razstavo likovnih in fotografskih del so na Šoli za hortikulturo in vizu-
alne umetnosti Celje odprli v sredo, 16. oktobra. Takrat so podelili priznanja 
in nagrade. Razstavo je odprla ravnateljica Štefanija Kos Zidar, prireditev je s 
petjem popestrila dijakinja Nina Carli Melin, Danica Korošec je predstavila 
vsebino in nagrajena likovna dela. Strokovna komisija je nagradila učence 
petih osnovnih šol in podelila 15 priznanj in nagrad. Med nagrajenci so 
bili učenci naslednjih osnovnih šol: OŠ Dramlje, OŠ Polzela, OŠ Šempeter 
v Savinjski dolini, OŠ Frana Kranjca Celje, Waldorfska šola Ljubljana, OE 
Savinja Žalec. Likovna dela bodo razstavljena do 8. novembra. DK

Od 22. do 24. oktobra je bilo v Dalmaciji že peto mednaro-
dno tekmovanje natakarjev, barmanov, baristov in restavracij 
Grand Gourmet 2019. Festival, ki ga vsako leto prirejajo z 
namenom promocije poklicev v gostinstvu, je bil v Dalmacija 
Sunny Hotelu v Makarski.

Šolo za storitvene dejavnosti Šolskega centra Velenje sta za-
stopala Lea Sušec in Izidor Destovnik, Višjo strokovno šolo ŠCV 
pa študenta Urška Jazbec in Kosta Kocev. Vsi so nastopili pod 
mentorstvom Simone Pompe.

Dijaka Lea Sušec in Izidor Destovnik sta tekmovala v junior-
ski kategoriji in sta se odlično odrezala. Lea Sušec je osvojila 1. 
mesto in zlato medaljo za najboljši tatarski biftek ter pravilno 
dekantiranje vina barik (cabernet sauvignon, arhivsko vino, 
Vinska klet Goriška brda). Izidor Destovnik pa se je uvrstil na 
2. mesto in prejel srebrno kolajno v kategoriji tatarski biftek 
in dekantiranje vina barik (modri pinot, Vinska klet Brumec, 
Klokočovnik, Loče).

V kategoriji latte art sta tekmovala študenta Urška Jazbec in 
Kosta Kocev, ki sta prav tako pokazala izjemno znanje. Urška 
Jazbec je prejela zlato medaljo, Kosta Kocev pa je osvojil srebr-
no medaljo v tej kategoriji. Študent Kosta Kocev se je udeležil 
tudi tekmovanja priprave kavnega napitka Signature drink, za 
katerega je prejel bronasto medaljo.

Veseli smo, da so znanja in uspehi naših dijakov in študentov 
tako izjemni, saj to nakazuje na odlično delo, ki ga šole ŠCV, 
njegovi zaposleni, dijaki in študentje beležijo. Njihova strokov-
nost in odličnost se nadaljujeta iz srednje v višjo šolo. Njihovi 
mednarodni uspehi in rezultati tudi na področju gastronomije 
dokazujejo, da je Šolski center Velenje resnično mavrica strokov-
nega znanja ter je na pravi poti k še večjim uspehom dijakov in 
študentov ter njihovih mentorjev. SP

Z leve: dijak Izidor Destovnik, ravnateljica Šole za storitvene dejavnosti ŠCV Mateja Klemenčič, dijakinja Lea Sušec, mentorica dijakov in študentov 
Simona Pompe, študentka Urška Jazbec, študent Kosta Kocev in ravnatelj Višje strokovne šole ŠCV Uroš Sonja.

Od risbe do sanjskega stroja
V lanskem šolskem letu so v Osnovni šoli bratov Letonja Šmartno ob 

Paki učenci prvega triletja narisali risbe in pojasnili zamisli delovanja 
številnih zanimivih naprav, ki so jih poimenovali sanjski stroji. Sledilo 
je povezovanje z Elektro in računalniško šolo Šolskega centra Velenje. 
Dijaki in mentorji omenjene šole so izbrali najprimernejši in najbolj 
zanimiv sanjski stroj, ki bi ga lahko izdelali, in sicer z namenom, da bi 
ta stroj tudi deloval.

Po pregledu vseh sanjskih strojev so mentorji izbrali pripomoček za varno 
vožnjo kolesarja. Ta pripomoček ima senzor, ki zaznava vozila, ki se vozijo 
za kolesarjem, na sprednjem delu pa je prikazovalnik z lučkami, ki kolesarja 
opozorijo, da je v bližini vozilo in da mora biti pozoren.

Pripomoček za varno vožnjo je izdelal dijak Aleksander Flis, ki je v lan-
skem šolskem letu končal izobraževanje v programu Tehnik računalništva. 
Njegova mentorja sta bila Klemen Hleb in Uroš Remenih.

V ponedeljek, 21. oktobra, smo izdelek predali Osnovni šoli bratov Letonja 
Šmartno ob Paki. Z otroki, ki so risali risbe sanjskih strojev, smo predstavili 
delovanje naprave in se pogovarjali o prometni varnosti. Pridružili so se nam 
tudi strokovnjaki z Instituta Jožefa Stefana, ki na ravni države koordinirajo 
projekt My machine. SIMON KONEČNIK

Ravnateljica Bernarda Marčeta, koordinatorici akcije Andreja Tanšek in 
Suzana Suholežnik z dijaki ob vrednotah šole, ki jih imajo zapisane na steni.

Najboljši biftek iz Velenja
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Večno mladi zmagali
Glasba spremlja človeka že od pradav-

nine, spremlja ga od rojstva do smrti. 
Slovenci imamo petje nekako v krvi. 
Statistika kaže, da imamo največ pev-
skih zborov na prebivalca. Kdor poje, 
slabo ne misli, pravi stara modrost. Jaz 
pa vem, da petje združuje, povezuje, 
sprošča, odganja slabe misli in odvra-
ča bolezen. Še posebej, če ga spremlja 
harmonika.

V Domu starejših Šentjur zelo radi in 
veliko prepevamo. Ni dogodka, da se ne 
bi predstavil naš domski pevski zbor. Ime 

zbora je Večno mladi. Ko pevci zapojejo, 
namreč vsa teža let izgine. Velike zasluge 
za to ima prostovoljka Milena, ki zbor vodi 
že približno dve leti. S svojo energijo je 
okužila vse pevce.

Naši pevci se redno udeležujejo revij. 
Vsako leto v oktobru je Revija pevskih 
zborov stanovalcev v socialnovarstvenih 
zavodih Slovenije. Tokrat je bila v Podče-
trtku in že 26. po vrsti. Tekmovalo je 16 
zborov. Petje je ocenjevala štiričlanska ko-
misija, ki sta jo med drugim sestavljali tudi 
ravnateljica Glasbene šole Rogaška Slatina 

Tatjana Šolman ter igralka in pevka Tanja 
Ribič. Naše petje je odmevalo in naš zbor je 
z energijo, živahnim ubranim petjem, izpi-
ljeno ritmiko in harmonijo glasov zmagal. 
Prav lepo je bilo videti, koliko dobre volje 
so izžarevali pevci. Veselje vseh je bilo ve-
liko. Nastop in zmaga jim veliko pomenita, 
hkrati je to za njih še dodatna motivacija 
za nadaljnje delo. Ob vrnitvi v dom nas je 
pričakala penina. Zdaj se veselimo, prav 
kmalu bomo začeli razmišljati o naslednji 
reviji, ki jo bo organiziral naš dom.

SONJA BOŽIČ

Komemoracija pred 
OŠ Štore

Osnovna šola Štore vsako leto organizira izjemno lepo 
komemoracijo ob dnevu spomina na mrtve. Na pročelju 
šole je spominska plošča, na kateri so zapisana imena 
petdesetih občanov Štor z okolico v času druge svetovne 
vojne, ki so padli v partizanih ali umrli v koncentracijskih 
taboriščih ali pod streli okupatorja v zaporih in bili obe-
šeni v Stranicah pri Frankolovem. Vodstvo šole pripravi 
lep kulturni program, kjer otroci deklamirajo in pojejo 
partizanske pesmi.

Predstavniki borčevske, častniške in veteranske organi-
zacije se ob tem dogodku žrtvam padlih v času NOB po-
klonimo s prapori. Vedno se nam hvaležno pridružijo tudi 
pripadniki Slovenske vojske iz vojašnice Franca Rozmana 
Staneta iz Celja. Še posebej smo ponosni na našega člana 
ZZB za vrednote NOB Štore Ivana Grobelnika – Iva, ki je v 
stotem letu in je ponosno stal skupaj s praporščaki. Je še 
edini živeči od šestih partizanov, ki so v noči med 14. in 15. 
decembrom 1944 osvobodili 127 zapornikov iz celjskega Sta-
rega piskra. Letos je postal tudi častni meščan občine Celje. 
Vedno se rad udeleži vseh praznovanj in tovariških srečanj, 
ki jih organiziramo člani domoljubnih organizacij v Štorah.

SREČKO KRIŽANEC,
predsednik častniške in veteranske organizacije Štore

Čarovniško rajanje v 
MCC pregnalo dež

Kot vsako leto je tudi letos Celjski mladinski center 
zadnji dan v oktobru priredil čarovniško rajanje za 
otroke in tako popestril krompirjeve počitnice najmlaj-
šim obiskovalcem.

Za njih, a tudi njihove starše so organizatorji pripravili 
strašno pester program. Vsekakor se niso ustrašili na-
povedi slabega vremena in so dogodek kljub prostorski 
stiski izvedli. Otroci so si lahko narisali strašne obraze, se 
igrali z različnimi igrami in ustvarjali, osrednji dogodek 
pa je bilo otroško rajanje z gledališko predstavo. Največ 
obiska je bilo prav v hiši družine Adamsovih, po kateri so 
se sprehodili le najbolj pogumni otroci. Brez dvoma je bila 
strašljiva, saj je bilo iz nje mogoče slišati marsikateri krik.

Otroci so se lahko okrepčali tudi z brezplačnim kosta-
njem in pokovko, manjkala ni niti ponudba za sladko-
snede. Tudi Kavarna MCC je pripravila izvrstno ponudbo 
– magične napitke in slastna jabolka. Ob koncu rajanja so 
najbolj izvirnim in srhljivim maskam podelili nagrade.

PF, foto: Tilen Križnik

Predstavitev revij Celjskega 
literarnega društva

Sreda, 16. oktobra, je bila pomembna za 
Celjsko literarno društvo. V sodelovanju 
s Špitalom za prjatle smo predstavili naši 
reviji Vsesledje in Supernova.

Za glasbeno popestritev sta poskrbela 
učenca Glasbene šole Celje Sven Pungartnik 
Rautar (klavir) ter Liam Šibli (saksofon). 
Mentor je bil profesor Grega Skaza.

Prireditev je vodila podpredsednica dru-
štva Mira Gorenšek. V prvem delu so se 
predstavili avtorji Vsesledja. Predstavili so 
objavljeno poezijo in prozo.

V drugem delu sta prišli na vrsto zadnja 
številka Supernove in novost revije Superno-
vica. Gre za del revije, namenjen ustvarjanju 
mladih. Obe reviji objavljata tudi dela tujih 
avtorjev. V Vsesledju sta predstavljena češka 
avtorica Ivana Myškova in srbski pisatelj Ti-
homir Jovanović Tika. V Supernovi je delež 
prevodov malo večji, saj gre za edino takšno 
revijo v Sloveniji. Obe reviji sta zaradi svo-
je širine pomembni za slovensko in celjsko 
kulturo.

BE

15 let pomoči otrokom in 
družinam

V društvu Materina dušica za otroke 
v okviru Male hiše na Pilštanju že 15 let 
izvajamo brezplačne tabore za otroke iz 
socialno ogroženih družin in hkrati še 
druge programe, namenjene otrokom in 
njihovim družinam. Na leto imamo 256 
obiskov otrok. Ker smo neprofitno društvo 
in delujemo pretežno s pomočjo donacij, se 
ob tem zahvaljujemo donatorjem.

V društvu že 15 let izvajamo brezplačne ta-
bore za socialno ogrožene družine, enostar-
ševske družine in tabore, s katerimi skušamo 
premagati različne stiske otrok (ob bolezni 
starša, družinskem, medvrstniškem nasilju, 
ob ločitvi staršev, težavah s prilagodljivostjo, 
osamljenostjo in podobno). Izvajamo tudi 
program z naslovom Nekajdnevni umik star-
ša. Člani društva staršu svetujemo in nudimo 
pomoč pri spreminjanju vzorcev. Poleg tega 
svetujemo mladostnikom pri osamosvojitvi, 

opravljamo delo na terenu in svetovanje. Iz-
vajamo tudi duhovne delavnice, primerne za 
bolnike z rakom ali za tiste, ki so odvisni od 
odnosov. Dvodnevna delavnica je plačljiva, 
prostovoljni prispevek zanjo znaša 20 evrov 
in vključuje hrano, prenočišče in vodenje. 
Nudimo tudi varstvo otrok v zameno za pro-
stovoljni prispevek.

Prispevke, ki jih prejmemo, namenimo 
za izvedbo brezplačnih taborov. Ob tem se 
zahvaljujemo vsem donatorjem, ki svoje pri-
spevke v obliki hrane in denarja namenijo za 
izvajanje programa Male hiše na Pilštanju. 
Posebej bi se radi zahvalili podjetjem Lek, 
Grawe, Leykam, Gen energija, gospodu Ofen-
tavšku iz podjetja Oplast, Občini Kozje ter 
vsem članom in prostovoljcem, ki s svojim 
čutom pripomorejo k nemotenemu delova-
nju programa.

ADA POŽEG, predsednica društva

Zbor Večno mladi Doma starejših Šentjur je najboljši v kategoriji pevskih 
zborov stanovalcev v socialnovarstvenih zavodih v Sloveniji.
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Oda čebelarstvu v Pegazovem 
domu

Branko Padjan – Blagoje je stanovalec sku-
pine Rožmarin, ki veliko časa preživi med 
»svojimi čebelicami«, kot reče. Tokrat sta s 
prijateljem Antonom Trbovcem (oba sta čla-
na Čebelarskega društva Rogaška Slatina) 
povedala vse in še več o čebelarstvu.

Prihaja mrzel letni čas in za krepitev imun-
skega sistema je priporočljivo poskrbeti na 
več načinov. Eden je tudi uživanje medu in 
ostalih čebelarskih proizvodov. Med vsebuje 
kar 300 zdravilnih učinkovin in še okusno 
zdravilo je. Stanovalci in stanovalke so lahko 
poskusili cvetlični, akacijev in kostanjev med 
ter medico. Dobili so odgovore na vsa vpraša-
nja, ki so jih zastavili. Pri Mariji Plemenitaš 
so se doma 70 let ukvarjali s čebelarstvom, 
tudi Dušan Zidar je čebelar. Oba sta z zani-

manjem spremljala predstavitev znanosti o 
čebelarstvu, medu, matičnem mlečku, čebe-
ljem prahu, vosku, propolisu ter drugih če-
beljih izdelkih. Ste vedeli, da mora čebela za 
liter medu narediti izjemno dolgo pot? Ta je 
dolga toliko, kot da bi čebela štirikrat obkro-
žila Zemljo. Čebele, ki skrbijo za opraševanje, 
so marljive in organizirane. Če bi izumrle, 
bi izumrlo tudi človeštvo in prav je, da smo 
previdni s škropljenjem ter da zasajamo me-
dovita drevesa.

Čebelarja sta prikazala in povedala mnogo 
zanimivosti o čebelah, čebelarstvu, pridel-
kih, apiterapiji. Prinesla sta tudi satje, vosek, 
cvetni prah. Hvala obema za izvrstno pred-
stavitev.

MATEJA FIDLER, delovna terapevtka

Srečanje starejših 
na Polzeli

Društvo upokojencev Polzela in Občina Polzela sta drugo 
oktobrsko nedeljo pripravila srečanje bolnih in ostarelih, 
ki sodi v sklop prireditev ob letošnjem občinskem prazni-
ku. Najprej je bila v župnijski cerkvi sv. maša, ki jo je daro-
val župnik Jože Kovačec. Družabni del, na katerega so bili 
povabljeni občani, stari 80 in več let, je bil v gostilni Cizej.

Zbrane je v imenu osemdesetletnikov pozdravil Stanko 
Novak, nato je v imenu organizatorja, Društva upokojen-
cev Polzela, govoril predsednik Igor Pungartnik, se zahvalil 
tamkajšnji občini za pomoč pri izvedbi srečanja ter vsem 
udeležencem zaželel prijetno druženje in veliko zdravja. Z 
izbranimi besedami je tudi župan Jože Kužnik nagovoril sta-
rejše, nato so skupaj nazdravili in zapeli pesem Kol’kor ka-
pljic, tol’ko let, Bog nam daj na svet živet’. Sledila sta molitev 
in blagoslov za nedeljsko praznično kosilo.

Da je bilo na srečanju res praznično vzdušje, so z ubrano 
pesmijo poskrbeli člani vokalne skupine Lastovka ter udele-
ženci, ki so se pogovarjali, obujali spomine, razdirali stare 
šale, tudi zapeli so. TT

S srečanja starejših na Polzeli

Velenje gostovalo v 
prijateljskem mestu 
Vienne

Predstavniki Zavoda za turizem Šaleške doline so se z lokal-
nimi ponudniki sredi oktobra udeležili sejma v prijateljskem 
mestu Vienne. Vabilo za sodelovanje so prejeli ob 45-letnici 
pobratenja mest.

Na sejmu v francoskem mestu Vienne sredi oktobra so se pred-
stavili Čokoladnica Lucifer, Festival Velenje (s Piko Nogavičko), 
Lončarstvo Bahor, Plastika Skaza, Saša inkubator (inkubirani 
podjetji Blue Hill in Poezija lesa), šaleška kraft pivovarna Skubeer 
brewing, Šili testenine in Turistična kmetija Karničnik. Zavod za 
turizem Šaleške doline je pripravil zanimivo predstavitev Velenja, 
Šaleške doline in Slovenije. V francoskem mestu sta odmevali 
slovenska pesem in ritem polke, kar je ustvarilo prijetno vzdušje.

Ob 45-letnici sodelovanja med mestoma Velenje in Vienne so 
župan mesta Vienne Thierry Kovacs, predsednica Organizacije 
za mednarodno izmenjavo mesta Vienne Michele Laborel-La-
cits, direktor Zavoda za turizem Šaleške doline Franci Lenart in 
predstavnik Počitniškega društva Kažipot Uroš Ivančič zasadili 
lipo prijateljstva v parku Augusta Perreta.

Najpogostejše oblike sodelovanja med mestoma so izmenja-
ve dijakov in različnih glasbenih skupin. Za izmenjave si bodo 
prizadevali tudi v prihodnje. VJ

Pomaga živalim
Matic Supovec iz ansambla Unikat ima veliko 

srce, ne samo talent, ki nam ga kaže v oddaji Znan 
obraz ima svoj glas. Ob svetovnem dnevu varstva 
živali, 4. oktobru, nam je s svojo družinico podaril 
veliko hrane in priboljškov za živali, ki potrebujejo 
pomoč našega društva DPMŽ Celje. Predajo smo 
opravili v Štorah v Mercatorjevi trgovini, kjer je že 
nastavljena hišica za zbiranje hrane. Učenci Osnov-
ne šole Štore so za ta dogodek pripravili izviren 
plakat. Dobrodelno gesto je prišel pozdravit tudi 
župan Občine Štore Miran Jurkošek.

VS



46 Št. 45, 7. november 2019

Novi TEDNIK št. 45     7.11.2019       COLOR CMYK stran 46

RAZVEDRILO

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva
na 041 404 935 in na Facebookovi

strani
Astrologinja Gordana.

HOROSKOP JE ZA VAS
PRIPRAVILA GORDANA.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva 
na 041 519 265, 090 64 30 in na 

Facebookovi strani
Dolores Astro.

Zasanjani boste in polni 
pričakovanj, zato se boste 
znašli v prijetnih situacijah. 
Energija bo usmerjena v med-
sebojna razmerja, zato bodo 
čustva res ognjeno obarvana, 
Venera, vaša vladarica, biva 
v znamenju strelca, prinaša 
vam spremembe in srečo na 
svojih krilih. V poslovnem 
smislu se vam lahko obeta 
kakšna sprememba, na ka-
tero ne boste pripravljeni.

V naslednjih dneh ste lahko 
resni in zaskrbljeni, vendar 
se bo energija uravnovesila, 
Sonce v vašem znamenju 
vam prinaša veliko energije 
in moči, da premaknete do-
ločene zadeve z mrtve točke. 
Ponovno boste v svoji dobri, 
stari koži, kar se bo odraža-
lo prav na vseh področjih ži-
vljenja. Hitite počasi, da ne 
boste pri svojih korakih delali 
napak.

Odličen dan za vas, Jupiter 
še biva v vašem znamenju, 
ravno tako tudi Venera. Re-
trogradni Merkur lahko sicer 
zaustavi kakšne dejavnosti, 
vendar se bodo kaj kmalu po-
novno začele in blesteli boste 
kot že dolgo ne. Nujno je, da 
določite strategijo svojega de-
lovanja in počasi, korak za 
korakom napredujete.

Svoja čustva boste tokrat 
lahko pokazali brez večjih 
zadržkov, vendar bodite 
previdni, Merkur je retro-
graden in vam lahko poruši 
kakšne visoko leteče načrte. 
Več energije je dobro usmer-
jati v poslovno področje, saj 
se kaže, da zmorete več, kot 
pa je videti trenutno. Prete-
klost vas bo obremenjevala, 
zato naredite nekaj za svoj 
notranji mir.

Imeli boste kar nekaj večjih 
načrtov, ki jih lahko izpeljete 
v opoldanskih urah. Če pri-
de do kakšne spremembe, bo 
še boljše, kajti vpliv planetov 
vam kaže na kakšno presene-
čenje. Zaradi retrogradnega 
Merkurja bodite previdni pri 
novih začetkih, v tem obdo-
bju niso priporočljivi. V lju-
bezni se vam kaže pozitivna 
sprememba.

Čustvena energija je močno 
povečana, povečana je tudi 
potreba po tem, da si posta-
vite cilj, proti kateremu se 
boste usmerjali v prihodnjem 
obdobju. Večerne ure bodo ro-
mantične, vaš vladar še ve-
dno biva v vašem znamenju. 
Izpostavlja vam intuicijo in 
potrebo po čustveni varnosti. 
Moč presoje je lahko nekoliko 
zmanjšana.

Polni energije se boste prebi-
jali skozi novembrske dneve, 
skušali boste uresničiti kar 
največ načrtov. V teh dneh 
velja nekaj previdnosti, Mer-
kur je retrograden in mimo-
grede lahko pride do kakšnih 
nepredvidljivih zapletov. Vaš 
vladar v znamenju tehtnice 
vam bo pomagal, da boste 
uskladili vsa nasprotja, ki 
vam jemljejo dragoceno ener-
gijo.

Z veseljem se boste odzvali 
na vabilo nekoga in imeli ob 
tem velika pričakovanja. Za-
radi bivanja vaše vladarice v 
znamenju strelca boste polni 
optimizma in novih idej. Na 
vaši poti vas nič ne bo moglo 
ustaviti, zato lahko pričaku-
jete lepe in velike rezultate. 
V partnerskem odnosu lahko 
nastopijo težave, dokončnih 
sklepov v tem času ni ugodno 
sprejemati.

Notranji nemir bo močno 
povečan, povečana pa tudi 
želja po spremembah. Venera 
nasproti vašega znamenja bo 
močno aktivirala vse zadeve, 
ki so povezane s partnerstvom 
in fi nancami. Zadali si boste 
cilj in ga počasi, korak za 
korakom tudi izpeljali. Vaš 
vladar je retrograden, nujno 
morate urediti vse odprte in 
zaostale zadeve iz preteklosti.

Dinamika dogodkov bo 
izjemna, zato se boste v do-
ločenem trenutku umaknili 
na stran in opazovali dogod-
ke. Zaradi Venere in Jupitra 
v strelcu boste imeli pogled 
usmerjen v prihodnost. Čas 
pa bo tudi ugoden, da razre-
šujete konfl iktne situacije, ki 
so vezane na pretekle dogod-
ke. Pojavijo se lahko kakšni 
nesporazumi, zato uporabite 
modrost in predvsem potrpe-
žljivost.

Znamenje škorpijona je 
odlično za vsa področja. Ne-
mir bo sicer močno povečan, 
povečana tudi želja po lju-
bezni, vendar konkretnejših 
korakov kljub temu ne boste 
delali. Merkur je retrograden, 
umiriti morate strasti in se 
počasi lotevati sprememb, ki 
so na vidiku. Veliko energije 
boste usmerjali v poslovno 
področje, primeren čas je za 
analizo in načrtovanje brez 
konkretnih akcij.

Umirjeni boste na zunaj, 
vaša čustva pa bodo izredno 
razburkana. V tem času ni do-
bro analizirati medsebojnih 
razmerij. Prepustite se toku 
dogodkov in spremembe se 
bodo zgodile. Na nekaj težav 
lahko računate v komunika-
ciji. Vaš vladar je retrograden 
in prinaša predvsem potrebo 
po tem, da se spremenijo do-
ločene zadeve, ki so vezane 
na preteklost.

Meso
Francelj je šel po mesni 

burek in ko je ugriznil vanj, 
je vprašal peka: »Kje imaš pa 
meso?«

Pek: »V hladilniku.«
Francelj: »Daj ga še v burek 

malo!«

V lekarni
Zadihan mladenič priteče v 

lekarno: »Oprostite, nujno je! 
Punca leži tamle!«

Vrsta čakajočih se razma-
kne in spustijo ga naprej. Ko 
pride do pulta, reče lekarnar-
ki: »En zavitek kondomov, 
prosim.«

Maraton
Micka si je privoščila skok 

čez plot z Janezom. Nekega 
večera sta v spalnici zaslišala 
avto, ki se je ustavil na dvo-
rišču. Micka je planila iz po-
stelje, pogledala na dvorišče 
in vzkliknila: »Moj bog, moj 
mož se je prej vrnil s potova-
nja. Janez, takoj skoči skozi 
okno na cesto in izgini!«

Janez je pogledal skozi 
okno in odvrnil: »Ne morem, 
Micka. Saj vidiš, da dežuje!«

Micka se je obupano prijela 
za glavo in kriknila: »Janez, 
če naju moj mož zasači, naju 
bo oba ubil.«

Janez je torej planil iz po-
stelje, pograbil svojo obleko, 
skočil skozi okno na cesto in 
se znašel v skupini maraton-
cev, ki so takrat tekli mimo 
Mickine hiše. Da bi zabrisal 
sled, se jim je pridružil. Čez 
nekaj časa se je Janezu med 
tekom približal prvi marato-
nec in vprašal: »Kolega, ali 
tečeš maraton vedno nag?«

Janez: »Vedno. Tako prije-
tno je čutiti pihljanje vetra. 
Ko sem nag, bolje čutim po-
vezanost z naravo.«

Čez nekaj časa se je Jane-
zu med tekom približal drugi 
maratonec in vprašal: »Kole-
ga, ali tečeš maraton vedno z 
obleko pod pazduho?«

Janez: »Vedno. Tako prak-
tično je imeti obleko pri sebi. 
Ko pritečem na cilj, se lahko 
takoj oblečem, sedem v avto 
in odpeljem domov.«

Čez nekaj časa se je Janezu 
med tekom približal tretji ma-

Šale nam je poslal Nande 
Jakopič iz Laškega.

Dobro vino
Janez se oglasi pri Štefanu. 

Ta ga pogosti s kozarcem 
vina in Janez je več kot zado-
voljen. »Kakšno vino je to?«

»Sosedovo.«
»A sosed prodaja vino?«
»Ne, samo klet je pozabil 

zapreti.«

Alkohol
Zdravnik pregleda Štefana 

in mu reče: »Alkohol bo treba 
opustiti, ker so zaradi njega 
mnogi umrli.«

Štefan: »Bodimo pošteni, 
veliko se jih je tudi rodilo 
zaradi alkohola.«

ratonec in vprašal: »Kolega, 
ali imaš med maraton vedno 
nataknjen kondomom?«

Janez: »Ne vedno. Samo, če 
dežuje.«

Mentor
Zajček sedi v gozdu in ne-

kaj piše. Mimo pride lisica in 
ga vpraša: »Hojla, zajček, kaj 
pišeš?«

»Pišem doktorsko diserta-
cijo.«

»Uau, kako si ti pameten! 
Kaka je tema?«

»Kako odreti lisico!«
Lisica znori, ga zgrabi za 

ušesa in zvleče v grmovje. 
Iz grmovja se zaslišijo kriki, 
ven pride zajček in piše na-
prej. V tem trenutku pride 
mimo volk, ki ga ves radove-
den vpraša: »Ej, zajček, kaj 
pišeš?«

»Pišem doktorsko diserta-
cijo.«

»Bravo, in kakšna je tema?«
»Kako odreti volka!«
Volk znori, ga zgrabi za 

ušesa in zvleče v grmovje. 
Iz grmovja se spet zaslišijo 
kriki. Nato pride iz grmovja 
zajček, tik za njim pa ogro-
men medved, ki reče: »Vidiš, 
zajček, ni pomembna tema 
disertacije, pomembno je, 
kdo ti je mentor!«

Najljubša poza
Jaz ležim spodaj na poste-

lji, ona je zgoraj pri sosedi na 
kavi.

Bodi upornik!

Dokler ni bilo Facebooka, je samo 
družina vedela, da si zmešan.

Prihaja zima in sem v težavah: 
ali naj iščem sorodno dušo ali 

kupim drva?
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S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec 
podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shranjuje 
posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim 
zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, in s 
splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. 
Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene podatke 
obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja 
novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, da je izž-
reban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in 
kraja bivanja v Novem tedniku. Navedene osebne 
podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega 
preklica privolitve sodelujočega. Na podlagi ve-
ljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče 
soglasje za obdelavo podatkov, zahteva popravek 
ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, 
Prešernova 19, 3000 Celje ali na tednik@nt-rc.si. 

Nagradna križanka

REŠITEV SUDOKU 385

SUDOKU 386

SUDOKU 77

REŠITEV SUDOKU 76

Ime in priimek:

Naslov:

 Telefon:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika Podpis:
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Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
12. novembra.

Geslo iz številke 44: Dan spomina na mrtve

Izid žrebanja
1. nagrado, kupon za enkratni obisk fi tnesa ali skupinske 

vadbe v Top-Fitu Celje in majico NT&RC, prejme: Mojca Ja-
nežič z Vranskega.

2. nagrado, darilni bon za Studio Lotus v Vojniku in majico 
NT&RC, prejme: Elica Vrhovšek iz Štor.

3. nagrado, kuhinjski krpi NT&RC, prejme: Franc Šumer 
iz Celja.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

Nagradni razpis
1. nagrada: kupon za enkratni obisk fi tnesa ali skupinske 

vadbe v Top-Fitu Celje in majica NT&RC
2. nagrada: majica in kuhinjski krpi NT&RC
3. nagrada: kuhinjski krpi NT&RC

1. številka  
 že v prodaji
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Alma jih je navdušila
Letos mineva 130 let od rojstva svetovne popotnice in pisateljice Alme M. Karlin in 100 

let od začetke njene poti okoli sveta. V Stari grofiji je Pokrajinski muzej Celje pripravil 
novo občasno razstavo z naslovom Azija me je povsem uročila. Na ogled so predmeti, ki 
jih je Alma zbrala med osemletnim potovanjem po deželah vzhodne Azije.

Foto: GrupA

Andreja Cepuš (levo) si je razstavo ogledala s Tanjo Tamše. Obe sta osebi, ki želita žensko moč razširiti po vsem 
svetu. Andreja je tudi predsednica največje mednarodne mreže žensk ALL Ladies League (ALL), ki povezuje več 
kot 40 tisoč žensk po vsem svetu.

Razstavo si je z zanimanjem ogledal tudi veleposlanik Japonske v Sloveniji Masaharu Yoshida. Kustosinja 
Barbara Trnovec, velika poznavalka Alme, je gotovo znala odgovoriti na vsa njegova vprašanja.

Z medico 
gre lažje

Tina Belej, vršilka dolžno-
sti direktorice Stika Laško 
(levo) in Mojca Knez Jovan 
(desno), ki na Občini Laško 
skrbi za odnose z javnostmi 
in promocijo, sta v teh dneh 
zelo zaposleni. Nedavnemu 
odprtju Čebelarskega centra 
Laško, ki ga bo krovno upra-
vljal Stik in kjer je občina 
sodelovala pri programu na 
odprtju, si dogodki kar sle-
dijo. Danes bo v kulturnem 
centru, ki deluje pod okriljem 
Stika, osrednja občinska slo-
vesnost, za katero so na ob-
čini kot vsako leto skrbno 
pripravili program. Ob vseh 
nalogah je požirek medice za 
krepčilo še kako dobrodošel.

Foto: SHERPA

Viki Krajnc, uspešen celjski gradbenik, lastnik podjetja Mika dom, je z velikim zadovolj-
stvom podprl ambiciozne turistične načrte svoje hčere Katje Čremožnik. Dodelil ji je zemljišče 
ob Šmartinskem jezeru za vzpostavitev nove turistične točke Zaliv Loče, v katerem je tudi 
Zelena raziskovalnica, učna pot za otroke in starše. Skupni družinski projekt na spomlad 
predvideva še izgradnjo kampa. Dela bo torej še veliko, kot pravi Viki Krajnc v pogovoru s 
celjsko podžupanjo Bredo Arnšek, a je z dobro voljo, razumevanjem in sodelovanjem vse 
mogoče. Njegovem razmišljanju so v ozadju z zanimanjem prisluhnili (z desne) njegova 
soproga, sestra Marta Turnšek, prav tako uspešna podjetnica, in Urša Dorn, svetovalka za 
turizem na Zavodu Celeia Celje, ki je sodeloval pri projektu Zelene raziskovalnice.

Foto: GrupA

V zavetju kozjanskega sonca
Naša prva manjšinska vlada ima že od vsega začetka nemirne razmere delovanja. Trenutno 

ji sivi lase vprašanje, ali bodo imeli simboli na semaforjih krilca ali hlače, kar res ni hec. Če 
pa je človek še minister po vrhu, ga tako ali tako »sekira« vsak, ki ima pet minut časa. Razen 
v zavetju kozjanskih gričev. Tam ljudje še znajo biti hvaležni tudi za sonce na lep jesenski 
dan. V družbi županje Kozjega Milence Krajnc in župana Bistrice ob Sotli Franja Debelaka 
(na sredini) sta se prešerne volje takole nalezla tudi okoljski minister Simon Zajc (drugi z 
desne) in domači prvi gospodarstvenik v državi Zdravko Počivalšek (skrajno desno).

Foto: GrupA

Kos, Kosi in Alenčica
Infrastrukturna ministrica Alenka Bratušek se rada pomudi v domačem kraju, predvsem, ko 

je treba odpreti kako novo pridobitev. Takole je pred kratkim z generalnim direktorjem podjetja 
Lidl Slovenija Gregorjem Kosijem (levo) in žalskim županom Jankom Kosom nazdravila ob 
odprtju največjega Lidlovega logističnega centra v državi. Vprašanje, če bo lahko kot ministrica 
nazdravila tudi ob začetku gradnje odseka ceste tretje razvojne osi proti Velenju.

Foto: SHERPA

Veselje in optimizem v Zalivu Loče
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